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Av. Özdemir ÖZOK: Değerli başkanlarımız; hepiniz hoş ÖZDEMiR

geldiniz.	 O?OK'UN

KONU Ş!MS İ
Biliyorsunuz, bu ekim ayında barolarımızda seçimler yapıl-

dı ve birçok yeni arkada şımız, yeni başkaninıız aram ıza katıld ı .
Seçimli genel kurullardan sonra yaptığınuz ilk baro başkanları
toplantılarında, genellikle bütün arkada şları okuyoruz; hem es-
kiler yenileri tanıyorlar, hem yeni aramıza katılan değerli baş-
karılar ımız, önceki dönem baro başkarılanmızı tanıyorlar. 0 ne-
denle, kısaca konu şmamıza ve gündemimize girmeden önce, bir
yoklama biçimiyle tek tek okuyacağım. ismini okuduğum değer-
li başkarum lütfeder, kalkar, kendisini takdim ederse, hem arka-
daşlar ımız kendisini tanımış olur, hem de değerli başkanın-uz,
tüm başkanlarımızı tanımış olur.

Asl ında burada hemen hemen herkes birbirini tan ıyor, ama
genellikle geçmiş dönemlerde olduğu gibi, seçimlerden sonra
ilk toplantılarda bu türlü bir uygulama yap ıyoruz. Izninizle ben
listeyi okuyacağım. ismini okuduğum arkada şlar, burada olan-
lar lütfen kalks ınlar, kendilerini sunsunlar ve arkada şlarımız da
tanıs ın.

Adana Baro Başkanı, yeni seçilen arkadaşımız İbrahim Ga-
zioğlu.

Değerli Başkanım; size zahmet olacak, yani yoraca ğız sizi,
ama hem İstanbul Barosu Başkanımızın dediği gibi, belki arka-
daşlara birkaç kelime söyleme ihtiyacıda duyarsınız[
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Buyurun İbrahim Bey.

İ BRAHiM	 Av. İbrahim GAZİOĞLU (Adana Barosu Ba şkanı): Say ın
GAJiO ĞLU'NUN Ba şkanım, değerli başkanlar; 30 yıllik bir meslek hayatım var.

KONU ŞMASI Ben de Baro yönetiminde 3 dönem çal ıştım, daha evvel de, 96
yılında da baro başkan adayı olmuştum, ama kısmet 2006 y ıh-
naymış . Bu toplantının başarlı geçmesini umuyorum.

Herkese iyi günler diliyorum.

Başkan: Teşekkür ediyoruz de ğerli Başkanım.

Aramıza yeni katılan bu değerli Başkanımız, deneyimli Ba ş-
kanımız, meslekte oldukça deneyimi olan bir de ğerli Başkanırmz,
inanıyoruz, mesleğimize, Barolar Birli ği'ne ve Adana Barosu'na
çok güzel şeyler katacaktır, ondan kuşkumuz yok.

Değerli başkanlarım; bir önceki dönem başkanlarunız çok
iyi hatırlayacaktır, toplantılarımızı bir yuvarlak masa biçiminde
ypıyorduk. Ama bugün bu otelde toplanma mecburiyetinde
kalınca, bu düzeni tutturamad ık. Hatta sabahleyin Zonguldak
Barosu Başkanımız Erol Bey de bu konuda bir çekince getirdi.
Onun için özür dileriz. Gerçi girip ç ıkmak zor oluyor, sizleri yo-
racağız, ama artık onu öyle kabul edlim.

Adıyaman Baro Başkam Say ın Naz ım Pektaş; buyurun.

Av. Nazım PEKTAŞ (Adıyaman Barosu Başkanı): Sayın
NAM Başkanım, değerli meslektaşlar, değerli başkanlarım; Adıyaman

PEKİAŞ İN Barosu'ndan Av. Naz ım Pektaş, Adıyaman Baro Ba şkanı, ikinci
KONU ŞMASI dönem seçildim. Bu toplant ının ve bundan sonraki toplant ıların

Türkiye'deki bütün meslektaşlarınuza hay ırli olmasını diliyo-
rum.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Değerli arkada şlar; Afyonkarahisar, Av. Celal Mümtaz Akın-
cı bize geleceğini söyledi, ama henüz ulaşmanıış, salonda da gö-
remiyorum.

Ağrı Barosu Başkanı, genç, dinamik Başkanıniiz Av. Timur
Demir arkada şımız; buyurun.
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Av. Timur DEM İR (Ağrı Baro Başkanı): Öncelikle hepiniz
hoş geldiniz.

Mesleğimde 5. yılımdayım, biraz erken oldu beni ıtı için her-
halde. Ama umarım iyi . geçer, umanm verimli olur; sadece bir
şeyler söylemekten ziyade, umarım biz somut bir şeylerle döne-
riz. Baro Başkanı olmak, gerçekten ciddi sorumluluk gerektiren
bir iş . Ben de bu sorumluluğun altına çok erken girdim gibime
geliyor ve dolay ısıyla Ağr ı'ya buradan eli boş dönmek istemiyo-
rum.

Saygılarımı sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Aksaray Başkanı, Sayın Abdülkerim Yenil; buyursunlar.

Av. Abdülkerim YENİL (Aksaray Baro Başkanı): Sayın
Başkamm, değerli baro ba şkarılarım; üçüncü dönem Baro Baş-
kanliğım, tekrar bu görevi aldık. Umarım Baroda ve Türkiye Ba-
rolar Birliği'nin toplantılar ında ciddi sorunlara ciddi çözümler
buluruz. Bu toplantının iyi geçeceğine ve olumlu sonuçlar alaca-
ğmııza inanıyorum.

Hepinizi sayg ıyla selamlıyorum.

Ba şkan: Teşekkür ederiz değerli Başkanım.

Amasya Barosu Başkan, Sayın Av. Adnan Hasip Yalçın; bu-
yurun.

Av. Adnan Nasip YALÇIN (Amasya Barosu Ba şkanı): De-
ğerli Birlik Başkan ve Yönetim Kurulu üyeleri ve çok de ğerli
baro başkanlar ın; hepinizi sevgiyle ve sayg ıyla selamlıyorum.

Ben Amasya Barosu Başkanıyım, 1994 ve 2000 y ılları arasın-
da üç dönem Ba şkanlık yaptım. 2004 yılından sonra tekrar, ikinci
defa göreve geliyorum. 1976 y ı lında avukatlığa başladım. Aşağı-
yukar ı Baronun Saymanlık, adli müzaheret, Başkan Yard ımcıliğı
gibi birçok görevde bulundum.

Burada bildiğim tek şey; Sayın Birlik Başkanının biraz önce
konuşma metnini inceledim, burada soğukkanh bir şekilde dü-

T İMUR

DEM İ R' İ N

KONU ŞMAS İ

ABDÜ[KER İM

YENkİ N

KONU ŞWSI

ADNMI HAS İ P

YAÇ İ N'IN

KONUŞMAS İ
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şünce üretmemizi istiyor. Gerçekten Türkiye büyük bir merhale-
den geçiyor ve Sayın Birlik Başkanının belirttiği gibi, soğukkanl ı
bir şekilde burada düşünce üretmek ve kararlar almak durumun-
dayız. Bu düşüncelerle hepinize başardı çalışmalar diliyorum.

Saygılar sunuyorum.

Ba şkan: Teşekkür ederiz değerli Başkarum.

Av. Vedat Ahsen Coşar, Ankara Barosu Başkanı; buyurun.

Av. Vedat Ahsen CO ŞAR (Ankara Barosu Ba şkanı): Birli-
VEDATAHSEN ğimizin Başkan Sayın Özok, Türkiye Barolar Birliği'nin değerli

COŞAR'IN yöneticileri, sevgili ba şkanlar; ben de Ankara Barosu adına hepi-
KONU ŞMASI nizi sevgi ve saygıyla selanılıyorum.

Ben, İstanbul Hukuk Fakültesi mezunuyum, 1975 y ılından
bu yana Ankara'da eylemli olarak avukatl ık yap ıyorum. 1984-
86 pUan arasmda Ankara Barosu'nda Yönetim Kumlu üyeli ği
yaptım, bu dönem ikinci kez seçilip geldim.

Hepinizi saygıyla selamhyorum, bu toplantının da iyi bir so-
nuç çıkartmasını diliyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz Sayın Coşar.

• Antalya Baromuzun değerli Başkan Av. Mehmet Zeki Dur-
maz; buyurun.

Av. Mehmet Zeki DURMAZ (Antalya Barosu Ba şkanı):
MEHMEUEKI Saym Başkarum, sevgili meslektaşlarım; öncelikle yeni seçilen

DURAW İN arkadaşlarıma başarı dilemek istiyorum, çalışmalar ın da iyi geç-
KONU Ş!MSJ mesini diliyorum.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Değerli başkanlar ım; itiraz önce ismini anons etti-
ğim, ama salonda olmadığını gördüğümüz de ğerli Afyonkarabi-
sar Baro Başkanı, Av. Celal Mümtaz Akıncı geldi, s ıcağı sıca ğına
kendisini tanıts ın, değerli arkadaşlarımız da kendisini görsün-
ler.

Buyurun.
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CELAL MÜMW

AXINWNIN

KONUŞMAS İ

Av. Celal Mümtaz AKINCI (Afyonkarahisar Barosu Ba ş-
kanı): Sayın Başkanım, Sayın Yönetim Kurulu üyelerimiz, de-
ğerli başkanlarım; biraz geç kaldım, kusura bakmayın. Akşam
Ankara'da kald ım, akrabalar ımız vard ı, o yüzden intikal edince-
ye kadar biraz geciktik.

Toplantımızın hay ırli olmasını diliyorum.

Teşekkür ediyorum efendim.

Başkan: Değerli Başkanın; biz teşekkür ediyoruz, eksik ol-
mayın.

Artvin Baromuzun yeni Ba şkan Av. Bedrettin Kalın; buyu-
run.

Av. Bedrettin KALIN (Artvin Barosu Ba şkanı): Değerli Bir-
lik Başkanm ve sayın başkanlarım; ben bundan önceki iki dö-
nemde Baro Sekreterliği yaptım, yani yönetimde görev ald ım.
Son yapılan seçimler de aslında bakarsan ız, formaliteden ibaret
bir seçimdi, bir durum tespitine ilişkindi. Say ın Başkanım bili-
yorlar, ben iki yıldır seçilmiş im aslında, sonraki dönem başkan
olarak tamtırlardı beni genellikle. Bu zannediyorum orada yap-
tığımız çalışmalarla ilgiliydi. Bundan sonra bu dönemde görev
yapacak baro başkan olarak arkada şlar beni zaten daha önceden
de belirlemişlerdi. Zannederim bundan sonra da iyi şeyler yapa-
cağız.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Biz de değerli Başkana başarılar diliyoruz.

Aydın Baromuzun deneyimli Ba şkanı Av. Sümer Germen;
buyurun.

Av. Sümer CERMEN (Aydın Barosu Başkanı): Aydın'dan
herkese selam ve süygilar. Bu toplant ının mesleğimize ve huku-
ka yeni açılımlar ve katkılar getirmesini diliyorum ve tekrar sev-
gi ve saygılar ımı sunuyorum.

Başkan: Yine aramıza bu seçimlerde katılan çok değerli bir
başkanımızı sunuyorum: Balıkesir Barosu Başkan, Av. Muzaffer
Mavuk.

Buyurun.

BEDRrniN

L İ ihN

KONU ŞASI

SÜMER

GEEN'iN

KONU Ş!MSI
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MUZAfFER	 Av. Muzaffer MAVUK (Balıkesir Barosu Ba şkanı): Sayın
MAVUK'UN Birlik Başkanım, Sayın Yönetim Kurulu üyelerim, de ğerli baro

KONU ŞMASI başkanlarım; daha önce Balıkesir Barosu Yönetiminde on yıl ça-
lıştım; Genel Sekreterlik, Saymanlık ve Yönetim Kurulu üyelik-

- lerinde bulundum. Birlik Ba şkanımla çok uzun zamand ır tanış!-
yoruz, bazı arkadaşlarımla da tanışıyoruz. 2004 tarihinde baro
başkan aday ı oİdum, 6 oyla kaybetmiştim, yine yılmadan girdik
kazandık.

Bütün seçilmiş arkadaşlarıma başarılar diliyorum. Gelecek
dönemde birlikte çok güzel üreteceğimiz konular var, buna ina-
myorum.

Hepinize başarılar diliyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz değerli Başkanım, sağ olun.

Bartın Baromuza yeni seçilen çok değerli, deneyimli avukat
arkadaşınıızı size sunuyorum: Av. Şeref Yıldız.

Buyursunlar Say ın Başkanım.

	

Ş EREF	 Av. Şeref YILDIZ (Bartın Barosu Başkanı): Sayın Başka-
Yİ LDIZİN nm, değerli ba şkanlarım; Zonguldak Barosu'na kay ıtlı olarak

KONU ŞMASI 35 senedir avukatım. 92 yılında Bartın il olduktan sonra, kurucu
Yönetim Kurulu üyesiydilc, son olarak Baro Başbnlığma ben ge-
tirildim.

Hepimizeçalişmalarmıızda başarılar diliyorum, saygılar su-
nuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Değerli başkanlarım; yine her zaman dinamik tavırlarıyla Ba-
rolar Birliği ve barolar toplantısında çok aktif olan Batman' ımızm
yeni Başkan Av. Sedat Özevin'i sunmak istiyorum.

Buyursunlar değerli Başkanın.

SEDA! Av. Sedat ÖZEV İN (Batman Barosu Başkanı): Sayın Baş-
ÖZEV İ W İN kanım, değerli birlik yöneticileri ve sevgili meslektaşlar ım; ben

KONU ŞMASI daha önce 2 dönem Batman Barosu Ba şkan Yard ımcılığı yaptım,
bu dönem arkada şların takdiriyle başkan olarak seçildim.

10
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SEDAT

ÖtE y İ N İ N

KONU ŞAS İ

Bu toplantın ın ülkemiz ve mesleğimizin sorunlar ı konusun-
da ciddi ve somut öneriler getirilmesi dile ğiyle sizi sayg ıyla se-
lamlıyorum.

Teşekkür ederim.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Bu arada Bilecik'ten Hanımefendi arkada şımız Halime Ay-
nur mazereti var, katılanııyor.

Bitlis Barosu'na yeni seçilen de ğerli Başkanımız Mezher
Yürek; genç, dinamik, bir ba şkanımız, onu takdim etmek istiyo-
rum.

Buyurun değerli Başkanım.

Av. Mezher YÜREK (Bitlis Barosu Başkanı): Sayın Başka-
nım, değerli başkanlanm; Bitlis Barosu olarak şimdiye kadar
Van Barosu'na bağliydık. Daha sonra nisabı doldurunca, biz de
Bitlis Barosu'nun kurulmasma, bu konuda çalışmalar yaparak
arkadaşların takdiri sonucu baro ba şkanlığına getirildim. Özel-
likle en son kurulan baro olmamız sebebiyle, baz ı sorunlar ınuz
vardı . Ben baromuzun sorunlar ını artık tartışmayı bir tarafa b ı-
raktım. Akşam arkadaşlarla toplantılarınuzda şunu fark ettim:
Bizim meslek sorunlarımız ın gerçekten çıkılmaz bir hale geldiği-
ni gördüm. Bu yüzden, bu toplant ının özellikle mesleğimizin so-
runlarına kal ıc ı çözümler getireceğini umarak çahşmalarınızda
biz de başarılar diliyoruz. Kolay gelsin.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Yine Bingöl'den aramıza yeni katılan arkada5imiz Av. Ah-
met Alp; buyurun.

Av. Ahmet ALP (Bingöl Barosu Ba şkanı): Sayın Birlik Baş-
kanım, değerli birlik yöneticilerimiz ve sevgili meslekta şlarmuz;
ben 1996 yılında Bingöl Barosu'nda mesleğe başladım, 10 y ıllik
bir meslek geçrnişim var, Ankara Hukuk mezunuyum, ilk defa
aday oldum ve seçildim. Bu toplantının hepimiz için iyi sonuçlar
getirmesini diliyorum.

Teşekkür ediyorum.

M El K E R

YÜREK' İ N

KONU ŞfMSI

AIMET

ALP İ N

KONU Ş S İ
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Başkan: Biz de değerli haşkamımza başarılar diliyoruz.

Tabii değerli Başkanınıızın bir özel durumu var, bunu siz-
lerle de paylaşmak istiyorum. De ğerli Başkanmıız Ahmet Alp'le
birlikte diğer arkada şımız, seçim sırasında eşit oy aldılar. Biliyor-
sunuz, Avukatl ık Yasas ı'nda çok açık k ıdeme bakılıyor, arkada ş-
ların kıdemleri de eşit ç ıktı . Bingöl İlçe Seçim Kurulu, Ahmet Alp
arkadaşın-ı.ızın lehine karar verdi, kar şı taraf itiraz etti. Şu anda
dosya Yüksek Seçim Kurulu'nda. İnşallah arkadaşımız bizimle
beraber devam edecektir. Yargı kararına hepimiz sayg ıliy ız tabii,
ama şu anda geçerli ve hukuki ba şkan, İlçe Seçim Kurulu'nun
kararına göre Ahmet Alp.

Değerli arkadaşlar; Bolu Baromuzun yeni seçilen çok de ğerli
başkanım size sunmak istiyorum: Av. Gazanfer Günler.

Buyursunlar de ğerli Başkanım.

	

GAİAMER	 Av. Gazanfer GÜNLER (Bolu Barosu Ba şkanı): Sayın Birlik
GON(IR'iN Başkanım, saym Yönetim Kurulu üyeleri, de ğerli başkarılarım;

KONU ŞMASI 1968-69 y ıl ında Ankara Hukuk Fakültesi'ni bitirdim. 6 dönem
Bolu Baro Ba şkan Yardımcılığı, 1 dönem Türkiye Barolar Birliği
delegeliği yaptım. Halen Ceza İnfaz Kurumlar ı izleme Kurum
Başkanlığı görevini deruhte ediyorum. 5 Kasım seçimlerinde
Bolu Barosu Ba şkanliğı'na seçildim.

Bu toplantıya ve hepinize başarılar diliyorum. Hepinizi Bolu
Barosu adına saygı ve sevgiyle selamlıyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederiz değerli Başkanım.

Burdurumuzun yeni seçilen de ğerli Başkanı Av. Yusuf
Çiftçi'yi size takdim ediyorum.

Buyursurılar Değerli Başkan.

	

YUSUF	 Av. Yusuf ÇİFTÇİ (Burdur Barosu Başkanı): Sayın Başka-
nım, değerli meslektaşlarım; bu meslekte 14 y ıllığım. İlk baro

KONU ŞMASI başkanlığı adaylığım ve seçilmem.

Toplantının hepimize hay ırh olmas ını diliyor, saygılarımı
sunuyorum.

12
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Başkan: Teşekkür ederiz.

Bursa Baromuzun deneyimli Başkam Av. Asude Şenol; bu-
yursunlar.

Av. Asude ŞENOL (Bursa Barosu Ba şkanı): Sevgili arkada ş-
lar, Say ın Başkan; hepinizi saygıyla selamlıyorum. Bursa Barosu
Başkan. 3. dönem oluyor. Ben eski-yeni tüm arkadaşlarıma ba-
şarılar diliyorum. Önümüzde çok zorlu bir dönem var; şimdiye
kadar olduğu gibi, bundan sonra da sorunlar ve s ıkmtılarla dolu
bir döneme ba şhyoruz zaten, bize hiç rahat yok.

Hepinize yürekten ba şarılar diliyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz değerli Başkanm.

Çanakkale Baromuzun yine han ımefendi bir ba şkanın tak-
dim ediyorum: Av. Tülay Ömercio ğlu.

Av. Tülay OMERC İOĞLU (Çanakkale Barosu Başkanı):
Değerli Birlik Başkaru ve Birlik Yönetimi, çok de ğerli baro ba ş-
kanı arkadaşlarım; hepinize hem merhaba diyorum, hem ho ş
geldiniz.

Ben 1987 yılından bu yana Çanakkale Barosu'nda serbest
olarak görev aldım, biifiil çali ş tım. Bir önceki dönemde Çanak-
kale Barosu Yönetim Kurulu'ndayd ım. Bu dönem başkanlığa
adaylığıniizı koyduk, arkadaşlarımızm takdiriyle seçildim.

Bugün burada bulunmaktan dolay ı, sizlerle birlikte bulun-
maktan dolayı çok mutluyum. Molierac'm bir sözü yar: "Hiçbir
kimsenin efendisi olmadık, hiçbir kimseyi de köle olarak kullanmaya-
cağız" diyor. Ancak son zamanlarda geli şmeler, bizi neredeyse
köle konumuna sokmak üzere. İnşallah Birlikle birlikte çalışma-
larımızla bu yeni gelen, bizim aleyhimizdeki hususlar ın kald ırıl-
mas ına çözüm bulmay ı umuyorum.

Çanakkale Barosu adına hepinize selam ve saygılar sunuyo-
rum.

Başkan: Çok teşekkür ederiz. Biz de bu dileklere katılıyoruz
değerli Başkan ım.

ASUD[

ŞENOL'UN

KONU Ş S İ

JÜLAY

ÜMERC İ OĞLU'NUN

KOHU Ş?MSI
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Değerli Başkanlar ım; Çankırı Barosu Başkan ı Av. Dilaver
Erdoğan geleceğini söyledi, ama san ıyorum özel bir mazereti ya
da önemli bir mazereti ç ıktı, değerli arkadaşımız katılmad ı . Ama
sanıyorum ilerleyen vakitlerde Dilaver aramıza katılabilir diye
düşünüyorum.

Yine Çorum Baromuzun deneyimli Ba şkanı Av. Uğur
Küçük'ü takdim ediyorum.

Bııyursunlar Uğur Bey.

Av. Uğur KÜÇÜK (Çorum Barosu Ba şkanı): Sayın Başka-
- IJGUR nım, değerli meslekta şlar ım; daha önce iki dönem Sayman ola-

KONU ŞMASI 
rak görev yapmıştım, son iki dönemdir de Ba şkan olarak görev
yap ıyorum.

Verimli bir çalışma dönemi geçirmek dile ğiyle hepinize say-
gılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz Say ın Başkan.

Yine size deneyimli bir baro ba şkanını, üçüncü dönem baro
başkanı olan çok değerli Denizli Baro Ba şkanımız Av. Adil
Demir'i takdim ediyorum:

Buyursunlar De ğerli Başkanım.

ADIL 	 Av. Adil DEM İR (Denizli Barosu Başkanı): Önceki çalışma
+ DEMIR'IN arkadaşlarıma merhaba, yeni seçilen meslekta şlarımıza da hoş

KONU ŞiMSI geldiniz diyorum, çali şmalar ında başarılar diliyorum. Herhalde
2007 yılı, bu dönem baro başkan olmak, en zor başkanlıklardan
olacak, öyle görünüyor, ülke için de, kendi mesleki sorunlar ımız
için de avukatlarla s ık sık karşı karşıya geleceğimiz, zaman za-
man "neden bu sorunlar çözülnıedi?" diye meslekta şlar ımızm so-
nlarına yanıt vermek zorunda kalaca ğımız bir dönem. Zor bir
dönem, ama hep birlikte bu zor dönemin üstesinden gelece ğimi-
ze inanıyorum.

Hepinize sevgi ve sayg ılarımı sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz değerli Başkanım, eksik olmay ın.

Diyarbakır Barosu Başkanı Sayın Av. Sezgin Tanr ıkulu, bize
geleceğini bildirmişti, ama sanıyorum son anda bir engeli ç ıktı,
katil amadı .
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BA ŞKANlARI TOPLANTISI

Sırada yeni aramıza katılan Düzce Barosu Başkan Say ın Av.
Ali Dilber'i takdim ediyoruni.

Buyursunlar değerli Başkanım.

Av. Ali DtLBER (Düzce Barosu Başkanı): Değerli Birlik
Başkamm, Yönetim Kumlu üyeleri, de ğerli baro başkanlarım;
hepinizi saygıyla selamlıyorum.

Düzce Barosu, 2000 y ılında depremle il olmakla birlikte ku-
ruldu. Dördüncü dönem Ba şkanım, kurucu başkan hariç. İlci dö-
nem Genel Sekreterlik, bir önceki dönem de Ba şkan Yardımcı lığı
yaptım. 0 dönem arkadaşlar bizi tavsiye etti, seçtiler.

Alatağınuz kararların hepimize hay ırlı, uğurlu olmas ını di-
liyorum.	 -

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Şimdi yine serhat şehrinıiz Edirne'nin yeni Başkanı Av. Coş-
kun Molla'y ı kürsüye davet ediyorum.

Buyurun değerli Başkanım.

Av. Coşkun MOLLA (Edirne Barosu Başkanı): Sayın Birlik
Başkan, Sayın Yönetim Kurulu üyeleri, de ğerli başkanlar; Ben
1984 yılından beri avukatlık yap ıyorum Edirne' de, bu ilk ba şkan
seçimimdi. Daha önce 12 y ıl süreyle Baro Yönetim Kurulu'nun
değişik yönetimlerde görev aldım.

Bu toplantının, öncelikle meslekta şlanmızm sorunlarına yö-
nelik çözüm üretmesirti ve dolayısıyla ülkemizin yararına sonuç-
lar ç ıkartmasını diliyorum.

Hepinizi selamlıyorum.

Başkan: Biz de değerli başkanımızın bu dileklerine katılıyo-
ruz, teşekkür ediyoruz.

Değerli arkadaşlar; aramıza yeni katılan Elazığ Barosu Baş-
kanı, Sayın Avukat Rüstem Kadri Septioğlu'nu kürsüye davet
ediyorum.

Buyurun değerli Başkanım.

AL İ

D İ LBERN

KONU ŞASI

COŞKUN

MOLLANIN

KONU Ş(.SI

15



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

	

RÜSTEM V£R İ	 Av. Rüstem Kadri SEPTİOĞLU (Elazığ Barosu Başkanı):
S(PJiO ĞLU'NUN Saym Başkanım, Sayın Birlik yöneticilerini, değerli meslektaş-

KONU ŞMASI ların; 1990 Ankara Hukuk Fakültesi mezunuyum. 1990 y ılında
Adana Barosu'nda avukatl ığa başladım, 1999'a kadar oraday-
dini. 1999'dan itibaren Elaz ığ Barosu'nda görev yap ıyorum.
Daha önce iki dönem Baro Genel Sekreterli ği yaptım, bir dönem
Barolar Birliği delegeliği yaptım, yeni seçildim.

Bu toplantıda mesleğimizin içinde bulunduğu sorunlara çö-
züm üretilmesi ümidiyle şahsım ve Elazığ Barosu adma hepinizi
saygıyla selamhyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz değerli Başkan.

Yine değerli başkanların; yeni bir başkan size sunaca ğım
Erzurum'umuzun yeni Ba şkan Av. Naci Turan Ba şkan kürsüye
davet ediyorum.

Buyurun Başkan.

	

NAd	 Av. Naci TURAN (Erzurum Barosu Ba şkanı): Değerli Birlik
TURAN'IN Başkanıni, değerli başkanlar ım; beni Saym Ba şkamm yeni diye

KONU ŞMASI tanı ttı . Yeni değilim, çaylak, yani kıyafetimden anlaşıliyor. Tabii
gece 03.00'e kadar esir al ınd ık, sohbet ettik baromuzla ilgili. Öyle
olunca, sabah alelacele kahvaltı yapar, üzerimi değişirim diye
ona fırsat bulamay ınca, ben aranızda spor kaldım. Bir başkan da
spor kıyafetli olsun, hoş görün.

Ben, Erzurum Barosu'nun daha önceki y ıllarında çeşitli ka-
demelerinde, ikinci başkanlık görevinde bulundum. Bu dönem
de Başkanlık nasipmiş, Erzurum Barosu'nu temsil ediyorum.
Tabii sohbet ettik; avukat arkada şlarımızın, hele de bu dönem-
de başkanların çok büyük problemleri var. Elbette ki ülkemizin
birçok problemleri var, onlarla kafa yoruyoruz sabahtan ak şama
kadar. Ama ülke problemlerinin değil, özellikle ve özellikle avu-
kat arkada şlarımızın problemleriyle ilgili bu toplant ının yap ıl-
masmı ve inşallah birlik ve beraberlik içinde bir sonuç almmas ın
temenni ediyor, hepinize sayg ılar sunuyorum.

Ba şkan: Teşekkür ederiz değerli Başkanım. Biz de sizin bu
iyi dileklerinize katılıyoruz.
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞ KANLARI TOPLANTISI

Şimdi yine deneyimli bir başkanımı sunuyorum: Say ın Av.
Hamit Sekman, Erzincan Baro Ba şkam. Ufak bir imaj değişikliği
var say ın Başkanımda, ama deneyimli eski Erzincan Barosu Ba ş-
kan.

Buyursunlar.

Av. Hamit SEKMAN (Erzincan Barosu Ba şkanı): Saym HAMIT

Birlik Başkanım, değerli baro ba şkanlarım; efendim tüm baro SEXMAN'IN

arkadaşlarıma yeni dönemlerinde ba şarılar diliyorum. Toplantı- KONU ŞMASI

nın da mesleğinıize katkı sağlayaca ğını ümit ediyorum, hepinize
saygılar sunuyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederiz.

Sırada yine yeni aranuza kat ılan ve ilk kez toplantımızda bu-
lunan çok değerli başkanumzı sunmak istiyorum: Eski şehirimi-
zin Başkan Av. Yusuf Yıldırım arkadaşımız.

Buyursunlar değerli Başkanım.

Av. Yusuf YILDIRIM (Eski şehir Barosu Başkanı): Sayın YuSUF

Birlik Başkarum, değerli yönetim kurulu üyelerimiz, sayg ıdeğer YIlDIRIM'IN

baro başkanlar ımız; hepinize toplantıya hoş geldiniz demek is- KONU ŞMASI

tiyorum.

Bu toplantının mesleğin sorunlarına çözüm getireceği man-
anı yüregirnizde hAla ta şımaktayım. Bizim Eskişehir Baromuzun
bir özelliği vardır: Eskişehir, hukuk fakültesini bünyesinde ta şı-
dığından ve gelişmekte olan bir kent olmas ı nedeniyle Eskişe-
hir Barosu sürekli olarak büyümektedir. Ülke ekonomisi yüzde
5 büyürken, bizim baromuz yüzde 15, yüzde 20 gibi oranlarda
hızla büyümekte. Dolay ısıyla Türkiye'deki avukatlar ın ve huku-
kun, mesleğin s ıkıntıları yanında, bizim baromuz da gençle şme
ve genç meslektaşların sayılarının artmas ıyla ilgili problemleri
de bünyesinde taşımaktad ır. Ümit ederiz ki bu toplant ılarda ve
bundan sonra olacak olan toplantılarda gerek bizim kendi baro-
muzun, gerekse ülkedeki bütün hukukçular ın sorunları çözüm-
leneceği düşüncesiyle hepinize iyi günler diliyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederiz. Biz de bu dileklere katılıyoruz
değerli Başkanım, sağ olun.
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

Değerli arkadaşlar; yine deneyimli bir başkanınıızı takdim
ediyorum: Gaziantep Barosu Ba şkan Say ın Aziz Canatar.

Buyursunlar değerli Ba şkanm.

	

AZİZ	 Av. Aziz CANATAR (Gaziantep Birosu Başkanı): Sayın
(ANAJARIN Birlik Başkamm, Saym Birlik Yönetim Kurulu üyeleri ve de ğerli
KONU ŞMASI nıeslektaşlarım; ben ikinci dönem Baro Başkanıyım. Bu toplantı,

bütün baro başkanları için çok önem arz etmektedir; mesle ğin
itibarı, onurunun kurtarılmas ı gerekir. Bu itibarla da öncelikle sı-
nav konusuna, CMK, müdafi, vekillik sorunlar ına köklü çözüm-
ler getirmesi dileğiyle hepinizi saygıyla selam.liyorum.

Başkan: Çok te şekkür ederiz. Değerli Başkanım, biz de bu
dileklere katıhyoruz.

Değerli başkanlarım; yine görevini sürdüren bir ba şkanımızı
sunuyorum: Giresun Başkanı Av. Mehmet Ali Güney.

Buyursunlar değerli Başkanım.

	

MtHMET ALİ	 Av. Mehmet Ali GÜNEY (Giresun Barosu Ba şkanı): Çalış-
GUNEYIN malarınıız ın mesleğinıiz ve ülkemiz için ba şar ılı olmas ını dili-

KONU ŞMASI yor, hepinize selam ve sayg ılarımı sunuyorum.

Başkan: Başkanım biz de bu dileklere katılıyor ve teşekkür
ediyoruz.

Gümüşhane'nin yeni seçilen başkaninı sunuyorum: Av. Ali
Haydar Dereli.

Buyurun.

ALİ HAYDAR Av. Ali Haydar DERELİ (Gümüşhane Barosu Başkanı): Sa-
DEREIJ'N İN yin Birlik Başkanım, Sayın Yönetim Kumlu üyeleri, değerli mes-

KONU ŞMASI lektaşlarım; Gümüşhane-Bayburt Bölge Barosu Ba şkanıyım..

Mesleğin içerisinde 10. y ılım, 95 İstanbul mezunuyum,
97'den beri da avukatl ıktayım ve en genç Başkanım, bunu dün
yaptığım araştırmalarda öğrendim, 73 doğumlu olarak. İmaj ıma
bakmayın, olgun görünmek için, toy ba şkan olmaz diye. Ben de
bu toplantıniaz ın yok edilmeye çalışılan avukatlık mesleğinin
kurtarılması yolunda önemli ad ımlar atması için bunu temenrıi
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞ KANLARI TOPLANtISI

AL İ HAYBAR

DERE'N İ N

KONU Ş MSI

ediyorum ve "idareyi ınaslahatçıdan devrimci olmaz" prensibiyle
etkin, eylemli kararlar alınmasını diliyorum.

Teşekkür ederim.

Ba şkan: Biz de diğer başkanlarımız gibi bu Başkanımızın da
dileklerine katıhyoruz.

Çankırı, Kırıkkale ve Malatya Baro Başkanlarinın yolda ol-
duğu haberi geldi. Onlar da demin söylediğim gibi, tahmin etti-
ğim gibi biraz sonra aramıza katılacaklar, onu da size aktarmak
istedim.

Yine bu sene ekim ayında seçilen çok değerli bir başkanıtuzı
sunuyorum: Hatay Barosu Ba şkan Av. Sinan Akgöl.

Buyursunlar değerli Başkanım.

Av. Sinan AKGÖL (Hatay Barosu Ba şkanı): Sayın meslek- S?MN

taşlar ım; öncelikle burada bulunmaktan duydu ğum rnemnuni- AXGÖI'ÜN

yeti ifade etmek istiyorum.	 KONU Ş SI

1982 y ılı İstanbul Üniversitesi Hukuk Fakültesi mezunuyum.
1985 y ılından bu yana eylemli olarak Hatay Barosu'na ba ğlı ola-
rak çalışmaktayım. Ben de toplantımızm gerek mesleki sorun-
lar ımıza, gerek ülkemizin sorunları konusunda eylemli somut
kararlar alacağımız bir toplantı olarak geçmesirıi diliyorum.

Hepinize saygılarımı sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz değerli Başkanım, biz de bu dilek-
lere katılıyoruz.

Değerli başkanlarım; yine çok genç bir baro ba şkanmı sunu-
yorum: Av. Nevzat Anuk, Hakkari Barosu Başkanı .

Buyursunlar efendim.

Av. Nevzat ANTJK (Hakkari Barosu Ba şkanı): Sayın Birlik NIWM

Başkanım, değerli Yönetim Kurulu üyeleri, say ın meslektaşla- ANUKIUN

rım; ben eski sayılir ım, martta seçildik biz. Hakkari tarihinde KONU Ş t.SI

ilk defa baro kuruldu, daha önce Van Barosu'na ba ğliydık. Van
Bölge Barosundan ayrıldıktan sonra, 25 Martta seçime gittik, 25
Marttan beri Hakkari Baro Başkanıyım ve toplantının yararlı ge.
çeceğini umuyorum.
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

Herkese başarılar diliyorum.

Teşekkür ediyorum.

Ba şkan: Biz teşekkür ediyoruz değerli Başkanım ve bu di-
leklere biz de katilıyoruz.

Yine İğdır Baromuzun değerli Başkanı Avukat Mustafa Bu-
luş,

Buyursunlar Mustafa Bey.

	

MUSTAFA	 Av. Mustafa BULU Ş (İğdır Barosu Başkanı): Sayın Başkan,
BULU Ş'UN değerli yönetim, saygıdeğer baro başkanları; bir önceki dönem

KONU ŞASI baro başkaııımızm noterliğe ayrılmas ından dolay ı, bir önceki
dönemde bir yıllık bir baro başkanlığı tecrübeniiz vard ır. Yeni
dönemde de tek aday olarak seçime gittik ve tek aday olarak da
kazandık.

Yeni dönemin herkese hay ırlı, uğurlu olmas ını temermi edi-
yorum ve etkin kararlar al ınmasını diliyorum.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Değerli arkadaşlar; hanımefendi arkada şlarımız, hanım baro
başkanlarımız arttıkça bizler çok mutlu oluyoruz. Şimdi size
yine Isparta Baromuzun yeni seçilen zarif, hanımefendi Sayın
Av. Gamze Budalc Başkanı sunuyorum.

Buyurun değerli Başkanım.

	

GAMIE	 Av. Gamze BUDAİC (Isparta Barosu Ba şkanı): Say ın Birlik
BUDAK'IN Başkanım, değerli baro başkanları; 1988 yılı Ankara Üniversitesi

KONU ŞMASI Hukuk Fakültesi'ndeh mezun oldum, o tarihten beri İsparta'da
avukatlik yapmaktay ım. İlk dönemim, yeniyim. Avukatl ık mes-
leğinin ve meslekta şlar ımızın yaşadığı ve yaşamakta olduğu ve
bizi bekleyen gelecekteki sorunlarla ilgili çok güzel, dogru, dü-
rüst, ilkeli kararlar alaca ğımıza inanıyorum.

Toplantının hepimiz için başarılı geçmesini diliyorum.

Saygılarımla.

Başkan: Teşekkür ediyoruz.
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞ KANLARI TOPLANTISI

Değerli arkadaşlar; şimdi hepinizin ismen tanıdığı, şahsen
tanıdığı, uzun yıllar Türkiye Barolar Birliği yne •• de de bir-
likte çalıştığımız çok değerli ve deneyimli İstanbul Barosu Başka-
nı Sayın Av. KAz ım Kolcuoğlu'nu mikrofona davet ediyorum.

Buyursunlar Say ın Başkan.

Av. KAzım KOLCUOĞLU (İstanbul Barosu Başkanı): Say ın
Başkan, çok değerli başkanlar ını; hepinizi İstanbul Barosu ad ına
saygıyla, sevgiyle selaınliyorum.

Bu baro başkanlar ı toplantıs ında daha fazla üretken, sorun-
larımızı çözecek güç ve birlikteliği yaratacak kararlar alacağmıı-
za inanıyorum. Bundan sonra da yap ılacak olan baro başkanları
toplantılarında sorunlarımızın, mesleğimizirı ve diğer sorunlar ı-
mızın çözümünde, sadece karar alarak dağ-ılmak değil, aldığımız
kararları hayata geçirme konusunda birlikteliğin, güç oluştur-
manin ve kamuoyu yaratman ın birlikteliğini birlikte ya şayaca-
ğmuza inanıyoruz.

Hepinize ve bütün seçilen arkada şlarıma başarılar diliyo-
rum.

Başkan: Biz de Sayın Başkanın bu dileklerine katıl ıyoruz.

Yine çok deneyimli bir baro ba şkanımızı sizlere sunuyorum,
hepiniz tamyorsunuz: İzmir Baromuzun de ğerli Başkanı Av.
Nevzat Erdemir.

Buyursunlar Başkarum.

Av. Nevzat ERDEMİR (İzmir Barosu Ba şkanı): Sayın Bir-
lik Başkanım, Birlik Yönetim Kurulu'nun değerli üyeleri, değer-
li baro başkanı arkadaşlarım; ben 1971 yılında Ankara Hukuk
Fakültesi'nden mezun oldum. Staj ımı Van Barosu'nda tamamla-
dım, eşimir görevi nedeniyle de 1974-80 döneminde Adıyaman
Barosu'nda serbest avukat olarak görev yaptım. 1980 y ılında
Izmir Barosu'na naklen kayd ımı yaptırdım, 92-94 döneminde
İzmir Barosu Genel Kumlu, beni Barolar Birliği delegeliğine seç-
ti. 94-96 döneminden rahmetli Kasım Sönmez'in Baro Başkan
olduğu dönemde İzmir Barosu Yönetim Kurulu Üyeli ği yap-
tım. 1996 yılında İzmir Barosu Ba şkanliğma aday oldum, 96'da

PZIM

KO[(UOĞ IU'NUN

KONU Ş!MSI

NEVLAİ

{RD[MiR'iN

KONU ŞA% İ
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

NEVZAT kaybettik; 2000 y ılmda aday olduk, kaybettik; 2004'te kazand ık,
ERDEMIR'IN 2006'da kazandık.
KONUŞMASI 

Gerçekten benden önceki ba şkanlarım da söylediler, ülkemi-
zi, mesleğiniizi zor günler bekliyor. Birlik ve dayanışma içinde
olabilirsek, bu zor günleri, özellikle meslekle ilgili zor günleri
aşabileceğimizi düşünüyorum. Rahmetli Faruk Erem'in söyledi-
ği bir söz var. Napolyon, en kudretli dönemlerinde avukatların
dilinin kesilmesinden söz etmiş . iktidarı kaybettikten sonra da
kendisinin bir avukat arayışı içine girdiğini hepimiz biliyoruz.
Avukatlık mesleğine, avukatların meslek örgütü olan barolara
ve Türkiye Barolar Birliği'ne yeni yap ılan düzenlemelerle darbe
girişiminde bulunanlar ın da tarihten ders ve ibret almalar ını di-
liyorum.

Yeni seçilen arkada şlarıma başarılar diliyorum ve hepinize
sevgiler ve saygılar sunuyorum.

Sağ olun arkadaşlar.

Ba şkan: Değerli Başkanın, biz de sizin bu iyi dileklerinize
katılıyoruz.

Değerli başkanlarım; sırada Karabük Baromuzun de ğerli
Başkam Av. Tanju Korkut var.

Buyursunlar Tanju Bey.

	

TANJU	 Av. Tanju KORKUT (Karabük Barosu Ba şkanı): Sayın
KORKUT'UN Birlik Başkamm, çok değerli Birlik Yönetim Kurulu üyelerimiz
KONUŞMASI ve aranızdan olmaktan mutluluk duydu ğum tüm baro ba şkam

arkadaşlanm; hepinizi Karabük Barosu ad ına saygı ve sevgiyle
selamlıyorum.

Değerli arkada şlarım; ben de diğer bazı arkadaşlar ım gibi
ekim ayında yap ılan kongrede ikinci dönemde Ba şkan seçildim.
Hepinize, öncelikle yeni seçilenlerden başlamak üzere tüm baro
başkan arkadaşların ıza yeni görevlerinde ba şarılar diliyorum
ve hepsini de yürekten kutluyorum.

Ben özellikle diğer arkadaşlarım gibi, çok zor durumda mes-
leğinüzin ve meslektaşlarımızm olduğunu söylemek istiyorum.
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ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

Ancak güç şartlar ın güçlü insanları doğurduğu anlayışmdan ha- TANJU

reket ederek, bu yeni dönemde de birlik ve beraberlik içerisinde KORKUI'UN

gerek mesleğiniizi, gerek zor durumda olan tüm meslekta şlar ı- KONU ŞMASI

nuz ı daha ileriye götürebilmek, onlar ın onurlarım daha iyi ko-
ruyabilmek ve mesleğimizin çıtasmı yükseltebilmek aç ısından
büyük bir mücadelenin ba şlangıç gününü ya şadığımızı vurgu.:
lamak istiyorum. Bu konuda da Karabük Barosu olarak çok he-
yecanlı olduğumuzu ve bundan böyle mücadelemizi bu heyecan
içerisinde sürdürebileceğimizi bildirmek istiyorum.

Hepinize saygı ve sevgilerinıi tekrar sunuyorum.

Başkan: Biz de değerli Başkanımızm bu dileklerine katılıyo-
ruz.

Yeni seçilmiş, ama geçmi ş dönemlerde de Karaman Barosu
Başkanlığı'nda görev yapmış değerli Başkan Avukat Bayram Ali
Bulut'u kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.

Av. Bayram Ali BULUT (Karaman Barosu Başkanı): Değer- BAYRAM Ali

11 Birlik Başkanım, birliğinıizin değerli yöneticileri, değerli baro BULUTUN

başkanlarını; 75 Ankara Hukuk mezunuyum, 77 y ılından itiba- KONU ŞMASI

ren bu zamana kadar kesintisiz serbest mesleki çal ışmalarıma
devam ettim. 90 yılında baromuz Genel Sekreterlik görevinden
sonra 92'de ilk Başkanlığıma başladım. 94'te altıncı dönem gö-
revime devam ederken, Yüksek Seçim Kurulu'nca seçirnim iptal
edildi, bir dönem ara verdim. Bu dönem tekrar göreve seçildim.

Her geçen gün büyüyen mesleki sorunlar ımıza kalıcı, inşal-
lah kalıcı çözümler üretmek bu konuda ilkeli kararlar alınmas ı
gerektiği düşüncesiyle, zor günlerde dayamşmalı birlikte çah ş-.
malar düşüncesiyle hepimize ba şanlar diliyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Yine Kars Baromuzun yeni seçilen Ba şkanı Avukat Cevdet
Ucungan' ı kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.
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[EVDE!	 Av. Cevdet UCUNGAN (Kars Barosu Ba şkanı): Saym Bir-
UCUNGAN'IN ilk Başkanımız, Say ın Birlik yöneticileri, sevgili baro ba şkanları;
KONU ŞMASI Kars-Ardahan Bölge Barosu Ba şkanıy ım. 1989 Ankara Hukuk

mezunuyum, 90 y ılından bu yana Kars'ta serbest avukatl ık yap-
maktayım.

Bu toplantı sonucunda alınacak kararların sanc ılı bir dönem-
den geçen ülkemiz ve mesleğimiz aç ısından ışık gösterici olmas ı-
nı temenni eder, hepinize sayg ılar sunanm.

Başkan: Biz de değerli Başkanımizın dileklerine yürekten
katılıyoruz.

Değerli başkanlarım; Kastamonu Barosu Ba şkanımız Ab-
dülhalik Oğuz Bey geleceğini bildirmiş olmasına rağmen, dün
sanıyorum bir rahats ızlık, grip gibi, özür diledi bütün arkada ş-
lardan, o dileği de sizlere iletiyorum.

Kayseri Baromuzun değerli Başkanı Av. Ali Taşçı'yı kürsüye
davet ediyorum.

Buyursunlar değerli Başkanın.

	

AU	 Av. Ali TAŞÇI (Kayseri Barosu Başkanı): Say ın Birlik Ba5-
IAŞÇI İ1IN kanım, Birlik Yönetim Kurulu üyeleri, de ğerli baro başkanlarım;

KONU ŞMASI Kayseri Barosu'nda 1992 y ılından beri çeşitli görevlerde bulun-
dum, 2004 yılından bu tarafa da baro ba şkanı olarak görev yap-
maktayım.

Toplantının hepimize, mesleğimize hay ırh, uğurlu olmas ını
diler saygılar sunar ım.

Ba şkan: Çok teşekkür ederiz, biz de aynı dileklere katı lıyo-
ruz.

Kırklareli'nin yeni seçilen değerli Başkan Avukat Göksel
Okumuş 'u kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.

GÖKSEL Av. Göksel OKUMUŞ (Kırklareli Barosu Başkanı): Sayın
OKUMU Ş'UN Başkan, değerli üyeler, değerli meslektaşlarım; Kırklareli Barosu
KONU ŞMASI Başkanı olarak hepinizi sevgi ve sayg ıyla selamlıyorum. 1990 y ıh

İstanbul Hukuk Fakültesi mezunuyum, bekrım. Kırklareli'nin
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GÖKSF[

OXUMU Ş 'UN

KONU Ş M 51

bir de böyle bir problemi var, yani temsilde eksik diyorlar. Bu
konuda öncelikle benim problemimi çözmenizi rica ediyorum.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Sağ olun, teşekkür ederiz.

Değerli başkanlarım; Kırşehir Baromuzun siyaseten geçmi ş
dönemlerde çok deneyimli bir ba şkanım, yeni seçilen, bu dönem
seçilen ve aramıza katılan inanıyorum o birikimini barolara, Ba-
rolar Birliğine sunacaktır, değerli Başkan Av. Gökhan Mara ş ' ı
takdim ediyorum.

Buyursunlar değerli Başkanım.

Av. Gökhan MARAŞ (Kırşehir Barosu Başkanı): Sayın Baş-
kan, değerli baro başkanı arkadaşlarım; yaklaşık 30 yıld ır avu-
kathk yap ıyorum.

Bu toplantının sizlere başarılar getirmesini diler hepinize
saygılarımı sunarım.

Başkan: Biz de değerli Başkanın bu dileklerine katılıyoruz.

Yine bu dönem seçilen Kocaeli Baromuzun değerli Başkanı
Av. Ersaym Işık arkadaşı mızı kürsüye davet ediyorum.

Buyursunlar.

Av. Ersaym IŞIK (Kocaeli Barosu Ba şkanı): Değerli Birlik
Başkanın-t, Yönetim Kurulu üyeleri, çok say ın baro başkanlarım;
öncelikle Kocaeli'nden tüm meslektaşlarımin sayg ı ve selamlar ı-
nı getirdim, arz ederim.

1986 yılında İstanbul Üniversitesi'ni bitirdim, o günden bu
güne Kocaeli Barosu üyesiyim. İki dönem Yönetim Kurulu üye-
liği, bir dönem birlik delegeliği yaptım.

Bu toplantının barolar ın ıı zm ve ülkemizin sorunlar ına katkı
getirmesini diliyor, saygılar sunuyorum.

Başkan: Biz de değerli Başkanımızın bu söylevine, bu heye-
canına, bu pozitif ene ıjisine yürekten katılıyoruz, inşallah top-
lantımız yararlı sonuçlar verir diyoruz.

GKH4N

RAŞ 'IN

KONU ŞtMSI

ERSAYIN

I ŞIKİ N

KONUŞMAS İ
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Yine çok aktivitesi olan önemli barolar ınuzdan Konya Baro-
muzun yeni seçilen Başkanı Av. Hasan Özen arkada şınıızı kür-
süye davet ediyorum.

Buyurun değerli Başkanım.

HASAN	 Av. Hasan ÖZEN (Konya Barosu Ba şkanı): Sayın Başkanım,
O?[N'IN çok değerli Yönetim Kumlu üyelerinıiı , sevgili baro başkanı

KONU ŞMASI meslektaşlarım; sözlerime başlarken hepinizi şahs ım ve Konya
Barosu ad ına sevgiyle ve saygıyla selanılıyorum.

Yeni dönemde hepimize ba şarılı çalışmalar diliyorum. Bu
toplantının da hayırlı olmas ın diliyorum. Önümüzde pek çok
sorun var. Ben seçim döneminde hep şunu vurgulad ım: Biz bir
bütünüz, 77 baro ve Türkiye Barolar Birli ği, başka bir birliğimiz
yok, bu çatı, bizim çatınıız. Bugünün önemi şu: Her zamankin-
den daha fazla birlik ve beraberli ğe ihtiyacımız var. Buradan tek
yürek, tek ses olarak ç ıkmalıyız ve tek yumruk haline gelmeli-
yiz.

Hepinizi tekrar sevgiyle, sayg ıyla selamlıyorum.

Başkan: Biz de değerli Başkanınııza teşekkür ediyoruz, bu
dileklerine aynen katılıyoruz.

Kütahya Baromuzun değerli Ba şkan Av. Sabit Özdoğlar' ı
kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.
SABiT Av. Sabit ÖZDOĞLAR (Kütahya Barosu Başkanı): Sayın

ÖİDO ĞLAR'IN Birlik Başkanım, Birlik Yönetim Kurulu üyelerim, baro ba şkan-
KONU ŞMASI larım; ikinci kez Baro Ba şkanlığı'na Kütahya'dan seçilmiş bulun-

maktayım.

Yeni dönemin tüm baro ba şkanlığımıza ve birliğiırd e hay ır-
lı olmasını diliyorum.	 -

Başkan Teşekkür ediyoruz.

Şimdi Kahramanmaraş'm değerli Başkanı Avukat İsmail
Kahveci'yi kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.

26



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

SAtAit

KAH V( İ 'N İ N

KONU Ş?MSI

Av. İsmail KAHVEC İ (Kahramanmaraş Barosu Ba şkanı):
Sayın hemşerim, Birlik Başkanım, çok değerli yönetim kurulu
üyeleri, çok k ıymetli yeni, eski ve tecrübeli baro ba şkanlar ını;
çok zor mesleği icra ediyoruz, avukatl ık mesleğini ve avukatlar-
la uğraşan meslek grubunun ba şmday ız. Zor meslek olmas ına
karşın, bir o kadar da şerefli, haysiyetli mesleği icra ediyoruz.

Toplantırnızın hepimize hay ırlar getirmesini diliyorum. Yer
seçimi için de Birliğimize ve Yönetim Kurulu üyelerine te şekkür
ediyor, her şey mesleğimiz için olsun diyor, hepinize sayg ı lar su-
nuyor, başarılar diliyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederim.

Tabii bu yer seçimi konusunda da hemen de ğerli Başkanım
vurgu yap ımşken, söyleyeyim: Bili'orsunuz, her toplantılarda,.
özellikle geçmiş dönem toplantılarımızda arkadaşlar ımız çok
iyi hatırlayacaklard ır, iki konuda bize ele ştiri getiriyorlard ı. Bir
tanesi, bir gün olmas ının çok yanlış olduğu, birçok sorun orta
yerde kaldığı. İkincisi de Ankara'da olmas ının bir s ık ıntısı; her-
kesin bir e şi, dostu, arkadaşı, bir Yargıtay üyesi arkada şı, ya bir
işte okuyan talebe kardeşi, akrabas ı, askerde birisi, hemşerisi fa-
lan oluyor. Toplantırun belirli bir bölümünde, özellikle ö ğleden
sonraki toplant ılarda çok az arkada şınuzın kaldığı . Dolayısıyla
bunu Ankara'mn dışında biz bize kendi sorunlar ımızla baş baş a
olalim diye getirmişlerdi. 0 nedenle böyle bir şey denedik inşal-
lah verimli olur ve bundan sonra da buna dikkat ederiz değerli
arkadaşlar.

Yine çok deneyimli üçüncü kez seçilen bir baro ba şkanınuzı
size takdim etmek istiyorum: Manisa Barosu Ba şkan Av. Remzi
Demirkol.

Av. Remzi DEMİRKOL (Manisa Barosu Başkanı): Sayın
Başkan, değerli arkadaşlarım; bütün seçilen arkadaşlarıma saygı
ve sevgiler sunuyorum.

Toplantınıız ın barolarımıza, Barolar Birliğin-ize ve tüm avu-
katlara hay ırli olmasını diliyor, tekrar saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

RE MI 1

D EM İ R K 0 ru

KONU Ş?MSI
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Mardin Barosu Ba şkam arkadaşımız geleceğini söyledi, ama
son anda bir mazereti ç ıktı .

Sırada yine çok deneyimli bir baro başkanımızı, yeni dönem
üçüncü kez seçilen Av. İsa Gök Mersin Barosu Başkan kürsüye
davet ediyorum.

Buyurun Değerli Başkanım.

	

- SA	 Av. isa GÖK (Mersin Barosu Başkanı): Değerli meslektaş-
GOK İJN lar ım; yeni iki yıllık mücadele dönemim. Herkese kolay gelsin,

KONU ŞMASI sıkı durun.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Biz de te şekkür ediyoruz.

Değerli arkadaşlar; yine aramızda bulanan, Asude'yi de çok
zamanlar söyledim, yine söylüyorum, bu arkada şlar ın-ıızın ço-
ğalmas ı, bu zarif arkadaşlarımızın çoğalması bize güç katıyor.
İnşallah bayan arkadaşlar ımızın adedi çoğal ır. Onlardan birisi-
ni takdim ediyorum: Muğla Barosu Ba şkan Sayın Avukat Ayla
Kara.

Buyursunlar.

	

AYLA	 Av. Ayla KARA (Muğla Barosu Başkanı): Say ın Başkanım,
KARA'NIN sevgili meslektaşlarım; yeni dönen-ıimizin başar ılı geçmesini di-

KONU ŞMASI liyorum. Hepinize sevgi ve sayg ılar ımı sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ediyoruz, biz de bu dileklere katı lıyoruz.

Mu ş Baromuzun Değerli Başkan Yardmıcısı Zahit Söylemez'i
kürsüye davet ediyorum.

Buyursunlar.

- ZAH İI Av. Zahit SÖYLEMEZ (Mu ş Barosu Başkan Yardımc ısı):
SOYLEME?'IH Muş Barosu başkan yardımc ısıyım. Başkanımız Sait Sever sağlık

KONU ŞMASI nedeniyle katılamad ı, toplantıya ben iştirak edeceğim.

Hepinizi saygıyla selamlıyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.
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Nevşehir Baromuzun yeni seçilen değerli Başkan Mustafa
Necmi Öncül Beyi kürsüye davet ediyorum.

Buyurun değerli Başkan.

Av. Mustafa Necmi ÖNCÜL (Nev şehir Barosu Ba şkanı): MUSJAFA

Sayın Başkanım ve yöneticilerim, de ğerli meslekta şlar ım; 1992 NECM İ ÖNCÜL'ÜN

y ılından beri meslek hayat ının içindeyim, 1992 y ılından beri de KONU ŞfMSI

yönetim kurulunda sayman olarak görev ald ı .

Bu dönemin hepimize hay ırlı olmasını diliyor sayg ılar su-
nuyorum.	 -

Başkan: Teşekkür ederiz değerli Başkanın, sağ olun.

Değerli arkadaşlar; Niğde Barosu Başkan Sayın Erkan Şahin
bize geleceğini bildirdi, ama çok yak ın birisinin rahatsız olmas ı
nedeniyle katılamayacağını bildirdiler. Arkada şımızın yakınına
geçmiş olsun diyoruz.

Ordu Baromuzun yeni seçilen değerli Başkanı Av. Nidai
Angın' ı kürsüye davet ediyorum.

Av. Nidai ANGIN (Ordu Barosu Başkanı): Ben de yüce N İ DA İ

heyetinizi saygıyla selamlıyorum. Ordu ilinin hepinize sayg ı ve ANGIN' İ N

sevgilerini getirdim, kabul buyurman ızı istirham ederim.	 KONU ŞMASI

Çalişmalanmızda başarılar dilerim, saygılar sunar ım.

Başkan: Teşekkür ediyoruz değerli Başkanın, biz de aynı
dileklere katılıyoruz.

Şimdi yine çok değerli bir başkanmazı sunmak durumunda-
yım: Osmaniye Baro Ba şkanı Sayın Av. Hüseyin Sezgin.

Buyursunlar Sayın Başkanım.

Av. Hüseyin SEZG İN (Osmaniye Barosu Ba şkanı): Sayın HÜSEYİ N

Birlik Başkanın, Yönetim Kurulu üyeleri, de ğerli baro başkan SEZGIN'IN

arkadaşlarım; Osmaniye Barosu'na mensup avukat arkadaşları- KONU ŞMASI

mın selam ve saygıları var.

Zoru durumda olan ve bence bitme noktas ına gelen avu-
katl ık mesleğinin sorunlarına bu toplantıda sözde kalmayacak
somut çözümler üretilmesi dile ğiyle, hepinizi saygıyla selamlı-
yorum.
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Başkan: Biz de ayn ı dileklere katıliyoruz, teşekkür ediyo-

HARUN

MERİOGLU'NUN

KONU ŞASI

Ali RIZA

ACARTÜRK'ÜN

KONU ŞMASI

ruz.

Yine birçoğumuzun yakından tanıdığı deneyimli bir baro
başkanımız, Rize Baromuzun de ğerli Başkan Avukat Harun
Mertoğlu.

Buyursunlar Başkanım.

Av. Harun MERTO ĞLTJ (Rize Barosu Başkanı): Say ın Birlik
Başkanım, değerli baro başkan arkadaşlar ım; Rize Barosu'ndan
selam ve saygılarımı sunuyorum.

Bu toplantının mesleğimiz aç ısından hay ırlı sonuçlar getir-
mesini diliyor, tekrar selam ve sayg ılarımı sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz de ğerli Başkanım, biz de aynı di-
leklere katılıyoruz.

Sakarya Barosu'nun yeni seçilen, aram ıza yeni katılan de-
ğerli Başkanı Av. Ali R ıza Acartürk'ü kürsüye davet ediyorum.

Av. Ali R ıza ACARTORK (Sakarya Barosu Ba şkanı): Say ın
Başkanım, değerli Yönetim Kurulu üyelerim, de ğerli başkanla-
r ım; 18 yıllık mesleki deneyimimden sonra Sakarya Barosu Ba ş-
kanhği görevini üstlendim.

Biraz önce Birlik Başkarumız yiğitlilcten bahsetti, Mara ş
Barosu'yla ilgili. Baro Ba şkan olunca biz de çok yiğit olduk; çün-
kü borcun yiğidin kamçısı olduğunu gördük. CMK sebebiyle her
gün kap ımızı aşınd ıran alacaklılar sebebiyle yiğit olduğumuzu
düşünüyorum.

Bu Genel Kurulun mesleki sor ıınlaruruza çözüm önerilerini
somut olarak getirmesi ve eylem plan ına geçilmesi dileğiyle ha-
yırlı olmasını diliyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederiz değerli Başkarum.

Değerli Başkanlarım; Samsun Baromuzun Sayın Başkan
Avukat Ahmet Gürel'i takdim ediyorum.

Buyurun.
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Av. Ahmet GÜREL (Samsun Barosu Başkanı): Sayın Birlik AHMET

Başkanım, Sayın Birliğimizin değerli yöneticileri, değerli baro GIJREL İ N

başkanları arkadaşlarım; hepinize en derin sayg ılarımı sunuyo- KONU ŞtMSI

rum.

Gümüşhane ve Bayburt Bölge Baro başkanının doğduğu yıl-
da ben Hukuk Fakültesi'nden mezun olmu ştum, 1973 yılında,
75 yılından bu yana da Samsun Barosu'nda fiilen avukatl ık yap ı-
yorum. Bir dönem Yönetim Kurulu üyeli ği, bir dönem Disiplin
Kurulu üyeliği yaptım, bu ikinci dönem Baro Başkanhğım.

Avukatlık mesleğinin geleceğine büyük darbe indirilen bir
dönemde sizlerle birlikte uyum içinde elbirli ğiyle birtak ım gö-
revleri yapaca ğız.

Hepinize başarılar diliyorum.

Başkan: Değerli Başkanımızın bu dileklerine biz de katıliyo-
ruz.

Siirt Baromuzun değerli Baş kanı Av. Mehmet Ali Özer'i tak-
dün ediyorum.

Buyursunlar Ba şkanım.

Av. M. Ali ÖZEL (Siirt Barosu Başkanı): Değerli Başkanını> MAL İ

değerli üyeler ve değerli meslektaşlarım; Siirt Barosu'nun ikinci ÖZELIN

dönem Başkanlığını üstlenmiş bulunmaktayım.	 KONU ŞASI

Geldiğimiz bölgedeki bütün arkada şlarımız böyle Parlamen-
todan sorunlar ına çözüm bulamayınca, böyle bir toplantıdan
çözüm beklentisi içerisinde olduklar ını ifade etmek istiyorum.
Umarım bu toplantının sonucunda ortak aklın yarattığı ortak ka-
rarların, ortak eylem plaruyla hayata geçirme şansı buluruz.

Bu toplantının hayırli ve yararlı olmasını diliyorum.

Başkan: Biz de değerli Başkanınıız ın bu iyi dileklerine katı-
lıyoruz.

Yine yeni seçilen, ama önce gelece ğini söyleyip sonra bir en-
geli çıkan Sinop Baromuzun de ğerli hanımefendi Başkanı Av.
Gülay Coşar aramızda olamayacak.
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Ben yine deneyimli bir baro ba şkanımız, Sivas Barosu Ba şka-
ni Sayın Av. Mustafa Co şkun'u kürsüye davet ediyorum.

Buyurun değerli Başkanım.

	

MUSİAFA	 Av. Mustafa COŞKUN (Sivas Barosu Ba şkanı): 1984 İstan-
'(DŞKUN'UN bul Hukuk Fakültesi mezunuyum. 1994 y ılmdan itibaren Baro

KONU Ş?MSI Yönetirnirde görev ald ım, 4 y ıl Genel Sekreterlik, 4 y ıl Başkan
Yard ımcılığı görevlerinde bulunduktan sonra da 2004 y ılında
Baro Başkanliğı 'na seçildik. Bu dönem de arkada şlar ikinci defa
yine bizi seçtiler.

Ben baro başkanlar ı toplantısını mesleğin-izin gittikçe derin-
leşen ve daha da vahim hale gelen sorunlar ına çözüm üretme
noktas ında, hayırli neticelere ulaşma noktas ında başarılar getir-
mesini diliyorum.

Hepinize saygılar sunuyorum ve yeni seçilen arkada şlara
veya eskiden beri seçilen arkada şlara da başarılar diliyorum.

Başkan: Biz de sizin bu iyi dileklerinize kat ıliyoruz.

Şanlıurfa Barosu Başkam Sayın Av. Müslüm Akalin' ı kürsü-
ye davet ediyorum.

Buyurun değerli Başkanın.

	

MÜSLÜMC	 Av. Müslüm C. AKALIN ( Şanlıurfa Barosu Ba şkanı): Sayın
AKA[JN'IN Başkanım, Yönetim Kumlu üyelerin, değerli başkan arkadaşla-

KONU ŞMASI tim; ben ikinci dönem Ba şkanlığımı yapacağım. 1975 Istanbul
Hukuk Fakültesi mezunuyum.

Sıkıntılı bir dönem geçirdiğiniizi hepimiz payla şıyoruz; siya-
set, hukuka diz çöktürmek istiyor, i şimiz çok zor. Bu toplantının
yararli ve verimli geçmesir ıi diliyorum. Ben, genç meslektaşları-
ma hep şunu söylüyorum: Biz iyi bir dönemde avukatl ık yaptık.
Temennim, bundan sonra da daha iyi dönemlerde olmas ı, ama
iyimser olmadığını ifade etmek istiyorum.

Saygılar.

Başkan: Biz de değerli Başkanımızın bu dileklerine katılıyo-
ruz. Daha iyi, daha güzel bir gelecekte avukatlık yapmak dilek-
lerine yürekten katılıyoruz.
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Değerli arkadaşlar; yine aramıza yeni katılan bir değerli baş-
kanımızı size sunmak istiyorum: Şırnak Baromuzun de ğerli Baş-
kan Av. Nüşirevan Elçi arkada şınuz ı kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.

Av. Nüşirevan ELÇ İ (Şırnak Barosu Başkan ı): Say ın Ba şka- HÜ Şİ REVAN

nırnız, saygıdeğer baro başkanlar ı; Şırnak Barosu ad ına hepinizi
saygı ve sevgiyle selamlıyorum.	 KONU Ş MASI

Mesleğe 1999 y ılmda başladım daha önce bağli olduğumuz
Mardin Bölge Barosu'nda da iki dönem ikinci ba şkanlik görevini
yürütmüştüm. Son olarak da bir dönem Şırnak Barosunda ikinci
başkanlık görevini bir dönem yürütmü ş tüm.

Saygıdeğer Baro Başkanıyla bir arada olmak gerçekten bizi
heyecanland ır ıyor. Özellikle meslektaşlar ınuza ve mesleğimize
ilişkin sorunların çözümünde kararlı, çağdaş ve tarafs ız kararlar
ahnıüasını temenni ediyoruz.

Herkesi saygıyla selanilıyorum.

Başkan: Teşekkür ediyoruz de ğerli Başkanım, sağ olun.

Tekirdağ Baromuzun, ikinci dönem seçilen de ğerli Başkan ı
Av. Hasan Orta; buyurun.

Av. Hasan ORTA (Tekirda ğ Barosu Başkanı): Say ın Başka: HASAN

nım, Birliğimizin çok değerli yöneticileri, çok de ğerli baro baş- ORIA'NIN

kan meslektaşlarım; Trakya'dan, Tekirdağ' ından meslekta şla- KONU ŞMASI

rımın selam, saygı ve başar ı dileklerini getirdim. Toplant ımıza
başarılar diliyorum.	 -

Ben, ortaöğrenimi İstanbul Haydarpa şa Lisesi'nde tamam-
ladıktan sonra İstanbul Hukuk Fakültesi'ni bitirdim ve ondan
sonraki yaşamım avukatlık mesleği üzerine oldu. Önceki y ıllar-
da Tekirdağ Barosu'nda iki dönem Disiplin Kurulu üyeli ği ve
başkanlığı yaptım. 1994-96 döneminde ba şkand ım, ikinci kez
seçildim.

Kısaca şunu ifade etmek istiyorum: Hukuk fakültesinden
mezun olup da avukatlık mesleğini yapmayanlar d ışında, bu-
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HASAN kukçular, devlet yöneticileri, her mesle ği icra eden insanların
ORİA'NIN avukatlardan hizmet ald ığı hepimizin malumudur. Ancak avu-

KONU ŞMASI katlar ın sorununa avukatlardan ba şka sahip çıkan da yoktur.
Öncelikle adam gibi bir Avukatl ık Yasas ı çıkartılmas ı konusun-
da hem birlik yöneticilerimize, hem toplant ıya katılan değerli
başkanlarima ba şar ılar diliyorum. Bunun önkoşulu da bir yere
vurmak için öncelikle birlikteliği sağlamak ve hukukun üstün-
lüğünü, işlerliğiııi sağlamak için bir yere vurmamız gerektiğini
haddinıi aşarak öneriyorum. Çali şmalarımızda başta birlik yö-
neticileriniize, Ba şkanımıza ve bütün baro ba şkanı arkadaşları-
ma başarılar diliyor, saygılar sunuyorum.

Başkan: Biz de değerli Başkanın bu iyi dileklerine, iyi temen-
nilerine katılıyoruz.

Yine aramıza yeni katılan, bu dönem seçilen Tokat Baromu-
zun değerli Başkanı Av. Melih Yard ımcı'yı kürsüye davet edi-
yorum.

Buyurun değerli Başkanım.
MELiH Av. Melih YARDIMCI (Tokat Barosu Ba şkanı): Sayın Bir-

YARDIMONIN lilc Başkanım, Birliğimizin saygıdeğer Yönetim Kurulu üyeleri,
KONU ŞMASI saygıdeğer baro başkarilarım; Tokat Barosu adına hepinizi say-

gıyla ve sevgiyle selamliyorum.

Ben 1989 Ankara Hukuk Fakültesi mezunuyum, 1992 y ılın-
dan itibaren Tokat'ta avukatlık yap ıyorum. Üç dönem Tokat'ta
Yönetim Kurulu üyeliği yaptım, önceki dönemde de Barolar Bir-
lik delegeliği yaptım. Şu an bu seçkin topluluğun arasına Baro
Başkanı s ıfatıyla katılmanın büyük onurunu ya şıyorum.

Yap ılacak toplantının mesleki sorunlarımıza, sorunlar ın çö-
zümüne somut çözüm önerilerinin getirildiği bir toplantı olma-
sını diliyor hepinizi saygıyla selamliyorum.

Başkan: Değerli Başkamm, biz de çok te şekkür ediyoruz, di-
leklerinize aynen katıliyoruz.

Değerli başkaniarım; aramıza yine yeni katılan, bu ekim
ay ındaki genel kurul seçimlerinde Trabzon Barosu Ba şkan olan
değerli Başkanı Av. Veysel Maikoç'u kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.
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VEYSEl.

MfttKOÇ'IIN

KONU Ş!MSI

Av. Veysel MALKOÇ (Trabzon Barosu Ba şkanı): Sayın
Başkanım, Yönetim Kurulu üyelerim, baro ba şkarılar ım; Trab-
zon Barosu adına herkese sevgi ve saygılar ınıı sunuyorum.

Ben de Marmara Hukuk Fakültesi mezunuyum. Daha önce
hep İstanbul, Ankara geçti, biz de Marmara'y ı temsilen bulunu-
yoruz. Geçen dönem Başkan Yard ımc ısıyd ım, bu dönem Başkan

seçildim.

Bu çalışmanıızm başarıh geçmesini diliyorum, hay ırlara ve-
sile olsun inşallah.

Başkan: Teşekkür ediyoruz değerli Başkanmı, biz de iyi di-
leklerinize katılıyoruz.

Değerli Başkanlarım; yine bu son ekim Genel Kurulunda se-
çilen ve aramıza yeni katılan Uşak Baromuzun Değerli Başkan ı
Sayın Av. KAz ım Kargı'yı kürsüye davet ediyorum.

Buyursunlar değerli Başkanım.

Av. KAzım KARGI (Uşak Barosu Başkanı): Sayın Başkanım
ve Birlik yöneticileri ve sayın baro başkanları; Uşak Barosu ad ına
hepinizi saygıyla selamliyorum.

Bu bir tanıtım konuşmas ı olduğu için, 26 y ıllık vekiim, 51
yaşınday ım. Sayın Başkan imajdan bahsetti, görülen imajdayım
ve daha önce mesleğin ortalı yıllarında iki dönem Yönetimde, iki
dönem de Disiplin Kurulu Başkanlığı yaptım. Mahkeme karar-
larma uyulmas ı gerektiğini biln-ıeme rağmen, avukatlar lehine
mahkeme kararlar ına uymayan da bir kişiyim ve bu konuda da
neredeyse ben de şikAyet ediliyordum, zamanaşını.ına uğradı .

Ben bu toplantının bütün arkadaşlarınııza ve Birliğimize ha-
yırlı olmasını diliyorum ve tüm arkadaşlarm görü şlerine katı lı-
yorum.

Herkese saygılar sunuyorum.

Başkan: Çok teşekkür ediyoruz. Biz de U şak Barosu Ba şka-

nımızın hakikaten imaj ı, konuşması, s ıcaklığının Baro Başkanları
toplantısına ve baro başkanlar ı çalışmalarına çok büyük katk ılar

M..

KARGVNIN

KONU ŞMASI

ÇP
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katacağına yürekten inanıyoruz. Eksik olmas ın, Ankara'da beni
ziyaret ettiğinde de o sevecen, o s ıcak, pozitif kişiliğini, kimliğini
sergiledi. inanıyorum, bize çok katkısı olacaktır.

Değerli arkadaşlar; alişık ve deneyimli olan Ayhan Çabuk
kürsüye geldi, kendisi son derece deneyimli bir Ba şkandır. Ken-
disini sunuyorum: Ayhan Çabuk, Van Barosu Ba şkanı .

Buyursunlar.

Av. Ayhan ÇABUK (Van Barosu Ba şkanı): Teşekkür ede-
AYHAN rim Sayın Başkanım.

ABUK'UN

KONU ŞMASI 
Değerli Birlik Başkanın, birliğimizin değerli yöneticileri,

saygıdeğer baro ba şkanları; Van Barosu Başkanı olarak hepinizi
saygı ve sevgiyle selamlıyorum.

Üçüncü dönemdir bu göreve eçildim. Burada herhalde en
fazla ismi zikredilen, Baro Van Barosu oldu. Dikkatinizi çektiyse,
sürekli baro üreten bir baroyuz, son bir y ıl içerisinde 3 tane baro
ürettik; Muş, Bitlis ve Hakkari. Bağlı il kalmaymca, yeni bir şey
geliştirdik: Erciş ilçemizi il yap ıp bundan sonraki süreçte yeni bir
baro... Ercişlilerin büyük bir özlemidir il olma...

Meslektaşlarımizın da belirttiği gibi, gerçekten birçok soru-
numuzun olduğu aç ık ve bunları bugüne kadar önemli ölçüde de
çözemedik. Bu sorunlar ın-uza maalesef daha birçok sorun kat ıl-
makta ve zorlu bir süreç bizi beklemekte. Özellikle önümüzdeki
hafta Mecliste görü şülecek olan baz ı ceza yasalarının değişiklik-
leriyle ilgili savunma hakkının k ısıtlanmas ı ve yine mesleğimi-
zin, meslek örgütümüzün sahip oldu ğu yasal hak ve yetkilerin
sınırlandırılinası, bizim için son derece olumsuz geli şmeler. Bu
anlamda önümüzde çok zorlu bir mücadele süreci var. Öncelikle
mesleki sorunlarımızı ve yine savunma hakk ının etkin ve yaygın
kullanımı konusunda daha çok mücadele birlikteli ğine ihtiyaç
duyduğumuzu belirtmek isterim.

Yeni ve yeni dönemde tekrar seçilen önceki ba şkan arkadaş-
larıma, önümüzdeki dönemde verimli bir çal ışma, başar ılı bir
çalışma dileğimi sunuyorum.

Hepinizi saygıyla selaml ıyorum.
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Başkan: Değerli başkanlarınıız; biz de değerli Başkanımız
Avukat Ayhan Çabuk'un bütün dileklerine yürekten katılıyo-
ruz.

• Şimdi yine ikinci dönem sanıyorum Yalova Baro Ba şkanı,
değerli Av. Cemal İnci'yi kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.

Av. Cemal İNCİ (Yalova Barosu Ba şkanı): Atatürk'ün "Be-
nin, ken timdir" dediği Yalova'nm Baro Başkanıyım. Öğretmen
kökenliyim, Erzurum Edebiyat Fakültesi, Ankara Bas ın Yayın
Yüksekokulu, İstanbul Hukuk mezunuyum. 23 avukat öğren-
cimle birlikte çalışmanın gururunu taşıyorum. Sevgili Ayhan,
Van'ın baro ürettiğini söyledi. Ben de Türkiye'ye en çok baro
başkan üreten Ağn iindenim, şu anda da salonda 4 tane hem-
şerinile birlikte olmaktan gurur duyuyorum; Amasya, Van, A ğrı
ve Yalova.

Yeni dönemde, bütün arkadaşlarıma başarılar diliyorum,
saygılar sunuyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederiz.

Ağrı bütün barolarda maşallah etkin, biz de değerli başkanı-
mızın dileklerine katıhyoruz.

Değerli başkanlarım; Yozgat Baromuzun çok deneyimli, geç-
miş dönemlerde birkaç kez baro ba şkanlığı yapmış bu son ekim
Genel Kurulu'nda da yeniden seçilen De ğerli Başkan Av. Seyit
Mehmet Ekinci'yi takdim ediyorum.

Buyurun.

Av. Seyit Mehmet EKİNCİ (Yozgat Barosu Ba şkanı): Sayın
Başkanın, Yönetim Kurulu üyelerim ve baro Başkanlarıma say-
gılar sunuyorum.

Bu zor dönemde kolay gelsin diyoruz hepimize. Yeni seçi-
lenler ve eski seçilenler dedik, eski seçilemeyen arkada şlarınuzı
da sevgiyle yad etmek istiyorum.

CEIML

Na 'N İ N

KONU Ş S İ

SEYiT MEHMEr

E KIN (1 'N iN

KONU ŞWSI
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EROL

MEKİ KIN

KONU ŞAASI

Başkan: Tabii; hem geçmiş dönemlerde bize yaptıkları kat-
kılar ına teşekkür ediyoruz, hem de gelecek günlerde yine onlar-
dan, o birikimlerinden her zaman yararlanmak istedi ğiniizi de
bir kez daha ifade etmek istiyoruz.

Zonguldak Baromuzun çok Say ın Başkan Av. Erol Mekik
diyor ve başkanları sunma seremonisini de burada noktahyo-
ruz.

Av. Erol MEKİK (Zonguldak Barosu Başkanı): Teşekkür
ederim Başkanım.

Sayın Birlik Ba şkanım, Saym Yönetim Kurulu Üyem, önce-
ki ve yeni gelen sevgili meslekta şlarım, sevgili başkanlar ım; bu
güzel bir ailedir; bu güzel bir örgüttür. Ancak biz hep böyle Zon-
guldak olarak sona kalıyoruz. Şimdi ben size ne diyeyim; herkes
bir şey söyledi, bana laf kalmıyor. 0 zaman ben de başlıyorum
Sayın Başkanıma söylemeye. Onun için, ben yine bir şeyler söy-
leyeyim.

Tahmin ediyorum ki okul devresini benim gibi böyle mastır
yapan bir arkadaşmız aranızda hiç yok tahmin ediyorum. Ben
1960 y ılında İstanbul Hukuk Fakültesi'ne girdim, 68'de beni ta-
yin ettiler, Ankara'ya geldim. Oradan da 74 y ılında, o zaman özel
hukuk fakülteleri yoktu, bir tane daha olsayd ı herhalde devam
ederdim, 14 senelik bir mazim var. Tabii bu mazim içinde de
bazı şeyleri aldık, ben ona mastır diyorum, öğrenci mastırı .

Bunlara ilaveten şunu söyleyeceğim: Cumhuriyet tarihinde
şimdiye kadar görülmemiş bir seneye haz ırlanıyoruz, 2007 sene-
sine. Türkiye çok zorlu bir durumdan geçiyor. Bu zorlu durumu
sivil toplum örgütlerinden olan Barolar Birli ği ve barolar ımızın
yapacağı katkılarla ancak bir yere geleceğine inanıyorum. Bütün
sivil toplum örgütleri size bak ıyor, bütün sivil toplum örgütleri
sizin vereceğiniz hukuksal işarete bak ıyor.

Esasında beni seçmediler, ben seçtirdim. Ç ıtay ı öyle yükselt-
tim ki, çalışma gereğini duymak mecburiyetinde kaldı arkadaş-
lar. Önceki arkadaşlarıma da buradan sesleniyorum, yeni gelen
arkadaşlarmııza da; bu çıtay ı yükseltebilirsek, o zaman baro baş-
kanlığı yapmanın hazz ım ve güzelliğini yaşarsmız. Bu önemli
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devirde hepimize görevler dü şüyor. Hele hele son zamanlarda EROL

avukatlık mesleğini tamamıyla yozlaştırmak ve ortadan kaldır- MEKIKiN

mak gibi bir zihniyetin önüne ancak Barolar Birli ği, barolarımız KONU ŞMASI

geçer. Barolar Birliğirıize yapacağmız her katkı muhalefet değil-
dir, yön göstericidir. Ben böyle yap ıyordum, çok da güzel şeyle-
re vakıf oldum.

Bu dönem içinde hepimize büyük i şler düştüğünü de daha
evvel söyledim, çalışmalar ınızda başar ılar diliyorum. Bu toplan-
tının sonuç bildirgesiyle etkili bir şekilde olmas ını da gönülden
diliyorum.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Biz de değerli Zonguldak Barosu Ba şkanımızın bu
üileklerine katıliyoruz.

Biraz önce konu şmam s ıras ında söylemiş tim, Malatya Baro-
muzun çok değerli Başkanı Mehmet Görgeç salona teşrif ettiler,
kendisini kürsüye davet ediyorum. 0 da kendisini takdim etsin,
bir merhaba desin arkada şlar ınnza.

Buyurun.

Av. Mehmet CÖRGEÇ (Malatya Barosu Ba şkanı): Sayin MEHMEİ

Birlik Başkanım, çok kıymetli baro başkanı arkadaşlar ım; hepi- GORGEÇ İ N

nizi saygıyla ve muhabbetle selamlıyorum.	 KONU ŞASI

Ben, üç dönemdir Malatya Baro Başkanlığı'nı yürütüyorum.
Yeni seçilen arkadaşlarımıza başarılar diliyorum. Seçildiğimiz
günden bugüne kadar özlemini çekmi ş olduğumuz Türkiye'de
hukuk devleti, yargı bağıms ızlığı ve savunmayla ilgili sorunla-
r ın bu dönem içerisindeki kazanımlarımızla birlikte siyasi irade
noktasında çözümü konusunda etkin bir çalışma yapacağımızı
ve bu konuda katk ı sunacağımızı ümit ediyorum.

Seçildiğim günden beri bu coğrafyaya karşı olan sorumlu-
luklarımız noktasında, acaba Türkiye Cumhuriyeti Devleti'nde
bir hukukun üstünlüğü tesis edilebilir mi, gerçekten yarg ı ba-
ğımsızlığı sağlanabilir mi, demokrasi yayg ınlaştırılabilir mi gibi
temel endişelerim vard ı . Birtakım mesafelerin al ındığını biliyo-
ruz; ancak bunun yeterli olmadığı ortada ve ciddi eksikliklerin
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M[HMEJ olduğunu biliyoruz. 0 konuda yarg ısal faaliyetler içerisindeki
GORGEÇİN rolümüzü yerine getirirken, mutlaka Türkiye Cumhuriyetinde

KONU ŞMASI hukuk devletinin oluşmas ı, yargı bağıms ızlığı, temel hak ve hür-
riyetlerin yaygınlaştırılmas ı gibi temel konuların mutlaka siya-
si irade noktasmda çözülmesine Barolar Birliği ve Türkiye'deki
barolarm katk ı sunmas ı gerektiğine inanıyorum. Bu konuda
geçmiş dönemlerde belki siyasi iradeyle zaman zaman sürtü ş-
meler yaşand ı, bu anlamda belki bir iletişim kurulamad ı diye
düşünüyorum. Biz bu coğrafyaya karşı olan sorumluluklar ımız
noktas ından da mutlaka mesafe kat etmek zorunday ız diye dü-
şünüyorum.

Bu anlamda Birlikten ve baro başkanlannıızdan beklediği-
miz, yereldeki sorunlarınuzla birlikte, geneldeki sorunlar nok-
tasmda, özellikle 1982 Anayasas ı maalesef halen yürürlüktedir.
Bunun geçmişte vurgulamış olduğumuz, herkesin üzerinde an-
tant kaldığı konular noktasmda da mesafe alınmadığını görüyo-
ruz.

Siyasi irade noktas ında gerek iktidar ve gerekse muhalefetiy-
le böyle bir irade olmas ına rağmen, bugüne kadar 82 Anayasas ı
konusunda ciddi bir çaba sarf edilmemiş tir. Ben bunu son derece
önemsiyorum. Ümit ediyorum ve diliyorum, bu yapılacak top-
lantı sonunda da çağdaş, katılımcı, demokrasiyi yaygmlaş tıran,
sivil inisiyatifi öne alan çağdaş bir anayasanın yapılması tavsiye
edilebilir, siyasi iradeye bu konuda bask ı yap ılabilir. Bunu bu
toplantının sonucunda bekliyorum. Türkiye'de yarg ı bağımsızlı-
ğı konusunda maalesef kat edilmesi gereken ciddi sorunlar var,
bu konuda bir çabanuzm olması gerektiğini düşünüyorum. Sa-
vunmanın içinde bulunduğu ciddi sorunlar var, son CMK uygu-
lamasma ilişkin arkadaşlarımızın içine düştüğü sıkıntılar halen
devam etmektedir. Bu konuda da alınacak ciddi bir kararm, si-
yasi iradeye baskı oluşturmas ı konusunda önemli buluyorum.

Ben yeni intikal ettim, yol yorgunlu ğu da var. Sayın Başkan
bizi davet etti, çok te şekkür ediyorum. Ben bu toplantının verim-
li geçeceğine ve gerek savunma adına, gerekse yargısal faaliyet
adma katkı sunacağına inanıyorum.

Hepinizi saygıyla selamhyorum.
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Başkan: Değerli başkanuruza biz teşekkür ediyor ve bu iyi
dileklerine aynen katıliyoruz.

Değerli başkanlarım; böylece yeni seçilen ve geçmi şten bu- ÖIDEMIR

güne görevini sürdüren çok de ğerli başkanlarınıız ı tanıd ık. Şim- OZOKUN

di çalışmalarımızı sürdüreceğiz,	 KONU ŞMASI

Ben hemen şunu vurgulamak istiyorum: Geçmi ş baro baş-
kanları toplantılarında olduğu gibi, Barolar Birli ği genel kurulla-
rında olduğu gibi, Türkiye'nin en demokratik, en özgür kürsüsü
olan baro ba şkanları kürsüsü, bütün baro ba şkanlarımızm özgür
ve bağıms ız seslerini, dü şüncelerini, görüşlerini geçmiş te oldu-
ğu gibi bugün de ortaya koyabilece ği ve hiçbir biçimde, hiçbir
şekilde kafas ının içinden geçenleri bizimle payla şmayacağı gibi
bir düşünceden uzak, her şeyi aç ık, net, somut burada tart ışacağı
bir kürsü olduğunu iftihar ederek, gururla söylemeyi bir görev
biliyorum. Bizim kürsümüz, gerçekten her arkada şın kendi yü-
reğindekini bizlerle paylaşabileceği ve o sıcaklığı bizimle rahat-
lıkla paylaşabileceği bir kürsü olduğunu da ifade etmek istiyo-
rum. Şu tanıtma aşamas ındaki değerli başkarılarımızın birçoğu-
nun çok dolu olduğunu, çok yoğun olduğunu ve bu toplantıdan
çok önemli şeyler beklediğini görüyorum, bundan da son derece
mutlu oldum.

Değerli arkadaşlar; çalişmamıza biraz sonra başlayacağız.
Kısa bir sunuş ve hoş geldiniz konuşmasından sonra sizleri din-
leyeceğiz, sizlerin söylediklerini not alaca ğız. Yine geçmiş baro
başkanları toplantılarına katılan değerli.başkarılar ınuz biliyor-
lar, biz bu konu şmaların tamamını banda alıyoruz, daha sonra
çözüp, kitap haline .getirip en kısa zamanda siz değerli başkanla-
rımızm ve delegelerimizin, ilgililerin bilgilerine sunuyoruz.

Programımız k ısaca şöyle: Bugün vaktin-izin elverdi ği ölçü-
de, yani akşam saatine kadar gündenıimi i sürdüreceğiz. Yarın
hedefimiz öyleye kadar, yar ıma kadar ya da 13.00'e kadar bir
yine çalışmayı sürdürmek. Eğer arkadaşlarımızın vakti olursa,
kalma durumları olursa, yarın öğleden sonra da belirli bir saat
çalışabiliriz, ama temel hedefimi,öğleyin arkadaşlar ımızın dö-
nüş haz ırlıklarında olaca ğından, öğle yemeğini yiyip burada ar-
kadaşlar ımızdan ayr ılmak ve vedalaşmak, program böyle. Ar-
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ÖZDEMİR kadaşlarmıızm öneri ve dü şüncelerini bu çerçeve ve bu zaman
ÖZOKUN dilin-ii içerisinde ayarlayarak sunmalar ını rica ediyorum.

KONU ŞASI

Ben tekrar bütün ba şkanlar ıntzm, katılan bütün başkanla.
rımızın, katılmayıp da yürekleri bizimle birlikte olan bütün ba ş-
kanlar ınuz ın iyi dileklerine, baş arı dileklerine aynen katılıyorum
ve bu çalişmanuz ın, bu toplantımızm çok verimli ve yararli geç-
mesini diliyor, hepinize sayg ılaruru sunuyorum.

Çok teşekkür ederim.

	

GÜNE Ş	 Av. Güne ş GÜRSELER (Türkiye Barolar Birli ği Genel
GÜRSE(IRiN Sekreteri): Sayın Başkanınıız ın izniyle bu konuyla ilgili k ısa bir

KONU Ş?MSI anekdot sunmak istiyorum. Edirneli ve Tekirda ğlı Başkammız
bilir, rahmetli oldu, bir avukat a ğabeyimiz vard ı: Altan Çulha.
Ona Almanya'dan, müvekkilinden bir mektup gelmi ş : "Av. Al-
tan Çulha, tabelas ı nda yazar, Tekirdağ."

Değerli başkanlarım; bir sayısal bilgi vererek devam etmek
istiyorum. Biliyorsunuz 78 baromuz, değerli baro başkanınuz
var, 7 arkadaşımız mazeret bildirerek kat ılamayacaklarını söy-
lemişlerdi. Şu an salonda 70 baro ba şkanımız var, Çankırı Baro
Başkanımız da yolda. Bir diğer say ısal bilgi de, 78 ba şkammız ın
35'i yeni seçilen başkanınıız.

Say ın Başkanımızın konuşmasından-sonra bir saat 12.00'ye
kadar kahve molas ı vereceğiz. Saym Başkanımızın konu şmasın-
dan ve kahve molas ından sonra da saat 13.00'e kadar çalişmamı-
zı sürdürüp 13.00'te yemek aras ı vereceğiz.

Barolar Birliği Başkanımız Sayın Avukat Özdemir Özok'u
aç ıliş konuşması yapmak üzere kürsüye davet ediyorum.

	

Ö7DEM İ R	 Av. Özdemir ÖZOK (Yönetim Kurulu Ba şkanı): Sayın baş-
OZOK'IJN karılarım; gerçekten eylemli avukat olarak kas ım-aralık ayının

KONU ŞAUSI ne kadar zor bir ay olduğunun biincindeyiz. 0 nedenle, Türki-
ye Barolar Birliği Yönetim Kurulu olarak sizleri böylesi önemli
bir toplantıya çağırırken bu tarihleri de dikkate ald ık. Ama biraz
önce değerli başkanlarımız kendileri takdim ederken, takdim-
den hemen sonra hem ülkemizin, hem mesleğimizin, hem ulus-
lararası ilişkilerin son derece s ılcıntılı bir süreçten geçti ğini ifade
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ettiler. Özellikle son günlerde gündemimize oturan CMK yasa- Ü/DEM İ R

sındaki değişiklik ve Avukatl ık yasasmdaki sınavın kaldırılmas ı OİOK İIN

ve onun sonuçlarıyla ilgili mutlaka siz de ğerli başkanlar ırmzla KONU ŞMASI

bir konuşma, bir toplantı, bir alişveriş yapmak ihtiyacını duy-
duk. 0 nedenle sizlerin çok s ıkışık olduğu bu tarihlerde sizleri
buraya çağırma durumunda ve mecburiyetinde kald ık; çünkü
bir avukat için kas ım ve aralik aylarının nedenli zor bir süreç
olduğunu biliyoruz.

Değerli başkanlarım; aramızda gerçekten uzun y ıllar Zon-
guldak Barosu Başkanlığı ve Türkiye Barolar Birliği Başkan
Yardımcılığı yapan çok değerli ağabeyimiz, üstadmtz Burhan
Karaçelik ağabeyiniize saygılar ınuzı sunmakla ba şlıyorum. Tür-
kiye Barolar Birliği eğer bugünlere gelmişse, kurucu Başkanımız
Faruk Erem'in Ba şkanlığında ve ondan sonra özveriyle, alm ter-
leriyle, emekleriyle Türkiye'nin en karanl ık günlerinde, 12 Ey-
lüllerde hep dik duran, hukuku, hukukun üstünlüğünü, eksiksiz
demokrasiyi, insan haklarını savunan bu değerli üstatlarımızın
katkılarıyla Türkiye Barolar Birli ği, bugün saygın, dinlenir, ara-
tur bir kurum haline gelmiştir. 0 nedenle, burada aramızda bu-
lunan, o dönemin ilk genel kurullar ına katılan değerli Burhan
Karaçelik ağabeyimizin şahsında, geçmiş dönemde bize hizmet
sunan, bize katk ı sunan ve bizi bugünlere getiren bütün ya şayan
ve kaybettiğimiz bütün değerli başkanlarıma şükranlar ımı, say-
gılannıı, vefa minnetlerimi sunuyorum.

Değerli başkanlar ımız; hepinizin bildiği gibi, meslek yasa-
nuz ın 82. maddesinde bir amir hüküm var; "Her 2 y ı lda bir ekini
ay ında barolarda genel kurullar yenilenir ve baro ba şkanlanm ız, yöne-
tim kurulu üyelerimiz, disiplin kurulu üyelerimiz, denetleme kurulu
üyelerimiz ve üst Birlik delegeleri seçilir. " Bu geçtiğimiz ekim ayını
da böyle coşkulu, böyle heyecanlı bir ekim ay ı olarak tamamla-
dik ve yeni baro ba şkanlarımız aramıza katıldı. Gerçekten bir-
çoğunu bugün burada, kürsüde tanımak mutluluğuna erdiğini
bu değerli arkadaşlarımız ın heyecanı, enerjisi doğrusu beni çok
umutland ırdı .

Biliyorsunuz, yine özel durumları nedeniyle Bilecik, Hakk-
ri, Kırıkkale, Mardin ve Mu ş barolar ımız farkli tarihlerde seçim
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ÖZDEM İR yapmaktad ırlar. Buna göre, geçmiş ekim ayında 73 baromuzda
OZOK'IJN seçimler yapılmıştır ve bunlardan 38 tane eski baro ba şkaninıız,

KONU ŞiMSI 35 tane de yeni ilk kez baro ba şkanı seçilen arkadaşımız olmuş-
tur. Yine benim Diyarbak ır Genel Kurulu'nda Barolar Birliği
Başkan olduğum dönemde Barolar Birliği genel kumlu üye sa-
yısı 165'ti, ama şu anda 288 oldu. Bu 288 Barolar Birliği genel
kurul delegesinin 164 üyesi yeni isimlerden, yani ilk kez delege
olan arkadaşların-uzdan oluş tu. 124 tanesi de geçmiş dönemlerde
yine bu görevleri üstlenmiş halA o görevi sürdüren arkada şları-
mızdan seçildi.

Değerli başkanların; önceki dönemlerde baro ba şkan olan
ve yeniden bu görevleri kendi barolar ındaki ald ıkları oylarla,
güvenle tazeleyen ve görevlerini sürdürecek olan say ın başkan-
larmuzın bilgi, deneyim ve bu konudaki enerjileri yamnda, yeni
seçilen arkadaşların -biraz önce kürsüde gördük- o yeni pozitif
enerjileri ve heyecanları, Türkiye Barolar Birliği yönetimimiz için
yeni bir yol gösterici ve bir güç kayna ğı olacaktır, bundan hiçbir
kuşkum yok. Geçmi ş dönemde olduğu gibi, yine değerli başkan-
larımızm önerileri ve görü şleri doğrultusunda beraber, birlikte,
el ele, gönül birliğiyle açık, net, şeffaf ve hep söylediğim bir şey
var: Her yerde farkl ı yorumlar ve değerlendirmeler olabilir, ama
Türkiye Barolar Birliği Baro Başkanları Toplantısında, Türkiye
Barolar Birliği genel kurullarında demokrasi, eksiksiz demokrasi
ve bağımsız kürsü her zaman Özgür sesini duyuracaktır. Bu bi-
zim bireysel ve kişisel görüşümüzün tersinde bir görü ş olabilir,
bu bizim kendi dünya görüşümüzün tersinde bir görüş olabilir,
ama ortak akl ın, ortak kararın arkasında ayni samimiyetle, aynı
içtenlikle olacağın-uzdan hiçbir kuşkum yok, değerli arkadaşlar.

Değerli arkadaşlar; bu açılış konuşmasında çok detaya gir-
mek istemiyorum, sorunlar ımız ortada. Ben ve arkadaşlarım,
Barolar Birliği Yönetim Kumlu olarak daha çok sizleri dinlemek
istiyoruz. 0 nedenle, gündemin en önemli maddesi olan anı-
katlik s ınavının kaldırılmasına ilişkin -zaten sizlere bu gündem
maddelerini yollanı.ıştık- yasa teklifiyle ortaya ç ıkan durumun
değerlendirilmesi konusuyla ilgili olarak sizlere sundu ğumuz,
elinizde 2 tane dosya olacak değerli ba şkanlar ını. Bunlardan bir
tanesi, sınavla ilgili bugüne kadar Barolar Birli ği Yönetimi ola-
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rak artı ya da eksi yaptıklarımızm tümünü sizfere sunuyoruz. ÖIDFMiR

İkincisi, yine sundu ğumuz bir dosyada da CMK'yla ilgili bu- O1OKUN

güne değin hem Barolar Birliği Yönetimi olarak kendi ad ımıza KONU ŞMASI

yaptığımız çalışmalar, hem de baro başkanlarımızla ve baroları-
nıızla birlikte yaptığımız yürütmeleri gösteren bir dosya elinizde
olacak.	 -

Değerli arkadaşlar; hepinizin bildiği gibi, 28 Kas ım 2006
günü Türkiye Büyük Millet Meclisi Genel Kurulu'nda yap ılan,
görüşmeler sonunda, 23 Aralik 2006 günü için bütün haz ırlıkla-
runızı tamamladığımız avukatlık s ınavı, Avukatlık yasasmdaki
28. maddede yap ılan bir değişiklikle kaldırıld ı. Ben tabii konu-
nun bu noktaya gelişinde bazı baro başkanlarımızın ve özellikle
siyasal iktidarın konular konusunda son derece günübirlik dü-
şündüklerini kendi adıma düşünüyorum. Küçük küçük hoşgö-
rüler, küçük küçük sempatiler,kar şımıza büyük olumsuzluklar
olarak çıkıyor. Genç, ama gelece ğinin ne oldu ğunu bilmeyen
kimi stajyer arkadaşlar ımız ın iyi niyetli yaklaşımlarım kimi baro
başkanlarımız son derece ilginç ve sıcak buldu, yine aynı şekil-
de-kimi siyasetçi arkada şlarımız bu yakla şımı çok masum bir
yaklaşım olarak gördü ve hep beraber görece ğiz ve yaşayacağız.
2001' de 4 yıl ertelenen ve günümüze kadar 29 bin küsur avuka-
bn girdiği barolar, bundan sonra hiçbir engel olmadan, "hiçbir
şey olanmsam, avukat olurum" mantığıyla bu mesleğe girecekler.

Değerli arkadaşlar; biz artık geçmişlerin deyimiyle unumu-
zu eledik, eleğimizi duvara astık. Şurada benim yaşımdaki ar-
kadaşlarımızın yapacaklar ı meslek yaşamı , olsa olsa 3 ya da 5,
Allah sağlıklı ömür verirse. Ama gelecek genç arkadaşlarımızın,
genç arkadaşlarımız doğrusu bu konuda çok somut ve objektif
düşünemediler. Bundan 4 yıl önce, yine 10 May ıs, hiç unutmu-
yorum, Danıştayın Kuruluş Yıldönümü nedeniyle, Danıştay da
konuşmaya gittiğimde, Danıştay Başkanıyla birlikte, gökdelenin
arkasındaki Karanfil Sokaktaki Barolar Birliği'nin önüne yakla-
şık 300-500 tane stajyer arkada şımız, ' Özok istifa" diye bağırarak
sınava karşı olduklarını ve sınavın mutlaka ertelenmesini iddia
ettiler. Ne yazık ki değerli arkadaşlar, o gün bize "Özok istifa"
diyen arkadaşlarımızın birçoğu bugün "ne olursunuz s ınav kal-
s ı n, bu konuda hiçbir eksiklik bı rakma yin, elinizden geldiği kadar buna
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ÖZDEM İR direnin" diyor, bize gelip, destek veren arkada şlar ımız oldu. 0
ÖZOK'UN nedenle biz olay ı hakikaten çok vahim ve nıesleğimizin geleceği

KONU ŞMASI için son derece tehlikeli bir yakla şım olarak görüyoruz.

• Değerli arkadaşlar; sadece smavla ilgili değil, üzülerek ifade
etmek isterim ki sadece bu konuda de ğil, her konuda ülkemizde
toplumsal ve siyasal ilişkilerde ilkesel davranışlar, yerini h ızla
popülist ve günübirlik davranışlara bırakmaktadır. Geleceğe yö-
nelik vizyon olarak 15-20-50 y ılları değil, bir seçim döneminde
-hem yerel seçimler için söylüyorum- nedense insanlar, ilkeli,
kararlı dik duruş yerine, daha çok karşıdakileri mutlu etmek ve
geçici başarılar elde edebilmek gibi bir yolu izlemi şlerdir. Bu-
nun sonucu olarak kişisel ilişkiler başta olmak üzere, birçok ku-
rum ve kavram maalesef ağır yara almaktad ır. Bunu üzülerek
acı bir şekilde yaşıyoruz. Bunlar ı hepiniz yerel seçimlerinizde de
görüyorsunuz. Bu mevkiler, bu makamlar, hepsi gelip geçicidir.
Hiçbirimiz için bu makamlar, bu mevkiler sonsuz de ğildir. An-
cak birebir yaşadığutız olaylarda öyle şeylere tan ık oluyoruz ki,
bunları sizler de yerel olarak kendi seçimlerinizde yaşamışınız-
dır. Hiçbir şey, insanların ilkeli, dürüst ve dik davranışını engel-
leyecek hiçbir yarar, bunun aksine bir davranışı ortaya koymay ı
gerektirir nitelikle olmadığı kişisel kanıs ında olduğumu belirt-
mek isterim.	 -

Değerli arkadaşlar; maalesef bu yakla şım yarınlar ı değil,
günü kurtarmak, giderek günün mutlu ve basit geçmesi gibi ter-
cihlere yol açnıaktad ır. Bu durum ise, yurt ve meslek sorunlar ını
içinden çıkılamaz hAla getirmektedir. Statükocu ve kalipla şmış
örgütsel yapılanma yanında, popülist yakla şımlar siyasi partiler
baş ta olmak üzere, tüm demokratik kurumlara üzülerek ifade
etmek isterim ki egemen olmu ştur. Hayret ediyorum, bir sivil
toplum örgütünde 35 y ıllık başkanlık olabiliyor. Dü şünehiliyor
musunuz, aynı görevde 35 yıl kalacaks ınız ve siz aynı heyecanla
mesleğe hizmet edeceksiniz; bunu kabul etmek mümkün değil.
Ben, doğrusu ülkem demokrasisi adına, ülkeniin gelece ği adına
bu konuda son derece rahats ız olduğumu söylüyorum. Tabii ki
bireysel tercihtir, tabii ki insanlar seçildiği sürece iktidarda kala-
bilirler, ama 30-35 y ıllık bir meslek örgütünün ba şında kalmak,
seçilmiş kimi dil<tatörlüklerin kurulmasma neden oluyordur
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diye dü şünüyorum. 0 nedenle değişen, sürekli hareket halin- Öİ DLWR

de, dinamik bir Türkiye toplumu yaratmak mecburiyetindeyiz. ÖIOK'UN

Bunu herkes kendi ölçeğinde ve kendi konumunda düşünüp de- KONU ŞMASI

ğerlendirmesi lazımdır diye düşünüyorum.

Değerli arkadaşlar; yine çok üzüldüğüm bir noktay ı ifade et-
mek istiyorum: Basma da yans ıdığı gibi, Say ın Başbakan, kendi
partisinden birçok milletvekilinin hakl ı ve yerinde karşı duru-
şuna rağmen, sınav ının kald ırılmas ı emrini bizzat kendisi ver-
miştir. Bu konuda nas ıl ve kimler tarafından bilgilendirilmiştir,
doğrusu çok merak etmekteyim. Oysa hepiniz biliyorsunuz, 10
Ağustos 2006 günü o toplant ıda bulunan de ğerli başkanlarımız
var. 48 baro ba şkarunuz, bazı Yönetim Kurulu üyelerinıizle bir-
likte Sayın Başbakanla ve çok say ın 3 bakammızla birlikte biz
toplantı yaptık. 0 toplantıda bulunan değerli arkada şlarımız ha-
tırlayacaklar, o kadar medeni, o kadar uygar, o kadar ça ğdaş, o
kadar diyalog içerisinde geçen bir toplantı oldu ki, o gün yine
hepinizin bildiği gibi CMK eylemleri, "görevlendirn ıenıe" gibi
bir karar alan arkadaşlar ımız, Sayın Başbakan ve yanındaki çok
değerli bakanlar ın bize yakla şımı, bizim onlara kar şı tutum ve
davraruşımız karşıs ında "Hayır değerli Başkan ı n ı; biz buradan ç ık-
madan, şu kap ın ı n önünde bu görevlendirn ıeden vazgeçn ıek mechu-
riyetindeyiz. Çünkü Sayın Başbakan ı m ız bize o kadar uygar, ü kadar
demokrat, ü kadar s ıcak, o kadar iyi yaklaş tı ki, biz bir gün daha bunu
sürdürürsek, bu yakla şı ma gölge dü şürnıüş oluruz" dediler ve o gün
hepiniz biliyorsunuz, kapının önünde arkadaşlarımızın verdiği
ortak kararla o gün eylemi kald ırdık.	 /

Tabii böylesi başlayan güiel bir diyalogdan sonra, CMK'da
biraz sonra tartışmaya açaca ğımız konular ve s ınavla ilgili Say ın
Başbakanla görüşmek için eylül ayından bu yana Sayın Barolar
Birliği Genel Sekreteri arkadaşımız Güneş Gürseler bizzat takip
etmek üzere her pazartesi günü randevu dileklerimizi yineledi.
Halbuki 10 Ağustosla eylül arasındaki bir iki toplantıda, Say ın
Başbakanın resepsiyonlarda Türkiye Barolar Birliği Başkam ola-
rak bana son derece s ıcak yaklaşımlar içerisinde oldu ğunu, içeri
girer girmez gelip "merhaba, ho ş geldin" dediğini de sizlere anım-
satmak istiyorum. Ama nedense, nas ıl oldu, ne oldu, bu sınav-
la ilgili bölümde birden bire çok farkl ı bir yap ı sergilendi. Ben
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ÖİDEM İR olumsuz yorumlamak istemiyorum, kişilerle hiçbir alışverişimiz
Ö?OK'UN yok. Biz ülkemizde devletin kurumsal etkinli ğini sürdürmesini

KONU Ş?MSI ve kurumlar arasmdaki ili şkilerde kır ılganliğın, küskünlüğün,
alınganlığın asla olmayacağmı bilen ve yöneticiik bilincinüin
bu şekilde geliştiğini sizlere ifade etmek istiyorum. Ama yap ı-
lanların da en ayrmtıs ına kadar ne olduğunu ölçen, bilen, tartan
ve ondan sonuçlar ç ıkaran bir kişiliğimiz olduğunu da değerli
arkadaşlarımız çok yakından biliyorlard ır.

Tabii ben, en azmdan o toplantıda yakalanan s ıcak ve olum-
lu yaklaşım sonucu, yani 10 Ağustos 2006'da yaptığımız toplan-
tıdan sonra, eylül aymdan bu yana ısrarla sürdürdüğümüz ran-
devu talebine Saym Başbakan, bu geli şmeleri de dikkate alarak
bir telefon edip, "Başkan, bu stajyer arkadaşlar sı nav ı n kaldırılmas ı-
n ı istiyorlar. Sayın Başkan, CMK ile ilgili son derece kritik bir sürece
girdik, ne oldu, bizi bilgilendirir misiniz?" deselerdi, ben de bütün
baro başkanlarımı alip, yine o Dolmabahçe'deki yapt ığınuz sı-
cak söyleşi gibi kendilerine bilgi verseydik ve o bilgiden sonra
birtakım kararlar alsayd ı, sanıyorum çok daha iyi sonuçlar ç ı-
kabilirdi. Bunlann hiçbiri yap ıhnayarak mesleğimiz için son de-
rece yaşamsal önemi olan s ınav konusunda parti içi muhalefete
rağmen, smavm kald ırılması yönündeki bu kesin emri anlamak
mümkün değildir ve bu, sanıyorum Türkiye Barolar Birliği'yle
yönetim aras ındaki ilişkileri germe konusunda son derece olum-
suz sonuçlar doğuracaktır.

Değerli başkanlarını; bu gelişmelerdeki yansızlık, iyi niyet
ve samimiyet ve şu anlattığm ı olayların hiçbirisine ben bir yo-
rum getirmek istemiyorum, asla ve asla "bu, şunun için oldu" da
demiyorum. Bunu sizin mutlaka en iyi şekilde değerlendirece-
ğinize, en iyi yorumu yapabileceğinize, bu gelişmelere en iyi
tespitleri getireceğinize inanıyorum. Siz bu konuda nas ıl değer-
lendirirseniz değerlendiriniz, ben 36 y ıllık bir avukat olarak Tür-
kiye Barolar Birliği'ne ve Türkiye'deki savunma mesleğine sınav
kaldırılarak bu yapılan davranışın çok ağır bir davranış olduğu-
nu ifade etmek istiyorum.

Tabii bu da bize ba şka bir şeyi hatırlatıyor değerli başkanla-
rım: Biz, Sayın Adalet Bakaruyla hangi toplantıya gidersek gide-
lim, çok büyük bir te şvik alıyoruz. Adalet Bakanl ığı üst düzey
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yöneticileriyle konu şurken müthiş diyalogiar kuruyoruz. Ada- ÖZDFM İ R

let Komisyonu'na gittiğimiz zaman, de ğerli arkadaşlarımız bizi Ö?OK'UN

dinliyorlar. Ama maalesef hani halkımızın genel bir lafı vard ır; KONU ŞMASI

"cenuıat ne derse desin, hoca bildiğini okuyor"

Değerli arkadaşlar; Avukatlık Kanunda değişiklik yap ılarak
smav ın kaldırılmas ı hakkındaki kanun tasarısının Türkiye Büyük
Millet Meclisi'ndeki görü şmeleri s ırasında, bu iktidarın maalesef
hukuka, yargıya ve özellikle de avukatlara vermiş olduğu önem,
inkar ve tevil edilemeyecek bir kesinlikle ortaya ç ıkmıştır. Yasa
tasar ısının son gün görü şmeleri sırasında hakikaten ben kabulle-
nemedim. Bırakınız Türkiye Barolar Birliği Başkan olarak ya da
geçmiş dönemler bu barolarda yönetici olarak bulanan bir ki şi
olarak, ama doğrusu en az ından bu smav tartışmalannin önemi-
ni ortaya koyabilmek için, o görü şmelerde Türkiye Büyük Millet
Meclisi'nde Adalet Komisyo ıw'nun hemen yanında Köyişleri ve
Tarım Bakan değil, bizim Adalet Bakanımızın bulunması ve bu-
nun neden böyle olduğunu, sorulan sorulara yanıt vererek ora-
daki-kimi arkadaşlarımızın kendi partilerinden de ikna etmesi
lazımd ı diye düşünüyorum.

2001 yı lında Say ın Cemil Çiçek, bu s ınav için oy kullannıış tır
ve AKP'nin bugünkü yöneticilerinden birçok arkada şımız; Sa-
yin F ırat, Sayın Bülent Arinç, Yahya Akman ve birçok de ğerli
parlamenter bizim yanımızda, 2001 y ılında sınavın çok önemli
olduğunu kendi ifadeleriyle zab ıtlara geçirmişlerdir. Ne oldu da
birden bire avukatl ık sınav ı, böylesi işe yaramaz bir kurum ola-
rak karşımıza çıktı?.

Değerli başkanlarım; sanıyorum sınavla ilgili varılan bu
noktada sizler de görüş ve düşüncelerini söyleyeceksiniz. Ben
yine detaya girmeden, CMK ile bütün ilişkilerimizi şu kitapçıkta
aıılattım. Sizlerin vaktini almak istemiyorum ve sizleri dinlemek
istiyoruz. Bizim söylediklerimii çoğu kez sizler ve kamuoyu bi-
liyor, ama sizlerin ne dedi ğini bizim mutlaka ö ğrenmemiz, bil-
memiz ve bundan sonraki yol haritamızı sizlerin bize gösterdik-
leri yönde çizmemiz laz ımdır diye dü şünüyorum. Barolar Birliği
Yönetimi olarak biz, baro ba şkanlannuzın bu konudaki önerile-
rini son derece ciddiye alıyoruz.
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ÖZDIM İ R	 İkinci önemli konu CMK. Biliyors ımuz,CMK'da çok büyük
O?OX'UN değişiklikler yap ıldı. Orada yazıyor, göreceksiniz. Dün devam

KONU ŞtSI ediyordu, 15-16. maddeye kadar gelmi şler sanıyorum. Ay ın
5'ine, Salı günü, 5 Aralığa ertelemişler. Orada biliyorsunuz CMK,
bizim hiç savunınadığımız, hiç yanında olmadığınıız yeni bir
yap ıya kavu şturuluyor. Yani Maliye Bakanl ığı, Adalet Bakanlığı
devreye giriyor; bundan sonra de ğerli arkadaşlarımı z, müdafi
arkadaşlarımız, Adalet Bakanliğı'nı ve Maliye Bakanlığı'nı mu-
hatap alacaklar. Uzla şmada olmayacak bir şey, polisin de uzla ş-
ma yapabileceği konusunda yetkiler geliyor. Bunlarla ilgili her
türlü kar şı duruşumuz, Adalet Bakanli ğı'ndaki ikili görü şmeler-
de, Adalet Komisyonu'ndaki görüşmelerde ve bütün milletve-
killerine, 550 milletvekiine hem s ınavla ilgili elinizdeki kitapçığı
yolladil<,hem de CMK'daki de ğişikliklerle ilgili 550 parlamente-
re bunları yolladık.

Değerli başkanlarım; gündemimizin son maddesinde ise
ülke ve meslek sorunları üzerinde genel değerlendirme konu-
lar ı bulunmaktad ır. Kuşkusuz yaşam, bir birleşik kaplar gibidir;
toplumun bir tarafı huzurlu, mutlu, şen şakrak, ama bir tarafı
ağlayan, sızlayan perişan bir vaziyette. Dünyanın hiçbir yerinde
böyle bir şey yoktur. Her yerdeki olumsuzluk, mutsuzluk, insan
hakları ihlali, hukuk ihlali, Türkiye Barolar Birli ği'nin gündemin-
de olmalıdır, hukukçunun gündeminde olmalid ır, avukatın gün-
deminde olmand ır, baronun gündeminde olmalıdır. 0 nedenle,
kimileri bize, "b ı rakin, bakı n işinize siz, mesleği ayağa kald ı nn..."
Kuşkusuz birinci ödevinıiz ve görevimiz, mesleği ayağa kaldıi--
.maktır, bunun bilincindeyiz, 1-üç kimse bunu bize hat ırlatmasın.
Biz bunu asla ve asla yads ımayız; birinci görevimiz, mesleğimiz
ve meslektaşlarımızdır. Ama ülkenin geleceği, ülkenin uygar,
çağdaş, aydınlık geleceği, bağımsız Türkiye, bölünmez Türkiye,
üniter Türkiye ve gerçekten bu değerler de bizim için olmazsa
olmaz değerlerdir. Ça ğdaş, uygar, huzur içerisinde, bar ış içe-
risinde, güven içerisinde, karde şlik içerisinde birlikte ya şayan,
geçmiş ten aldığımız moral değerleriyle birlikte geleceğe bunları
taşıyacak ve bizden sonraki nesillere bu de ğerleri aktaracak ör-
gütlerin başında barolanmız ve Barolar Birliği vardır. 0 nedenle,
ülkemizde barolar ve Barolar Birliği, eksiksiz demokrasi, insan
hakları, hukukun üstünlü ğü, hukuk devleti gibi kavramalar ı ya-

1!?
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kman değil, yaratan, savunan ve ya şama geçiren örgütler olmak Ö/DEM İ R

durumundad ır, aksini kabul etmek mümkün de ğil.	 ÖIOK'UN

Bu bak ımdan, bize zaman zaman "siz hep böyle politika ya-
p ıyorsunuz, siyaset..." Asla ve asla, bu kürsüde çeşitli defalar
söyledim, şimdi yine söylüyorum: Türkiye Barolar Birli ği'nin
yöneticileri, hiçbir ideolojinin, hiçbir siyasi partinin, hiçbir ör-
gütün görüşünü burada savunmuyor. Türkiye Barolar Birliği,
özgür, çağdaş, bağmısız, insanca yaşanan bir Türkiye ve uygar
Türkiye'nin geleceğini savunuyor. Bize emanet edilen, Faruk
Erem'lerle emanet edilen ve kuruldu ğu 69'dan bu yana bize
emanet edilen değerleri savunuyor. Nedir bu de ğerler; hukukun
üstünlüğü, hukuk devleti. Biliyorsunuz, Türkiye ilk kez bunları
seslendirenler Barolar Birli ği ve ışıldar içerisinde yatsm, Kurucu
Başkanınıız Faruk Erem'dir. Hiç kimse bize lütfen in-deri kar ış-
tırdığımızı hatırlatmasın. Biz gerçekten öncelikle meslek sorun-
larımız baş ta olmak üzere, ülkemizin geleceği konusunda asla
taviz vermeyen ve geçmiş ten aldığımız miras ı ayni dik duru ş-
la sürdürmeye devam eden bir kurulu şuz. Bu gücümüzü siz 78
baromuzdan, bağımsızhğı, özgürlüğü yüreğinde taşıyan güçlü
ve saygın baro başkanlarımizdan alıyoruz. Bunun bilincindeyiz,
her an bilincindeyiz, her saniye bilincindeyiz. Tek başına Baro-
lar Birliği'nin hiçbir şey olamayacağını, ancak ortak bir anlay ışla,
ortak bir heyecanla yenemeyece ğimiz hiçbir şey olmadığının da
bilincindeyiz.

Değerli arkadaşlar; gerçekten ülkemizin çok ciddi iç ve d ış
sorunlar sarmalından geçtiğini ve giderek ayk ır ılıkların ve ayrış-
maların arttığı bu süreçte, siz sayın başkanlar ımiz ın söyleyeceği
çok önemli şeyler var, bunlara çok önem veriyoruz. Ben bu aşa-
mada toplumun en sade yıırttaşmdan en yetkilisine kadar sakin,
sessiz, önyargısız, soğııkkanl ı bir şekilde görüş ve düşünce üret-
mesirıi, davranışlar sergilemesini öneriyorum. Ülkehüzde bu
denli bir zenginlik vard ır; halk ımızın söylediği gibi gerçekten,
ama gerçekten akl ı başında, sağduyulu, ülkenin geleceğine, ül-
kenin ayd ınlık yarınlarına yüreğini, kafasını koymuş Allaha çok
şükür çok deneyimli, çok bilinçli baro ba şkanlarımız, halk ııruz
ve insanlannuz var. 0 nedenle, burada da bu anlay ışla, bu bir-
liktelikle, bu heyecanla, bu enerjiyle güzel şeyler üreteceğimize
inanıyorum. -
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ÖİD[MiR	 Değerli arkadaşlar; toplantımızın yurt ve meslek sorunlar ı-
ÖİOKUN na yeni açılmılar yanında kalıcı, katkılar getirmesini diliyor, beni

KONU ŞfMSI sabırla dinlediğiniz için hepinize sonsuz te şekkür ediyorum.
Tekrar avukatlar için son derece önemli bu günlerde ve aylarda
çağrımıza yanı t vererek büyük bir ço ğunlukla bize güç ve enerji
kattığınız için şahsım've kendileriyle birlikte çal ışmaktan büyük
mutluluk duydu ğum değerli Yönetim Kurulu üyesi arkada şla-
rım adma saygılarunı, sevgileriıni, iyi dileklerinıi ve sağlık dilek-
lerini sunuyorum.

Çok teşekkür ederim değerli başkanlarim, sağ olun.

Av. Güneş GÜRSELER: Say ın Başkanımıza teşekkür ediyo-
ruz.

Değerli arkada şlarım; bu arada Çankırı Baro Başkan Say ın
Dilaver Erdoğan geldi; hoş geldiniz. Ba şkarum, tabii sizden ön-
ceki uygulamay ı bilmiyorsunuz. Katılan bütün arkadaşlarımız,
kendilerini kürsüye ç ıkıp iki cümleyle tanıttılar. Onun için lütfen
siz de buyurun.

Av. Dilaver ERDOĞAN (Çankırı Barosu Başkanı): Hepini-
zi saygıyla selamlıyorum.

Geç kaldığım için özür diliyorum. Tabii Çank ırı yakınoldu-
ğu için, ben hemen şuradan aşıveririm demiştim. Tabii ki evde-
ki hesap çar şıya uymadı. Çocuklar da biraz rahats ız falan oldu,
onun için geç kaldık.

Ben üçüncü dönem Baro Başkan olarak seçilmi ş bülunmak-
tayun. Çanlcırı'da avukatlık yapmaktayım, 18 yıllık avukatım.
Ankara Üniversitesi Hukuk Fakültesi'nden mezun oldum, evli-
yün, 2 çocuğum var.

Teşekkür ederim.

Av. Güneş GÜRSELER: Değerli arkadaşlarım; saat 12.30'a
kadar kahve molas ı veriyoruz. Yukanyla konu ş tuk, 13.30'a ka-
dar devam edeceğiz, 13.30'da yemek aras ı vereceğiz.
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Av. Güneş GÜRSELER: Sayın Başkan; buyurun.

Başkan: Değerli arkadaşlar; bu bizim size gönderdiğinüz Ü/DEM İ R

gündemdeki, bugün ve yarın tartışacağım.ız sorunlarla ilgili O1DK'UN

Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kurulu'nun olu şturduğu, 10 ar- KONU ŞMASI

kadaşmuzm ve benim kahlııTumla oluşturduğu görüşler var. Sa-
y ın Genel Sekreterimiz dedi ki, "önce bunu oku yahni, bu maddeler
üzerinde arkada şlar görüşlerini bildirsinler ve devam edelim." Ben de
dedim ki, "dinleyelim onları, onlardan da geleceklerle birlikte bizim-
kini sonra oku yahni." Benim görüşüm öyleydi, ama şimdi salona
soralım, Bu size sundu ğumuz maddelerle ilgili Türkiye Barolar
Birliği'nin bir eylem düşüncesi var, bir yöntem önerisi var, bir
tavır, duruş önerileri var. Bunları eğer uygun görürseniz, Sayın
Genel Sekreterimiz size sunsun, o maddeler üzerinde de de ğişik
öneriler varsa, ordan da alarak yürüyelim. Yok, sizleri dinleye-
lim, bunlarla daha sonra ikisini bir araya getirelim. "Dinleyelim"
diyen arkadaşlar... Teşekkür ediyorum.

Buyurun Sayın Genel Sekreterin-t, söz sizin.

Av. Güne ş CÜRSELER (Türkiye Barolar Birli ği Genel Sek- GÜNE Ş

reteri): Teşekkür ederim Sayın Başkanın-t.	 GURSEtER' İ N

KONU Ş SI

Değerli arkadaşlarım; gündenıinıizin birinci maddesiyle il-
gili olarak, yani avukathk sınavının kald ırılmasına ilişkin yasa
teklifiyle ortaya ç ıkan durumun değerlendirilmesi. Tabii bu gün-
demi hazırlayıp metni size gönderdiğimizde, henüz olay yasa
teklifi aşamas ındaydı, şimdi yasa oldu. Yasa Cumhurba şkanı'na
Meclis tarafından 29 Kas ı mda gönderildi, Cumhurba şkan ınuz' ın
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GÜNEŞ

GÜRSELER' İ N

KONU ŞASI

15 günlük bir süresi var. 0 nedenle artık yasa teklifi de ğil, yasayı
konuşma durumunday ız.

Barolar Birliği olarak dünkü Yönetim Kurulu toplantıs ın-
da değerlendirdiğinhiz ve size üç aşamali bir uygulama planı
olarak sunmaya karar verdiğimiz ve sizlerin tartışmas ıyla geli-
şecek olan proje şöyle: Birinci tespitimiz, yani "bit nas ı l oldu da
kalktı -kalkmad ı" diye tartışmanın çok anlamı yok. Bundan sonra
önümüzde iki yol var: Ya toplumumuzda giderek yayg ınlaş an
bu popülistliği, bu kolaycıli ğı, bu günü kurtarmayı biz de hibul
edeceğiz, diyeceğiz ki, ne yapal ım, her hukuk mezunu avukat-
tır, -işi abartarak belki kara mizah söyleyeyim- hukuk fakültesi
diplomas ıyla birlikte avukatlik ruhsatı vereceğiz, ya böyle bir
teslimiyetiniiz olacak, ya da bugün yürürlükte olan Avukatlık
Yasası'nın barolara, Barolar Birli ği'ne tanıdığı haklar ve görevle-
ri esas alarak, o haklar ve görevler kapsam ında Staj Yönetmeli ği
ve Avukatlık Yönetmeliği üzerinde neler yapabiliriz, onu tartı-
şacağız. Yönetim Kumlu olarak dü şüncemiz de, bu yetki, hak ve
görevleri olabildiğince geniş yorumlayarak bu i şi götürmeli ve
bize dayablan bir mesleki yozla şmaya bizim de kar şı bir dayat-
mayla elinıizdeki hakları kullanarak karşı koymamız gerektiği
görüşündeyiz.

Örneğin Avukatlık Yasas ı'nın barolara görev ve yetki ve-
rirken, 76. madde, "barolar, avukatl ık mesleğini geliş tirmek, meslek
düzenini, ahlakı n ı, saygı nlığı n ı, avukatlann ortak ihtiyaçlar ı n ı kar-
şı laniak amac ıyla tüm çnhşn ıalan yürüten bir meslek kurulu şudur"
diyor. 81. madde, baro genel kurullarının mesleğe ait istekleri
görüşüp karara bağlama yetkisini söylüyor. Baro yönetim ku-
rulunun görevlerini belirleyen 95. madde, avukatlık onurunun
ve meslek düzeninin korunmas ını, mesleğin adalet amç1arma
uygun olarak bağlılık ve onurla yap ılmas ını sağlamak olduğunu
söylüyor. 97. madde, baro ba şkanlarının görevlerini belirliyor.
Birliğin görevlerini belirleyen 110. madde, baro mensuplar ının
genel menfaatlerini ve mesleğin ahlak düzen ve geleneklerini
koruma, avukatlar ın meslekte gelişmelerini teşvik edecek ve
sağlayacak her türlü tedbiri alma, kanunların avukatlara tanıdığı
hakların gerçekleşmesini ve yüklediği görevlerin tam ve şerefli
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bir şekilde yerine getirilmesine çali şma, hukukun üstünlüğünü GÜNE Ş

ve insan haklarını savunma, koruma ve bu kavramalara i şlerlik GÜRSEI£R' İ N

kazandırma olduğunu söylüyor, Bu maddeler, ayr ıca 117, 121. KONU Ş SI

maddeler...

Bu maddelerden yola ç ıkarak üçayakl ı bir proje yaşama ge-
çirilebilir. Bu projenin bir aya ğmda, hukuk fakülteleriyle olan
ilişkiler var. Şimdi bu söyledi ğim yetkilerden yola ç ıkarak, -iş te
yüce heyetimizin tartışması ve geliş tirmesi gerekiyor- hukuk fa-
kültelerinin müfredatına müdahale edebilir miyiz, etmeli miyiz;
birinci olay bu. Elimde Türkiye'deki hukuk fakültelerinin 27'si-
nin Internetten ula şabildiğimiz, müfredatı var, sadece 12'sinde
seçimlik ders olarak avukatl ık hukuku var. Madem s ınavs ız bir
ortama mecbur kaldık, hukuk fakültelerine "arkada ş, gelin oturun,
sizden şöyle bir iiiiifredat istiyoruz" diyebilir miyiz, demeli miyiz
diyecek miyiz; onu bir konu şmak gerekiyor. Say ın Başkanınuz,
bu kapsamda, 14 Aral ıkta İstanbul' daki hukuk fakültelerinin de-
kanlar ıtu İstanbul'da toplantıya çağırd ı .

Ayağın bir ad ım daha ötesi, hukuk fakültesiyle ili şkilerde,
Batı ülkelerinin bazilar ında olduğu gibi, acaba barolar ve Baro-
lar Birli ği olarak "bu müfredat önerileriinizi kabul etme yen hukuk
Jhkültelerinin ı ? ıezunlann ı staja ainuyoruz" diyebilir mi)>iz, demeli
miyiz diyecek miyiz; bunu da tart ışmamza sunuyoruz. Bu üça-
yağın birinci ayağı bu.

İkinci ayak, Avukatlık Staj Yönebneliği'ndeki yapabilecek-
lerinüz, yapamayacaklar ımız ya da dü şüncelerimiz ya da ufuk
turu deyin:

1. Türkiye Barolar Birliği tarafından avukatlık hukuku ve
meslek pratiği açıs ından eğitim programlar ı uygun görülen, hu-
kuk fakülteleri mezunlarının avukatlık stajma kabulü, biraz önce
söylediğim. Eğer bu kabul edilirse politika yönetmelikLe böyle
bir değişiklik gerekebilir.

2. Staj başvurularında belirli bir mezuniyet puan ya da de-
recesi aranabilir mi? Yani "bunlar atan nial ı dır" anlamında söyle-
miyoruz. Acaba yasan ın bize tanıdığı yetkileri ne kadar zorlay ıp
bunları elde edebiliriz?
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- GÜNE Ş 3. Staja kabul edece ğin-tiz stajyer say ıs ını sımriayabilir miyiz,
GURSEL£R' İN sınırlamalı ntyız? Tekirdağ Başkanımız da burada, Tekirda ğ iki

KONU ŞMASI dönem önce genel kurul karar ıyla 20 kişiyle stajyer say ısını sı-
nırladı .

4. Bu kapsamda tabii bir sürü yükümlülük getirirken, staj-
yerlerin hakları bu kapsamda . genişletilebilir. Bu elemelerden
sonra staja alman stajyerlerin i şte kredi ve diğer haklar yönünde
daha güçlü olmas ı sağlanacak düzenlemeler yap ılabilir.

5. Biliyorsunuz, bir stajyer aday ı geliyor, tanısak da, tanıma-
sak da baroya öneriyoruz. Ne olduğunu, ne bittiğini kimse bil-
miyor. Acaba daha o a şamada stajyerle avukat aras ındaki ilişkiyi
kurabilir miyiz? Yanında staj yapılacak avukatın, stajm başlangıç
aşamas ında baro başkanlığına bildirilmesi ve stajyerin, adayın
tanıtınıını da aynı avukatın yapmas ı, stajyerle yanında staj ya-
pılan avukatın karşıhkh yükümlülüklerinin aç ıkça belirlenmesi..
Yard, "arkadaş, sen birini tan ı tıyorsan, onun avukatl ığa engel hali ol-
nıadığın ı gerçekten bildiğini de beyan edeceksin ve senin.stajyerin ola-
cağın ı da baş tan kabul edeceksin, bu kapsamda bu i şi götüreceksin."
Kefil olacak, evet.

6. İlk 6 ayın bitiminde, yani adliye bölümü bittikten sonra,
acaba bir -şu an yasan ızda var, ama uygulannuyor- mülakat s ı-
navı yapabilir miyiz, yapmalı mıyız, nas ıl yapar ız? Herkes yap-
mıyor, artı bir müeyyidesi olmuyor.

7. İkinci 6 ayhk bölümde, ilk 3 ay ve sonunda baro tarafın-
dan tekrar bu mülakaflar daha düzenli hAle getirilebilir mi ve
stajı başaramayanlara bu staj ı uzatma yönündeki kararın daha
kurumsal hAle getirilmesi için yönetmelikte ayr ıntı değerlendiri-
lebilir mi? İkinci ayak bu.

Üçüncü ayak, yani birincisi fakültelerle ilişkiler, ikincisi
Staj Yönetmeliği'ndeki değişiklikler, üçüncüsü de Avukatlık
Yönetmeliği'nde değişiklik önerileri. Orada da iki öneri var, o
tabii Staj Yönetn-ıeliği'ndeki değişiklikle de ilgili: Eğer stajyer
sayıs ını s ınırlama yetkisini, görevini, gücünü kendinıizde görü-
yorsak, acaba Avukatlık Yönetmeliği'ni de değiştirerek avukat
sayısını da sınırlayabilir miyiz? Aslında bunlar, bizim büyük
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ölçüde hazır olan Avukatlık tasarısı değişilclilc taslağınıızda da GÜN[ Ş

var, nüfusa göre avukat say ısının s ınırlanması. Bu ayağın ikinci GURSELERIN

olay ı, bir yönetmelilc değişikliğiyle avukatların meslek içi eği- XONU ŞMASI

timini kurumlaştırabilir miyiz, o meslek içi eğitimi bir düzene
sokabilir miyiz?

Proje bu, üçayakl ı bir proje. Bunun uygulama plan nas ıl? Bi-
rinci aşamada, bugün burada uygun görürseniz, bütün bu proje-
yi ve şimdi eklenecekleri ya da ç ıkarılacaklarıyla tartışacak, son
şeklini verecek bir komisyon olu ş turulmas ı; bilim adamlarından,
baro başkanlarından, avukat arkada şlar ımızdan. Bu komisyonun
oluşturduğu metne bütün barolar ımızın tartışmasına sunularak
son şeklinin verilmesi. Üçüncü aşamas ı da, Barolar Birliğinin bu
olu şacak metni bir yönetmelik haline getirmesi. Olay bu, bilgile-
rinize sunuyorum.

Teşekkür ederim.

Tekirdağ Barosu'nun stajyer say ısını 20'yle s ımrlandırdı-
ğını ifade ettiniz. Peki, bununla ilgili herhangi bir hukuki sorun-
la karşılaşmışlar mı?

Av. Güneş GÜRSELER: Şöyle arz edeyim: Benim Baro Baş-
kanlığı döneminin bitişinde oldu, benim görevi b ıraktığım ve
Sayın Başkanımız Hasan Orta'nın seçildiği kongrede genel kurul
kararı alınd ı. Belirlenen 20 say ısı, tam böyle işi sorunsuz götü-
recek bir say ıydı. Tekirdağ Barosu'nun stajyer say ısının hiçbir
zaman 3040 olmad ı . Bu bir genel ilke olarak al ındı, hiç kimseden
de bir tepki gelmedi. Ne oldu? 21. gelince, denildi ki, "Barolar
Birliğinde dosya, geliyor, 15-20 günü var." Ondan sonra kaydolun-
du ve öyle götürüldü, çok sorun yratmadı .

Başkan: Değerli Başkanlarım; Sayın Barolar Birliği Genel
Sekreteri arkada şımızın bu konudaki önerilerini dinlediniz. Biz,
bize başvuru s ıras ına göre siz değerli baro başkanlarımızın görüş
ve düşüncelerini alacağız. Bize yap ılan başvurudaki s ıraya göre
ilk konu şmac ı Mersin Baromuzun Değerli Başkam İsa Gök.

Bu arada, süre konusunda bir sm ırlama getirelim mi arka-
daşlar? Peki.
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SA	 Av. İsa GÖK (Mersin Barosu Başkanı): Ben bir öneride bu-
GÖK'ÜN lunayım: Gündemi teker teker götürelim, her ba şkan 5 dakika

ONU ŞASI konu şsun, direkt somut olarak konu şalım, tekrarlardan kaçma-
Ilin.

Başkan: 5 dakika diyen arkada şlarımız... Teşekkür ediyo-
rum. Başka bir öneride bulunan arkadaşımız... Tamam.

Arkadaşlar; yine salondan gelen öneriler do ğrultusunda, ko-
nuşma süresi 5 dakika. Özellikle Ad ıyaman Baro Ba şkanı daha
toplantının başında vurguladığı bir şey var: "Lütfen  bir arkada şı-
m ızı n söylediğini başkaları m ız tekrar etmeyelin ı, yeni değ işik, farkl ı bir
öneri varsa koyal ı m yol alal ı m, 5011114 t öneriler ortaya ç ıks ı n" derler.

Sözü İsa Gök'e b ırak ıyorum.

Av. İsa GÖK (Mersin Barosu Başkanı): Hepinize saygılar
sunuyorum.

Öncelikle toplantının burada yap ılmasının bir handikabı,
biz bize konuşuyoruz, kamuoyuna duyurma konusunda sorun
yaşayacağız. Güzel toplantının akışı iyi gidiyor, ama onu nas ıl
başaracağız? Çünkü bas ın ve kamuoyu olmazsa, bir tek biz bile-
ceğiz, konuşmalarırnız.

Arkadaşlar; Mersin olarak sınavın devamından yana olduk
yıllard ır. Hatta ve hatta olayın kritik olmasından dolay ı, bazı ba-
rolar ın-uzm "sı nav baş ta olsun, sonunda olsun..." Dedik ki, "Bunlan
sakın gündenıe getirnıe yin. Derseniz, akla karpuz kabu ğu gelir ve tel ı-
likeye girer." Olacak olan oldu, s ınav kalktı . Ama şimdi "kalktı " y ı
kabul etmiyorum. Hemen söyleyeyim: Birli ğimizin teklifini,
önerisini asla desteklemiyorum, son derece yanl ış geliyor; çünkü
smavm tamamen elden çıktığı varsayımma dayanan bir öneri,
palyatif öneri, "sonuçta s ı nav gitti, ne yapab ıliriz"in çaresine bakan
bir öneri. Hay ır, Cumhurbaşkanı'na kadar ulaşalim, tavr ınıızı
daha da netleştirelim, vetosunu sa ğlamaya çalışalım, Mecliste
tekrar yoğun uğraşahm, sınavın kalmasını sağlayalım. Sınav ilk
aşamada Meclisten geçti. Mehmet Mir Dengir. Fırat, birçoğunuz
bilir, bir dostluğum var bu insanla, bu konuyu görü ştük, s ınavın
taraftarı olduğunu aç ıkça ilan etti. Ama şunu dedi: "Barolar ola-
rak siz birlik değilsiniz ki, hepinizden farkl ı sesler ç ıkıyor."
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Arkadaşlar; birçok baro çok net tav ır koydu, ama s ınav ın ISA

kaldırılmas ı hususunda biz bizeyiz. Dolayh destekler de verildi; GOK'UN

bas ında çıktı, otobüsler tutuldu, eylem desteklendi. Zaten baştan KONU ŞMASI

beri baz ı barolar, sınavın başı, sonu, ortas ı, kenarı şekli konusun-
da eleştirilerde buhınuyorlardı. Bu çalışmalar da, bu barolar ın
tek ses olamamas ı da siyasal iktidarın ekmeğine yağ sürdü, doğ-
ruya doğru. Herkes birlik olsayd ı, tek ses çıksayd ı, hele hele sa-
yısal olarak önemli barolardan çok net tav ır gelseydi, bu i ş böyle
olmazdı .

• Sınavın olmas ının gerekçelerine hiç girmeyeceğim. Stajyer-
lerimizle toplantılar yaptım, Mersin olarak sizlere de SMS'ler
çektik, basm toplant ıları yaptık, eylemler yaptık, herkesi faks
yağmuruna tuttuk, gecenin bir yar ısına kadar herkese yaz ılar
gönderdik Mecliste. Ama bak ın, şu anda eşit ağırlık 120 puanla
girilen okullar vardı, onların mezunları var. Ankara Hukuk 347
eşit ağırlıkla alıyor, İstanbul 340, Ankara Gazi 343, Marmara 340-
341, eşit ağırlık 340 puan bunlar, ama 260 puanla ö ğrenci alan
da var ve şu anda sınavı bekleyen çocuklar içrisinde 120 -d ışarı
üniversiteler için diyorum- taban e şit ağırlıkla hukuk mezunu
olanlar var. El insaf, hakikaten el insaf...

Erzurum, Baro Ba şkarumız burada, Sosyoloji bölümünün
aradığı bölüm 310, hukuk mezunlar ı 120 puan. Bunun kabulü
mümkün değil; mezun olmuş, yok böyle bir şey. Özünde siyasi
iktidarın yargıya sald ırısı var, sırf avukatlara değil, savunma-
ya değil, hAkim-savcıya da. Bakın sınavın Bakaııhktan gitme-
sine vermiyorlar, "hay ır, hükim-savc ı s ı nav ın ı yine biz yapacağız"
diyor, Darıış tayın karar ım takmıyorlar, herkese dü şmanlıkla-
r ı var. Yargı sistemine karşı tavırları çok net. Bunu daha geni ş
düşünün, esasen başka bir şeylerle düşmanlıkları var, bu yargı
da kendilerini çok net gösteriyor, üniversiteler keza. Yarg ı içeri-
sinde de sesini çıkaran barolara kar şı çok net dü şmanlikları var.
Sınav bunun bir ayağı, CMK'daki daraltma başka bir aya ğı, para
başka bir ayağı, yönetmeliklerin elinizden al ınması, yönetmelik
çıkarma yetkimizin elimizden alınması başka bir ayak, Maliye
Bakanlığı, Adalet Bakanlığı denetimi ba şka bir ayağı. Sonuçta
savunmayla, daha geni şte yargıyla bir sorunları var, sınav bir
ayak bunlardan.
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SA	 Sınavın devamirun mutlaka sağlanmasını ortaya koyacak
GÖK'UN formüllerle konu şalım, buradan mutlaka çok net bir karar ç ık-

KONU Ş?MSI sın ve artık lütfen bazı baro başkanları, "baş ta yapal ı m, son ya-
pal ı m, ortada yaptı/ini, kenar ı nda yapal ı m, şu son. ı olsun, bu mülakat
olsun", bunu demeyin. Sanki s ınav cepte keklik, sınavı başar.-
nuşız da daha da iyisini yapmaya çal ışıyoruz. Bu konu şmala-
rın neticesi bu noktaya geldi, bizde de sorumluluklar var. Bana
Trabzon'dan stajyer, telefonuma SMS çekiyor, resmen hakaret
ediyor; İstanbul'dan, İzmir'den, Rize'den stajyer. Niye; böyle bir
çalışma başlatnıışiz diye. Google'dan bir ortak sayfalar ı varmış,
biz Mersin'e her eylemimizde iki saat sonra benim cep telefonu-
mun mesaj kutusu doluyor, ne laflar, ne laflar, yüzlerce... Bunun
da içinde bizim emeklerimiz var.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ediyorum değerli Başkanım.

Tabii Mersin Barosu Başkanı, kamuoyuyla, basmla iletişimi
söyledi. Bas ım özellikle çağırmadık. Biz kendi içimizde sorunla-
rmuzı konuşalim, bugün burada olu şturulacak bir komisyonla
yarın bir basın bildirisi haz ırlayalım ve daha önce de 14 baro baş-
kanımızla Ankara'da konu şmuştuk, Pazartesi günü saat 11.00' de
kamuoyu açıklamas ı, basın açıklamas ı yapacağız.

Buyurun Başkanım.

Ali?	 Av. Aziz CAJ'JATAR (Gaziantep Barosu Ba şkanı): Çok
CANArAR'IN değerli meslektaşlar ım; Anayasamız, Türkiye Cumhuriyeti
KONU ŞMASI Devleti'nin demokratik, laik, hukuk devleti olduğunu söylüyor.

Hukuk devleti, hukukun üstünlü ğünü ve hukuk devleti anlay ı-
şut egemen kılar. Bu tutum ve davranışla bu hukuk devletinin
arılayışm egemen kıhndığını söylemek mümkün de ğil. Özellikle
şunu sizden rica ediyorum: Farkl ı fikir ve düşüncede olabiliriz,
siyasi partiye mensup olabiliriz. Ancak biz hukuk devleti anla-
yışım, hukukun üstünlüğünü ihmal etme hakkına sahip de ğiliz.
Biz burada korumak istediğimiz, mesleğimiz; hukuk devleti ve
hukukun üstünlüğü anlayışı, yani siyasi partiye yak ınlaşmak,
ondan ayrı olmak, bizi bu noktada, yani birle ş tiğimiz noktada
ayına nitelik ta şımamalıdır. Öncelikle bunu belirteyim.
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Düşünebiliyor musunuz; Adalet Bakanl ığı, Adalet Komis- Ali?

yonu herkesi dinliyor. Geçen Mecliste görüşülürken ben konu- CANArAR' İ N

yu dinledim; diyor ki, "Türkiye Barolar Birliği'nden istek gelmedi." KONU ŞMASI

Türkiye Barolar Binliği ve bütün Türkiye barolar ı ses çıkar ıyor,
bu sivil toplum örgütlerin hiçbirisine itibar edilmiyor. Gerçekten
üzülüyorum, üzülmemek mümkün değil. Acaba patates üreti-
cileri mi bu soruna sahip çıkacak? Bilemiyorum, yani bu kabul
edilebilir bir anlayış değildir.

Ben şöyle düşündüm: Avrupa Birli ği, Türkiye'ye diyor ki,
" şu yasay ı çıkar, bu yasay ı çıkar", hemen çıkarıyoruz. Bu mesle-
ğin sorunlarını avukatlar bilir, barolar bilir, Barolar Birli ği bilir.
Bunları dinlemeyen, dinlemeyince Türkiye'yi Avrupa Birliği'ne
jurnalleyerek avukatl ık mesleğini, savunma mesleğinigüçlen-
direlim mi diyelim? Bu benim ulusalc ılık anlayışıma sığmıyor.
Avrupa Birliği ne derse o oluyor, ama bu sivil toplum örgütü-
nün mensuplarmın dediğinin hiçbirisi ciddiye alınmıyor. Ger-
çekten öncelikle bu üzücü bir durum. Bu konuda birlikte hareket
etme, birleşme ve dayanışma, güç birliği yapmaya gidelim. Ne
yapılması gerekirse, hangi eylem yap ılması gerekirse yapalım.
Türkiye Cumhuriyeti Devleti'ni korumak, kollamak, hukuk dev-
leti anlayışını egemen kılmak uğruna yapalım arkadaşlar. Zarar
görsek de, yargılansak da bundan y ılmamalıyız, mücadelemizi
sürdürmeliyiz, mesleği öldürmemeliyiz.

Düşünebiliyor musunuz; hMcim ve savc ı sınava tabi tutu-
luyor, katip smava tabi tutuluyor, öğretmen sınava tabi tutulu-
yor, ama ne hikmetse "avukat s ı nava tabi tutulmas ı n." Birisi bana
öneride bulundu; "sen s ı nav ı kabul ediyor musun?" Ben bu yaşta
kabul ederim, mesleğin itibarını korumak uğruna, hukuk devle-
ti anlayışmı egemen kilmak uğruna ben kabul ederim, girerim,
hiç çekinmiyorum dedim. Burada şimdi diyorlar ki, "eskiden siz
sı navla m ı girdiniz?" Evet, biz s ınavla girmedik. Ankara Hukuk
Fakültesi vardı, İstanbul vardı, İzmir vardı. Şimdi bol miktarda
hukuk fakültesi aç ıyorlar, eğitim-öğretiın düzeyi düşük, hiçbir•
şey bilmiyorlar. Hkin-ı ve savcilık için sınavla alıyorsun, avu-
katlık mesleğini hAkim ve savc ılik statüsüne getirmek istiyorsun;
peki bu şekilde mi bu statüye kavu şturursun? Bu kabul edilebilir
bir anlay ış değil.
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Azil	 Hatta size şunu söyleyeyim, yani somut bir gerçek: Hakim
(ANATAR İN ve savcı s ınav ı yap ılırken, özel okullardan mezun olanlar sınava
KONU ŞMASI alinsa da hakim ve savcı edilmiyor. Savc ı edilmiyor, bu gerçeği

biliyor muyuz arkada şlar? Neden avukatlık mesleğini bu denli
ayağa düşürelim, yaz ık olmuyor mu? Şahsen ben bundan rahat-
siz oluyorum.

Biraz önce Zonguldak Barosu Ba şkan bir şeyde bulundu
"ben ınastır yapt ım, 14 senede bitirdim" dedi. Eskiler bilirler; An-
kara, İstanbul, tzmir, 4 senede bitirmek mümkün de ğildi arka-
daşlar, 7 sene, 8 sene, 10 senede biiyorlard ı . Şimdiki özel okul-
larda bırakın s ınıfta kalmay ı, zay ıf almak yok. Yani birçoklar ı da
Zonguldak Barosu Başka ın çektiği eziyeti ve sıkmüyı çekmiş ,
bizzat yaşamışlardır.

Fazla zamanım olmadığı için biraz da şuna da deyinmek is-
tiyorum: CMK'da Adana Barosu Başkan çok güzel bir noktaya
değindi, hoşuma gitti. Avukatın birisi savunma yapmak üzere
haz ır bulunmuş. Hakim demi ş ki, "savunma yapar m ısı n?" "1-Id-
kim bey, ben CMUK avukatıyı m" demiş . Yani ben bir yerde o avu-
katı da kınamıyorum; ağır cezaya 250 milyon veriyorsun, yüzde
22 stopaj, yüzde 18'i KDV, yüzde 5 baro kesintisi, elde kalıyor
125 kağıt. Dosyanın fotokopisini çıkarma imkanı yok çoğu kez
hakim ve savcı ne derse kafa salhyor, "buyurun, buyurun, evet"
diyor. 0 zaman bu meslek ihbar ı, meslek bilgi ve ehliyeti de
oluşmuyor, yani toplumda gittikçe mesle ği dejenere etme anla-
yışı içine giriyoruz. -E ğer kesin ve kararli eylem plam uygula-
mazsak, Avukatl ık Kanunu ve Staj Yönetmeliği'nin bize verdiği
hak ve yetkileri kullanamazsak, mesle ğimizi öldürürüz arkadaş-
lar. Ben şu yaşa geldim, 3 sene, 5 sene daha avukatl ık yapacağım,
bu gençler yarın ne yapacak? Yani hukuk devleti anlayışı, hu-
kukun üstünlüğü anlayışı bittiği gibi, savunman ın kutsalhğı da
sona eriyor. Biz, savunma mesleği kutsald ır diyoruz, savunma
yaşamın ta kendisidir diyoruz. Biz eğer meslek bilgi ve ehliye-
timizi arttırmazsak, savunma görevimizi iyi yapmazsak, bunun
kutsallığı nerede kalır ki? Kesin eylem plam al ınmalı, kesin karar
ahnmalı ve bunu uygulamahyız.

Hepinizi saygıyla selanılıyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz, Sayın Başkanım.
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Say ın Başkan son derece güzel iki üç vurgu yaptı "eylem ya-
pal ı n ı, eylem yapal ı n ı"; hem tsa, hem Sayın Aziz ba şkanlar ım.ız.
Nedir somut eylem, onun önerisini de bundan sonraki konu ş-
macılardan istiyoruz. Aziz Bey'le, İsa Bey'den de ayr ıca özel rica
ederiz.

Bizdeki sıraya göre üçüncü s ırada İstanbul Barosu Ba şkanı,
Sayın Av. KAzım Kolcuoğlu.

Buyurun Sayın Başkanım.

Av. KAzım KOLCUOĞLU (İstanbul Barosu Ba şkanı): Sa- KÂZIM

yin Başkan, çok değerli başkanlar ım; gündemimizirı o maddesi KD[CUOCLU'NUN

avukatlık sınavı. Hepimiz çok iyi biliyoruz ki s ınav, bir kaliteyi KDNU Ş Sl

yakalamaya yönelik yap ılır. Sınav, o mesleği yerine getirmek is-
teyen, o mesleği yapmak isteyen, mesleğin onurunu ve kuralla-
mu sonuna kadar savunabilecek, koruyabilecek ve o nitelikleri
kazanabilecek bir eğitim sonrası yapılan bir smavd ır.

Bizdeki sınavın elbette ki yine bir nitelik kazand ırmaya yö-
nelik bir sınav olduğunu hepimiz görüyoruz. Ama 2001 y ılında
hazırlanmış olan yasa yürürlüğe girdiği zaman, bir yerden ba ş-
lamanın, hukuk mezunlar ının, artık elini kolunu sailaya sallaya,
adeta "hiç olmazsa avukat olal ı m" diyerek hukuk fakültelerine gir-
mesinin de artık önlenmesi gerektiğini ve çok üzülerek hepimiz
izledilc, Van Savcısı'nın meslekten atılmas ı sonucunda, basında
"avukat bile olamayacak" diye manşetler çıktı. Yani bir savc ı, her
şey olabilir de, yani en sonunda avukat bile olamayacak arda-
yışını sergilemeye başladığı zaman, orada savunman ın güven-
liği, savunmaya olan güven, hatta yarg ıya olan güvenin sarsıl-
maya başladığını açık olarak görmeliyiz. 0 nedenle, sınav çok
önemlidir. Ancak sınava biz o dönemde başlayalım dedik, ama
nasıl yap ılacağı konusunda çok da detayh düşünme olanağı da
bulunamadı. Sadece girişte ve aynı zamanda bir de sonuçta bir
sınav olsun dedik, ama giri ş teki sınavı kald ır ıldı. Dediler ki, "fa-
külteden mezun olan insan ı ne diye sı nava alac ıksı n ız? Daha henüz
bir eğitim görmedi, bir staj yapmad ı, yani fakülte eğitiminin s ı nav ı n:
m ı yapacaks ı n ız? Fakülte eğitiminin s ı nav ı n: yaptığı n ız zaman o za-
man fakültelerin yapm ış olduğu eğitimi yeni bir denetime tabi tutmu ş
oluyorsunuz."
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Y1IM	 Tabii bunlar bir iddia olabilir, böyle bir şey söylenebilir, ama
KOILUO ĞLU'RUN neden bu eğitim sonrası bir sınavın yap ılması gerektiğini şimdi

KONU ŞMASI çok daha iyi anlatabilecek durumday ız. Çünküo dönemde fakül-
te sayısıyla bu dönemdeki fakülte say ısı arasındaki farkı ve o fa-
kültelerden mezunlarm avukathğa yönelme say ısına baktığımız
zaman, böyle bir s ınavm gerekli olduğu açık olarak görülüyor.
Sonuç olarak baktığmızda, 7 bine yakın mezun, -ki 8 bin 500-9
bine ulaşıyor hukuk fakültesi mezunu- yani hukuk fakültesi eşit-
tir avukatlik fakültesine dönü ştü. 7 bine yakın bu fakültelerden
mezun olanlar, "hiç değilse avukat olabilirim" diyerek, barolara
başvurarak staj yapmaya başladı . Şu anda İstanbul Barosunda
stajyer sayısı 2 bin 680. Tabii 2 bin 680 say ısına baktığınız zaman,
İstanbul' daki 11 hukuk fakültesinin son s ınıf öğrencisinin sayısı-
na eşit. Bunlara tabii çok nitelikli bir staj e ğitimi verip de s ınava
hazırlamak da kolay bir iş değil tabii, çok önemli bir çal ışmay ı ve
örgütlenmeyi gerektiriyor. Şu anda 220 öğretim üyemiz var, yani
220 öğretim üyesi staj eğitiminde görev yap ıyor, ders yapıyor.

Bu s ınavın kaldırılması konusunda öneriler geldiğinde, biz
İstanbul Barosu olarak sınavın kaldırılmasına asla taraftar olma-
dık. Bazı gazetelerde "İstanbul Barosu s ı nava karşı" gibi sözler ç ık-
ü, ama öyle değil. Biz bütün milletvekillerinin maillerine, s ınavın
kaldırılmas ına niçin karşı olduğumuzu, neden avukatların yasa-
larına dokunmadan önce onların en önemil kurumlar ı barolarm
görüş ve düşüncelerini almadan, popülist bir tav ırla, daha önce
olduğu gibi bir gece yarıs ı, daha sonra yine aym şekilde avukat-
ların yasasını değiştirmeye cüret etmenin savunmaya, hukuka
saygı duymamayla eşit olduğunu söyledik. İki gün önce de Sa-
yin Bakana açtığım telefonda ayni şeyleri söyledim, tekrar ettim.
Bakanın bana ifadesi, "ben de böyle bir öneriyi asla dü şünnıedim,
ama bu partinin önerisidir ve beh her iki yere de, yani ne komisyona, ne
Meclise katılınadı m." Dedim ki, "Bunlar bir şey ifade etmez. Mecliste
bizim yasanuzı n değişikliğinin savunmas ı n ı Tarı m Bakan ı yaptı . Bu
çok daha ay ıp, çok da/m utandı rıcı bir şey. Orada kalkıp bunları rahat
rahat söyleyebilirdiniz. Hatta sizin partiniz içerisinde bizim dü şünce-
lerimizi pmjlaşan insanlar da pardı ." Ama popülist bir tav ırla geti-
rildi, böyle bir yerde bu en azından 10-15 bin aileyi ilgilendiren
bir konudur, seçim de yakındır ve zaten her şeyin kolayı herkes
için de çok güzeldir, sınava girmeden avukat olmak kadar güzel
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KMM

KO[CUOĞEU'NUN

KONU Ş?MSI

bir şey yok; bunlar tabii birbiriyle buluştu, kucaklaştı ve sonuç
da böyle bir sonuca var ıldı .

Bana göre yap ılacak şey şu: Birincisi, hukuk eğitimine nitelik
kazandırılması konusunda bir çaba göstermek zorunday ız. 11
fakülte dekanını İstanbul' da Baro Ba şkanı olarak ben çağırdım,
topland ık, bütün bunlar ın hepsini tartıştık ve bununla ilgili bir
ufak kitapçık da çıkardık ve orada 5 yıl olmas ım istedik ve yeter-
li öğretim üyesi bulunmadığı sürece yeni bir fakülte aç ılmaması
gerektiğini de orada görüş altına aldık.

Bu çahşmalarm önemle getirilmesi s ırasında, bir de bizim
Avukatlık Yasa Tasar ı taslağımız var. Biz bunu zannediyorum
6 ay önce Barolar Birli ği'ne verdik, Barolar Birliği de bütün bu
taslakları tek taslak haline getirdi, ama o günden bu güne Baro-
lar Birliği'nden bu taslakla ilgili barolara tekrar dönüş olmad ı .
Şimdi bakıyorum, o taslaktaki sınavla ilgili getirilen maddele-
rin hepsine karşıyım, orada yanlış şeyler yap ıldı . Şimdi onlar
doğru şeyler diye getirilirse, o da yanl ış. Avukatlık akademile-
ri kurulması gerekiyor, staj akademilerde yap ılmas ı gerekiyor,
akademiler barolarm inisiyatifinde, bağımsız ve tarafs ız bilim
kurumu olmas ı gerekiyor ve staj yapacak olanlar, belli bir ücret
almak zorundalar, yargıç stajyerleri gibi. Çünkü onlar da yarg ı-
nın önenıli bir unsurudur. Say-savunma-karar üçlüsü; karar ve
say para alacak, eğitim alacak, savunma ne olacak? "Savunmayı
barolar düşünsün." Savunma da yargının içinde görev yap ıyor,
savunmasız bir yargılama mümkün mü? Olmadığına göre, bu
taslağımızın süratle barolara gönderilip k ısa zamanda son şekli-
ni almasmı sağlamahy ız.

Adalet Bakanı diyor ki, "bize öneri gelmiyor, yani bu s ı nav ın
çok iyi olmayacağın ı herkes biliyor da, ama bunun yeniden düzenlen-
mesi konusunda Barolar Birliği'nden, barolardan bize herhangi bir
öneri gelmedi." Doğrudur; çünkü Adalet Bakan ını da s ınamadılc.
Biz ilk görüştüğümüz zaman, bize dedi ki, "taslağı n ız ı haz ırlayı n
getirin, sonuna kadar savunacağım" dedi, biz getiremedik. Şimdi
güvenemediğimizi söylüyoruz; güvenemediğimiz iktidar her
gün yeni bir maddemizi değiş tiriyor, ne yapaca ğız peki? Yarm
CMK'yı değiş tirecek, bugün s ınavı değiştirecek, yani bizi böyle
kenarmuzdan oyarak oyarak işlevsiz ve görevsiz hale getirecek.
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ZIM 0 zaman düşünce ve görü şlerimizi, ortak tav ırlarınuzı bir taslak
KO1(UOGLU'NUN haline getirip dayayal ım, sonuna kadar arkas ında olduğumuzu

KONU Ş!MSI söyleyelim ve 78 baro bu tasla ğı getirip Bakanlığa tebliğ etsin.
"Sonuna kadar bu taslağın arkas ındayız, bunu en k ı sa zamanda ç ıkar-
mak zorundası n ız; getirdik, sonuna kadar da arkas ı nda olduğumuzu
söylüyoruz. Bu taslağa herhangi bir değişiklik önerisi veyahut da de-
ğ işiklik teklifi getirdiğiniz zaman, yine bizinıle istişare yapacaks ı n ı z.
Kendi kendinize istediğiniz şekilde bunun o veyahut da bu taraJin ı de-
ğiş tirerek yaparsan ız, bu taslağı yine sahip ç ıkma yız" diye açık ola-
rak bunu kamuoyuna deklare etmek ve bunları söylemek gere-
kiyor.

Bana göre, seçim arifesindeyiz, önümüzdeki y ıl böyle zor-
lamayla böyle bir tasarının... Çünkü 10 bin tane aileyi memnun
etmek için böyle bir gece yar ısı değişiklik yapan iktidar, 53 bin
avukatı temsil eden barolarm tekliflerini de ayn ı düşünceyle en
azından belli ölçüler içerisinde kabul etmek durumunda kalabi-
lir, bunu da değerlendirmek durumunday ız.

Benim düşüncem, hukuki temeli olmayan, palyatif önlem-
lerle bazı sonuçlara varmak olanağı yok. Başkanimızın, Genel
Sekreterin-izin bize okuduklan, aslında zorlama önlemler. Zor-
lama önlemler bizi bir yere götürmez. "Saıjıyı durdurah ı m." Neye
göre durduracağız? 2 bin 600, "2 binde kestim, 600 tanesine 'yok,
gelenıezsin" dediğimiz zaman, başvuracaic yargıya alacak, gele-
cek, bunu önleyecek şey yok ki. Bize yak ışmayan şeyleri yapma-
ya gerek yok, yapabileceklerinıizi sonuna kadar direterek yap-
mak ve sonuç almak bak ımdan büyük önem ta şıyor. 0 nedenle
benim önerim, süratle yasa tasla ğını hazırlayıp bunu götürüp
vermek. İkincisi, sınavla ilgili bütün haz ırlıkları yapmak, giriş
veyahut da çıkış, nasıl oluyorsa, bunların haz ırlıklarını yapmak
ve bitirmek ve böylece k ısa zamanda bir sonuca ula şmak diye
düşünüyorum.

Yalnız, İsa arkadaşımızın önerisini de çok doğru bulmuyo-
rum, yani "Reisicunıhura gidelim de..." Şu anda 4 aydan beri bekle-
yen stajyerler var, sınava girecekler; eğer öyle bir şey olursa 2-2,5
ay daha beklemek zorunda kalacak. Onlar ın da bu kadar büyük
bir hak kaybına sebebiyet vermeye kimsenin hakk ı yok. 0 ne-
denle, Reisicumhura bu sorumluluğu yükleyelim de o insanlar
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ne yaps ınlar, yani o çocuklar ne yapacaklar? 3 ay bekledi, 3 ay KJ İ M

daha bekleyecek, 6 ay. Peki, o 6 aylik beklemesini nasıl karşıla- KO[[UOĞUJ'NUN

yacağız? Çünkü 23'ünde s ınav dedik, olmad ı, ne yapacaklar? 0 KONU ŞASI

da çok önemli. Zaten bana göre bu madde, partinin maddesi ol-
duğuna göre, ısrar edilip geri döndürülecek ve biz de bu sonuçla
karşı karşıya kalabiliriz sonuçla. Onun için hemen tedbir almak
durumundayız.

Teşekkürler.

Başkan: Sayın İstanbul Barosu Başkanınııza çok teşekkür
ediyoruz. izin verirse, bir noktada farkli dü şüncemi hemen be-
lirtmek istiyorum, o da Avukatl ık Yasasıyla ilgili. Sayın Başka-
nımızın Sayın Adalet Bakanıyla konuşmalarından sonra edindi-
ği izlenimden sonra, oraya hiçbir stajyer arkada şımız "avukatl ık
sı nav ı tümden kald ı rılsı n" diye bir kuliste veya girişimde bulun-
mad ı . Tek istekleri, bu dönem sınavın ertelenmesiydi ve ilk ge-
len yasa teklifleri de, her iki yasa teklifi de s ınavın ertelenmesi
doğrultusurıdayd ı. Ama siyasal iktidar bunu bir fırsat bilerek,
yasa teklifindeki s ınav ertelemesini, tümden sınavın kald ır ıl-
ması gibi, bugün burada tartıştığımız çok vahim sonuca giden
bir yasa çıkardı. Dolayısıyla çağdaş, uygar ve gerçekten 2001'de
çok önemli kazanımlar elde etmiş olan Avukatlık Yasası ' nı geri-
ye götüren bir yol tuttu. Demin Sayın Başkanınıız altını çok net
çizerek söyledi; "bu bir partinin anlayışıdı r" deyip sınavı dahi sa-
vunamayan Sayın Bakanın "getirin bakal ım, bu s ı nav ı böyle yap izni,
ama Avukatl ık Yasas ı 'nda daha dik duracağım" sözüne doğrusu bu
yaşadıklar ımızdan sonra hala inanman ın ne derece doğru olaca-
ğını takdirlerinize bırakıyorum.

Antalya Baro Başkanımız; buyurun.

Av. Zeki DURMAZ (Antalya Barosu Başkanı): Sayın Baş- ZEK İ

kan, sevgili meslekta şlarım; geriye dönüp buradaki birçok ba ş- OURhWIN

kanla hafızalarınıızı yokladığınıızda, Trabzon'da yap ılan bir KONU Ş MAS İ

genel kurul vardı. Bu genel kurula Sayın Adalet Bakan da katıl-
dılar ve orada "siz Avukatl ık Yasas ı 'na yap ıp getirin, ben Parlamen-
todan geçireceğinı" dediler. Nitekim hemen geçen hafta da Parla-
mentoda yaptığı her konuşmada bunu gündeme ta şıdı . Devletin
Adalet Bakanı sürekli bunu söyleyince, özellikle Trabzon Genel
Kurulu'nda "bir yasay ı ancak avukatlar yapar, en de onu bir n ıeslek-
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İEK İ taşı h ız olarak Parlamentodan geçireceğim" derse, burada barolara,
DURMM'IN Barolar Birliği'ne düşen görev, çok hızlı bir biçimde bir Avukat-

KDHU Ş!MS İ lik Yasa Tasarısı'nı Say ın Bakannı önüne koymaktı .

Nitekim Antalya Barosu olarak, bunun akabinde yaptığımız
bir çalışmayla yaklaşık yasanın 94 sanırım maddesini değiş tiren
bir yasa tasarısı taslağı oluşturduk. Bu kitapç ık haline de geti-
rildi ve tüm barolara gönderildi. Akabinde Istanbul Barosu'nun
önderliğinde yap ılan İstanbul' daki bir toplant ıda, o yasa tasarısı
taslağını da sunma olanağımız oldu. Şimdi ben Türkiye Baro-
lar Birliği'nin bugün bu konuyla ilgili getirdiği öneriye döndü-
ğümde, Sayın Başkanınıın da belirttikleri gibi, birçok maddenin
-aklın yolu birdir doğal olarak- yeniden yönetmelik de ğişikliği
biçiminde bize sunulduğunu görüyorum.

Gerçekten Avukatlık Yasas ı'nın ilgili say ılan hükümleri, ba-
rolara, Türkiye Barolar Birli ği'ne ciddi görevler yüklemiş olan
maddeler. Bunlar ın yerine getirilmesi için daha sonra Türkiye
Barolar Birliği, İstanbul'dan başlayarak, bilim kurullar ından ve
uygulay ıcilardan komisyonlar olu şturulduğunu, bu çalışmaların
brolara gönderileceğini ve bunun sonucunda da bir avukatl ık
yasası tasarısı oluşturulaca ğını belirttiler. Ama geldiğimiz nok-
tada yaklaşık 4 sene geriye dü şmüş durumdayız. Bugün yeniden
bir avukatlık yasa tasarısı taslağı üzerinde çal ışma gerekliliğini
duyuyoruz. Belki o günden bugüne de ğin bu yasa tasarıs ı taslağı
hazırlanıp barolarımızdan geçirilirse ve Parlamentoya sunulmu ş
olsayd ı, bugün bu sınavın kald ırılmasıyla karşı karşıya kalmaya-
caktık diye düşünüyorum.

Hukuk fakültelerinin müfredatına avukatlık hukukunun
eklenmesi, bu yönetmeliğin de aşan bir biçimde gene Avukatlık
Yasası'nın ve yükseköğreııimle ilgili falcültelere dü şen müfredat-
ların yasal düzenlenmesinden geçti ği kanısındayım. Bu nedenle
yönetmeliklerle yap ılacak değişikliklerin de yasal yollardan geri
tepebileceğirıi düşünüyorum.

Yine bu aşamalardan bahsedildi, stajyer say ıs ının s ınırlan-
ması yanında, gene o taslakta barolara alınacak olan avukat sa-
y ıs ının belirli bir ölçü, objektif ölçü konularak s ınırland ırılmas ı
önerimiz vardı. Bugün yine ona dönüldüğünü görüyoruz. Tabii
ki stajyerle staj yapılacak olan avukatın özdeş olması, onu her
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anlamda avukatlık hukuku, avukatlık etiği yönünden de ha- ZEK İ

zırlamas ı gerektiği kanısınday ız. Ama bunu yaparken eşitlik, DIIMZIN

hAkim-savcı stajyerlerine ne denli ücret ödeniyorsa, bu meslek- KONU ŞMASI

üşlarınııza da ücretin ödenmesi ve yasanın öngördüğü aslında,
ama uygulamada hep karşı ç ıkılan ve çok ender uygulanan bi-
çimde staj yapılan avukatın yanında SSK'lı olarak çalışmas ının
da gerektiğini sanıyorum. Bu konuda Türkiye Barolar Birli ği'nin
özellikle barolanmızı uyararak bunu yaşama geçirmesi herhalde
avukatlık kalitesini de, avukatl ık hukukunu da yaşama geçire-
cektir diye düşünüyorum.

Ben teşekkür ediyorum ve iyi çal ışmalar diliyorum.

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz.

Değerli başkanlarımız; şimdi bir yemek arası veriyoruz. Saat
14.00'te tekrar çalışmalarımıza kaldığımız yerden devam etmek
üzere şimdilik yemek molas ı .

Teşekkür ediyorum.
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Başkan: Değerli başkanlarım; Sayın Sivas Barosu Başkanım
kürsüye davet ediyorum.

Buyurun Başkanım.

Av. Mustafa CO ŞKUN (Sivas Barosu Ba şkanı): Say ın Baş- MUSTAFA

kan, değerli baro başkan meslekta şlar ım; ben gündem sııurla- (OŞ KUN'UN

r ım taşmadan, kısa kısa aklıma gelen somut önerileri sıralamak KONU ŞMASI

istiyorum.

Bir defa bu olay aniden Türkiye'nin gündemine girdi, Mec-
lisin günderninè girdi. Bunun arka plan ı konusunda yeterince
bilgimiz olmadı, yani nereden icap etti? Gündemi şu anlamda
söylüyorum: Elbette ki aral ıkta s ınav vardı, ama daha önceden
gelmedi, birden bire gündeme geldi, üstelik de do ğrudan doğ-
ruya Saym Ba şbakanınıız müdahil oldu, o anlamda söylüyorum.
Kimler müdahale etti, kimler etkiledi? Hukukçu milletvekilleri
var, mesela bizim Sivas'ta da 2 tane hukukçu milletvekilimiz
var. Yani hangi zaruret veya hangi etki, hangi psikoloji, bunu
birden bire yapma şeyini doğurdu diye bak ıyorum. -

Burada zannediyorum şöyle bir tesir oldu: Neticede aç ık ko-
nuşmak laz ım; AK Parti, sağ siyasal bir parti. Türkiye Barolar
Birliği sanki smas? ı yapacak -yani belki birçok milletvekili de ka-
nun metnini de doğru dürüst okumadan- ve "birçok insan ı n avu-

katl ı k mesleğine al ı nmas ı na bu şekilde mani olunacak, biz bu duruma

seyirci kalamay ı z; böyle bir zaruret var, hemen bu s ınav yap ı lmadan

engelleyelim" gibi bir psikoloji. Ben böyle yorumlad ım, yani bu
aşamadaki yaptığım temaslar veya görüştüğüm kişilerin kanun
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MIJSİAFA metninden, s ınavın oluş şeklinden bile yeterince haberdar olma-
(OŞKUN'UN dıkları sonucuna ulaş tım. Bu psikolojiyi engellemenin, bu tür
KONU ŞMASI şeyleri aşmanın da pratik yöntemlerini hemen geliş tirmemiz la-

zımdı diye düşünüyorum. Tabii Barolar Birli ği elinden geldiğin-
ce, işte Adalet Komisyonu'nda görü şler açıklandı, bize bilgi ve-
rildi, birtakım baro başkanlar ınuz bize mesajla veyahut da kendi
görüşlerini faksla ilettiler. Biz yine bu konudaki görü ş lerimizi bir
faksla hukukçu milletvekillerine fakslad ık, kendi odalar ına, sek-
reterlerine. En az ından Sivas milletvekilleriyle görü şme fırsatını
oldu. Böyle bir sonuca vardim, şahsi kanaatimi söylüyorum.

Bundan sonra ne yap ılabilir? Ben Sayın Cumhurbaşkanı
nezdinde girişimlerde bulurnıimasından yanaymt her şeye rağ-
men. Tüm baro başkanları, ortak bir tav ır geli ştirmeli. Bu mesle-
ğimiz için dönüm noktas ıd ır. Sınav daha iyi olabilir, daha etraf-
lıca, daha derinlemesine staj uygulamalar ı yap ılabilir. Bunlar ın
tamamı, yeni çıkanimas ı gereken Avukatl ık Yasas ı çerçevesinde
düşünülmelidir, ama kazanılmış bir haktan veya bir ilerlemeden
tarihi bir geri dönü ş tür, bunu acilen engeilememiz gerekir. Yani
her ne pahasına olursa olsun, duygusallığa da kap ılmadan en-
gelleme çalişmasını yürütmemiz laz ım. Neticede Sayın Cumhur-
başkanın-az da bir hukukçu. Gerçi lüki ıiı kökenli, bunun da özel-
ilde altını çiziyorum. Yüksek yarg ı organlarının mensuplarının,
bütün hakim ve savc ılar ımızm çogurilugunuii maalesef oldu ğu
gibi, avukatlar hakkında çok iyi şeyler beslemediğirti yakinen
görüyoruz, duyuyoruz. Bu noktada, ben daha önceki toplantıla-
rımızda, baro başkanları toplantısında, özellikle Barolar Birliği-
nin yüksek yargı mensuplar ı üzerinde çalışmasını, yani de ğişik
vesilelerle kişisel bir çalişma yürütmemizi...

Bakın, protokol olayıyla ilgili verilen karar tam bir komedi.
Nereden başlıyor, nereden biliyor; başına bak ıyorsunuz, sonu-
na bakıyorsunuz, gerekçeye bakıyorsunuz, bu tamamen avuka-
ta bakışla ilgili. Ben bu vesileyle yüksek organlar ı mensupları
üzerinde çok özel, birebir çal ışma yapmamız gerektiği kanaatin-
deyim. Mesela Sivas Adli Sarayı yapıhyor; bir bak ıyoruz, ikide
bir değiş tiriliyor. Neresi; baroya ayrılan yerler. Dün onunla ilgili
temaslarla geçirdim; teknik daireye u ğruyorum, mimar ın yanına
uğruyorum. Efendim Adalet Komisyonu Ba şkanlığına farklı bir
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odamodeli, ba şsavcıya farklı, ama baro başkanına, hatta baroya MUSTAM

mümkünse hiç yer ay ırmama gibi bir kanaat bile var. Yani baro- (OŞKUN'UN

lara, avukatlara bak ış aç ısını değiştirmenin yöntemini bulmalı- KONU ŞIÖSI

yız. Bu neyle olur? Kişisel yakınlıklarımız var, devrelerinıiz var,
arkadaşlıldarımız var, ayni okulda okuduk, ayn ı fakültede oku-
duğ-umuz insanlar, aynı dünya görüşünü paylaştığınıız -açıkça
söylüyorum- insanlar var. Neden Barolar Birliği, bunlar üzerin-
de kişisel bir çalışma yürütmez?

Ben Cumhurbaşkanıyla görüşmekten yanayım, Başbakanla
muhakkak görüşülmeli ve bu toplant ının sonunda 78 baronun
tamamının ortak fikirleri doğrultusunda bir bildiri yaymiama-
lıyız. Kesin, kararh, bu noktadaki kararlı tavrmuz ı vurgulayan
bir bildirimiz olmah. Ba şbakanla muhakkak görü şmeliyiz. Ba ş-
bakanı etkileyen hukukçu milletvekilleri ya da dan ışmanlarını
araştırıp, bunlar üzerinde tesir kurmahy ız; çünkü neticede Ba ş-
bakanımız bir hukukçu de ğil, onun da demin belirttiğim birta-
kım endişeler dile getirilerek etkilendi ği kanaatindeyim. Onlar
da nihayet siyasetçi, birtakım endişeler taşıyorlar. Baro başkan-
lan aras ında bile birtak ım endişeler taşıyarak, seçim endi şeleri
taşıyarak hareket edenler oluyor, popülist yakla şıınlarımız olu-
yor. Her il barosunun özel gayretiyle hukukçu milletvekilleriyle
özel temaslar kurulmali, gelecekteki Avukatlık Kanunu'yla ilgili
olarak onlara bir yemek bile verilebilir.

Bakın, muhasebedilerde staj yapanlar muhakkak sigortal ı
gözüküyor. Ben bu öneriye katılıyorum, bunu yönetmelik de-
ğişikliğiyle yürürlüğe koyabiiriz. Bu hukuken de hakl ı görü-
lecektir, yargıya da gitse ve bu bir ciddiyet getirecektir staja.
Mevcut yasanın imkAnlarının da en iyi şekilde kullanılmasının,
staja ciddiyet kazandınlmas ı yönünde yönetmelilc değişiklikle-
ri yap ılabileceği, bazı değişiklikler, demin örnek verdi ğim gibi,
sosyal güvenlik noktasında bu kanaati paylaşıyorum. Bir de ga-
zetecilerle, yazarlarla, televizyonlarda haber programlar ı yapan,
tartışma programlar ı yapanlarla da bir toplantı yapılarak -çünkü
kamuoyunu en iyi bilgilendirecek olanlar onlar- onların da yaki-
nen bilgilendirilmesi gerektiği önerilerini sunuyorum.

Hepinize saygılar sunuyorum.
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Başkan: Değerli Başkan ım, çok teşekkür ederiz.

Arkadaşlar; demin Yozgat Barosu Başkammı.zı çağırdık. Ger-
çi salonda çağırılıp da kürsüde yerini almayan arkada şlar ımız
s ıras ını kaybetsin dedik, ama yemek aras ı biraz dağınık oldu, 0
nedenle ben bunu Yozgat Baromuza uygulamayal ım, bundan
sonralilere uygulayal ım diyorum. Yozgat Barosu Ba şkanınuzı
kürsüye davet ediyorum.

Buyurun Başkanım.

SEY İT	 Av. Seyit Mehmet EK İNCİ (Yozgat Barosu Başkanı): Efen-
EKNO'NIN dim, bu sınavın kaldırılmasıyla ilgili Mersin Barosu Ba şkanı-

KONU ŞMASI mu Isa kardeşimiz bize mesai çekti, Adalet Komisyonu'nun
faks numaralar ını verdi. Ben de Yozgat Barosu olarak Adalet
Komisyonu'na faks çektim. Çektiğim faks ın bir cümlesi şöyley-
di: "Benim oğlum da Çankaya Hukuk Fakültesi son s ı n ıfta okun ıas ına
rağnıen, avukatl ık sı nav ın ı n kaldı n Inias ı na karşııjı m. S ı nav ı n kald ı r:!-
mas ı, avukatlık nıesleğine çok büyük zararlar verecektir." Milletvekil-
lerine, Yozgat milletvekillerine de ayn ı faks ı çektim. Ancak bizi
dinleniiyorlar; "n ıeysin ı iyorlar"* derler bizim orada, "nıeysimiyor-
lar" bizi.

Trabzon' daki Mali Genel Kurul'da ben de yardım. Sayın Ba-
kan, "ben cüppesiz ç ıkmanı, ille bana da bir avukat cüppesi bulun"
dedi. Avukat cüppesini giydi, konu ştu. Ancak arkada şlar, Ba-
kanıma, hemşerime biraz haks ızlik ediliyor gibi geldi bana. Zira
hen-ışerim, ANAP'tan geçti, biraz AK Partide yad ırgı kalıyor.
Ermenilerle ilgili bir konferans vard ı İstanbul'da, o konferansın
yapılmasmdan yanayd ı da, bir okul falan, yer değiştirdiler, ye-
niden yaptılar falan ya, hatırlarsaruz. 0 şeyde Bakan önce başka
görüş teydi; fakat AK Parti'nin milli görü ş kanadı ağır basınca,
Say ın Bakarıım biraz şey yap ıyor. Onun için, hemşerime biraz
haksızlık yapmayalım, hemşerim yine de bizi savunur, gelmi ş
geçmiş adalet bakanlar ı içerisinde iyi bir hukukçu, iyi bir bakan
olduğunu söylüyorlar.

Diğer bir husus; ben buraya gelirken, kesin eylem yap ılmas ı
kararıyla Yönetim Kurulumu toplad ı.m ve yetki aldım. CMK ko-

Adam yerine koymuyorlar.
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SEYİT

EKNdN İ N

KONU ŞASI

nusunda kesin eylem yapilmasmdan yanay ız. Şöyle dedim: ilçe
temsilcileriniizi istifa ettirece ğim temsilcilikten. Bir de ak şam ko-
nuştuk, Hamit Başkanla beraber sana haksızlik ettiğiniize karar
verdik, özür diliyoruz. "Ba şbakan ı haks ız eleştirdi, ondan dolay ı bize
böyle soğuk bakıyorlar" falan dedik, ama yok, sana haks ızlık etmi-
şii Başkanım, affet bizi, ele ştirinizde haklıymışsınız. Onun için
de sonuç al ıncaya kadar kesin eylemimuzi yapal ım diyoruz.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ediyorum değerli Başkamm, sağ olun.

İzmir Baromuzun değerli Başkanı Nevzat Erdemir; buyur-
sunlar değerli Başkanım.

Av. Nevzat ERDEMİR (İzmir Barosu Başkanı): Değerli Bir-
lik Başkanım, Birlik Yönetim Kurulu'nun değerli üyeleri, değerli
baro başkanı meslektaşlarım; Saym Birlik Başkanımız, konuşma-
s ında 10 Ağustos 2006 tarihinde Istanbul'da yap ılan toplantıya
atıfta bulundu. Biliyorsunuz, ödenek sorunu had safhadayd ı ,
meslektaşlarrnıız bizi sıkış tırdilar, eylem kararı ald ık. 0 eylem
karanndan sonra, daha önce Saym Birlik Ba şkanımuza ısrarlı is-
temlerine rağmen randevu vermeyen Sayın Başbakan, yanında
sevgili meslektaşımuz Adalet Bakanımız Cemil Çiçek, Maliye
Bakan Say ın Unakıtan, Devlet Bakanı ve Başbakan Yardımc ısı
Mehmet Ali Şahin'le birlikte İstanbul'da buluştuk. Sayın Başba-
kan, o görüşme s ırasmda Birlik Başkanmıız ve 45 baro başkanı-
nin huzurunda, Türkiye Barolar Birliği temsilcisi, Adalet Bakan-
liğı temsilcisi ve Maliye Bakanlığı temsilcisinin katılımıyla bir
komisyon olu şturulması ve o komisyonun CMK tdenek sorunu-
nun kalıcı biçimde çözümü konusunda talimat verdiler. Bir de ne
yaptık? 0 güzel toplantıdan sonra aile fotoğrafı çektirdik. Say ın
Birlik Başkanım da, Birlik Yönetim Kurulu da nezaket gösterdi-
ler, o çekilen aile fotoğrafını bütün barolara gönderdiler. Sayın
Birlik Başkanına teşekkür ediyorum, ama ben ü fotoğrafı Izmir
Barosunun daha ilk geldiği günden itibaren arşivine kaldırdım,
arşivde o anı fotoğrafı yerini aldı, almaya da devam edecek.

Sevgili meslektaşlarım; 2001 değişikliğiyle sınav, Türkiye'nin
gündemine geldi. Hakimlik-savc ılık mesleğine kabule ilişkin
sınavla avukatlık mesleğine kabule ilişkin sınavın birlikte ele

HEV?M

ERDEM1R'iN

KONUŞMAS İ
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NEVZAİ ahnmas ı, birlikte yap ılmas ı gerekir. Bunun ötesinde, biz İzmir
ERDEM İ R İN Barosu olarak sürekli şunu söyledik: "Türkiye'nin koşullannda en
KONU ŞNS İ az 5 yı l avukatl ık yapmış olmak, yargıç ve savc ı lığa kabulün temel ve

başlangıç koşulu olmal ıdır." Bu yap ılmad ıkça, yargıdaki yaşadığı-
mız sorunlarm kalıcı ve sağlıkli şekilde bize göre çözümlenmesi
mümkün değildir ve biz, Avukatlık Yasas ı'yla ilgili düzenleme
yapılırken, hkirhler ve savcılarla ilgili düzenlemenin de bu söy-
lediğim çerçevede birlikte ele alınması gerektiği görüşündeyiz.
Ankara, İstanbul baro başkanları, ait Saym Birlik Ba şkanın-un
bulunduğu toplantıda, Sayın Adalet Bakanınuz Cemil Çiçek'le
yaptığımız görüşmede de bu görüşümüzü ifade ettik.

Bence barolar ın ve Birli ğin-izin bu e şitlik mücadelesini yasal
temelde eşitlik mücadelesini Türkiye'nin gündemine taşımas ı
gerekmektedir. Yine anayasa yap ılırken, yargıçlık, savcılık ve
avukatlik mesleğinin eşit meslekler oldu ğu da anayasada bir
kural haline getirilmeli. Barolar, Barolar Birli ği düzenlemesi de
anayasanın yargı bölümünde ele al ınmal ıdır.

Sayın Birlik Başkanım; sınava evet, ama hukuk nosyonunu
yeterince almamış bir insanın o nosyonunu staj evresinde ta-
mamlamak mümkün de ğil. Staja kabuk ilişkin sınavın mutlak
suretle hakimlik ve savc ıhlcta olduğu gibi, stajdan önce yap ıl-
mas ını sağlayacak şekilde düzenleme yap ılması gerekir. Stajdan
sonra da mülakat yapılması da bu düzenleme içinde yer alma-
lıdır. Mevcut haliyle bu s ınav sisteminin kald ırılmas ına kesin-
likle karşıyız, doğru bir yaklaşım değil. Ama mevcut haliyle bu
sınavı da savunacak hukuki gerekçe de bulmak bize göre müm-
kün değil. Bence barolarm ve Birli ğin bu konuda daha evvelki
toplantılarda da Sayın Birlik Başkanınıız da, diğer baro ba şkan
arkadaşlarını da bu görüşe katıldıklarını ifade etmi şlerdi, bizim
görüşümüz budur.

Teşekkür ediyorum Sayın Başkan.

Başkan: Biz te şekkür ediyoruz, eksik olmay ın Sayın Baş-
kan.

Yine bize başvuru sıras ına göre şu anda söz s ırası Adana Ba-
rosu Başkanı, Say ın İbrahim Gazioğlu arkadaşımızda.

Buyurun değerli Başkanım.
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Av. İbrahim CAZİOĞLU (Adana Barosu Ba şkanı): Sözle- IBRAHiM

rime başlamadan bir konuya de ğinmek istiyorum. Ben bir hu GA] İ OĞLU'NUN

kukçu aileden geliyorum; babam, amcam ve eniştem, hukuk KONU ŞMASI

mücadelesini y ıllarca sürdürdüler. Babamın bana bir sözü var:
Adana Adliyesiııi bilenler bilirler, bilmeyenler için de şöyle tarif
edeyim: Karşısında eskiden hep aynı katta, aynı seviyede avukat
yazıhaneleri ve işyerleri bulunurdu. "Oğlum, biz eskiden buradan
geçerken, dışandaki esnaf ayağa kalk ıp, şapkası n ı çıkarıp 'iyi günler
avukat bey' derdi. Acaba bugün hfilti bu yaşan ıyor mu?" Gerçekten
sizce bu yaşanıyor mu? Önce bunu soruyorum.

Bunun haricinde, demin bir baro ba şkanı arkadaşın ıza,
Gaziantep Barosu Başkanına söylediğim bir söz vardı. CMUK
avukatı meselesi, gerçekten bu da çok önemli. Ağır ceza mah-
kemesinde bir duru şma sırasında, "bu konu hakkında ne görüş be-
lirtirsiniz?" diye bir meslektaşımıza soruyor. 0 meslektaşınuz,
"ben CMUK avukat ıy ı rn" diyor. Bunun haricinde, gerçekten beni
çok yaralayan daha evvelki bir ifade de var, bana da bunu ifade
ettiler: Yine bir meslekta şım, duru şma s ı ras ında mübaşire "ben
bilirkişi raporuna ne söyleyeyim, ne konuda görüş belirteyim ?" diye
soruyor. Bunların hepsini bir arada de ğerlendirdiğinizde, s ınav
meselesi mi önemli, meslek içi eğitim mi önemli? Önce bunu tar-
tışmamız laz ım diye düşünüyorum.

Evet, biz Adana Barosu olarak yönetime seçildiğinü andan
sonra Birlik Başkanımızı ve Yönetim Kurulu üyelerini Adana Ba-
rosu Yönetim Kurulu olarak tamamıyla birlikte ziyarete geldik.
Bu bir nezaket ziyaretiydi. Ben bunu bütün barolar ın da yapma-
s ını temenni ediyorum, inşallah bir dahaki senelerde; çünkü bu
hepin-ıize, birlikteliğin-ıize birlik katacak diye düşünüyorum. He-
pimiz birlik olursak, bizim çözemeyecek hiçbir sorunumuz yok,
bunu öncelikle belirtmek istiyorum.

Bunun haricinde, evet biz de o zaman aynı şekilde görüş
belirttik, "s ınav kaldırı lmas ı n; çünkü s ı nav çok önemli" dedik. Ama
maalesef Türkiye Barolar Birli ği Başkanlığında, o günkü toplan-
tıda bize bildirilen, 78 barodan sadece 16 baronun bu konuda
görüş belirttiğiydi. Diğer 62 baro neredeydi? Bu konuda bence
baroların da görüşlerini açık ve net olarak Barolar Birli ğine bil-
dirmeleri gerekiyor. Bence Barolar Birliği, bu sınavla ilgili gere-
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İ BRAH İM ken çalışmayı titizlikle yaptı ve elinden gelen gayreti de gösterdi.
GA1iOLU'NUN Ama yasama meclisi, maalesef bu yasay ı kald ırdı. Bundan sona

KONU ŞMASI ne yapmaliy ız, bunu tartışahm.

Daha evvelki konu şmalarda baz ı arkadaşlar ımız, eylem ya-
pılması, İstanbul Barosu Ba şkanınuz, Avukatl ık Kanunu'yla ilgi-
li tasarının hazırlanmas ı şeklinde görüş belirttiler. Barolar Birliği
de 3 aşamalı bir görüş belirtti; fakültelerle ili şkiler, Staj Yönet-
meliğiyle ilgili değişiklikler ve Avukatlık Yönetmeliği'yle ilgili
değişiklikler. Gerçekten bunlar güzel şeyler. Ben de bu meslek
eğitiminin çok önemli kan ıs ındayım. Sınav belki bir ara çözüm;
eğer biz eğitime çok önem verirsek, deminki söylediğim sorunla-
rm tamamını aşabileceğiz kanıs ınday ım. Ama Barolar Birliği'nin
bu 3 aşamalı eğitimi alması biraz zaman alabilir ve yasal engel-
lere takılabilir. Avukatlık Kanunu Taslağıyla ilgili olan konu da
malum, Meclisin durumu itibariyle ne zaman ele alacağı, o da
bir zaman alabilir. Benim önerim, öncelikle elde bir Staj Yö-
netmeliği ve Avukatlık Yönetmeliği var. Bu yönetmeliklerdeki
maddeleri Barolar Birli ği tarafından hazırlanacak ortak bir me-
tinle tüm bürolarm aynı şekilde staj eğitimine değer vererek, o
konuda çalişmalar yaparak meslekta şlarımızı mesleğe haz ırla-
maları gerekir ki, deminki söylediğim sözler yerine gelmesin.
Ben öncelikle staj eğitimi konusunda, Staj Yönetmeli ği'ndeki de-
ğişikliklerin yap ılarak ve tüm barolar ın aynı sistemde çalışmas ı-
nın sağlanarak meslektaşlarımızı avukatliğa haz ırlamak gayreti
içerisinde olmal ıyız diyorum.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Başkan: Ben iki konuda Başkanımıza teşekkür ediyorum:
Birincisi, konu şmasını tam zamanında, ben ikaz etmeden bitir-
di. İkincisi de gerçekten değerli Başkanınıız, yine birkaç baro
başkanımız, isimlerini söylemek istemiyorum, Yönetim Kurulu
üyeleriyle birlikte, hafta bir kısmı bütün kurullarıyla birlikte Ba-
rolar Birliğini gelip ziyaret ettiler. Kendilerine sonsuz te şekkür
ediyorum.

Yine bize yapılan başvuru sıras ına göre Çorum Barosu Ba ş-
kanmuzı kürsüye davet ediyorum.

Buyurun.
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Av. Uğur KÜÇÜK (Çorum Barosu Ba şkanı): Değerli katı- U ĞUR -

limcılar; hepinizi saygıyla selamliyorum. Zamana riayet edece-. KÜÇÜK'UN

ğinıi de baş tan söylüyorum.	 KONU ŞMASI

Arkadaşlar; ortada fiili bir durum var; Geçmişteki yaşanan-

ları doğru okuyarak, bundan sonra ne yapmam ız gerektiğini
burada müzakere etmemiz gerekiyor. Onun için, ben somuta
indirgeyip şunu belirtmek istiyorum öncelikle: Türkiye B arolar
Birliği Yönetim Kurulu'nun yaptığı çalışmanın oldukça önemli
ve sonuç getirici olaca ğım düşünüyorum, genel manada katıh-

yorum. Üzerinde  tartişip, olma ihtimali düşük olanlar ı çıkar ıp,

uygulama ihtimali olanlar ın da bir an önce uygulamaya konul-
mas ı gerektiğini düşünüyorum. Bu manada, bir atölye çal ışma-

sı yapmak gerekirse, ben de bu konuda görev almak istedi ğimi

belirtmek istiyorum. Ama bu kalıcı çözüm değil aslında. Yapa-

cağımız bu şey, bence bizi artık pasif olmaktan çıkarıp belki ak-

tif olma noktasına getirecek. Yani ba şkalarının aldığı kararlara

karşı savunmaya geçmek veya tedbir almak konumundan belki
de bir adım atan konumuna getirecek. Bizim ad ımımızdan sonra

başkaları birtakım şeyler yapmay ı artık düşünsünler diye düşü-

nüyorum. Örneğin yargıya gidilecekse, buyursunlar gitsinler,
ama bir yerden başlamak gerektiğini düşünüyorum. Ancak asil
çözüm, hep söylendiği gibi, Avukatlık Yasas ı'nın yeniden ya-

zılmas ı, yeniden üretilmesi. Bu manada, bu heyetin bu çalışma-

yı yapmaya talip olmas ı gerektiğini düşünüyorum. Bu 2 y ıllık
dönemin sonunda bu i ş bitirilmeli ve bu heyet de gururla "yeni

Avukatl ık Yasas ı 'rn biz yaptık, bunu biz haz ı rlad ık" diyebilmeli.

Arkadaşlar; bizim kolluk gücümüz yok, emriniizin alt ında ça-

hşan insanlar yok, kamu görevlilerine talimat verme yetkimiz yok.
Bu manada gücümüz yok, ama bizim as ıl gücümüz, az önce be-
lirtildi, birlikteliğiniiz. Bütün avukatlar ın birbirleriyle olan daya-
nışması ve barolarm da kendi aralarında dayaruşmalannın sinerji

oluşturacağını ve ortaya çok büyük bir gücün ç ıkacağına inanı-

yorum. Bunun artık ortaya konulmas ı gerektiğini düşünüyorum,

ama bu yapılırken de doğrusu vurgulamak istediğim bir konu şu:

Üslubumuzun her zaman yap ıcı, olumlu ve k ınp dökmeden yap-
mak gerektiğini düşünüyorum. İki hasım taraf gibi olaya yaklaşıl-

masının olumsuz sonuçlar do ğuracağmı düşünüyorum.

Teşekkür ediyorum.
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Başkan: Say ın Başkanım, biz teşekkür ediyoruz.

Arkadaşlar; Ayd ın Barosu Ba şkanı, Sayın Sümer Germen,
kendisinin söylemek istedi ği birtakım şeyleri kendisinden önce
konu şan arkadaşlarımız dile getirdiği için konu şmak istemedi.
Herhalde şimdi "ayn ı şeyleri tekrar etnıeyelim" diyor. Ben bir kez
daha bundan sonra konu şma hakkını konuşan arkadaşların buna
özen göstermesini rica ediyorum.

Yine bize yap ılan başvuru s ırasına göre, 11. s ırada Çanakka-
le Barosu Başkanımız, değerli arkada şımız gelecek.

Buyurun.

- TÙL&Y 	Av. Tülay ÖMERC İOĞLU (Çanakkale Barosu Başkanı):
OMEROOGLU'NUN Değerli Başkamm, Yönetim Kurulu ve buradaki meslekta şlar ım;

KONU ŞMASI biz öncelikle mesleğimizin onur ve haysiyeti, aynı zamanda da
sosyal hukuk devleti için bu avukatl ık sınavının yap ılmas ı için
gerekli olan her şeyi yapmamız gerektiği inancınday ım ve de
Çanakkale Barosu olarak biz hususta kesin tavnm ız ı ilk andan
itibaren ortaya koyduk.

Ancak şöyle bir özeleştiri getirmek istiyorum: 2001 y ılında
çıkmış bir yasa tasar ıs ı var. Bu yasa tasar ıs ından sonra kimler ne-
ler yaptı, bu yeterlilik s ınavının gerçekleş tirilebilmesi için gelen
öğrenci veyahut da stajyerlere ne gibi bir güvence sa ğlad ık, ön-
celikle bunu görmek istiyorum. Kocaeli, Istanbul, Izmir, Ankara
gibi barolar ı bir kenara b ırakıyorum; çünkü onların çevresinde
hukuk fakültesi var. Ancak küçük barolar, bunlar ın çevresin-
de olmayanlar ise, biz yakla şık 2 yıldan beri Çanakkale Barosu
olarak bir staj eğitim merkezi kurmak için büyük bir mücadele
içerisine girdik. Bunu biz yaptık, Barolar Birliğimize de bize be-
lirli kaynaklar sunmas ı için birkaç kere uyar ıda bulunduk, ama
bunun karşılığını göremedik.

Eğer stajdan sonra sınavın yap ılacağına dair bu gelen ki şileri
bilinçlendirme yönünde gerekli özveriyi hepimiz gösterseydik,
şu anda bildiğim kadarıyla 8 Kasımdaydı, 8 Kas ımda 10-15 öğ-
renci veyahut da stajdaki öğrenci Başbakanla görü ştü ve onun
arkasından bu olay değiş ti, öyle değil mi? Şu anda artık bizim
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yapmamız gereken bir şey var. Barolar Birliğimizin sunmuş ol- TÜLAY

duğu birtakım öneriler var, ama bu önerileri daha sonra de ğer- ÖMERdO Ğ[U'NUN

lendirmemiz gerekiyor. Bizler şu anda hukuk devletine inanan, KONIJWSI

sosyal devlet oldu ğuna inanan Cumhurba şkanımızla bir an önce
bir toplantı, görüş sağlamak ve burada bu inanc ı ortaya koyma-
rmz, medya üzerinde gerekli tepkimii ve medya üzerindeki
ağırlığımızı göstermemiz ve de AB uyum sürecinin devamına
inanan Başbakanla da bu görüşü yeniden paylaşmanı.ız gerek-
tiğine inanıyorum. Her ne kadar eylemlilik, İstanbul Barosu
Başkanımız ın söylediği gibi, gecilcmeyi gerektirecekse de, hiç
olmazsa bunu ortadan kald ırmamay ı sağlayacaktır. ftildiğiniz
gibi, Avrupa Birliği uyum süreci içerisinde yeterlilik s ınavına
tabi kalan meslekler, Avrupa Birli ği'nde öncelikle dolaşım hak-
k ına sahip olacaklar. E ğer bizler, Avrupa Birliği'nde öncelikle
dolaşım hakk ım sağlayacak meslekler içerisine girmek istiyor-
sak, bu yeterlilik smavmı da bizim ortadan kald ırmamamız ge-
rekiyor. Diğer birçok meslek gruplar ına bakınız ki, bu yeterlilik
sınav ını ortaya koymak için mücadele ediyorlar, Avrupa Birli ği
uyum süreci içerisinde öncelikle dola şım hakkını sağlayabilmek
için. Biz elimizde olan ı yok etmek üzereyiz.

Bununla ilgili öncelikle Cumhurba şkaııınıızla konuşmamız
gerekiyor, ama Cumhurba şkanımızla konuşurken, benim görü-
şüme göre, ancak ve ancak hukuk devletinin ve laik devletin gü-
vencesi olarak bunu koymam ız gerekiyor. Başbakanla görüşür-
ken ise, AB süreci her ne kadar şu anda duraklamaya girse dahi,
kendisinin inancı bulunması sebebiyle, hiç olmazsa Avrupa Bir-
liği uyum sürecinde bunun gereklili ği ve de bu iddia, yargı ve
savunmanın eşitliği aç ısından bunun gereklili ğine inandırarak
bu sınav sisteminin vetoyla döndükten sonra, yasamadan yeni-
den onaylanarak geçmesini sağlamamız gerekiyor. Benim görü-
şüm bu yönde.

Teşekkür ederim.

Başkan: Sayın Başkarum, biz teşekkür ediyoruz.

Değerli arkadaşlar; söz hakkı Amasya Barosu Ba şkanı, Sayın
Adnan Hasip Yalçm'da.

Buyurun.
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ADNM1 HASIr	 Av. Adnan Hasip YALÇIN (Amasya Barosu Başkanı): Sayın
YAIÇIN'IN Başkanım, Birliğin Yönetim Kurulu üyeleri, de ğerli baro ba şkan-

KONU ŞMASI lanmız; benden önceki konuşmaların tümüne baktığımız zaman,
hemen hemen hepsinin avukat stajyerlerinin s ınava tabi .olmas ı
yönünde görüş birliği olduğunu gördüm ve biz de Amasya Ba-
rosu olarak bu görüşe katıhyoruz. Nitekim bununla ilgili s ına-
vuı yapılmas ı konusundaki konuyla ilgili yüzde 40 oran ındaki
sorularm avukatlık hukukundan çıkacağı, belirleneceği hükmü
vardı, bu da çok olunıluydu. Çünkü bir avukat, en azından önce-
likle bir avukatlık hukukunu öğrenmeliydi ve doğru bir karard ı .
Ancak ne yaz ık ki yasama organı, sınav ı iptal etti, o maddeyi
yürürlükten kaldırdı .

Değerli arkadaşlar; bundan sonra ne yap ılmalı? Zaten şim-
diye kadar diğer konuşmac ıların aldığı uyar ı da olu oldu, somut
öneriler üzerinde durulmas ı gerektiği söyleniyor. Biz tabii bu-
nun için bugün değerli Birlik Yönetimi'nin görüşlerini aldık; fa-
kat o görüşlerden bir kısmına katılmak mümkün değil. Elbette ki
bunların başında, hukuk fakültesi dekanlar ıyla görüşme ve avu-
kathk hukukunun bir ders haline getirilmesi, seçinılik ders ola-
rak konulması görüşüne katıhyorüz. Ancak yönetmelikle avukat
say ısının s ınırlanmasu-u ben hukuka aykırı buluyorum, yasaya
da aykırı buluyorum.

Değerli arkadaşlar; yine staj ı.n sonucunda ayrıca bir mülakat
diye bir sistem öngörülüyor, öyle anlad ım. Bakın, dikkat ederse-
niz, Adalet Bakanlığı'nın lükim-savcı alirıınas ında mülakat yap-
masma karşıyız. Diyeceğiz ki, "biz daha objektif yapabiliriz." Ben
pek öyle de görmüyorum, yani benim görü şüme göre, bir avu-
katın çizgisi ba şkadır, bir başkasmdaki bir görü ş, bir avukatın
biçimlendirilmesi daha başka olabilir. Bunlar da zaman zaman
çeşitli barolarda, şu baro bu şekilde avukat istiyor, bu baro bu
şekildeki avukatı istiyor" gibi baz ı kuşkulara, endişelere yer ve-
rebilir. 0 halde doğrusu ne? Doğrusu, yine bir kısım arkadaşla-
r ın belirttiği gibi, stajın başında lükim-savcılarda olduğu gibi bir
yeterlilik s ınavı yap ılmasıdır. Ondan sonra ise iş bize düşüyor.
Hafta şu anda da bu s ınav şartmın konulmas ına kadar Türkiye
Barolar Birliği'ne ve diğer barolara büyük bir görev düşmüştür.
Nedir bu görev? Stajm iyi bir şekilde yapılması .
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Değerli arkadaşlar; bildiğiniz gibi, İstanbul, Ankara, Izmir
gibi büyük illerimizde staj eğilim merkezleri var. Tabii bir k ısım
yine illerimizde var, ama aslolan, temel şeyini kuran bu il daha
da gelişmiş . Örneğin Say ın İstanbul Barosu Başkanı, "220 öğre-

tim üyesiyle ben bu i şi götürü yorum" diyor. Bir de küçük barolara
bakalım, örneğin bir Gümüşhane'ye bakalım Ağrı'ya bakalım,

Amasya'ya bakal ım. Ben staj eğitimi için avukatlara bir mesaj
çektim, "herkes bir konu seçsin, o konu üzerinde stajyerlere i şlesin"

dedim. inanın, çoğundan cevap gelmedi. Yani bir k ısım arkada ş-

larınıız, zaman bile ay ırantıyorlar. Onun için biz ne yap ıyoruz;
meslek kurulları, avukatın hak ve yükümlülükleri gibi, elimiz-
den geldiği kadar, biraz da eski yönetimde de çahşntş arkadaş-

lardan çalışma grubu hazırhyordtik, bunlarla bu arkada şları sı-
nava haz ırlamaya çalışıyorduk.

Kabul edin ki, Amasya'da veya Bitlis'te staj yapan bir stajyer
avukat ile İstanbul'da, Ankara'da, Izmir'de staj yapan bir avuka-
Ün bir sınava tabi tutulduğunu düşünün. Aynı üniversitelerde

olduğu gibi, büyük şehirde okuyan bir lise ö ğrencisiyle Bitlis'te
okuyan bir öğrencinin yar ışması gibi bir fırsat eşitsizliği ortaya

çıkacaktır. Bunun için, fazla zaman almamak için şunu diyorum:
Gecikmeden, Türkiye Barolar Birliği bir staj akademisi kurmal ı
ve avukat yanındaki stajın birkaç ayl ık bölümünün bu staj aka-
demilerince yap ılmas ını öneriyorum.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ediyoruz Değerli Başkan.

Sırada Edirne Barosu Başkan, Sayın Coşkun Molla var.

Buyursunlar.

Av. Co şkun MOLLA (Edirne Barosu Ba şkanı): Sayın Baş-

kan, değerli başkanlar; öncelikle şu saate kadar yap ılan katkılrı
takdir ediyorum ve gerçekten çok ciddi öneriler oldu ğunu görü-

yorum. Ben de k ısaca biraz da olayın diğer tarafından, stajyerler

açısından bakmak istiyorum.

Bence hukuk fakültesi, hangisi olursa olsun, iyi veya kötü
bir eğilim veren, ama akademik bir eğitim veren kurumlardır.
Bizim barolar olarak bu kurumlar ın vermiş olduğu eğitimi ya

ADNAN HASP

YAÇ İ N İ N

KONU Ş!MSI

COŞ KUN

MOI.tA'N İ N

KONU Ş?SI
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COŞKUN da staja başladıklan zaman, bize başvurdukları zaman, bir sina-
MOLLA'NIN ya tabi tutman ız doğru olmaz, kanaatimce bu yetki aşımı olur.

KONU ŞMASI Avukatlık Yasası gereğince bize yüklenen sorumluluk, bize ba ş-
vuran hukuk fakültesi mezunlar ı arkadaşlarınıızm staj eğitimini
tamamlamak ve bunu en iyi şekilde yerine getirmekle yüküm-
lüyüz. Biz küçük bir baroyuz, 210 tane meslekta şınuz var. Buna
rağmen, büyük barolardan da esinlenerek, İstanbul olsun, Anka-
ra, İzmir barolarmdan esinlenerek staj eğitim merkezleri kurma-
ya çalışıyoruz. Bu konuda da eski baro ba şkanlarımız ın eğitim
vermesini rica ettik ve çalışmalarımıza başladık. Stajm iptaliyle
ilgili bu düzenlemeden sonra, tabii ne yapaca ğımızı bilemiyo-
ruz. Ancak buna ra ğmen bizim düşüncemiz, mademki yasadan
kaynaklanan bir zorunlulu ğumuz varsa stajyerlerimize kar şı, en
iyi şekilde bu 1 yıllık staj eğitimlerini bizde tamamlamalar ı ve bu
konuda da gereken çabalar ı göstermemizdir.

Sayın Kazım Kolcuoğlu'nun görüşüne de katılıyorum, ülke-
mizde staj akademisinin mutlaka kurulmas ı gerektiğine inamyo-
rum. Bildiğiniz gibi, herhangi bir fakülteden mezun olan, hakim
veya savc ı olabiliyor, 2 y ıllık staj eğitiminden sonra. Neden biz
bunu yapmayal ım? Hatta bence bu bir zorunluluk olmal ı bizim
için; çünkü bu bizim sorumlulu ğumuzdur. Ama bunu yapmak
için de Avukatlık Yasası'nın da tekrar ele alınması ve gerçekten
çağdaş, diğer ülkelerin, Avrupa ülkelerinin uyguladıklar ı bir
yasa yap ılması gerekliliğine inamyorum.

Biz serhat şehriyiz, biliyorsunuz, Yunanistan ve Bulgaristan
sınır ülkeler ve oralardaki barolarla temaslarınıız var. Size bir
konu anlatmak istiyorum: 1999 y ılında Edirne Barosu olarak biz
Bulgaristan'a bir konferans nedeniyle gitnıiştik ve orada tamş-
tığımız avukat arkadaşların bir avukatlık yasaları olmadığım
öğrendik. Bizim yasay ı kendilerine önerdik ve şimdi gittiğimiz-
de, Bulgaristan'da bizim yasamızdan çok daha çağdaş, çok daha
mesleğimize yönelik koruyucu hükümler olduğunu görüyoruz.
Öncelikle bizde olmadığı gibi, oradaki avukatlar tam ba ğıms ız,
yard Adalet Bakanl ığı'nın vesayeti altında değiller. Yunanistan'a
gelince, Yunanistan'daki meslekta şlar ınıız daha da ileride. Ör-
neğin hiçbir vatanda ş, avukat olmadan bırak ın adliyelerde, ta-
pularda veya devlet dairelerinde işlem yapanuyor. Bu konuda
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İstanbul Barosu'nun yapmış olduğu Avukatlık Yasa Tasarısı da CO Ş KUN

bize iletilirse ve biz de bunu inceleme olana ğı bulursak, katkılar- MOtLA'NIN

da bulunaca ğıntza inanıyorum.	 KONU ŞMASI

Sonuç olarak, bütün arkada şların ı za, burada konu şan arka-
daşlarınuza ve yapılan önerilere destek veriyoruz. Bizim Edirne
Barosu olarak arkadaşlarla yaptığımız görüşmemizde, değerlenL
dirmelerimizde, s ınavm mutlaka olması gerektiğini... Ancak bu
sınavın staj eğitimi tamamland ıktan sonra ve mutlaka Barolar
Birliği taraf ından yap ılması gerektiğine inanıyoruz.

Saygılar sunuyorum.

Av. Güneş GÜRSELER: Sayın Başkana ben de teşekkür edi-
yorum.

Sıra Van Barosu Başkanı Sayın Ayhan Çabuk'ta.

Buyurun Sayın Başkan.

Av. Ayhan ÇABUK (Van Barosu Başkanı): Sayın Başkan, AYHAN

değerli meslektaşlarım; bugünkü toplantım.ızm ana gündem	 BUKUN

maddesi, avukatlık sınavı . Biz günler öncesinden avukatlik s ı- KONU ŞMASI

nav ının Meclisten geçen de ğişiklik yasasmda kaldırilacağını bi-
liyorduk aslında. Yasa Meclisten geçmeden önce neden böyle
bir toplantı yapmadığımızı açıkçası anlamış değilim. Şayet Mec-
listen geçmeden önce böyle bir toplant ı yapmış olsaydık ve şu
ana kadar dinledi ğim birçok baro ba şkan arkadaşımız, sınavı
savunduğunu ifade etti ve bu kararhl ığınuzı ortaya koyan bir
bildiriyle Meclise gitmiş olsaydık, sonuç farklı olabilirdi, belki de
sınav kald ırılmayabiinirdi diye dü şünüyorum. Ben bu anlamda
bu toplantının gecikmiş bir toplantı olduğunu söylemeden geçe-
meyeceğim.

Biz de baro olarak avukatlık s ınavının kaldırılmaması gerek-
tiği yönünde görü ş belirttik, ula şabildiğimiz milletvekillerine de
ilettik. Hatta bizimle gelip görü şmek isteyen stajyerlere de bunu
ifade ettik. Ancak Yönetim Kurulunda bu konuyu tart ışırken
farkli görü şler de ortaya çıktı . Aslında biz bu konuları geçmiş-
te çok fazla tartıştık diyemeyiz. Sonuçta sınav kalkmış; benim
arzum, düşüncem, bu sınavın tekrar yasaya girmesidir. Eğer gi-
recekse, bir iki hususun da burada ve bundan sonraki süreçte
tartışılmasını isterim.
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AYHAN	 Biz öncelikle 23 Aral ıkta sınava girecek olan stajyerlerin s ı-
ÇABUKIJN nava yönelik eğitimi konusunda gerekli ve yeterli altyap ıyı sağ-

KONU Ş?MS! layamadığıntz düşüncesindeyim. Bunu belki bir kısım barolar
gerçekleştirdi. Ancak birçok baro, henüz staj eğitim merkezini
oluş turmuş değil ve hafta barolarumz ın içerisinde ciddi anlam-
da eğitim veren staj eğitim merkezleri kuran baro say ıs ı samrım
10'u da geçmiyor. Kurumsallaşntş ve sağl ıklı, nitelikli, yeterli
bir eğitim veren staj eğitim merkezi olan bir baroyla hiçbir staj
eğitim merkezi olmayan ve bu anlamda stajyerlerine katk ı, des-
tek sağlamayan bir baroya mensup stajyerin ayn ı s ınava girme-
si, bence bir haks ızlık. Onun için de biraz önce İstanbul Barosu
Başkamnuz ın söylediği gibi, ya bir avukatl ık akademisi kurmak
laz ım ya da belli merkezlerde staj e ğitim merkezleri olu şturup,
tüm stajyerleri periyodik araliklarla ve belli bir program dahilin-
de, beli bir süre dahilinde bir staj eğitiminden geçirmek gerekir.
Onun için, bir kısım arkada şlarımız, bu hususlardan ötürü s ı-
navm staj öncesi olması gerektiği yönünde görüş ifade etti. Ben
şahsen hem staja ba şlangıçta, hem de staj sonras ında smav yap ıl-
mas ının doğru olacağı kanaatindeyim; ancak biraz önce söyle-
miş olduğum eğitim altyapıs ımn sağlanmas ı koşuluyla.

Barolar Birliğimizin biraz önce bize sunmu ş olduğu birtakım
öneriler vardı, bu önerileri dinledik. Ben şahsen bu önerilerin uy-
gulanabilirliğinin olduğu kanaatinde değilim. Hatta bunların bir
kısmının yasal dayanaktan da yoksun oldu ğu düşüncesindeyim.
Ayrıca bunlar ın çok uzun bir süreç alaca ğım da düşünmekteyim.
Bu sebeple, bir an önce tüm bu önerileri de kapsayacak ve bunun
altyap ısını oluşturacak bir avukatlık yasa tasarıs ının hazırlanma-
sını daha uygun görmekteyim ve hazırlanacak bu avukatlık yasa
tasarıs ının bir an önce Meclisten geçmesi konusunda da hepimiz
büyük bir kararlılıkla arkasında durmalıyız ve takip etmeliyiz.

Teşekkür ederim.

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz Değerli Başkanım.

Sırada Kocaeli Ba'rosu Başkam Av. Ersaym Işık.

Buyurun.
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Av. Ersay ın IŞIK (Kocaeli Barosu Başkanı): Değerli başkan- ERSAYIN

larım; öncelikle benden önce konu şan değerli başkanlanmın gö- İŞİ K İ M

rüşlerinin büyük bir bölümüne katıldığımı belirtmek isterim.	 KONU Ş MASI

Kocaeli Barosu olarak temel dü şüncemiz, s ınavın mutlaka
olmas ı yönündedir. Biliyorsunuz ki, ruhsatname alan her avu-
kat, k ıdem şartı aranmaks ız ın ilk derece mahkemesinden tutun
da son derece mahkemesi sayılan mahkemelerde ve Anayasa
Mahkemesinde bile savunma görevini üstleniyor. Hiçbir mes-
lekte böyle bir durum söz konusu değil. Bu durum karşısında,
sınavın bir realite olduğu bir gerçek. Önce smai' mutlaka olma-
hdır diyoruz. Ancak sınav olsun ya da olmasın, staj eğitimine
önem verilmelidir. Biz Kocaeli Barosu olarak staj e ğitim mer-
kezini 8 y ıldır işletiyoruz, ama büyük zorluklar çekiyoruz, büt-
çemizin yüzde 50'sini staj eğitim merkezin-iz götürüyor. Sayın
Kaz ım Başkanmun dediği gibi, onlar gibi 220 tane öğretim gö-
revlimiz yok, ama 30 tane meslekta şmıız ve öğretim görevlisi,
amatörce bu i şe gönül verdi. Ancak büyük zorluklar ya şıyoruz.
Bu nedenle, mutlaka staj e ğitim akademisinin kurulmas ı veya
deminki meslekta şımın belirttiği gibi, bölgelerde de olsa, Baro-
lar Birliğinin desteğiyle aynı plan ve aynı eğitim doğrultusunda
staj eğitimi verilmesi gerekir kanaatindeyim. Ayr ıca hukuk f a-
kültelerinin eğitim programına da demin Ba şkanım da belirtti,
mutlaka barolar ın ve Barolar Birli ğinin müdahale etmesi gerekir,
programın düzenlenmesi aç ısından.

"Mum, dibine ışık vermez" derler. Biz müvekkilin hakk ım öle-
siye savunan avukatlar, maalesef sınav konusunda yeterli du-
yarlılığı göstermedik, hassasiyeti göstermedik, ben bunun s ıkın-
tıs ını yaşıyorum.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederiz değerli Başkanım, hem süre ko-
nusundaki duyarlilığınizdan, hem de bu de ğişik, ilginç, yörılen-
dinci görüşlerinizden dolay ı .

Değerli başkanlarım; kürsüye Ağr ı Barosu Başkanı Av. Ti-
mur Demir'i davet ediyorum.
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t İMUR

DUMR'iN

XONU ŞASI

Av. Timur DEMİ R (Ağrı Barosu Ba şkanı): Sözlerime başla-
madan önce, tümünüzü saygıyla selamlıyorum.

Tabii ki burada birçok şey söylendi, birçok ayrmt ıya giril-
di, çok fazla zaman ınıız yok; çünkü Van Barosu Ba şkamımzırı
dediği gibi, gerçekten birçok konuda gecikmiş görüyorum bizi.
Sorunlarımızı saymaya başlarsak, bitecek gibi de ğil, hepimiz bi-
liyoruz bu sorunları. Dolay ısıyla somut önerilerle buraday ız.

Başta da söyledim, önceki konuşmamda da söyledim, biz bir
şey için buradayız. Yani kendi ad ıma söylüyorum; biz A ğrı Baro-
su olarak burada çıkacak her türlü karara uymak için buraday ız
ve bu anlamda biz bir eylemlililc için buradayız, buradan somut
olarak bir şeyle gitmek istiyorum. Şunu da aç ık söylüyorum: Bu-
radan çıkabilecek her türlü karara biz -çok özür dilerim, ama-
mızıkçılilc yaparak karşı çıkmayacağız ve buradan ç ıkacak her
türlü karara her türlü şekilde uyacağımıza söz veriyoruz, bunu
da yapacağız. Dolayısıyla şu anda Meclisten ç ıkan bir yasayı gö-
rüşüyoruz ve bundan sonra ne yap ılabilir? Cunı}ıurbaşkanına
gidilmesi konusunda diğer tüm meslekta şlar ımın söyledikleri-
ne katılıyorum. Yalnız, şunu gördüm ki, biz Avrupa Birliği'ne
ilerleyen bir ülke olmanııza rağmen, burada çok az dile getirildi
ve çok dar bir çerçevede de ğerlendirme yap ıldı bu konuda ve
hiç kimse Avrupa Birli ği nezdinde bir girişimde bulunmamız
gerektiğini söylemedi. Dolay ısıyla bunu bir eksiklik olarak alg ı-
lıyorum.

Biz kendimizi tam olarak sivil toplum örgütü olarak da ta-
mtamay ız veya göremeyiz, ben öyle görüyorum; çünkü az önce
bağımsızhğmuz konusunda bir şeyler söylendi, bunlar da ger-
çekçi. Dolayısıyla Türkiye Barolar Birliği'nin bu konuda, yani
Baro Başkam olmadan önce de kendi mesle ğimi çok sevdiğim ve
saygı duyduğum için, bu bağlamda bir takibim söz konusuydu
ve Barolar Birliği'nin bu konuda hiçbir girişimde bulunmadığı-
m gördüm. Belki de ben tanık olmadım, özür dilerim, varsa da
bilmiyorum. Avrupa Birli ği vasıtasıyla birçok yasada değişiklik
yapılıyor, tarım yasaları bile çıkarı lıyor veya buğdaya ilişkin ya-
salar bile çılcanlıyor, ama neden avukatlara ilişkin bir girişimde
bulunulmanuş? Bu bence büyük eksiklik ve gecikmiş de olsa, bu
bağlamda tekrar harekete geçmemiz gerekiyor; çünkü bu bir sü-
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reçtir, bu bir mücadele sürecidir, burada pes etmememiz laz ım. J İ MUR

Cumhurbaşkanından gelse bile, devam etmemiz laz ım diye dil- DEMIRIN

şünüyorum.	 KONU ŞMASI

Bu bağlamda CMK ile ilgili olarak da çok s ınırlı bir şey söy-
lemek istiyorum; çünkü tekrar söz almayaca ğım. CMK ile ilgili
olarak da zaten daha önce bir karar alinm ış ve etkili olunmuş tu.
Benim görüşüm, aynı şekilde bir kararm al ınmas ı . Ç ıkabilecek
farklı bir karara da biz uyarız.

Saygılarımı sunuyorum.

• Başkan: Efendim, biz saygılar sunuyoruz, bu güzel önerile-
riz, görü şleriniz için biz teşekkür ediyoruz.

Değerli arkadaşlar, değerli başkanlar; kürsüye Ordu Barosu
Başkanı Sayın Nidai Angın geliyor.

Buyurun.

Av. Nidai ANGIN (Ordu Barosu Ba şkanı): Heyeti saygıyla N İ DA İ

selamlıyorum.	 ANG İ N'IN

KONU Ş SI

Bu s ınav konusu, avukatlık mesleğinin sadece bir yönü. Biz
Ordu Barosu olarak s ınava taraftar olduğumuzu belirttik. Baro-
lar Birliğinin bize göndermiş olduğu faksa uyarak, bir iki tanesi
benim s ınıf arkadaşım olan bütün parti milletvekillerine bunları
faksladık, yazıları bildirdik. Fakat bunlar bir sonuç ifade etme-
di.

Benim somut önerim şu olacak: Avukatl ık mesleğine, sınav
noktasından durup oraya bakarsak, bunun çözümüne ula şama-
yız, bu mesleğin sadece bir noktas ıdır. Bu nedenle, avukatlik
mesleğinin tüm sorunlar ını kavrayacak geni ş bir yelpazede kav-
ga vermek zorunday ız. Bu kavga, eğer iyi bir Avukatl ık Kanunu
olarak düzenlenecekse, bunun yap ılmas ı gerekir.

Millet olarak bir özelliğimiz var; aceleyi çok seviyoruz. Bu-
günkü siyasi iktidarın yaptığı da bu, aceleci tavırlar içerisinde
2001 May ısında konulan bir sınav ı bir gecede kaldırdı, "ben

yaptı m, oldu" dedi. Oldu da ne oldu; hiçbir şey, hiçbir mantığı
yoktur. Yani bunu bir hukukçu olarak de ğerlendirmeye bile al-
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N İ DM may ı kendime saygıs ızlık say ıyorum, medeni ülkelerde böyle
ANGIN'IN bir şey olmaz. 10 yıl Mecliste bekletilmiş bir kanun tasar ıs ıydı

KONU ŞMASI o Avukatl ık Yasası, hatırlaym, 10 yılda ç ıkarılmıştı, zorluklarla
çıkarılmıştı . Sonra mücadele etti stajyer arkada şlarımız, onlar ın
da haklılığı vardı, birden bire önlerine ç ıkmış tı -ben 2001 öncesi
süreci anlatıyorum- ve 4 yıl daha ertelendi. Şimdi bir gecede yine
kalktı . Bunu tartışmanın mantığı da yoktur.

Sınav gerekli midir; gereklidir, ama s ınavın niteliği önemli-
dir. Stajyer dediğiniz şey çıraklık, bilemediniz kaifalık olsun, bir
de ustalık devri var bu işin. Biz mesleğin içinde yetişen, pişen in-
sanlarız. 0 zaman bu çocuklara da bir günde, 3 saatlik, 5 saatlik
bir sınav yerine, eğitimi kaliteli verilmiş , akademik olarak -İstan-
bul Barosu Başkanımin çok iyi olarak söyledi ği, ona katılıyorum,
az önce dışanda kendisini de söyledim- bunlann merkezi bir
sistemle eğitilmesi lazım. Biz ufak barolar olarak bunu yapma
şans ımız yok, kaliteli eğitim verecek akademisyenlerimiz yok.
Dünya küçülüyor, eğitim genişliyor, bütün dünyadaki hukuki
süreci onlara verme şansımız yok. Bizim Karadeniz'de diyelim
ki deniz ticareti hukukuyla ilgili bir şeyimiz yok, biz bunu vere-
meyiz yahut başka bir şey olmayabilir. Bütün bunlar ın merkezi
sistemden, dünyayı görecek şekilde, dünyayı içine alacak bir bi-
çimde eğitimin verilmesi taraftarıyız. Bu nedenle, sınav yönün-
deki girişimlerin tek bir nokta olarak b ırakılmamas ını, özellikle
Avukatlık Kanunu'nun ve sürenin de çok kısa olarak, hemen bir-
den bire eylem yapalım şeklinde de düşühmüyorum.

Bize gelen Alman mütehass ıslardan Montke'nin bir şeyi var,
onu isterseniz izah edeyim. 2. Mahmut'a iki türlü şey söylüyor,
askeriyeyi düzeltmek için. 2. Mahmut diyor ki, "en kısa olan ı söy-
le." 0 da hatıralar ında yazmış , "sizin en zaaJin ız bu" diyor, "en kı sa
olan şey, hiçbir zaman doğru çözüm değildir." 0 nedenle, akl ımiza
başımıza alalım, adam gibi bir Avukatlık Kanunu'ysa bu mesele,
sadece sınav yönüyle bakarsak, bu işin içinden çıkılmaz. İyi bir
Avukatlık Kanunu hazırlayalım, madem Adalet Bakannmz da
söz vermiş, hasbelkader bu ç ıkarmazsa öbürü çıkarır. Bir baskı
grubuyuz biz, demokratik kitle örgütüyüz, sesimizi ç ıkaracağı-
ımza inanıyorum.

Hepinizi saygıyla selamliyorum.
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Başkan: Çok teşekkür ederiz Ba şkarum.

Balıkesir Barosu Ba şkam Say ın Av. Muzaffer Mavuk'u kür-
süye davet ediyorum.

Buyuruiı .

Av. Muzaffer MAVUK (Bal ıkesir Barosu Ba şkanı): Say ın MU/AFFR

Başkan, değerli üyeler, değerli baro başkanlarım; hepinizi say- MAVUK'UN

gıyla selamlıyorum.	 KONU ŞMASI

Balıkesir Barosunun geçmiş yıllardan beri savunduğu bir
konu vard ır: "Hdkinıler, 5 yı llık avukatlar aras ı ndan s ı navla al ınma-
l ı ." Bu, şu demektir: Okul bittikten sonra bir s ınav olur, o sınavı
kazananlar staj ını yapar, avukatliğa başlar ve avukatlar ın ara-
sından hAkimler seçilir. Bu nedenle, sınavın mutlaka olmas ı ge-
rektiğini söylüyoruz, Cumhurba şkanlığı seviyesinde de gerekli
girişimleri yaparak sınavın çıkmas ını istiyoruz. Bu konuda çal ış-
mamızı sonuna kadar yürütmemiz gerekir.

Teşekkür ederim.

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz.

Yalova Barosu Ba şkam Sayın Cemal İnci'yi davet ediyorum.

Buyursunlar değerli Başkanım.

Av. Cemal İNCİ (Yalova Barosu Ba şkanı): Hepinizi sayg ıy-
la selaml ıyorum.	 INO'NIN

KONU ŞMASI

Değerli meslektaşlarım; 34 y ı ld ır bu olayın aktif içindeyim.
Birlik Başkanınıız, usta başkanlarınuz KAzım Ağabey, Erol Bey,
Nevzat Bey gibi ustalarla barolara hizmet etmeye çah şıyoruz.
Başından beri izliyoruz, bugüne kadar Türkiye barolar ı, ku-
rumlarını, hukuku, avukatları siyasi bir noktada siyasal iktidara
karşı dilcmediler. Hep uygar, hep hukuk düzeyinde taleplerde
bulunduk. Beklentiler içine itildik, sustuk. Tek tek gündem olu ş-
turdular; bir gün CMUK, bir gün YCK, bir gün para ödemesi.
Para ödendiği zaman alkışlad ık, sevindik. Ödemedi ği zaman
"ödeyeceğiz" dediler, bekledik. Ancak bu arada karşın ızdaki si-
yasi yapının Türkiye'ye bakış açısını da gözledik. Hayatın her
alanında yargıya müdahale ediyorlar. Bunlar ın bir hedefi var:
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• CEMAL Bizi yiyecekler, yargıyı radilcalleş tirmek istiyorlar, barolar ı tas-
İ NÜNIN fiye etmek istiyorlar. Sırayla koyarsak, Sayın Ahsen Coşar Beye-

KONU ŞMASI fendinin bir faks ı var. Diyor ki, "sı nav ı kaldıran Bakanl ık veya ona
boyun eğen Bakanl ık, Bakanlığı na al ınacak şoförler içerisinde yap ı lacak
s ı navda 'hukuk mezunlan tercil ı olunur' diyor." Bakın, şoförünü hu-
kuk mezunu olarak istiyor, ama sınavla istiyor. Tabii bu bir bak ış
meselesi, iktidarın hukuka ve barolara bak ış meselesi; Şırnak'a
müdahale ederler, Van'a müdahale ederler. Hkiınler ve Savcı-
lar Yasası'nda değişiklik yap ıyorlar, bir y ıl süre veriyorlar. Ba-
km, önümüzdeki günlerde yapay bir gündem olu ş turacaklar,
aradan o yasay ı geçirecekler. Nedir o, biliyor musunuz? 2007
y ılı içerisinde emekliliği dolmuş yargıç savcılardan emekliiğini
isteyenleri mevcut maaşıyla emekli edeceğim diyor. Hepimiz bi-
liyoruz ki, yarısı tazminattır. Çok cazip bir teklif, 4 bin 500 tane
yargıç ve savcı boşalacak. Kimi alacak oraya; mülalçatla kendi
dünya görüşüne, laik, demokratik Atatürk Cumhuriyeti'ne aykı-
r ı düşünen insanlar ı alacak. Ülkeyi ele geçirmenin en kolay yolu,
yargıyı ele geçirmektir.

Istediğimiz kadar burada tartışalım, bu yasay ı kim çıkaracak,
talepleriniizi kim yerine getirecek; oras ı getirecek. Taleplerimizi
yerine getirmeyecek, ama herkesin anladığı bir dil var. Bakm,
bunlar 2 dilden iyi anlıyor: Birisi Bush'un dili, birisi de Avrupa
Birliği'nin dili. Ağrı Barosu Ba şkanım; seni tebrik ediyorum.

Sonuç olarak önerim şudur: Anlad ıklar ı dilden gidelim. Öy-
lesine bir yasa haz ırlayahm ki Barolar Birliği olarak, barolar ola-
rak, onu alip ya Bush'a götürelim ya da Avrupa Birli ği'nin en
etkili insanlanna götürelim, vallahi billahi bir ay içerisinde kö-
küyle çıkacak arkadaşlar. Hiç çekinmeyin, bunlar onu dinlerler,
ama bizi dinlemeyecekler.

Hepinize saygılar sunuyorum, toplant ın ın başardı geçmesi-
ni diliyorum.

Başkan: Çok teşekkür ediyorum değerli Ba şkanım.

Söz sıras ı Denizli Barosu Başkan Say ın Av. Adil Demir'de.

Buyurun.
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Av. Adil DEMIR (Denizli Barosu Ba şkanı): Sevgili meslek- MilE

taşlarım; birçok başkanımız ve Barolar Birliğimiz, s ınav konu- DEMIRIN

sunda görüşlerini açıkladılar. Halk deyişiyle konuyu anlatıp on- KONU ŞMASI

dan sonra aç ıklamaya çal ışacağım. Deveye sormuşlar, demişler
ki, "boynun niye eğri?" Oda demiş ki, "nerem doğru?" Türkiye'de
sınav konusu, eğri yönlerimizden birisi. Elimde bir gazete, Vatan
Gazetesinde yay ınlanmış, 24 Kasım tarilıji:"Adalet Bakanlığı 'na
şoför olmak isteyen 2 avukat s ınav ı geçernedi." Ankara Barosu'ndan
2 meslektaşırnız, tercihen hukuk fakültesi mezunlar ınm alınma-
s ı öngörülen Adalet Bakanliğı ilaruna uyarak müracaat etmişler,
KPS smavmda 70'in üzerinde ba şanlı not almışlar, ama "84'le
100 kişi belirlerim, onun alt ına inemezsin" diye mülakata dahi şo-
för olmak isteyen avukat alinmamış . Halkın gözünde avukat bu.
Bu müracaat eden arkadaşlarınuz hakkında Ankara Barosu bir
işlem yaptı mı, yapmad ı mı, onu da bilmiyorum. Saym Ba şkan
da buralarda. Ankara Barosunun avukatı olduğu, yazımrı içeri-
sinde.

Değerli arkadaşlar; sorun şuradan kaynaklanıyor: Birliği-
n-izin yönetmelik konusundaki de ğ işiklikler, geniş yorumlarla
önlem alma yönünde önerileri var, mevzuat do ğrultusunda bir
çahşma yapmışlar. Ancak ben baz ı tespitlerden sonra, bu konuy-
la ilgili görüşlerimi de arz edeceğim. 1874 yılında İstafıbul'da,
Islaht Fermanından sonra Dava Vekilleri Cemiyetine sınavla
katılına biliyormuş, kaynaklar öyle diyor. Tıp fakültesi mezunu
oluyorsunuz, ama hemen hastaya gidip ameliyat yapanuyorsu-
nuz, gözüne bakamıyorsunuz, uzmanlık için belirli bir e ğitim
ve ard ından s ınav geliyor. Avukatl ık, yargıda bir uzmanlık dal ı
olarak değerlendirilirse, şüphesiz ki sınav olması gerekiyor ve
mesleğimiz bugün büyük bir çürüme içerisinde, her geçen gün
daha da kötü duruma gidiyoruz. Bunlar, hep bildi ğimiz, yaşadı-
ğımız gerçekler.

Peki, avukatl ık mesleğinde kaliteyi nasıl yükseltebiliriz,
bunun çözümü nasıl olmandır? Öncelikle şunu ifade edeyim:
Bugünkü siyasal iktidarın bir lütfu olarak Türk avukatlar ının
kalitesinin yükseltilmesini beklemek hayaldir. En son ya şadı-
ğımız örnek de, az önce Birlik Ba şkanımız anlattı, CMK eylemi
konusunda Sayın Başbakan ve beraberindeki bakanlarla görü5-
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AD İl memizin neticesinde olu şan ortam, inanılmaz güzeldi. Onlar ın
DEN R İN içerisinde ben de yard ım, çok iyi duygularla ayrılmıştım. Demek

KONU ŞA%I ki bu siyasal iktidar, rolünü iyi oynuyor, yani bir rol yapm ışlar
bize, ben onu anladım. Şu halde, birilerinden lütuf bekleyerek
avukatların kalitesini yükseltecek önlemleri ald ırmak mümkün
değildir. Zaten toplumun geli şimine baktığmızda, ihtiyaç yoksa
hukuk kuralı düzenlenmez. Hukuk kural ı, ihtiyaca karşılik ola-
rak düzenlenir. Bunun için de bir ülkede halk devletten yaban-
cılaşmış ise, o ülkede o rejim tehlikede demektir. Vatanda şına
yabancılaşan bir rejim tehlikeye düşer, güvencesini kaybeder.
Onun için, biz avukatlar ın sorunlar ını çözmek için, barolar ın ve
Barolar Birliğinin avukatlara yabanc ılaşmas ını önleyecek, alt-
yapıyı haz ırlayıp avukatlan hareketlendirecek ve yargı, adalet
sadece avukatları değil, aynı zamanda bütün toplum kesimle-
rini ilgilendirdiği için, toplum kesimlerinin bu konuda harekete
geçmesine neden olacak yöntemler ve isteklerle ortaya ç ıkmamız
gerekmektedir.

Sınav konusunda gayet aç ık, biz karşıyız, ama sınav konu-
sundaki bu karşı olmanuza karşın siyasal iktidar, baz ı stajyerle-
rimizin, 6-7 bin kadar stajyerimizin ve hukuk fakültesinde oku-
yan potansiyel stajyerlerin desteğini sağlamak için, onlar ı bizden
uzaklaştırmak için ve hatta birçok meslektaşımız ın yak ınları, ço-
cuklar ı hukukta, onları da popülizm için bizden uzakla ştırmak
için bu şekilde bir önlem getirmi ş .

Av. İsa GÖK: Sınava mı karşısın, sınavın kald ırılmasına mı
karşısın?

Av. Adil DEM İR: Sınava karşı değilim, sınavın taraf tarıyız.
Hafta hafif gelir bu sınav.

Av. İsa GÖK: "S ı nava karşıyız" dedin...

Başkan: Değerli Başkanım İsa doğru söylüyor, "biz s ı nava
karşıyız" dedin. Ben sizi d ışarıda dinlediğim için müdahale et-
medim. Bir sürçülisan oldu, nitekim açıklamaların.ız da sınavın
yanında olduğunuzu gösteriyor, ama İsa uyard ı, kendisine te-
şekkür ediyoruz.
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Av. Adil DEM İR: Teşekkür ederim, düzeltme fırsatı verdi- ADIL

ğiniz için İsa'cığım.	 DEM İ R' İ N

KaN U ŞMAS İ .

Siyasal iktidar, bizi kendi avukatlar ımızdan yabanc ılaştıra-
cak her tür argümanı kullanmaktan kaçmmıyor. Az sonra konu-
şacağımız asgari ücret tarifesinin geri gönderilme geekçelerinin
içerisinde de buna benzer yaklaşımlar ın olduğunu göreceksiniz,
tetkik eden arkadaşlarımız bilir.

Değerli arkadaşlar; Türkiye'de yargı tıkanmaktadır. Olaya
bir genel bakmak gerekmektedir. TÜSİAD, geçen sene yargıy-
la ilgili baz ı öneriler ve tespitler yay ınlıyor. Avrupa Birliği'nin
birçok ilerleme raporu içerisinde adaletle ilgili çok say ıda tes-
pit ve öneriler var. Bizim bu konudan hareketle yarg ı reformu
talebi içerisinde, mesleğin-izin kalitesini yükseltetek, kurumsal
işlevler getirecek hükümleri ihtiva eden bir yarg ı reformu paketi
haz ırlamamı zın zamanı gelmiştirdiye düşünüyorum. Biz önce
vatanda şımızın "Türkiye'de adalete güveniyor musun, Türkiye'de
adalet var m ı ?" sorusuna karşı, bu sorunun arayışına yöneltmek
zorundayız.

Değerli arkadaşlar; burada hepimiz y ıllardan bu yana yargı-
nın içerisinde çalışan avukatlar ı z. Türkiye'de adalet var mı, yok
mu? Türkiye'de adaletin oldu ğuna inanıyor muyuz, inanmıyor
muyuz? Türkiye'de adalet varsa, Türkiye'de adalet layıkıyla
yürüyorsa, hiçbir sorun yoktur, bizdeki sorunlar da çok hafif tir.
Halk buna inanıyor mu, biz buna inanıyor muyuz? Türkiye'de
yargı tıkanmış durumda. 0 halde, bu konudan hareketle bizim
mutlaka bir yargı reformd paketinin hazırlığına başlamamız ge-
rekmektedir, birincisi bu. Bunun içerisinde avukatın konumu,
durumu ve Avukatlık Yasas ı'nın değerlendirilmesi lazım.

Az önce Birlik Genel Sekreterin-izin hukuk fakültesi me-
zunlar ının staja kabulü konusundaki önerisi Amerika Birleşik
Devletleri'nde vard ır. Barolarm müfredatma uymayan hukuk
mezunlarını Amerikan baroları stajyer olarak kabul etmemek-
tedir. Bunu Barolar Birli ğinin yapmış olduğu dünyadaki hukuk
eğitimiyle ilgili toplantıda bizzat Amerikalı bir uzmandan duy-
muştum. Şu halde çözüm, birçok başkanımız söyledi, bir yargı
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ADiL reformu paketini haz ırlamamız, bunu halkla paylaşmarmz. Ar-
DEMIR İN tık bu sınavın kaldırılmas ıyla ilgili yapaca ğımız eylemler, bizi

KONU Ş!SI eğer yönetmelik genişletmesiyle, geniş yorumlarla hareket sure-
tiyle baz ı tedbirler almaya yönelirsek, kendi meslektaşlarımıza
yabancılaşmada katkıs ı olabileceğinden endi şe etmekteyim. Bu
bakımdan, bizim bu tür bir geniş yorumlamayla, yönetmelikle
değişiklik yapmak yerine, bir büyük yargı reformu paketi haz ır-
layıp bunu önce meslekta şlarıımzla paylaşnıamız laz ım. Az önce
asgari ücret tarifesi, C İvllC ile ilgili konuda bunu a şma yollannda
siyasal iktidar bizim elimize fırsat vermiştir.

Bu konuda somut önerilerimiz olacaktır, ama bu konuda so-
mut bir eylem yapma olanağımız yoktur arkadaşlar, bunu kabul
tmek zorundayız, bu bir tespittir. Yani "böyle mi istiyorsunuz

Adil Demir?" diyorsanız, böyle istemiyorum, ama bir realite. ina-
runız, yarın birçok baroda arayacaklardır; Denizli' den bir yakını-
nıız, "Adil Bey, bizim çocuk hukuku bitirdi, siz de alm ıyorsunuz, şunu
idare ediver." Biz de aynı popülizme düşüp bunun baskısı altında
kalmak durumunda kalabiliriz. Dolay ısıyla bizim Avukatl ık Ya-
sası konusunda bir reform paketi hazırlamamız gerekmekte.

Sayın Başkanım; Adalet Bakanının elden ele dolaşan, -siz de
görmüşsünüzdür muhakkak, yoksa arz edeyim- "ben bu konuda
her türlü desteğe hazı nn ı dedin,, anıtı gelmediler, getirmediler" şek-
linde bütün meslekta şlarımıza sistemli bir şekilde dağıtılan bir
yazısı var, Birliğimize ve barolara yönelik. Bu konularda bunla-
rın ağz ına sakız vermemek zorundayız. Gerçekten her şeyi de-
ğerlendirmeye kalkışan, aslinda geçinme derdi olmayan, asl ında
anayasal kurumlarla kavga derdi olan, ülkedeki rejimle kavgas ı
olan, ülkede herkesle kavgas ı olan bir zihniyet, kendi anlay ışını
getirmek için her şeyden yararlanıyor. 0 bakımdan, bizim bun-
ların eline imJcn vermemek için daha sistemli, dünyada ne olu-
yor; CCBA'n ı n biliyorsunuz, avukatl ıkla ilgili, birlik üyesi ülke-
ler arasında avukatlık hukuku, kamu hukuku olduğu için ortak
çalışması var, Avrupa Komisyonu içerisinde daimi bürosu var,
bunlarla işbirliği içerisinde dünyada ne oluyor, bunu görmen ıiz
lazım. 4 yıldan beri baro ba şkanıy ım, inanınız, Birlik yazısının
ekinde de var, Semih Beyin yaz ısı, bir şeyler duyuyoruz, ama
gerçek nedir, bir bütün olarak fotoğrafını çekemiyoruz.
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Sayın Başkanım; uygun görürseniz, Birliğimiz, bütün çağdaş ADIL

ülkelerdeki yargı sisteminin nas ıl olduğuna dair mevzuat ı bir DEM İ R İ N

Türkçe'ye çevirtsin, hepimiz tetkik edelim ve ülkemizin ihtiyaç- KONU ŞMASI

lar ıyla beraber dünya hukuk sistemine, ülkemiz adalet sistemine
de bir tasarı haz ırlayalım.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Teşekkür ediyorum. Epeyce süreyi aştm, ama biz
CMK'ya da bunun içerisine kattık. Tabii onlardan bilgimiz var,
tabii, olabilir.

Buyurun.

17 Kas ımda burada bir Arap Ülkele ji Barolar Birliği Sem-
pozyumu vard ı, ben de katılnııştım. Sizin Başkanlığınızda bir
toplantı yapmıştık. 0 toplantıda 12 baro başkan ve sizin imza-
ruzla Saym Ba şbakan Özel Kalem Müdürlüğü'nden bir randevu
talep etmiştik. Bu konu hakkında bir aç ıklama istiyorum Sayın
Başkanım. Genel kanı şu: Sanki Birlik veya barolar, iktidara veya
Başbakana bilgi aktarnı.ıyor, ulaşmıyor, haberi yok gibi...

Başkan: izin verirseniz, konu şmacı arkadaşların konuşması
bitsin. Tabii biz burada bir aile toplant ısı yap ıyoruz ve hepimiz,
bizi rahatsız eden düşünceleri çok özgürce ortaya koyaca ğız.
Bizim Barolar Birliği Yönetimi olarak bu konuda bir eksiğimiz
varsa, hiç duraksamadan bütün arkada şlar ımızdan özür dileriz.
Siyaseten bir yanl ışımız varsa, onun yeri buras ı değil, Barolar
Birliği Genel Kurulu'dur, onun da cevab ını ve savunmas ını ya-
parız. Ama biz buradaki bütün önerilerin çok içtenlikli, çok sa-
mimi ve çok yürekten geldiğine inanıyoruz. Bu tur tamamlansın,
başka konularda da ya bilgi eksikliği var ya da biz anlatamad ık
derdimizi, bunların hepsine birden cevap verece ğim. Onun için
araya girip arkada şların dikkatini bozmadan devam edelim.

Erzurum Barosu Ba şkan Saym Av. Naci Turan' ı kürsüye
davet ediyorum.

Av. Naci TURAN (Erzurum Barosu Başkanı): Değerli Baş- NAC İ

kanım, değerli Yönetim Kurulu ve sayg ıdeğer başkanlarım; Mer- TURAN IN

sin Barosu Başkanınıızın "s ınav ı tartış nuıyal ı m" sözünü aynen KONU ŞMAS İ
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NAd imzalıyorum, sınavı tartışmayalim. Benim konu şmalar ım, sınavı
İURAN'IN tartışma manası taşımayacaktır. Ama değerli başkanlarım, san-

KONU ŞMASI ki avukatlık mesleğinin bütün problemleri sınava endekslendi.
Eğer sınav olmasa, bütün problemlerin-iz halledilecek. Ben he-
men soruyorum: Bu de ğerli başkanlarım, Değerli Birlik Başka-
nımız Özdemir Özok, Ankara, İstanbul, İzmir baro başkanları
smavlı bir sistemle mi yeti ş ti? Birçok hukukçu, değerli hukuk-
çular ımız smavl ı sistemden mi geldi? Sınavın olmadığı bir dö-
nemde yetiştiniz ve çok değerli hukuk nosyonunu ta şıyorsunuz.
Ama ne yazık ki sınav çok büyük, bütün proble ınlerimiziçözen
bir nokta olarak önümüze konuldu.

Değerli arkadaşlanm; bence s ınav probleminüz değildir.
Ben baraja benzetiyorum; baraj haddinden fazla su almakta, su
doluyor ve bu barajdan su taşmak zorunda, fizik kanunu bu, ta-
şacak. Bence bu benzetme bağlamında sınav, baraja akan suyun
kalitesi, niteliğini ancak bize gösterebilir, yani bulanik bir su mu.
geliyor, yoksa temiz bir su mu geliyor? Suyun vasfıyla, kalitesiy-
le ilgili bir olay bu.

Değerli arkadaşlar; bu baraja su doluyor, yani gereksiz, ih-
tiyaçtan fazla hukuk fakültelerinden habire mezun verdikçe, ih-
tiyacımızm çok üzerinde hukuk fakülteleri aç ıldıkça ve bu ba-
raja doldukça, mutlaka barajdan ta şacaktır. Sınav koysanız da,
öyle bir yıl gelecek ki smavlar bypass edilecektir. Hiç düşündü-
nüz mü; sınav, acaba bir say ı s ırurlaması getiriyor mu? Adalet
Bakanlığı'na şoför ,alınacak; Adalet Bakanlığı'na alınacak şoförün
sayıs ı belli. Diyelim ki 70 puan sınır ı konuldu avukatlık smav ın-
da, 70 puanın üzerinde alan, sınava giren herkes avukat olacak.
Ama hakimlik s ınavmda alınacak belli, yılda 500 tane, 600 tane.
Adalet Bakanıniiz, Erzurum Barosu'nda oturduğu zaman, ben
şahit olmad ım konuşmasına, ama bana intikal ettirdiler, söyle-
diler; demiş ki hakim stajyerleriyle sohbetinde, "eğer dalın fazla
hüküm, savcı alı rsak, kaliteniz düşer." Avukatlığın kahtesinin önemi
yok.

Değerli başkanlarım; sınav olmasının hiçbir önemi yok, 70
baraj ını herkes aşar. Hukuk fakültelerini açmakla Türk genci-
ne yaz ık etmiyor muyuz, anne babalara yaz ık etmiyor muyuz?
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Onlar da bir ümitle çocuklar ın okutuyorlar, 220 puanla giriyor, HAC İ

tabii ki girer. Kim esirger, ben çocuğumu esirger miyim? 100.pu- TURAN'IN

anla aliyorsa, 100 puanla sokar ım oraya, okusun ç ıksın. Bunun KONU ŞWLASI

açılmaması gerekiyor. Sınav bypass edilir, bugün edilmese ya-
rm edilir, yani bu doluluk, bu arkadan gelmenin önü al ınmazsa,
mutlaka s ınaviar da bypass edilir. Bence kalite bundan düşüyor.
Bir meslektaşunız kirasını ödeyemiyorsa, telefon paras ını öde-
mekte güçlük çekiyorsa, kalite buradan düşüyor. Pasta. var ve
pastada daralma var, elbette ki kalite düşecektir. Bana göre çö-
züm, hukuk fakültelerinin sırıırland ırılmas ıdır.

Tabii hukuk fakültelerinin s ınırland ırılması dedim, ben hep
böyle inand ım ve böyle de demeçlerim oldu. Ama gel gör ki,
Erzurum' da bir hukuk fakültesi aç ılması söz konusu oldu ve An-
kara Barosu, bu hukuk fakültesinin aç ılmamas ı yönünde dava
açmış . Davayı doğru açmış, hassasiyetinden dolay ı Ankara Ba-
rosuna teşekkür ediyorum, ama ben zorda kald ım. Erzurum, 500
bin nüfuslu, Erzurum Atatürk Üniversitesi 60 bin öğrencisiyle
Türkiye'nin dördüncü büyük üniversitesi olarak hukuk fakülte-
sini hak ediyor. Nüfusu çok küçük, e ğitimi de çok ucuz olan özel
üniversitelerde hukuk fakültesinin aç ılışına izin veriyorsunuz,
ama gel gör ki, ben şimdi bu çelişkiyi yaşıyorum. Erzurum Ata-
türk Üniversitesi gibi bir üniversitede hukuk fakültesinin aç ıl-
mas ım bütün içtenliğimle -çünkü bunu kaldırır- istiyorum, ama
bu mesleğin sevdalisı olarak da, bu mesleğin kalite kazanmas ına
inanan biri olarak da hukuk fakültelerinin s ınırland ırılmasını
istemişim, geldiğim bugünde de tenakuz yaşıyorum. Sayın An-
kara Barosu Başkanımla bu konuda özel görü şeceğim, tavsiyele-
rimi alacağım, mutlaka kendisini de dinleyece ğim.

Değerli başkanlar; Avrupa Birliği'ne değinmeler yap ıldı. Av-
rupa Birli ği'ni ve iktidarı tam tanımamış olduğunuzu maalesef
gördüm, Avrupa Birliği'nden medet umuldu ğunu gördüm. Ama
çok büyük tenakuzdas ınız; zaman geliyor, Avrupa Birliği'nden
yardım talep ediyorsunuz, Avrupa Birliği karışsayd ı, hukuku-
muz, avukatl ığın durumunun şöyle şöyle olacağından bahsedi-
yorsunuz ve zaman geliyor hükümeti Avrupa Birli ği'nin uşağı
olmakla, Avrupa Birliği'ne teslimiyetçi olmakla suçluyorsunuz.
Bu bir tenakuz.
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NAG	 Değerli başkanlanm; Avrupa bizim ufkumuzdur, yönümüz-
TuRAN'IN dür, Atatürk'ün i şaret ettiği yöndür. Hazreti Muhammed'in de

KONU ŞMASI işaret ettiği yerdir, "Ilini Çin'de de olsa, al ırnz" dediği yöndür. Bu-
gün ilim Avrupa'dad ır, Avrupa Birliği'nde değildir. Avrupa Bir-
liği, Türkiye'nin hayr ına olan bir şeyi yapmaz, bu hükümete de
Türkiye'nin hayrına olan bir şeyi dikte ettirmez. Geçmiş uygula-
malara bakıyoruz, böyle bir şey yok. Avrupa Birli ği, Türkiye'den
koparmak istediklerini, 100 yıllik, bin y ıllık hesaplaşmasım gö-
rüyor Türkiye'yle. Avrupa Birli ğinden bir medet olarak Avukat-
hc Kanunu'nun şu şu şekilde istenen düzeyde ç ıkması mümkün
müdür? Avrupa ülkelerinde avukatlık mesleği çok saygınd ı.r,
çok üsttedir. Biz o seviyeye Avrupa Birliği sayesinde yetişeme-
yiz, benim buna inanc ım yoktur. Peki, ne yapılabilir? Birlik Ba ş-
kanımızm Yönetiminin gerekirse baz ı başkanları da almak sure-
tiyle Cumhurba şkanını ziyaret edip, bu yasanın veto edilmesine
çalışması gerekir.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Başkan: Say ın Başkanım, teşekkür ediyoruz, sağ olun.

Değerli başkanlarım; biz konuşmalarımızı sürdürürken,
sabahleyin de de ğerli başkanlan tamtırken sözünü ettiğim ve
Kırıkkale Barosu Ba şkanım.ızın da yolda olduğunu sizlere söy-
lemiştim, salonumuza geldiler. Kırıkkale Barosu Başkan lütfen
şöyle bir kaiks ın, kendisini tanıyalım. Av. Ethem Demirba ş'a hoş
geldiniz diyoruz. İsterseniz, bütün baro ba şkanlarımıza sabah-
leyin söz verdik. İsterseniz kürsüye ç ıkın, bir seslenin, isterse-
niz sonra konu şmanız s ıras ında söylersiniz. Te şekkür ediyorum
Başkanım, yani hakkaniyete uygun hareket edeim diye söyle-
dim.

Konuşma sırası Sayın Tekirdağ Barosu Başkanı Hasan
Orta'da.

Buyurun.

	

HASAN	 Av. Hasan ORTA (Tekirdağ Barosu Başkanı): Saym Genel
oRrA'NIN Başkanıın, değerli Birlik yöneticileri, çok de ğerli meslektaşlarım;

KONU ŞMASI ben olaya değişik açıdan bakacağım, yaşanıımdan pratik örnek-
ler vererek konuyu gündeme getireceğim, kuramsal konuşma-
yacağım.
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1962-63 döneminde hukuk fakültesine girdiğim zaman, -ki- HASAN

saca eğitimden söz etmek istiyorum- hukuk fakültesinin lisans DRJA'HIN

eğitiminde temel derslerden hem yazd ı, hem sözlü smava girer- KONU ŞMASI

dik. Önce yaz ıli s ınavdan sonra listeler as ılır, "sözlü ye girer" ifa-

desini sevinçle karşılar, ondan sonra da sözlü s ınava girerdilc.
Değerli meslektaşım, ülküdaşım Erol Mekik' le biz dönem arka-
daşıyiz. Ben de kıdemli öğrenciyim, onun yar ısma yak ın hukuk
fakültesinde egifimirn var, onun kadar uzun sürmedi, onun ka-
dar deneyimli değilim, kariyerim de yok. Ama inanın, bir idare
hukukundan biri rahmetli S ıddık Sami'den olmak üzere, 7 kez
de Lütfü Duran'dan sözlüde kaldım. Meğer biz orada pişmişiz,
o zaman çok büyük tepki doğardı içimde. Ondan sonra hukuk
fakültesiyle tıp fakültesi açılmaması konusunda çok büyük dire-
rıişler de yaşadık. 70 öncesinde iktisadi-ticari ilimler akademisi,
diş hekimliği gibi, mühendislik yüksekokullar ı gibi birçok okul-
lar açıld ı . Bu özel ve güzel okullardan yetişen elemanların mü-
hendislikte sıkıntı yaşadıklar ını hep beraber gördük. Ama yaptı-
ğınıız direnişler, tıp ve hukukun özeli olmaz gerekçesine dayan ı-
yordu ve o gün başarılı olmuş tu, tıp fakültesiyle hukuk fakülte-
sinin özeli açılmadı. Ama yine 80 sonras ı hukukun da özeli oldu,
halen tıp fakültesinin de özeli var, işte güzelliği de önümüzde,
keşke açiimasayd ı. 80 sonras ı politikalarda vakıf üniversiteleri,
sadece kolaylık yönünden değil, akçeli yönden de desteklendi,
orman arazilerinden yararland ırild ı, bedava arazilerle ödüllen-
dirildi, ama yeterli devlet üniversiteleri aç ılmad ı .

Biz hukuk fakültesine girdi ğiniiz yıl, İstanbul Hukuk'a 1200
kişi girdik. Ne öğrenci birbirini tanır, ne hoca birbirini tanır, ama
çok güzel de yetiş tik. Mezun olduktan sonra, Tekirdağ Barosu'na
girdiğim zaman, baro levhasmda sadece hukuk fakültesini bifi-
ren, lisans eğitimi yapan insanlar yoktu, dava vekilleri de vardı .
Şimdi rahmetle anaca ğım, mesleğe 70'te girerken, Kamil Dergin
diye bir üstad ınuz vard ı, ben onun meslekte hatasmı hiç görme-
dim. Kamil Dergin vekalet al ırken, reddi hakim kelimesini bile
sildirirdi.

Zaman darlığı nedeniyle konuşmamı bağlamak istiyorum.
Bugün lisans eğide kalite seviyesini tart ışmamız gerekiyor.
Ben s ınav ın da yetersiz olduğuna inanıyorum. Gerek hakimlik ve -
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HASAN avııkatlik mesleğine girmek için lisans eğitiminin şart olduğunu,
ORTA'NIN Sayın Kolcuoğlu'nun görü şüne katılıyorum. Yalnız, Hakimler ve

KONU ŞMASI Savcılar Yasası da bizi çok ilgilendirmektedir. Hakimlerle avu-
katlar akademide lisansüstü e ğitim gördükten sonra bu mesle ği
icra etmeleri gerektiği kanaatini ta şıyorum. Adalet Bakanl ığı'nın
ve müsteşarınnı hakim tayininde, mülakatta Yüksek Hakimler
ve Savc ılar Kurulu'nda olmamas ı gerektiği için, hakim adaylar ı-
nın da lisansüstü eğitim görmesini ve bu konuyla da ilgilenme-
miz gerektiğini kanaat olarak taşıyorum.

Bir pratikte icraat-mu da bütün meslekta şlarımla paylaşmak
istiyorum: Staj eğitimi verdiğimiz bütün meslektaşlarımız, hepsi
4 senede hukuk fakültesini bitirip geliyorlar. Erol karde şim gibi,
benim gibi 7-8 senede gelmiyorlar, ama ben onlara cüppe ant tö-
reninde Yüce Atatürk'ün Nutkunu hediye ediyorum, "okumu ş-
sunuzdur, ama bir kere daha oku yun" diyorum. Şundan söyledim:
Avukatlık mesleğini yapan her meslektaşıma diyorum ki, "Siyasi
ideolojiniz nedir, bilmem, ama bu ulusa, bu yurtta şlara borcunuz var.
Ideolojiniz hangi partiye yakı nsa, gidin, siyaset yap ı n, siyaseti yetersiz
ellere b ırakniayal ı m." Bunun için de hakim ve savc ının yet-işeceği
akademi ıin farklı olmas ını istiyorum; çünkü hakimlik ve sav-
cılık mesleğinde ideolojinin yeri yoktur. Şimdi siyasi iktidarlar,
bu ve bundan öncesi, hep ideoloji sokmak istiyorlar. Bunun için
akaden-ıinin 2 bölümü olmas ı gerekir.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz değerli Başkanım, katk ıları-
tuz ve önerileriniz nedeniyle.

Değerli başkanlarım; şu anda söz s ırası, bizdeki başvuru
sırasına göre Batman Baromuzun değerli Başkanı Av. Sedat
Özevin'de.

Buyurun Sayın Başkan.

- SEDAT Av. Sedat OZEVİN (Batman Barosu Ba şkanı): Sevgili arka-
OLE VIN'IN daşlar; şu ana kadar söz alan tüm avukat arkadaşlarımız, ilke

KONU ŞMASI olarak sınava karşı olinadığıru söyledi, ben de ilke olarak karşı
değilim. Peki, smava karşı ohuıamanuz, s ınavdan yana olmamı-
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zın gerekçesi ne; meslekteki kalite dü şüklüğü ve hukuk fakülte- SFDAr

sinden çok sayıda mezun olan ya da olacak avukatların mesleğe O?FVIN'IN

atılacak olmas ı. Ben s ınavın tek başına meslekteki kaliteyi art- KONU ŞMASI

tıracağına inanmıyorum. Nitekim pratikte hepimiz ya şıyoruz.
Nitekim sınava girmiş, 2 y ıl staj yapmış hakimlerin de kürsüde
mesleki formasyon anlam ında s ıkıntıları olduğunu görüyoruz.
0 zaman s ıkıntı ne; sayısal çoğunluğu nasıl azaltacağız? Tamam,
bütün arkadaşlarımız değindi, hukuk fakültesi sayısının çok ol-
ması, mezunlarının çok olmas ı bir s ık ıntı. 0 zaman bu sayısal
çoğunluğu, arkadaşlar gerçi şoför örneğini verdiler, ama ben
Avrupa İnsan Hakları Mahkemesindeki yap ılanmadan biraz
bahsederek çözüm bulmaya çah şalım diyorum.

Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi'nde yaz ı işleri müdürleri,
hukuk fakültesi mezunlar ı arkadaşlar. 0 zaman biz, Türkiye'de
mahkeme yazı işleri müdürlerinin, cezaevi müdürlerinir ı, icra
müdürlerinin hukuk fakültesi mezunlar ı olmas ını sağlayacak bir
baskı grubu olarak çahşma tarzına girmemiz gerekir. Yani sade-
ce smavla say ıyı kısmen azaltabiliriz, ama bu tek başına çözüm
için yeterli olmayacaktır.

Bir de empati yapalım istiyorum, yani ben hukuk fakülte-
sinde okuyan bir ö ğrenciyim, mezun oldum. 2 saatlik bir ÖSYM
sınav ının tartışıldığı bir ortamda, 2 saatlik bir s ınavda başarılı
olmadı, hakim-savc ılık yapamıyorum, avukatl ık yapamıyorum,
noterhl< yapamıyorum.

Ne yapacağız arkadaşlar? Yani empati yaparak biraz sorun-
ları çözmeıniz gerektiğine inanıyorum. Bu nedenle, şoförlük ör-
neğini espri olarak algılıyorum da, mahkeme yaz ı işleri müdür-
lerinin, icra müdürlerinin, cezaevi müdürlerinin hukuk fakültesi
mezunu olması, hem hizmette kaliteyi artt ıracaktır, hem sorunu-
muzu kısmen de olsa gidereceğine inamyorum.

Hepinize teşekkür ederim. Saygılar sunarım.

Başkan: Çok teşekkür ediyoruz.

Söz sıras ı Sayın Bursa Barosu Başkanı Asude Şenol'da.

Buyürsunlar Say ın Başkanım.
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ASUCE	 Av. Asude ŞENOL (Bursa Barosu Ba şkanı): Sayın Başkan,
ŞENOL'UN sevgili arkadaşlarım; s ınav konusunda tüm baro başkarılarmın

KONU Ş SI ayni görüş te olduğu burada bir kez daha ortaya ç ıktı, hiç kimse
smav ın kald ırılmasından yana değil. Kald ı ki stajyerler de sizin
sabahki açıklamanızda yaptığınız gibi Saym Birlik Başkanınuz,
olar da kaldırilmasırusavunnadılaı'. Stajyerlerin istemleri de
sadece kendileri açıs ından doğru olan, haklı olan, haklılık taşı-
yan bazı itirazlar ııun ileri sürülmesi ve onlar düzelinceye kadar
ertelenmesi şeklindeydi. 0 konuda bizim de Bursa Barosu olarak
26 Ocak 2006 gÜnlü Barolar Birliği'ne hitaben gönderdiğimiz bir
yaz ı vardı. Bu ertelemeye gerekçe olarak stajyerlerin kulland ık-
lar ı durumun düzeltilmesi, bu konuda bir çal ışmanın yap ılmas ı
için. 0 nedenle, stajyerleri de bu konuda sorumlu tutmak zaten
doğru değil, hiç kimsenin de bunu yaptığım görmedim şimdi-
ye kadar, ama her zaman bir konu, bir sorumlu aramr. Burada
sorumlu, sanıyorum ki başmdan beri avukatlarm lehine hiçbir
hüküm getirdiğini görmediğimiz, yargıya ve savunmaya müda-
halenin ötesinde, meydana okumaya ba şlayan yürütme.

Baro başkan arkadaşlarıma bir süre önce fakslad ığım gibi,
Bursa'da Cargill'le ilgili olarak bir yargı kararı run uygulanma-
s ı için Bursa Barosu olarak yaptığımız mücadele sonunda karar
uygulanıp, o ABD firmas ının üretimi durdurulduktan sonra,
Parlamentoya sunulan yasa teklifinin alt ında imzas ı olan Bur-
sa Milletvekili, Meclis kürsüsünden yaptığı konuşmada, açıkça
Bursa Barosu avukatlarına meydan okuduğu gibi, "o Bursa Baro-
su avukatlarm ı n eğer gücü yetiyorsa, yürekleri varsa, cesaretleri varsa"
dediği gibi, diğer konularda da tüm barolara meydan okunuyor
ve "barolar ne derlerse desinler, ne isterlerse istesinler, biz bildi ğinzi-
zi yapanz, baroları n bu konudaki görüşü hiç önemli değil" deniliyor.
Sadece yargıya müdahale değil, ama bu meydan okuma anında
barolarırt çok daha etkili, çok daha kararl ı ve belki de keskin bir
duruş göstermeleri gerekiyor. Bu meydan okumay ı sinemize çe-
kecek ve yerimizde oturacak de ğiliz.

Ayrıca biz zaten avukat kimliği taşıyan insanlar olarak, önü-
müze gelen her sorunda, o sorunun çözümü için neler yap ılabi-
lir, sonuna kadar bir aray ış içinde olmayı kendin-ize sadece bir
meslek alışkanlığı değil, aynı zamanda bir hayat tarz ı haline ge-
tiren kişileriz.

108



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

Bir karar verilmiş olabilir, ama o kararın temyizi vardır, ka- ASUDE

rar düzeltmesi vardır, birçok yolu vard ır. Burada da Meclisten ŞENON

bir yasa çıkmış olabilir, ama o yasanın uygulamaya geçmesini KONU ŞMASI

önleyebilecek, hâlâ bizlerin kullanabilece ği elimizde birtakım ya-
sal yollar oldu ğu gibi, her şeyden önce, 53 bin avukat ın hem kit-
lesel gücü, hem de yaptığımız işin toplumdaki misyonu, a ğırlığı
ve ondan doğan bir güç var. Bu nedenle, sınav kalktı, bitti değil,	 -
hiçbir zaman bir te1imiyet içinde olmak düşünülecek de ğil. Ne
bu konuda, ne avukatlar ve avukatlık mesleğiyle ilgili diğer ko-
nularda barolar ve avukatlar, teslinıiyetçi ya da kabul edici, r ıza
gösterici olmayacaklard ır, bunu bugün de görüyoruz. Bu sadece
şu ana kadar önerilen Cumhurba şkanıyla görüşme değil, hatta
Anayasa Mahkemesi'ne ba şvuru hakkı olan, meclisteki grubu
olan partilerin bunu sağlamas ı için girişimlerde bulunmak ve bu
konuda kamuoyunu yeterli bir şekilde aydmlatmak gibi pek çok
yoldan geçer.

Şu ana kadar genellikle şınavm kald ırılmasına karşı oluşu-
muz hakkında görü ş belirttik, ama Cumhurbaşkamyla görüş-
mek ve şimdi benim dile getirdiğim, siyasi partilerin Anayasa
Mahkemesi'ne ba şvurması dışında başka ne yapılabilir, ne tür
eylemler gündeme gelmelidir? Bundan sonra konu şacak arka-
daşlarımız da bu konüya değinirlerse, sanıyorum çok yarar ı ola-
caktır.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Sayın Başkan, biz teşekkür ediyoruz.

Değerli başkaıılarım; söz sırası Zonguldak Barosu Başkanı
Sayın Erol Mekik'te.

Buyurun Sayın Başkan.

Av. Erol MEKİK (Zonguldak Barosu Ba şkanı): "Sorun s ı- EROL

nazi' diye başladık. Ondan önce Yalova Barosu Ba şkanımıza çok MEK İ K'İ N

teşekkür ediyorum; Türkiye'deki olan yeni bir yap ılarımayı, yeni KONU ŞMASI

bir sistem değişikliğine nasıl gidileceğini açık ve net bir şekilde
bize izah etti. Esas olan o, s ınav devede kulak. Bütün baro ba ş-
kanı arkadaşlarımız ın bu konuyu dikkatle incelemesini isterim.
Sınav kalkmas ı konusu, hiçbir şey değil. Esas olan, Türkiye'de
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[ROL hukuk fakültelerindeki olan sistemin üretken olmamas ı, branş-
MEK İ K' İN laşnıış olmamas ı . Sayın Başkan ve Yönetim Kurulu'ndan rica

KONU ŞMASI ediyorum, en kısa zamanda hazırlıklar yap ılarak, YÖK'le ilişki
kurularak hukuk fakültelerinin gerekirse 5 y ıla çıkar ılmas ı ve
oradaki branşlaşmanın meydana getirilmesi, bu şekilde bir ey-
lem yap ılması taraf tarıyım. İkincisi, Kaz ım Başkanımın da, diğer
arkadaşların da söylediği gibi, bu tasar ı hemen haz ırlanmalı ve
verilmeli.

Bunlar konu şulduktan sonra, şimdi önemli bir konu geliyor.
Sınav iptal edildi. Ne yapaca ğız gelecek olan arkadaşlarınııza, bir
de bunu konuşalım. Bizim görü şümüze göre, barolar ve Barolar
Birliği, stajyer eğitimini ve staj süresini çok ciddiye almah ve staj
eğitim merkezlerini nas ıl kuracaksak her yerde, onun için uğra-
şıvermelidir. Aynca stajda yeterli olmayanlann gerekirse staj sü-
relerini uzatmayabiliriz de, e ğer kalite istiyorsak. Yönetmelikler
ve yönergelerde bu süreçte etkin olarak yeniden de ğerlendirme
yapılması çok doğal bir şeydir. Bütün dediklerinize katılıyorum,
bütün başkan arkadaşlarıınm dediklerine katılıyorum. Ancak
ana sorun sistemden geliyor. Bunun için de yap ılması gereken
ne varsa, siz başkanlar olarak bunu yapars ınız, buna da inaru-
yorum.	 -

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Teşekkür ediyorum.

Değerli başkarılarım; arkadaşlannıızın da son derece verimli
görüş ve düşünceleriyle çali şmalarımızı sürdürüyoruz.

Söz sırası Sayın Karabük Barosu Ba şkanında.

Buyurun.

TANJU Av. Tanju KORKUT (Karabük Barosu Ba şkanı): Saygıde-
KORXUT'UN ğer katıhmcı meslektaşlar ıma saygılarımı sunarak sözlerime ba ş-
KONU ŞMASI lamak istiyorum.

Değerli arkadaşlar; benden önce söz alıp konuşan sayın baro
başkanı arkadaşlarım, genel manada, özellikle bu imtihanın kal-
dırılmas ına karşı olduklar ını ifade ettiler. Ben de aynen katılıyo-
rum, fakat onlardan ayrı bir yönüm olması gerektiğini düşünü-
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yorum. Çünkü her şeyden önce hukuk fakültesi son s ınıfta ve tek TANJU

dersi mezuniyet için kalmış bir öğrenci babası olduğum ve s ınava KORKIJI'IJN

tabi bir öğrencinin babas ı olduğum için, ben ayr ıca smavm kald ı- KONU ŞMASI

r ılmasma Karabük Barosu Başkanı olarak karşı olduğumu ifade
etmek suretiyle sözlerime başlamak istiyorum. Ancak yine arka-
daşlarınuzm ifade ettiği gibi, sadece sınav üzerinde konu şma-
larm-ıızm yoğunlaşmas ının da yeterli olmadığı kanaatindeyim.
Yine benden önce konuşan Denizli Barosu Başkanı arkadaşımın
özellikle yargı reformu paketinin haz ırlanmas ı ve yine İstanbul
Barosu Başkan Sayın Ağabeyimiz Kaz ım Bey'in yine Avukatlık
Kanunu'yla ilgili yeni bir düzenlemenin yap ılması konusundaki
görüşlerine aynen iş tirak ediyorum.

Aslında şunu da belirtmek istiyorum: Bugün arkadaşları-
mızdan pek çoğu, bu si'asi iktidara odaklanmak suretiyle sade-
ce mesleki sorunlarımızın olduğunu ifade etmekle birlikte, ben
buna katılıyorum. Siyasi görü şlerimiz ne olursa olsun, hepimi-
zin mutlaka bir siyasi görü şü vardır. Ancak ekmek yediğinüz ve
icra etmiş olduğumuz mesleğimize ihanet noktasına gelebilecek
her türlü görüşe karşı olduğumu Karabük Barosu Başkanı olarak
buradan açık ve altını çizerek vurgulamak istiyorum. Biz, mesle-
ğimize yapılacak, hangi iktidar olursa olsun, buna karşı durmak
gerektiği kanaatini taşıyorum. Ama görüyorum ki, sadece bu ik-
tidar döneminden söz etmek istiyoruz. Geçmi şte olanlar da var,
geçmişte mesleğinıizö karşı hareketler de var. Ancak biz bundan
sonra şunu yapmalıyız: Her şeyden önce yeni ba şkan arkadaş-
larımızın seçilip buraya geldiği dönemi bir milat kabul ederek
ve işin detayına girmek suretiyle, mesleğin-izi ihlal edecek her
türlü düşünceye karşı eylem ve dü şünce birlikteliği içerisinde
kalmak suretiyle yeni yeni icraatlarımızı gündeme ta şımak ve
bunları icra etmekle görevli olmam ız gerektiğine inanıyorum.
Aksi halde, sadece politika yapmaktan öteye hiçbir hareketimiz
olmayacaktır.

Bugün yerel bazda bir baro ba şkanı olarak meslektaşlarıma
baktığım zaman, kendimi ö zeleştiriye tabi tutmam gerekti ğine
inanıyorum. Meslektaşlarımızın pek çoğu meslek etiğine uymu-
yorlar. Niye uymuyorlar; çünkü gerekli e ğitimi almıyorlar. Hu-
kuk fakültelerinin çoğalması da bir etken. Bu tabii siyasi iktidar-
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ANJIJ larla da doğru orantılı. Ancak şu anda sadece CMUK avukatl ığı-
KORKU İİJN na ve ekonomiye yönelmiş arkadaşlarımızın yoğunlukta olduğu

KONU ŞMASI baroları teşkil ediyoruz. 0 bakımdan, işin detay ına girmek duru-
mundayız, arkadaşlarımız işin özüne girmek durumundad ır ve
bugünü milat kabul ederek iyi bir Avukathk Kanunu haz ırlamak
durumundayız. Birçok toplantıya katıldım; çünkü ikinci döne-
n-tim ve konu şmalarımızın pek çoğunda işin özüne inmeden,
sadece günlük konular ımızı atlatmayı görev bilen bir hava içe-
risinde olduğumuzu görüyorum. Ancak bu i şin detay ına inmek
zorunday ız.

Bugün geçmişteki iktidarların da günahlarmın bizim mes-
leğimiz üzerinde olduğunu düşünüyorum. Eskiden çok güzel
şartlarda mesleğimiz icra edilmiyordu, birçok sikıntılarımız
vardı. Ben 22-23 yıllık avukatım, ilk zamanlar ımda benim görev
yaptığım yerde avukat say ısı çok azdı, şimdi çok fazla. Ekonomi
olumsuzluğa sürükleniyor, ama biz bunu sadece basit bir nede-
ne bağlı olarak güncel olarak atlatma yerine, bu i şi uzun vadeye
yaymak ve uzun vadede büyük bir mücadelenin içine girmek
zorundayız.

Arkadaşlar; biz belli yaştaki insanlarız, çünkü baro ba şkan-
lığına geldik, uzun süre görev yapt ık. Bizden sonraki meslek-
taşlarımıza iyi şartlar hediye etmek istiyorsak, bunun temelini
bugünden atmak zorunday ız. "Onlar, bunlar" demek suretiyle si-
yasi iktidarlarla kavga etmek yerine, biz sadece onlarla muhatap
olmak değil, onlara karşı kendi hak ve hukukumuzu savunmak
durumundayız ve bunda hiçbir taviz vermeden. Onun için, te-
mellerini bugünden atmak zorunday ız. Bugün benim bulundu-
ğum yerde avukatın çilesi yine bitmiyor. Hakim yok, bir hakim
3 mahkemeye bakıyor. Sadece bu değil ki; bir avukat yaz ıhane
açarken devletin hiçbir güvencesi yok. Burada hiçbir arkada şı-
mız şuna da değinmedi: Emekli olan arkadaşlarımız var. 1 Ocak
itibariyle yüzde 15 kesinti yap ılan avukatın emekli maaşı, zaten
kendini geçindirmekten aciz olan maa ş, yüzde 33'e çıkıyor, daha
fazlas ına ç ıkıyor, daha da fazlasma ç ıkıyor. İş yaptığı zaman, ya-
nında çaliştırdığı adam 2 milyar maaş ahyorsa, 600-700 milyon
lira kesinti yapılacak veya destekleme primi ödeyecek. Bunlar ı
hiç kimse konuşmuyor.
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Arkadaşlar; bu sadece s ınavla doğru orantılı değil, ama Allah JANJU

aşk ına, bizden sonraki gelecek nesillere, meslekta şlar ımıza eğer KORKUJ'UN

güzel bir meslek hediye ediyorsak, Avrupa Birli ği sürecindeki KONU Ş MASI

Türkiye'de Avrupa'da görev yapan avukatların eğer nitelilclerirıi
ve onların kazanınüar ını hediye etmek istiyorsak, günlük politi-
kayla sonınlar ınıızı aşmaya kaikmayalım. Aşmamız gereken çok
güzel altyap ı çalişmalar ıyla, ama sab ırla, sebatla Sayın İstanbul
Barosu Ba şkanınuz ın ve Denizli Barosu Ba şkannıız ın önerilerini
göz ardı etrheden, güzel bir çalışma yapmak suretiyle, havanda
su dövmeden, Allah a şkına gelecek nesillere mesleğimizin onur-
lu tarafın gösterelim, onurlu tarafın hediye edelim. Ben bunları
özellikle talep ediyorum arkada şlarımızdan.

Hepinize sayg ılar sunuyorum.

Başkan: Değerli başkanlarım; Sayın Sayman Üye ve Genel
Sekreter arkadaşım uyarıyor, şu ana kadar Karabük Barosu Ba ş-
kanımızla birlikte 26 baro ba şkanın-ıız konuştu. Geriye 7 baro
başkarunıız kald ı ve şu ana kadar da bize yap ılan somut öneri-
leri de not ald ık, bunlar da buradalar. Saat de 16.00 oldu. Bir de
avukatlık sınavı kadar önemli olan bir CMK var. Acaba bu Urfa,
Trabzon, Gümü şhane, Osmaniye, Artvin, Rize ve Tokat Barosu
Başkanı arkadaşlarımız, bu ana kadar yapılan konuşmalarda
kendi dü şünceleri, görüşleri ortaya gelmişse, şu andan itibaren
CMK ile başlayıp devam edelim mi; yoksa, bu arkada şlarımız da
sınavla ilgili görü şlerini belirtsin ve zaman en iyi şekilde değer-
lendirerek çahşmalarunızı yürütelim mi diye bir tereddüt has ıl
oldu.

Arkadaşlar; peki, bu sınavla ilgili bu ana kadar yap ılan ko-
nuşmay ı yeterli bulal ım mı?

Tokat Barosu Başkanı; buyurun.

Av. Melih YARDIMCI (Tokat Barosu Ba şkanı): Sayın Baş- MEL İ H

kanım, saygıdeğer baro başkanlarımız; sizin fazla vaktinizi al- YARDIMCI'IIN

mayacağım. Ben seçiınlere haz ırlanırken bölgemde, Birli ğimizin KONU Ş MASI

çok güzel bir uygulamas ı var; baro başkanları toplantılar ında ya-
p ılan konuşmalar ı kayda alıyor, daha sonra da doküman olarak
bizlere gönderiyor.
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MELiH	 Ben Barolar Birliği delegesi olarak, bana gönderilen tüm me-
YARD İ MON İN tinleri okudum seçime hazırlanırken. Şunu gördüm; Çok fazla

KONU ŞMASI şey konuşuluyor, ama bir netice alınmıyor. Bugün huzurunuzda
ilk toplantıya katılcüm. Bugün de netice al ınmayan bir toplantı-
nın parças ı olmak istemiyorum.

Öncelikle toplantının yöntemine ilişkin bir önerim olacak:
Burada çok saygıdeğer baro başkanlarını, gündeme ilişkin çok
saygıdeğer fikirlerini sunuyorlar, ama sonuç almak mümkün

• değil. Yaklaşık 4 saattir konu şuyoruz, daha gündemin ilk mad-
'desindeyiz, saat 17.00'de gündeniimize göre toplant ı bitiyor.

Meclis çalışmalarında olduğu gibi, somut bir öneri var aslında.
0 önerinin lehinde ve aleyhinde konu şacak baro başkanı sayısını
belirtsek, yani . S'er kişi olabilir, biraz seri gitmek için veya 10'ar
kişi olabilir, lehte ve aleyhte arkada şlar ımız konuşsa, ondan son-
ra biz bunu oylasak seri bir şekilde, gündemi atlasak diye dü şü-
nüyorum.

Gündemin 1. maddesi s ınav, biz "sı nav olmal ı m ı, olmamal ı
m ı"yı tartışıyoruz, ama Anadolu'daki tabirle ah alan Üsküdar' ı
geçti, artık bu yasalaştı. Bundan sonra yapılacak şey, Mersin Ba-
rosu Başkanııtuz somut bir öneri getirdi, "Sayı n Cumhurbaşkan ı -
m ıza gidelim mi?" diye. Benim şahsi kanaatim de şu: Bu s ınavın
gerekliğine ilişkin bir dokümanla, bütün baro başkanlanmızın
imzasıyla Sayın Birlik Başkarıımızın bunu Sayın Cumhurbaşka-
nına arz etmesini istiyorum.

Bunun dışında, 2001 y ılında Avukathk Yasas ı çıkartıld ı .
2001'den sonra Anayasa Mahkemesi bazı maddelerini iptal etti,
bizim yeni gereksinmelerimiz do ğdu ve Sayın Adalet Bakanı,
Meclis kürsüsünde çıkıyor, diyor ki, "Türkiye Barolar Birliğ i, eksik-
liklerini dile getiren bir Avukatl ık Yasas ı Taslağı getirdi de ben ç ıkart-
madı m m ı ?" Bazı bara başkaıılarımız şöyle düşünebilir: "Bunların
zaten niyeti belli, biz ne götürsek karşı ç ıkacaklar." Hiçbiriniz niyet
okuyucusu değiliz. Tabir yerindeyse, laflanna boğalim onları, en
kısa zamanda bir Avukatlık Yasası Tasarısı'nı önlerine koyalım,
götürelim. Bu da benim şahsi kanaatim, bizim bu son yasamız
198 madde, bu. kadar geni ş maddesi olan bir Avukatl ık Yasas ı
taraftan değilim. Bence 30 madde olabilir, 40 madde olabilir,
avukatın haklarını ve ödevlerini, Avukatlık Kanununun amac ını
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MElİ H

YARDIMCI'N İ H

KÜNll ŞASl

biz yasama orgamna bırakabiliriz. Barolarm orgar ılarmın oluşu-
mu, Barolar Birliği'nin görevleri gibi şeyleri de Türkiye Barolar
Birliği'nin inisiyatifiyle çıkartacağı bir yönetmeliğe bırakabiliriz
diye düşünüyorum.

Hepinizi saygıyla selamhyorum.

Başkan: Çok teşekkür ederim. Aslında usule ilişkindi, ama
esas hakkında da görüşlerinizi bu sayede ald ık.

Arkadaşlar; her ne kadar size gönderdi ğiniiz gündem mad-
desinde, gündem çağrı k ğıdında saat 17.00 diyorsa da, 17.00
diye bir şey yok, biz çalışmamızı sürdüreceğiz. Onun için, "yok
saat 17.00, paydos", böyle bir anlay ışınıız yok, yani Yönetim ola-
rak, sabahleyin Erol Mekik arkada şımızın söylediği gibi, biz bu-
radayiz ve sürdüreceğiz.

İsterseniz, ben gelişen bu görüşler karşıs ında, zaten Tokat
Barosu Başkanınıız usule ilişkin esası da yaptı, o arkadaşımızı
çıkarsak, geriye 7 tane konu şmacı arkadaşımız kald ı . Bunlara
CMK'da öncelik tanıyalım ve isterseniz, şu sınavı somutlaştıra-
hm. Bize bütün gelen önerilerin iyi niyetli ve son derece içtenlikli
bir şekilde dile getirildiğini kabul ediyoruz ve bunlardan birer
başlik çıkarttık.

Yalnız, şunu açıklamak durumunday ım: Tabii ki mükemmel
bir Avukatlık Yasası. Tabii ki bu sorunların hepsi bu toplantıda
tartışılacak sorunlar değil. Tabii ki sınav, mesle ğimizin önündeki
tek engel değil. Tabii ki sınav, Türkiye'deki avukatlık ve savun-
ma mesleğinin olmazsa olmaz tek çözümü değil. Bunların hep-
si, çeşitli platformda, hepimizin kar şılild ı bildiğimiz ve zaman
zaman görüş beyan ettiğimiz şeyler. Ama bugün burada acilen
konuşmak istediğimiz şey, şu ya da bu şekilde 2001 y ılında ka-
bul edilmiş bir sınavın bir oldu bittiye getirilerek kald ırılması .
Onun dışında, bu söylenen konularda tabii ki Barolar Birli ği
Yönetimi'nin de bu konuda söyleyecekleri, aç ıklayacakları var-
dır, ama bunlara girmek istemiyorum, bir soru-cevap biçiminde
de bunları yamtlamak istemiyorum. Biz burada arkada şlar ımı-
zın söylediği gibi, somut sonuçlara gidelim.

Ü/DEMiR

ÖİDK'UN

KONU ŞAS İ
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ÖZDEM İ R	 Değerli başkanlar ım; bu konuda önerileri şöyle toparlad ık:
OIOK'UN Bunlardan bir tanesi, "Cumhurba şkanıyla hemen acilen görüşe-

KONU ŞMASI 11m, yasayı veto edelim ve münılcünse 23 Aralık 2006'da bu sna-
vi gerçekleştirmeye çalışalım, en azmdan böyle bir gayret suna-
lım" diyen başkanlarınuz oldu. Bunlar, Mersin, Sivas, Çanakka-
le, Ağrı, Balıkesir, Erzurum, Bursa, Tokat. "Başbakandan randevu
isteyelim" diyen arkadaşlar ımız oldu; Sivas, Çanakkale. "Anayasa
Mahkemesinde dava açabilecek siyasi partilerle temas kuralm ı" diyen
değerli başkanlarmıız oldu, Bursa gibi. "Avukatl ık Yasas ı değ iş ik-
lik taslağı n ı hazı rlayıp hemen hükümetin önüne koyal ı m" diye, baş ta
İstanbul, Antalya, Çorum, Van, Ordu ve son olarak Karabük'le
Tokat Barosu başkanlar ınıız söylediler. "Hukuk fakültesi eğitim ka-
litesi yükseltilsin, bu konuda giri şimlerde bulunal ım" denildi, bunlar
samyorum uzun vadede dü şünülecek şeyler; bunlar da Istanbul,
Kocaeli ve Zonguldak. Bunlarm hiçbirisi yadsmacak görüşler
değil, son derece önemli.

"Yargı reformu paketi l ıaz ı rlans ı n" dedi Denizli Barosu Ba şka-
n. Tabii Denizli Barosu Başkamnıızm söylediğini biz 10 Ağus-
tos 2006'da Saym Ba şbakanla konuşurken, hafta içeriği nedir,
nas ıldır diye arkada şlarımızm merak ettiği bir paketi koyduk.
Paketin içeriği iyidir-kötüdür, ama şu güne kadar o konuyla il-
gili tarafınııza herhangi bir dönüş olmadı, herhangi bir soru yö-
neltilmedi. "Staj akademisi kurulsun" denildi, son derece uygun
ve güzel bir şey; Amasya, İstanbul, Edirne, Van, Kocaeli, Ordu,
Tekirdağ, Zonguldak. "S ı nav ı n yeniden düzenlenmesi için yasa de-
ğişikliği yap ı ls ın" denildi; İzmir. "Hukuk fakültesi sayı s ı s ı n ı r/and,-
nls ı n" önerisi, yine Erzurum Barosu Ba şkanumzm önerisi. Staj
Yönetmeliği, Avukatlık Yönetmeliği için değişiklik yap ılmas ı;
Sivas, Antalya, Gaziantep, Adana, Çorum, Zonguldak. "Medya y-
la ilişkilerimizi daha s ıcak tutal ını ve n ıedyada etkinhiğin ı izi arttı ral ı m"
diyen iki değerli başkanın-az, Sivas ve Çanakkale.

Tabii bu önerilerin bir k ısmı bugün için değil, bizim acilen
yapmamız lazım gelenler nelerdir, onlar ı; "bugün s ınav kald ırıl-
dı, s ı nava ilişkin neler yapanz?" Öbürlerin hepsi geleceğe yönelik,
yani Avukatlık Yasas ı'nı tabii hazırlayalim, götürüp koyal ım.
Avukatlık Yasas ı'nın çıkip çıkmamas ı, biz niyet falan okumu-
yoruz, ama Türkiye'deki gelişmeleri görüyoruz. Hani bir genel
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tabii vard ır, "Bursa'daki sağır sultan ile biliyor" diye. Başbakanlık- ÖZD[MIR

talci bütün alafranga tuvalet ta şlarmı alaturkaya döndüren bir ÖIOK'UN

alişkanlik, bir anlayış, bir siyasi anlay ış ... Biliyorsunuz, harem- KONU Ş!MSI

lik-selamlik, kadınlara başka park gibi, bugüne kadar hiç günde-
me gelmeyen, çağdaş, demokratik laik Türkiye Cumhuriyeti'yle
uzaktan yakından örtüşmeyen kimi eylem ve davranışları ortaya
koyan ve Seyit'in artık "ben hem şerimi korumak n ıecburiyetindeyim,
Cemil Çiçek'in Milli Görüşle uzaktan yak ı ndan alakas ı yok" diyecek
kadar sıkıntıya girdiği bir dönemde, Avukatlik Yasas ı gibi uygar,
çağdaş ve çok şeyler beklediğimiz bir yasayı bu siyasi anlayışın
önüne koymarıın ne kadar doğru olaca ğını değerli arkada şları-
mızın anlayışına bırakıyorum, o işin ayrı bir yani. Ama şimdi biz
diyoruz ki, şu anda s ınav kalktı, ne yapaca ğız? Bugünkü günde-
min 1. maddesi bu. Onun için, burada gelen 2 tane somut öneri;
bir tanesi "Say ı n Cunılıurbaşkan ı m ıza randevu al ıp gidelim", diğeri
de "Say ı n Başbakan ı m ıza randevu al ıp gidelim."

Değerli arkadaşlar; Saym Yalova Barosu Ba şkanı dedi ki,
"Ankara Barosu ve Türkiye Barolar Birliği, birlikte Ortadoğu'daki
Arap ülkelerine ait hukukçularla birlikte bir sempoz ıju ın yaptı n ız. 0
sen ıpozyun ı umuzun akşam ı tesadüfen Adana Barosu Başkanmıız ve
değerli yöneticiler de varil;, oturduk topland ık ve karar ald ık. 0 karar-
ilan bir tanesi de Say ın Başbakandan randevu isten ıekti."

Değerli arkadaşlar; Çorum Milletvekili arkada şımız, 97-
99'da Başkan olniuş Çonıml ıi arkadaşımız, 2002'de AKP'den
milletvekili olmuş, 4 yıllık ya da 3 yıllık avukatlık deneyimi var;
bizim ö mrümüz çürüdü avukatl ıkta, bizim Avükatlik Yasas ı'yla
ve sınavla ilgili getirdilderi ınizin aleyhine konuşan bir arkada-
şımız, daha bunlar ç ıkmadan bizim basm açıklamamızı gös-
terdi. Bizim basın açıklamamız, 27 Kas ım tarihini taşıyor. Biz
Sayın Başbakandan 13.10.2006'da, 27.10.2006'da, 6.11.2006'da,
15.11.2006'da ve de yakla şık o gün orada katılan değerli arka-
daşlarımızdan İbrahim Gazioğlu (Adana), Şeref Yıldız (Bartın),
Ahmet Alp (Bingöl), Adil Demir (Denizli), Rüstem Kadri Sep-
tioğlu (Elazığ), Kazım Kolcuoğlu (Istanbul), Nevzat Erdemir
(tzmir), Göksel Okumuş (Kırklareli), Remzi Demirkol (Manisa),
Ayla Kara (Muğla), Cemal İnce (Yalova) ve Av. Erol Mekik (Zon-
guldak) ve benim imzan-la Sayın Başbakandan sınavdan önce,
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Ö?DEMiR sınavın Adalet Komisyonu'nda görüşülmesinden önce randevu
OlOK'UN istedik. Ama hâlâ randevumuz gelmedi ve sınavla ilgili oradaki

KONU ŞMASI tartışmaları da hepimiz yaşadık. Onun için, şimdi somut öneri-
lerden Cumhurba şkanına yine bütün baro ba şkanlarınuzla bir-
likte randevu isteyelim.

Yalnız, geçen defa bir şey oldu, onu hemen burada söyle-
mek durumunday ım: Sayın Cumhurbaşkanm-ıızdan -o vakit 76
baro başkanı vardı- randevu istedik. 0 gün de rahats ızdı, 3 ya
da 4 baro başkanıyla birlikte görüşmeyi önerdik. 0 gün de ar-
kadaşlarımızla birlikte gittik. Şimdi yine bütün baro başkanla-
rımızla Sayın Cumhurbaşkanı'ndan randevu isteyelim. 0 gitti-
ğiıniz toplantıda, Yönetimde birlikte gittiğimiz toplantıda Sayın
Cumhurbaşkanı'nın bize verilmiş bir sözü var; "bütün baro baş-
kanlarıyla lütfen bana toplantı dan 2-3 gün önce haber verin, ben onlar-
la birlikte olmaktan büyük mutluluk duyaca ğı nı" dedi. İsterseniz bu
öneriyi, yani Say ın Cumhurbaşkanı'yla gidip konuşalım. Veto
eder etmez, o kendi takdiridir, ona hiçbir zaman kar ışmayız,
ama duyduğumuz s ıkıntılar ı anlatıp bu konuda daha duyarlı
davranmas ını, zaten duyarlı olduğunu hatırlatarak gidelim diye
bir öneri somutlaştı. Buna ne deniyor? Bunu oylar ınıza sunuyo-
rum: Kabul edenler... Te şekkür ediyoruz, bu kabul edildi. Aynı
öneri, aynı biçimli öneri, Sayın Başbakandan böyle bir randevu
alınması konusunda bir öneri var. Sayın Başbakandan da rande-
vu alınması konusunda, bu konuda destekleyen arkada şlarımız
lütfen ellerini kald ırsın...

Çok etkili ve yetkili yerden, Adalet Komisyonu'ndan
aldığını duyumu söylüyorum: Oylanaca ğı zaman, "Başkan bu
iş bitti" denildi. Nasıl biter, sordum kendisine, "emir geldi." Bu
bitti. Peşinden Genel Kurul, Genel Kurula acil ald ırdılar. Niçin
gidiyoruz Başbakana?

Başkan: Arkadaşlar; böyle bir öneri geldi...

Biz sürekli istiyoruz, şu ana kadar vermedi. Artık onun yo-
rumunu duygusall ık diye söyleniiyorum.

Urfa Barosu Başkanının önerisi, "biz gidip anlatacağız, daha
duyarlı davran..." Ne diye duyarh davran? "Bu veto yu, s ı nav avu-

118



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

katlık için son derece önemlidir, bunu tekrar geri çevirin." Çevirirse, ÖİDEM İ R

ondan sonra Başbakana gitmeyi dü şünelim. Bu görüşü kabul Ö?DK'UN

eden arkadaşlarıntz... Peki, teşekkür ederiz. 0 zaman önce ç ıkan KONU Ş!MSI

somut öneri, Say ın Cumhurbaşkanı'ndan bütün baro başkanla-
rımız adına randevu alıyoruz ve bu sınavın mesleğirniz için ne
kadar önemli bir sorun olduğunu anlatıyoruz. Gelişecek durum-
lara göre de yeniden yeni stratejiler, yeniden yeni yol haritalar ı
belirleyeceğiz. Tamam, mı arkadaşlar?

Gaziantep Barosu Başkanımız diyor ki, "ola ki Say ı n Cumhur-
başkan ı m ız veto ederse, daha sonra da Anayasa Mahken ıesi'ne götür-
n ıek için gerekli giri şimi yapal ı m."

Arkadaşlar; Cumhurba şkanı'nın veto etmesini isteyen sa-
yin meslektaşlarımız, Anayasa'nın hangi maddesine dayanarak
Sayın Cumhurbaşkanı'nın bunu veto etmesi gerektiğini söylesin-
ler. Somut olarak, anayasa hukuku aç ısından Cumhurbaşkanı'nın
veto etmesini gerektiren bir durum söz konusu de ğil. Siyasi ik-
tidar, bir siyasal tercih yap ıp sınavı kaldırma konusunda irade
gösterdi. Biz avukatlar olarak, Birlik olarak, baro olarak Cum-
hurbaşkanından "bu yasayı veto edin" dediğimiz zaman, bir hu-
kuk kurumunun ciddiyetine yaraşır şekilde onun gerekçelerini
de oluşturmak durumunday ız Sayın Başkanım.

Başkan: Sayın Başkarum; dikkat ederseniz, ben önerim-
de veto eder veya etmez, o kendisinin bileceği hukuki tercihtir
dedim. Ama biz bu konuda barolarm ve Barolar Birli ği'nin, sa-
vunma mesleğinin geleceği bakımından duyduğumuz kaygıları
ve endişeleri aktarmak anlamında Say ın Cumhurbaşkanımıza
bunu iletelim dedim.

İkincisi, bence bunun üzerinde konu şmanın şeklen ve usulen
yanlış olduğunu sanıyorum. Oyladık, doğrudur, yanlış da olabi-
lir, ama arkadaşlarımız büyük çoğunlukla oyladılar ve oyda her-
kes "Cumhurbaşkan ı 'na bu konuda gidip derdimizi anla talim." Bunu
siz veto olarak kabul etmezsiniz, ba şka arkadaşımız...

Ben görüşülmesin demiyorum, ama burada Türkiye'deki
78 baronun katıldığı bir hukuk toplantıs ı söz konusu. Say ın
Cumhurbaşkanı'na böyle bir ön haz ırlık yap ılarak...
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Başkan: Olabilir, yani ön haz ırlık yapılır, ama gitme konu-
sunda bir itiraz ın yok, değerli Başkamm? Tamam, peki.

Bu karar netleşti değerli arkadaşlar, onun üzerinde tekrar
dönüp tartışmayal ım. Sınavla ilgili konuşmalar ı, tartışmalar ı bu-
rada izin verirseniz yeterlilik anlamında noktalıyorum. Şu saat-
ten itibaren CMK ile ilgili süratle arkadaşlarımızm söz almas ım
istiyorum ve daha önce başvuran arkadaşlarımız, CMK'da ko-
nuşacaklarsa, öncelikle onlara söz verelim.

10 dakika çay molas ı veriyoruz, 10 dakika sonra buraday ız
arkadaşlar.
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Başkan: Değerli arkada şlar, değerli başkanlarını; sabahleyin ÖİDEM İ R

10.00'da başladık, saat şu anda 17.00'ye 10 var. De ğerli arkada ş- ÖZOK'UN

larmiiz, hem ara vermeden önce, hem de ara s ırasında dışarıda KONU ŞfMSI

bana yöneittikleri soruda "Ba şkan, saat 17.00'de bu bitecek mi"?
Yok, yani yorgun olmayan, rahats ız olmayan arkada şlarınıızla
saat 20.00'ye kadar devam edebiiriz. Bizim buradaki amac ımız,
bunu konuşmak. Hani işçiler gelirler, saat/metreye basarlar çı-
karlar, öyle bir şeyimiz yok. Biz istediğiniz kadar buraday ız; siz-
ler burada kaldığmız sürece, gece 12'ye kadar da toplantımızı
yaparız, devam ederiz, bizim hiçbir engelimiz yok. 0 sadece bir
programdı, ama biz burada çok hayali konular ı mesleğin-iz ad ı-
na konuşacaksak, gitmeden çalışmamızı sürdürürüz, hiçjirimi-
zin de acelesi yok. Bizim buradaki bulunman ızın tek nedeni, bu
konuları sizlerle konu şup, somut öneriler ç ıkarmak.

Değerli ba şkanlar; biraz önce toplantı bitip ara verdiğimizde,
dış arı çıkarken Çorum Barosu Ba şkanı ve Gaziantep Barosu Ba ş-

kanı Erol ve Aziz dediler ki, "o yönetmelikte birtakı m şeyler yaparak

baz ı önlemler alabiliriz," Yalnız o getirdiğimiz, Barolar Birliği'nin
getirdiği öneri paketini biz daha geniş bir zamanda, sınav kalk-
tıktan sonra bir daha konu şuruz., Şimdi mesele, smavm kalkma-
ması konusunda. Yine birtakım arkadaşlarıniiz söyledi; "s ı nav

her yönüyle kalktıktan sonra yap ı lacak önümüzde geniş bir zaman var,
oturup konu şuruz" dediler, çok doğru söylediler. Onun için biz
onu tekrar gündeme getirmedik. Kald ı ki o konuda da, o tama-
men ham bir fikir, asla ve asla Türkiye Barolar Birli ği Yönetim
Kurulu'nun da olmazsa olmaz... Nitekim Say ın Genel Sekreteri-
miz sunarken de onu çe şitli şekillerde, "olabilir mi, olur mu, nas ıl
yapanz" gibi çeşitli alternatiflerle sundu.
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ÖZDEM İ R	 Acaba sınav yokken, bu yak ındığımız, bu çeşitli nedenlerle
OZOKUN şilcyet ettiğimiz avukatl ık stajmı nasıl güçlendiririz? Tabii hepi-

KONU ŞMASI miz eylemli avukatl ıktan geliyoruz ve epeyce de baroculu ğumuz
var. Bu sınavla ilgili, stajla ilgili, staj eğitimiyle ilgili barolardaki
gelişmeleri de gün gün takip ettiğimiz için, bugünkü konumuz o
değil. Bugünkü konumuz, bir bask ın sonucunda ertelenme için
gelen bir yasanın tümden kald ırılmasın ın şokunu yaşıyoruz ve
bunu nasil a şacağız, onun önlemlerini düşünüyoruz. Öbürleri-
nin hepsini her zaman her yerde konu şuruz, yine konuşacağız:
Barolar Birliği Yönetimi olarak, yapabileceklerimiz neyse sizlçrle
birlikte konuşup onlar ı da yapacağız.

Onun için o ikinci bölüme girmedim de ğerli Çorum ve Gazi-
antep Barosu Ba şkanının.

CMK'yı k ısaca ne getiriyor, ne götürüyor, hat ırlatalim mı;
yoksa hiç hatırlatmadan doğrudan doğruya arkadaşlarımızın
önerilerini mi alal ım? Çünkü bizim size verdiğimiz o kitapçık-
ta bunların hepsi var; bizim neler yaptığımız var, 10 Ağustosta
Başbakanla yaptığınuz konu şma var, ondan sonra Adalet Ba-
kanlığında Sayın Genel Sekreterimizin, Sayın Sayman CJyemizin,
benim bizzat katıldığım ve yine ben konu şmamda da söyledim,
burada da aç ıklad ım, biz mevcut durumdan geriye giden hiçbir
öneriyi Adalet Bakanl ığı'na, Maliye Bakanlığı 'na götürmedik. Bu
gelen yeni öneri, yeni şekil, yeni biçim bizim asla yan ında olma-
dığımız, kendi kendilerine yaptıkları, getirdikleri, koyduklar ı ve
başından beri karşı çıktığımız bir sonuç. Biliyorsanız gelenleri,
hatırlatmaya gerek yok. Hemen arkada şlarmııza söz verelim.

Urfa Barosu Başkam "bi, konuda konu şmayacağırn" demişti,
değil mi? 0 zaman şöyle yap ıyoruz, CMK ile yeni talepler vard ı .
Trabzon konuşacak mı, CMK ile ilgili? Yok.

Buyursunlar Hüseyin Bey.

HÜSEYiN	 Av. Hüseyin SEZG İN (Osmaniye Barosu Ba şkanı): Sayın
SEzGNiN başkanlarım; s ınavla ilgili konu şma için hazırlanntş tık, ama ora-

KONU ŞMASI da görüşmeler bittiği için CMK ile ilgili sadece 5 dakikal ık süre-
mi kullaım-ıak istemiyorum, bir iki dakikaruzı alacağım.
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CMK ile ilgili 10 Ağustosta birçok baro başkanı arkadaşımı- HÜSEYiN

zın, Birlik Başkanı ve BirllkYönetim Kurulu'nun Istanbul'daki SEZG İ N' İ N

görüşmelerine biz Osmaniye olarak katilmad ık. 0 s ırada daha KONU ŞMASI

önceki ald ığırmz karar doğrultusunda CMK görevlendirmesi
yapılmıyordu ve isteklerimizin yerine gelece ği ümidiyle bekler-
ken, İstanbul'daki görüşmenin neticesinde kat ılan bütün arka-
daşlarırnız, -bugün de ifade ettiler- Say ın Birlik Başkanımız da
Sayın Başbakanın son derece ılımlı, yapıcı taklaştığım, sorunla-
rm çözülebileceğini umduklarını, bu bak ımdan daha önce baş-
lattığımız hareketten birçok baronun vazgeçti ğini, bizim de bu
konuda serbest kaldığmuzı söylediler. Birlik Başkanımızla tele-
fonda görüştüm, "özellikle siz de ayn ı görüş te misiniz Say ı n Birlik

Başkanı m?" dediğinde, "ben Başbakan ın olaya yaklaşım ın ı son derece

yap ıcı buldunı" dediler.

Ancak o görüşmeden sonra vaatlerin hiçbirinin yerine gel-
mediğini, o günden itibaren de hiçbir ödemenin yap ılmadığını
üzülerek görmekteyiz. 0 zaman pe şin olarak Baromuz olarak
görüşümüzü arz ettik. Benzeri bir eylemi tekrarlamam ız müm-
kün değil; aksi takdirde Sayın Başbakan bizi, "avukatlar paralar ı n ı
alamadığı zaman bu şekilde niza çı karıyorlar, para verdiğimizde geri
vazgeçiyorlar" gibi bizi zedeleyici beyanda bulunabilir diye dü-
şünüyoruin.

CMK ile ilgili yeni tasar ılarm Mecliste olduğu ve geçmek
üzere olduğu, kapsamın daraltılacağı, ödemelerin yine yap ılma-
yacağını üzülerek öğrenmiş bulunmaktayız. Bu konuda bizim
önerimiz, bundan sonraki safhada Meclisten geçmesi dü şünülen,
geçeceği söylenen tasarılarm bir kısım bize dağıtılan belgelerde
yazılı, bunlara karşı Birliğin-izin ve baro ba şkanlar ının ortak bir
beyanda bulunmalarından ibarettir, yeniden bir eylemin müm-
kün olmadığı kanaatindeyim.

Saygılar efendim.

Başkan: Sayın Başkanım, teşekkür ediyorum.

Buyurun.
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BEDRETİİ N	 Av. Bedrettin KALIN (Artvin Barosu Ba şkanı): Değerli baş-
YAIIN'IN kanlarım; Artvin Barosu olarak tekrar sayg ılar sunuyorum.

KONUŞMAS İ

Bu CMK ve smav ın kaldır ı lmas ına ilişkin bu konularla ilgili
olarak Barolar Birliği Başkanlığımız ın göndermiş olduğu genel-
gelerde de bu konunun milletvekillerine aktar ılması istenmişti.
Biz bu konuyla ilgili olarak Artvin Barosu'nun hem s ınava ilişkin,
hem de CMK'ya ili şkin görüşlerini yazıl ı bir metin haline getire-
rek, ilimizin her iki milletvekiine de gönderdik. Aynı zamanda
burada bir teşekkür borcunu yerine getirmek istiyorum. Artvin
Barosu avukatlarından ve Artvin Milletvekili Yüksel Çorba-
cıoğlu Mecliste yapmış olduğu konuşmada, Artvin Barosu'nun
görüşleri olarak kendisine iletmi ş olduğumuz görüşleri ve tabii
Barolar Birliği'nin görüşlerine de uygun görü şleri ifade etmiştir.
Dolayısıyla bir teşekkür görevini herhalde yerine getirmen-tiz ge-
rekiyor.

Bunun dışında, CMK olayını şöyle ele almakta yarar görü-
yorum: Bir şu ana kadar var olan haliyle CMK'dan kaynaklanan
problemlerimiz, bir de biliyorsunuz şu anda Mecliste görüşüldü-
ğü şekliyle CMK'run bize neler getirece ğine ilişkin problemler.
Zaten bizim CMK ile ilgili bildiğiniz gibi tekrar ından kaçmmak
için s ıralamayacağım, ama çok problemimiz zaten vard ı . Bunun-
la ilgili olarak Barolar Birliği başkanların-uz ve baro başkanları-
nıız, yine zaman zaman toplant ılar yaptılar, hafta eylem kararla-
n da alındı, bunlar bilinen nedenlerle bir süre ertelendi.

Bu konuyla ilgili bir şeyi aktarmak istiyorum: Avukatl ık
Kanunu'nda 2001 y ılı değişiklikleri yapılmadan önce, ben o
tarihlerde İstanbul Barosundayd ım, İstanbul Barosu'nun avu-
katlık hukukuna ilişkin ve özellikle bu yasa tasarılarıyla ilgili
olarak olu şturduğu komisyonlar vard ı . 0 komisyoı-ılarda yasa
ötıerilerimizi netleştirip, Meclise de bazı milletvekilleri aracıli-
ğıyla sunuyorduk. 0 kapsamda, avukatl ığın -1. maddede zan-
nediyorum- bir kamu hizmeti oldu ğu konusunda bir vurgunun
fazla yapılmas ı yönünde bir teklif vard ı. Ona da karşı çıkan arka-
daşlarımn vardı; çünkü"avukathk bir kamu hizmeti olursa, bunun
birtakım yaptırı mlan ileride ortaya ç ıkacaktır" yönünde kaygılar
vardı. Nitekim CMK ücretlerinin asgari ücret düzeyine ç ıkarıl-
ması konusunda, Barolar Birliği Başkanımızin Adalet Bakanlığı-
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na sunulan önerinin ret gerekçelerinin içinde, "avukatl ık bir kamu BEORE İIIN

hizmetidir, bu nedenle de ücretlerin asgari ücrete yükseltiln ıesi müm- KAUN'IN

kün değildir" deniliyor. Belki o tarihte yap ılan tartışmay ı bir kez KONU Ş MASI

daha bu açıdan da gözden geçirmekte yarar var. Kamu hizmeti
vurgusu belki biraz fazla olmu ş tur diye de düşünülebilir.

Efendim, CMK'dan kaynaklanan problemler zaten fazla-
sıyla vardı, birikmiş CMK ücretlerini ödeyemedi, bütün barola-
rı ödeyemiyorlar, halen de ödeyebilmi ş değiliz. Bu konuda bir
alınmış eylem kararlar ından az önce söz ettim, ama şöyle bir şey
var: Şu anda Mecliste buna ilişkin bir yasa tasar ısı görüşülüyor
ise, bu eylem kararlar ırıdan söz etmenin de bir manas ı kalmıyor;
çünkü önce bir kere Ö yasa tasar ılarının bize neyi getirip neyi
götürdüğünü görmemiz gerekecek. Ama bu haliyle, yani şu var
olan haliyle kalmas ı halinde, biz burada say ın baro başkanlar ı-
mızın ve Birlik Yönetiınimizin alacağı her türlü eylem karar ında
istisnasız ve koşulsuz, kay ıtsız ne tür karar alınırsa uyacağınıızı
taahhüt ediyoruz. Ancak dediğim gibi, Mecliste görü şülen bir
durum söz konusudur. Bu durum, zaten var olan s ılkıntıları art-
tıracak şekilde bir düzenleme yap ılmak istenmektedir. Bu ger-
çekten de başkanlarımızm birçoğunun söylediği gibi, idarenin
veya yürütmenin yargıya bakış açısını gösteren şeylerden biri-
sidir, bence savunma bir saldırı içindedir. Buna gerekli tepkiyi
göstermeniiz gerekir ve orada sözü edildi ği gibi ödeneklerin
dağıtılmas ı konusundaki yönetmelik çıkarma ve bunu uygu-
lama yetkilerinin Adalet Bakanl ığı'na ve Maliye Bakanlığı'na
devredilmesi, çok a ğır sonuçları olacak bir şeydir. Bu avukatlar ı
Maliye Bakanlığı 'ndan ya da vergi dairesinden ücret alan, maa ş
alan, gidip onların kap ılarında "bugün git yarı n gel de bu ücreti
verelim" diye beklettilderi insanlar haline getirecektir. Bunun çok
ağır sonuçları olur, yani vicdanen çok ağır sonuçlar ı olur, parasal
açıdan demiyorum. Yani bizi vergi dairelerinin kap ılarında para
isteyen avukatlar konumuna düşürürlerse, bu çok utanç verici
bir şey olur, buna çok aç ıkça direnmemiz gerekir. Yalnız Sayın
Başkanınuz ın biraz önce söylediği gibi, sınavla ilgili tasar ıy ı na-
sıl oldubittiye getirip geçirmişlerse, bunu da muhtemelen öyle
yapacaklard ır. Onun için olup bittikten sonra toplanıp bir şeyler
yapmak yerine, şimdiden birtakım girişimlerde bulunmakta ya-
rar olduğunu düşünüyorum.

127



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

- 
GÜI1E5 kuran günden ıden çıkar." "Ama hakl ıymışıf' diyor. Sonra Başkanı-

GURSELERİN nuzla birlikte Danıştay Başkanına gittik, başka Danıştay kararla-
KONU ŞMASI rı da var, avukatlığa nasıl bak tıklarma ilişkin. Tabii hanımefendi

başkannıuz da "vali vali, öyle ini olmu ş; çok üzüldüm" dedi, onunla
kald ı iş. Buradan CMUK'a gelece ğim; bir süreç halinde yürüdü.
Hatırliyorsunuz, bir torba tasarı var, 170 ceza hükmü içeren ya-
sada değişiklik içeren ve o tasarmın içinde hem Avukatlık Kanu-
nu maddelerinde değişiklik yap ılmas ı vardı, hem Ceza Kanunu,
hem Ceza Muhakemeleri Usulü Kanunu. Orada da bütün de ği-
şikliklere karşı ç ıktık. Ancak bizim muhalefetimizle komisyon-
dan geçen; dağıtınu yine biz yapacaktık, paray ı onlar verecek-
lerdi, ama Say ıştay denetimi gelecekti, yargılama giderleri ara-
smda sayilacaktı CMUK ücreti. Artı yine daralma geliyordu, art ı
Avukatlık Yasası'nda değişiklik yaparak adli yrdımda da Sa-
yış tay denetimi geliyordu, artı bir de her ikisi için de yönetmeli ği
Barolar Birliği'nin görüşünü alarak Adalet Bakanlığı ve Maliye
Bakanlığı'nın hazırlamas ı şeklinde geliyordu. Aslında bu, tasar ı-
nın son şekliydi. Ondan öncesi, komisyondaki tartışmalarda hiç
Sayış tay denetimi söz konusu değildi, Maliye Bakanlığı denetli-
yordu. Komisyonda ona ısrarla karşı ç ıktık, yani "Avrupa Birliğ i
istişare raporlan var, ü raporlarda Adalet Bakanl ığı 'n ı n bu ruhsatlarla
ilgili vesayeti eleştiriliyor ve Adalet Bakanl ığı, Avrupa Birliği'nin eleş-
tirileri üzerine 'şu maddeleri bize yeniden yaz ın, gönderin' dedi. Avu-
katlarin soru şturulmas ı yla ilgili olanlar da vardı,58 ve diğer maddeler,
onlann da tümüyle kaldınlmas ın ı içeren bir metin haz ırlayıp gönder-
dik. Yani bunlar tartışı l ırken, vesayet kaldı rılmaya çalışı l ı rken, Maliye
Bakanlığı denetimi olmaz" kavgasını yaptık.

Sonuçta Mecliste, Adalet Komisyonundaki milletvekille-
ri, "pullar ı nası l olsa Sayıştay denetliyor; o zaman adli yard ıma da,
CMLIK'a da Sayı ş tay denetimi gelsin" dedi. Biz ona da kar ıydik;
fakat tasar ı komisyondan geçti, Genel Kurul gündemine indi. 0
görüşülecek diye beklerken ki hàlâ Genel Kurul gündeminde, bu
tasarı içinden 48 maddeyi çektiler, şu hale getirip Yozgat Millet-
vekili Bekir Bozda ğ ve 11 milletvekilinin çe şitli kanunlarda deği-
şiklik yap ılmasma ilişkin kanun teklifi haline getirip sundular.

Başkan: Yalnız, o 77 maddelik tasarı duruyor yine, içinden
alınd ı bunlar...
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Av. Güneş GÜRSELER: Evet, o ayr ıca Genel Kurul günde- GÜNE Ş

niinde duruyor.	 GURSELER' İ N

KDNU Ş S İ

Peki, alirken ne yaptılar? Şöyle bir şey oldu: Para genel denil-
miyor, biz sürekli olarak paranın ödenmesi talebinde bulunuyo-

ruz, Maliye müste şar ı, Adalet müste şar ı, müsteşar yard ımc ıları,
Maliye Bakanlığı yetkileri, bütün bilgi notlar ında bunlar tarihe-

riyle ve kimlerin kat ıldıklarıyla var, görüşmelerde bulunuyoruz.

Birden havalar ı değişti, sonunda anla şıld ı ki, bu tasar ıyı, o 170

yasadaki değişikliği içeren tasarıyı Mecliste görüşürken millet-

vekillerine önergeler verdirerek bazı değişiklikler yaptıracaklar,

bunları verdiler bize. Onlarm hepsine kar şı çıktık, dedik, bun-

lar hiçbir şekilde olmaz ve biz bundan sonra bu kapsamdaki bir
görüşmeye katılmıyoruz. Çünkü söyledikleri şunlard ı : Sayıştay

falan, onlar çıkıyor, hiçbir şey kalmıyor. "Parayı Maliye Bakan-

lığı olarak biz dağıtırız. Artı biz çalış t ı rıyoruz, biz hizmet istiyoruz,

o hizn ıetin karşı lığın ı, ücretini de siz belirleyemezsiniz, biz belirleriz.
Bu paran ı n nas ı l dağı t ılacağı, nas ı l yönetmeliği haz ırlanacağı n ı da biz

yaparı z. Yargı lanla giderlerinden sayarız, barolara tü bir pay falan

vermeyiz." Maliye müste şarı, adalet müsteşarı vardı toplantıda;

dedim ki, " İyi, hayırl ı olsun; yaln ız, çok ralıat bunları söylüyorsunuz,

diyorsunuz ki, 'biz her şeyi yaparız' ve şöyle bir atı layışı n ız var herhal-

de: 'Biz ne yaparsak yapal ı n ı, avukatlar bu hizmeti yaparlar, verirler,'
Yani bundan emin misiniz?" Güldüler, "resmen 200 liraya ağı r cezada

dava al ınak için birbirinizi k ı rıyorsunuz, nas ı l almaıjacaks ı n ız?" dedi-

ler. Bunu deyince, tabii bir şey söyleyemiyorsunuz. Yani gelinen
noktada hangi düzenlemeyi yaparsak, bizim hizmetin,izi göre-
cek avukat var yaklaşırrunda oldukları için, şu hale getirdiler.

Başkan: Özür diliyorum, çok affedersiniz, hatırlatmak için
söylüyorum. Mesela en önemli sorunlardan bir tanesi bu. Para-
yı verecek, yönetmeliği hazırlayacak, ücreti onlar tayin edecek.
Peki, bu barolarm y ıllardan beri kendi içerisindeki tanzim ettiği,

CMUK için çalıştırdığı kişilerin giderleri, o hizmetler için gider
nereden karşılanacak? 0 sorumuza verdikleri cevab ı ...

Av. Güne ş GÜRSELER: Ba şlangıçta bunun bir oranı vardı .

Hatta idari yargı kökenli, buradan saygıyla anıyorum, Say ın,

Mustafa Kökçam, bir müste şar yard ımc ısı var, bizim protokolde-
ki yerimiz için ilk olumlu karar ı Trabzon'da veren -Trabzon'da

13



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANIZSI

- GÜNE Ş idari yargı Mkimiymiş o zaman- müsteşar yardımc ısı . 0 "barola-
GURSEI.ER'IN ra bit konuda bir karşılık verilmezse olmaz, bir oran koyal ı nı, ama yüz-

KONU Ş SI de 1 olsun, ama 5 olsun" tartışması yap ılırken küt diye çıkardılar.
"Milletvekillerine yasa önergesiyle düzelttireli ın" dedikleri aşamada
onu da söyledik, dedik ki, "peki, barolar bu hizmeti nas ıl yapacaklar,
neyin karşılığı nda yapacaklar?" Cevap da şu: "Barolar niçin var; avu-
katlara hizmet için var, bu da avukata bir hizmet. Aidat al ıyorsunuz,
karşılığı nda yapars ı n ız" denildi ve ondan sonra kontrolden ç ıktı .

Şu anki Meclis gündeminde bir milletvekili teklifi olarak gö-
rüşülmeyi bekleyen teklifin ve 15 maddesi görü şülen teklifin biz-
le ilgili, yani hepsi aslında Ceza Yasas ı, Ceza Usul Yasas ı olduğu
için bizimle ilgili, ama bu konu ş t-uğumuz sorunla ilgili olan 3
maddesi var. Birinci maddesi, 17. madde, kar şılığı da Ceza Ya-
sasmdaki 150. madde. Burada ne yapt ılar; hep söylüyorduk ya,
hakim, insanlara "gidin avukat ın ız ı getirin" demiyor ve "yasan ı n
maddesinde de bu h ı ükün ı var, anıtı hükin ı bunu görmüyor" denli-
yordu. Şimdi lükirnir gözüne sokmak için "seçebilecek durumda
oln ıadığı n ı beyan ederse"yi başa aldılar. Diyor ki, "Şüplıeli veya sa-
n ıktan kendisine bir müdafi seçn ıesi istenir. Şüpheli veya san ık müdafi
seçebilecek durunıda olnıadığın ı beyan ederse, istenıi halinde bir n ıüdafi
görevlendirilir." Yani hAkime, "önce mehil ver" diyor. Ikincisi, 2.
fıkranın içindeydi oda, "nüdafi bulunn ı uyorsa", onu da başa ald ı .
Diyor ki, "n ı üdafi bulunmayan şüp/ıeli veya san ık, çocuk falan falan
ise, isteğine bakı lmaks ızı n." 3. fikra, "alt sın ırı 5 yı ldan fazla hapis
cezas ı gerektiren suçlardan dolay ı" haline getirildi, eski yasadan da-
raltılma. Buna bir 4 üncü fılcraeklediler, "zorunlu n ıüdaJllikle ilgili
diğer hususlar, Türkiye Barolar Birliği'nin görüşü alı narak ç ıkanlacak
yönetmelikle düzenlenir." Bu görevlendirme şekilleri, kime ne üc-
ret ödeneceği de Adalet Bakanlığı'nm bizim görü şümüzü alarak
ç ıkaracağı bir yönetmelikle belirlenecek.

İkinci bizimle ilgili madde, uzla şmayla ilgili. Uzla şmay ı
düzenleyen 253. madde CMK'nın, teklifin 24. maddesi olarak.
Başkarumız başlangıçta da söyledi, Soru şturma konusu suçun
uzlaşmaya tabi olmas ı halinde, cumhuriyet savcısı veya talimatı
üzerine adli kolluk görevlisi, şüpheliyle ma ğdur veya suçtan za-
rar görene uzlaşma teklifinde bulunur. Öyle ba şlıyor olay. Sonra
teklif kabul edilmesi halinde, Cumhuriyet Savc ıs ı uzlaş tırmay ı
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kendisi gerçekleştirebileceği gibi, uzlaştırmacı olarak avukat GÜNE Ş

görevlendirilmesini barodan isteyebilir veya hukuk ö ğrenimi GURSEIIR'IN

görmüş kişiler arasında uzlaştırmac ı görevlendirilebilir. Tabii KONU ŞMASI

bunun da çok geli şimi oldu. Bu, bu hale büyük mücadelelerle
geldi; çünkü ba şlangıçtki hali, kamuda muteber bilinen ki şi-
lerdi, sonra yükseköğrenim oldu, sonra hukuk eğitimi görmü ş
olanlar oldu.

Yalnız, çok üzülerek söyUiyorum, bütün bunların içinde çok
özür diliyorum; hukuk fakültelerimizin ceza hocalar ı var ve bü-
tün yönlendirmeyi maalesef onlar yap ıyor. Yani isim değil, ama
Adalet Bakanlığına danışmanlık yapan bütün ceza ve ceza usul
hocaları var.

Salondan: Ceza sistemini de berbat edenler onlar...

Av. Güneş GÜRSELER: Aynen. Sayın Saymanımız "bu
CMUK ücretleri tartışı l ıyor, ne olacak?" dedi. Onlardan bir tanesi-
nin cevabı şu: "Aidatlardan baro verir bu ücretleri." Öğretim üyesi
diyor bunu.

Yürürlük yasas ının 13. maddesi, müdafi ve vekil ücreti. Bu-
rada yap ılan şu: "Ceza Mul ıakemesi Kanunu gereğince soru ş turn ıa
ve kovuş turnıa makamların ın istemi üzerine baro taraJlndan görevlen-
dirilen nıüdafi ve vekile avukatl ı k ücret tarifesinden aynk olarak, Tür-
kiye Barolar Birliği'nin görüşü de al ınarak Adalet ve Maliye Bakanl ığı
tarafindan birlikte tespit edilecek ücret..." Yani ücreti bizim görüşü-
müzü alarak Adalet ve Maliye Bakanlığı tespit edecek. Bu ücret
de Adalet Bakanlıği bütçesinde bu a ıtaçla yer alan ödenekten
ödenecek ve bu ödenen ücret, yarg ılama giderlerinden say ıla-
cak. Artı, "bu madde uyan nca yap ılacak ödeme ve uygulamaya Üişkin
usul ve esaslar Türkiye Barolar Birliği'nin görüşü de al ınmak suretiyle
Adalet Bakanlığı taraJindan çıkanlacak yönetmelikle belirlenir." Bura-
da da yönetmeliği haz ırlayacaklar.

Bu konu tartışılırken, pratik olarak şunu söyledik: "Peki, ta-
man ı, oluyor, yapacaks ın ız da sisten ı nası l işleyecek?" "Tabii görevlen-
dirn ıe ayn, ama orada bir değişiklik olmayacak" diyorlar, yine mah-
keme barodan isteyecek. "Tanıan ı, baro görevlendirdi, avukat gitti,
yaptı görevi, elinde tu tanakla baro ya gelmeyecek mi? Tahakkuku baro
yazmayacak nıı ya da doğrudan sizin veznedara m ı gidecek?" "Vezne-
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- HARUN	 10 Ağustos 2006 tarihli Baro Başkanları Toplantısmı hatır-
MERJOGIU'NUN latmak istiyorum size. 10 A ğustos günü saat 13.00'de Istanbul

KDNU Ş!MSI Barosu'nda Başbakanla yap ılacak toplantının şekli konusunda,
ortak hareket etmemiz konusunda bir karar almak üzereydik.
Birkaç baromuz d ışında, Konya Baromuz şu anda aramızda yok,
"bütün barolar Başbakan ın huzurunda sorunlar ı n ı dile getirsinler"
denilmiş ti. Ama oradaki hava, "Suudi Arabistan kral ı Istanbul'da,
kral diye bir zat buralarda dola şıyor. Başbakan ı n bize en fazla ay ı racağı
vakit 15 dakikad ır. 15 dakika sonra kalkıp gidecek" denildi. 0 havayla
biz, saat 15.00'tydi zannedersem, toplant ıya gittik. Başbakanın
-hepimiz şahit olduk, 48 baro ba şkanı arkadaşımız vardı- güzel
bir şekilde bizi dinlemek için oturduğunu hepimiz hissettik. Bir-
lik Başkanmıız çok güzel bir sunum yaptı . Başbakan, "diğer ar-
kadaşlannnz?" dedi, hepimiz sustuk, kimse konu şmak istemedi;
çünkü ilke karar ı almış tık, kimse konuşmayacaktı. Ondan son-
ra bakanlara söz verildi. Yine bizden, talep gitti, "sizin vaktiniz
yoktur, bu kadar yeter" gibi bir havayla Başbakanla toplantıy ı biz
kendimiz bitirdik arkadaşlar. Bunu bu şekilde altını çizmek isti-
yorum. "Konu şacak başka birhusus yoksa toplantıya son verelim" de-
nildi, komisyon kurulsun" denildi, o şekilde dağ'ıldık. 0 yüzden
randevu hususunda Başbakana haks ızlık edildiği kanısındayım.

CMK konusunda ise, evet, CMK çok önemli. İstanbul Baro-
sundan bir bayan arkada şımız, Rize'ye nakil talebinde bulundu.
Bana ilk sorduğu soru, "Başkan ını; CMK nas ıl gidiyor, kurtar ı r nı:?"
dedi. Yani avukat arkadaşlarımız ın CMK'ya bakış açısı, bir kat-
ma değer sağlamas ı, hafta çok büyük bir katma de ğer sağlamas ı .
Hafta Genel Sekreterinıize hitaben "200 milyon için birbirinize gi-
riyorsunuz" denilmişti. Biz belki strateji hatas ı yaptık; zamanın-
da eylem kararı alırken, belki CMK'daki ücretlere ihtiyacı olma-
yan arkadaşlarmiiza görev vermeyerek, durumu iyi olan arka-
daşlarımızın CMK'da görev almas ı ve "ücret alnııyoruz, devletin
avukatlara ödenecek paras ı yoksa bizim devletimiz hediyen ı iz olsun"
şeklinde belki bir karşı duruş sergileyebilirdik. Ama biz daha
çok ne yap ıyoruz; yaşlı avukatlar, kıdemli avukatlar, CMK'da
görev almıyor. Yeni avukatlar da bir kazanç kap ıs ı olarak görü-
yor bunu. Dolay ısıyla CMK'daki hizmetler arttı . 2005 tarihinden
sonraki artışlar doğrudur, haz ırlıks ız bir şekilde kanunlar çıkar-

136



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

tıldı, yetersiz oldu, altyap ı olmad ı. Bu konuda CMK Yasas ının HARUN

geriye gitmesine kesinlikle biz de kar şıyız. Yapilacak şey, Salı MFRJOĞLUNIJN

günü Meclise geliyor, bütün grup başkanvekillerini yarın veya KONU ŞMASI

Pazartesi günü tek tek dolaşıp, Meclis Başkanından kanunun
çıkmamas ı için elimizden geleni yapmak durumunday ız.

Saygılar sunuyorum. Teşekkür ediyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz Sayın Başkan.

Değerli arkadaşlar; CMIC ile ilgili do ğrudan konuşmak için,
gündem maddesiyle ilgili söz almak isteyen Mersin Barosu Ba ş-

kan Sayın İsa Gök; buyurun.

Av. İsa GÖK (Mersin Barosu Ba şkanı): Değerli meslekta ş- ISA -

lar; Adalet Bakanı'nın kusuru yok, Başbakan ın da yok, demek ki GOK'UN

kusur sizde, demek ki kusur bizde, bir hata yap ıyoruz.	 KONU ŞMASI

İlk konuşurken söylemiştim, niyeti söylemi ş tim. Bazı baş-

kanlar, "Avukatl ık Kanunü liaz ı rla ya/ini, sorun/an çözmek için s ı-
nav da da/zil, Meclise götürelin ı" demişlerdi. Şu anda Avukatlık
Kanunu'nu bu zihniyetin hakim oldu ğu Meclise getirin, ne
Barolar Birliği kalır, ı e sizin 69 devrimi ve 2001 devrimlerin-
den -ben bunlara devrim diyorum- eser kal ır, hepiniz Adalet
Bakanlığı'nın birer dairesi haline gelirsiniz. Tasar ı olarak değil,

önergelerle bile işi hallederler. S ınavın vetosu durumunda, ben
tekrar Meclise geleceğine pek ihtimal vermiyorum, Bütçe Kanu-
nu ve Ceza Kanunu var. P sebeple de, eğer veto başarılı olursa,
sorunu en azından şu seçimlere kadar öteleyebilme imkanınıız
var diye düşünüyorum.

Sınav konusunda yine bir cümle kullanmak istiyorum: Sına-

vın yapılmas ı konusunda farklı gerekçelerle dolayl ı olarak bir-
tak ım laflar söyleniyor. Bakın, mesleğin idealitesi için deyin ki
10 tane done var; hukuk fakültesi e ğitimi, staj akademisi falan,
bir sürü done vard ır, sınav bunlardan biridir. Diğer 9 done yok
diye, bu doneye "hay ı r" demek veya tam desteklememek veya
çatlak ses ç ıkartmak bizi bitiyor. Ne olur, farklı yorumlar yapma-
yin, şu veto konusunda ortak kararlılıkla gidelim. Döndürerek,
dolaş tırarak satır aralarında sınava karşı tavır sergilemeyelim.

137



ON ÜÇÜNCÜ BARO BA ŞKANLARI TOPLANTISI

ALİ çağıracaklar, diyecekler ki, "gelin, ne oluyor; gelin, bir konu şal ı n ı ."
ŞEN'IN Çünkü yargı tıkarunca, adalet tıkarunca; bunu çözecekleri nok-

KONU ŞMASI ta ya barolardır ya Barolar Birliğidir. 0 zaman onlar gelecekler
bize, ziyarete gelecekler. Ama bunu yapmazsak, s ıkı durmazsak,
dik durmazsak, lafm hiç de ğeri yok bana göre.

Teşekkür ederim.

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz, sa ğ olun, eksik olmay ın.

Değerli başkanlarım; önceki dönem Barolar Birli ği Başkan
Yard ımcımız Saym Burhan Karaçelik söz istedi.

Buyurun Sayın Başkanım.

BURHAN	 Av. Burhan KARAÇEL İK (Önceki Dönem Türkiye Ha-
KRAÇELİ K' İN rolar Birliği Başkan Yardımcıs ı): Değerli başkanlar; son CMK

KONU ŞMASI haz ırlığı, çok özür dilerim, Milli Görü şün bir parças ıd ır. Türk
avukatların milli birlik görüşüne alamad ıkları için, cezaland ı-
rilmak istenmektedir. Bir hat ıramı söyleyeyim: 93'te yürürlüğe
girdi CMUK. Bir yaz mevsimiydi, ba şkan izinliydi, ben vekalet
ediyordum. Bir başmüfettiş, 2 müfettiş Adalet Bakanlığından
teftiş için Barolar Birliğine geldiler. Ba şmüfettiş, kahve-çay içer-
ken dedi ki, "Sayın Başkan ı m; sizi bir noktada uyarmak istiyoruz."
0 zaman MSF' Hükümeti vard ı, Şevket Kazan Adalet Balcanıydı .
"Bu aram ızda kals ı n. Sayın Bakan ı nıız, CMUK denetimini ve diğer de-
netinıi Adalet Bakanl ığı 'ndan alıp Maliye Bakanl ığı 'na devretmek için
bir hazırl ık içinde. Gezdiğimiz, teftiş ettiğimiz yerlerde baz ı barolann
CMUK tahsisatın ı amaç dışı kullandıkların ı gördük, ama biz, gözün ı ü-
zil kulağı rn ızı bunlara kapattık. Siz lütfen baro/an ikaz edin" dedi. Biz
de o zamana kadar 2 genelge göndern-ıiştik barolara, bu konuda
amacm aşılmaması için. Ben o önergeleri getirttim ve ba şfnüfet-
lişe verdim. 0 zaman dedi ki, "siz görevinizi yapm ışs ı n ız, ama bir
daha hatırlatın."

Arkadaşlarım; şu bahsedilen, bunun devamıdır. Şevket Ka-
zan, ömürleri yetmediği için bunu çıkaramad ı, ama bugün o zih-
niyetin devamı olan iktidar, maalesef bunu yapamad ığını daha
şiddetli yapmak istiyorlar. Bu konuyu iyi de ğerlendirmeniz için
bu hatıramı size ulaştırmak istedim.

Saygılar sunarım.
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Başkan: Teşekkür ederiz Değerli Başkanım, eksik olmay ın.

İstanbul Barosu Ba şkanı Say ın Kazım Kolcuoğlu, Mecliste
görüşülen CMK Yasası'yla ilgili görüşlerini bildirecek.

Buyurun Değerli Başkanım.

Av. lüzım KOLCUOĞLU (istanbul Barosu Ba şkanı): De- KAZIM -

ğerli Başkan, değerli başkanlar; CMK Yasas ıyla ilgili gündemi- KOiCUOGLU'NUN

mizde ben de söz ald ım. Gerçekten bu yasa tasarısı, sadece bi-
zimle, yani CMK paras ının dağıtılmas ıyla ilgili değil, insanlar ın
yargılanması usulü bakımından da çok değişiklikler getiren bir
tasarı. Bu nedenle, biz sadece bize dokunanlar ı alır, öbürleri-
ne dokunmazsak, o zaman derler ki, "Kendi ç ıkarları yin uğraşan
barolar, genelde diğer konulara hiç dokunmadan geçiyorlar. Boş ver, -
bunlara deriz ki, 'bize getirilen öneriler, sadece kendi ç ıkarları na ilişkin

önerilerdi, ama onları da biz uygun görmedik, böyle yapt ık." Barolar

Birliği, gerçekten 10 Ağustos toplantısı sonrası kurulmuş olan
komisyonda yapılan görü şmeler sonucunda, önerilenlerin do ğru
olmadığı ve aynı görüş ve düşünceleri paylaşmadığınııza ilişkin
ikazlar ımız dikkate alınmadığı zaman, bu çalışmalarını devam
ettirdiler, ama bir noksanları var bana göre: Oturup gelecekler
ve Barolar Birliği'ne, bu konuyu kamuoyuna aç ıklayacaklard ı .
Kimsenin haberi yok şu anda. Barolar bile o seçim arifesi içinde
Barolar Birliğinin bu konudaki çabalar ın sadece yaz ılardan iz-
leme olanağını buldu, ama kamuoyu nereden buldu; hiçbir şey-
den bulmadı . Şimdi geldi çattı, 170 maddenin içinden 43 madde
çekildi. Şimdi getirdiler, tasar ı olarak Meclisin gündemine girdi.

Şimdi ne yapaca ğız? Önce kamuoyunu bu konuda ayd ınlat-
mak zorundayız. Sadece barolarm sorunu de ğil, genel yargıla-

ma sonınları konusunda da çok önemli de ğişiklikler getiriliyor.
Bunlar konusunda aç ık, kamuoyunu aydınlatmaz isek ve bu ge-
tirilen tasarıyla nelerin getirilip nelerin götürüldü ğünü kamuo-
yuyla paylaşmaz isek, bu aşamada sonuç almakta tabii ki zorluk
çekeriz. Bu getirilenler sadece bizim CMK ile ilgili de ğil, onlar
anlatıldı, onların hepsi var, ama onun d ışında önemli değişiklik-
ler de getiriliyor. Örneğin daha önce sadece bir ki şinin çağrılıp
dinlenmesi veyahut da herhangi bir şüphe duyulmas ı halinde
bir mahkemenin karar ı veyahut da davetiyeyle ça ğrılir maddesi
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1IM kald ırılıyor. Kime yetki veriliyor; savc ılara. Eskiden mahkeme
KOLCUOĞLIJNUN karar ıyla ancak gözalt ına alinma kararı çıkarsa, gözaltına alınıp

KONU ŞMASI ondan sonra ifadesi alınıyordu. Bir de terörle mücadeleyle ilgili
yasada, yani CMK'da bu konuda savcılar ın yetkileri vardı çok
acil hallerde. Şimdi bunu normale dönüştürdüler, yani savcılar,
istediklerini istedikleri anda gece yarısı yine "gel, ifadeni alaca-
ğı m." Biz bundan şikayetçi olmadık mı? Bugüne kadar bu ko-
nuda insanların özgürlüklerini bir savc ının iki duda ğı arasında
istediğini gece yarısı, istediğini gündüz, istedi ğini hangi saatte
talep ederse, o saatte getirmesine kar şı çıktık ve bu tasarıya o ne-
denle o girdi. Şimdi o kaldırıhyor, geri alınıyor. Şimdi yine eski
haline dönüşüyor, insanlar her an savcının talebiyle gelecekler.

• Sadece bu değil, yine Terör Yasas ı'na göre çok önemli ko-
nularda 1 müdafi görevlendirilmesi yap ılıyordu. Bunun dışında,
müdafi birden fazla olabilirdi. Ki orada "3 tane" diye konulmuş-
bi zaten, şimdi o da kald ır ılıyor, "1 müdaJi" diyor. Aynı yasa-
nın 149. maddesi, müdafitayininde s ırurlama getirmiyor, ama
2 madde arasında şimdi çatışma var, bunu da getiriyorlar, ko-
yuyorlar. Biz bunlar ın hepsini 12 sayfal ık öneriyle bütün grup
başkanvekillerine ve milletvekillerine gönderdik.

Bunun dışında, uzlaşma konusunda daha önemli bir şey
getiriliyor, açıkland ı, ama eksik açıkland ı . Uzlaşmayı emniyet,
kolluk kuvvetine veriyor arkada şlar, kolluk kuvvetine uzlaşma
veriyor. Diyor ki, "karakolda uzlaşnıa yap ı labilir." Karakolda işken-
ceyle uzlaşılır, her zaman uzlaşıl ır. Karakolda dersin ki, "ulan,
gelin bir tarafa, anla şı n, yoksa anan ız ı bilmem ne yaparı m." Bunlar ı
yaşanıadık mı? 2 dakikada anlaştırırsın ve uzlaştır ırs ın, bu kadar
basit bu. Peki, bu şimdi geri geliyor, buna karşı bir şeyimiz yok
mu bizim, biz buna itiraz etmeyecek miyiz? Onu b ırakın, bunun
yanında savcıya da uzlaşmacılık görevi veriliyor. Uzlaşma, al-
ternatif bir yargılama sistemidir. Siz o yargılamada yargıç göre-
vi gibi sorumluluk yüklenecek uzla ştırıcıy ı taraf olarak savc ıya
verdiğiniz zaman, o uzla şma olabilir mi? Taraf 0; nas ıl avukat-.
lardan taraf olan birisirıi uzlaş tırıc ı olarak veremiyorsanız, say

-cıyı veremezsiniz.

Başkan: Sayın Başkan, öneri istiyoruz, yani metni arkadaşlar
biliyor.
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Av. lüz ım KOLCUOĞLU: Siz bir defa anlatmadınız bunla- KIZIM

rı, onun için biimediğinizi zannediyorum, ben de onun için an- KOLCUOĞLUNUN.

latıyorum.	 KONU Şt.S İ

Başkan: Başkanım, elinizdeki kitapta var, burada herkes
okuryazar.

Av. KAzım KOLCUOĞLU: Bütün bunların yanında, Barolar
Birliği'nin yapacağı bir tek şey vardı: "Bütün bu çaba ırnza rağmen
istedikleri gibi kanun geri getiriliyor, hiçbir önerimiz kabul edilmiyor,
çekiliyoruz, hiçbir öneri getirmiyoruz." Bu yap ılmadı, sadece "katil-
dik, döndük, kat ıldık döndük." Peki, katıldınız, döndünüz de, sonuç
ne oldu? Sonuç, geldi, şimdi Sal ı günü görüşülecek, 15 maddesi
görüşüldü, ondan sonra... Biz Istanbul Barosu olarak anlad ık bu
tehlikeyi, şu anda özel bir say ı çıkartıyoruz, ceza yasalar ı deği-
şildikleriyle ilgili özel bir dergi ç ıkarıyoruz, Pazartesi günü çıka-
cak. Bu dergiyi bütün nıilletvekilleı4ine dağıtmak istiyoruz, ama
zaman o kadar kısald ı ki, onu dağıttınız zaman ne kadar etkili
olabilirsirıiz, o da ayrı bir şey.

Bu arada benim önerim şu: Eğer gerekiyorsa, Pazartesi ya-
p ılacak bas ın toplantısında bütün bunlar ı açıkliğıyla anlatmak,
kamuoyuyla, basınla bunları paylaşmak. İkincisi, derhal Adalet
Bakanindan hemen bir randevu talep etmek ve baro ba şkanları,
bu randevuyla Adalet Bakan ını ziyaret etmesi ve bu konuda mil-
letvekillerinin önerisi olarak getirilen, bunlara kat ılıp katılma-
dığmı ona sormak. Katıliyorsa, onu da kamuoyuna açıldamak,
yani "Adalet Bakanlığı, oyun oynan ıyor, milletvekillerine teklif götü-
rülüyor ve Adalet Bakanl ığı 'ndan gelmediği inzajı verilmek suretiyle
koca tenıel bir yasan ın büyük bir bölümüne değişiklik getiriliyor" diye
açık olarak kamuoyuyla payla şmak. Bütün bunlan yapmaz isek,
bu mücadeleniiz kendi içimizde dertle şme şeklinde devam eder
ve yakınmalarınıız da "anıan efendim, bu ne oluyor?"

Kamuoyuyla bazı şeyleri açık olarak, net olarak paylaşmak
zorundayız. Paylaşmaz ve onlar ı da bilgilendirmez isek, biz sa-
dece CMK'da para almak isteyen avukatlar gibi görünüz ve bu-
nun kavgasııu veren insanlar olarak bizi de ğerlendirmeye çah-
şırlar. Vaktim yok, burada daha önemli değişiklik önerileri var,
yani genel özgürlüklerin-izi, haklar ımızı ilgilendiren çok önemli

143



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI TOPLANTISI

KJIM değişiklik önerileri var. Bütün bunlarm hepsini yazdık, bildir-
KOLCUOĞLU'NUN dik ve bütün yetkililere söyledik. Bu haz ırlayacağımız, Pazartesi,

XONU Ş SI Salı günü çılcaracağumz derginin Ceza Yasas ı özel saylslnda da
bütün bunların hepsini ortaya koyuyoruz. Böylece sonuç olarak
hepimizin bu konuda herkesi uyarma, herkesi bilgilndirme, ya-
puanları aç ık olarak kamuoyuna iletme ve tehlikeleri i şaret et-
mek ve belirtmek durumunday ız.

Teşekkür ederim.

Başkan: Sayın Başkamm; şunu rica edeceğim: Siz, İstanbul
Barosu olarak bu tasar ıyla ilgili, şu anda Mecliste görü şülefı ta-
sarıyla ilgili somut olarak öneriniz neydi de Barolar Birli ği onu
aktarmadı? Lütfen arkada şlarımıza aktar ır mısınız, ne önerdiniz
siz, bu yasanın aleyhine ne önerdiniz?

Av. Kazım KOLCUOĞLU: Var, bunların hepsini gönder-
dik.

Başkan: Ne diyordu orada?

Av. lüzım KOLCUOĞLU: 12 sayfa gönderdik, 12 sayfa
öneri. Var burada, şimdi zaman mı var? 1 dakika oldu ğunu söy-
lediniz ya, kesmek durumunda kald ık. Tartışacak durumda de-
ğiliz, ama 12 sayfa olarak Barolar Birli ğine gönderdik. Barolar
Birliği bu konudaki yaptığı çalişmayı kamuoyuyla paylaşmas ı
gerekirdi. Yoksa oturup da "efendim, ü dedi, bu dedi"yle gittiğimiz
zaman, sonuç almam ız mümkün değil.

Ba şkan: Teşekkür ediyorum Başkanım.

Değerli başkanlar; tabii hem sınavla ilgili konuda, hem de
CMK ile ilgili konuda değerli başkanlarımız, sınavla ilgili Antal-
ya Barosu' Başkanı ve İstanbul Barosu Ba şkanı, Türkiye Barolar
Birliği'nin bir Avukatlık Yasas ı hazırlamadığmı, bu nedenle "bize
müsta hak böyle s ı nav ın kaldı nlmas ı" anlamına gelen bir aç ıklama
yaptılar. Ben Özdemir Özok olarak tek başıma da kalsam, bu si-
yasal iktidara, bu anlayışa çağdaş, uygar ve aydınlık bir Avukat-
lık Yasası 'nı asla teslim etmem, bu benim bireysel görü şüm.

İkincisi, değerli başkanımiz Kaz ım Kolcuoğlu, CMK ile ilgi-
li neler yaptığınuzı söylüyor. Ben demin de söyledim, tabii çok
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yangm yerinden geçer gibi bir seçim sathi mailinden geçtiler. Sa- IG/ İ M

yu-t Istanbul Barosu Ba şkanı ile burada tartışmak ve polemiğe KOLCUOĞIU'NUN

girmek istemiyorum, "kamuoyu yla paylaşılsuf' dedi. Biz bunların KONU ŞMASI

hepsini kamuoyu aç ı.klamalar ımızda bildirdik. İkincisi, Sayın
Kâzim Kolcuoğlu, bugünkü çıkan yasa tasar ısıyla eşanlamlı gö-
rüş bildirdi, baro başkanlar ı toplantısında, izninizle okuyacağım.
Burada söyleyip itham etmek çok kolay. Biz meşru zemirılerde
bütün savunmalar ı yaptık. Adalet Komisyonu'nda görüşül-
me yap ılacaktı. Nuran Atahan' ın gönderdiği, -kendisi geleme-
di- hatta zaman zaman Türkiye Barolar Birli ği Genel Sekreteri
Güneş Gürseler'in bizim yammızda farklı bir şeyi savunduğu,
orada başka bir şeyi savunduğu iddiaları karşısında, özellikle
Nuran Hanım' ın açıklamaları doğrultusunda, Adalet Komisyo-
nuna ben gittim. Gönderdikleri 16 tane maddenin içerisinde ben
size tek tek burada sayamayaca ğım, vaktim müsait de ğil, ama
bunların tamamını Adalet Komisyonu'nda Türkiye Barolar Birli-
ği Başkan olarak İstanbul Barosu'nun görüşü olarak aktard ım.

Arkadaşlar; eğri oturup doğru konuşahm. 22 bin avukatın
bulunduğu ve yaklaşık 53 bin avukatın 1/3'ünü oluşturan İs-
tanbul Barosu, Türkiye Barolar Birli ği'ni gerçekten bu anlamda
eleştiriyor, saygı duyuyorum, özür diliyorum. Ama niçin İstan-
bul Barosu, gidip bunlar ı kamuoyuna, İstanbul'da, medyanın
odağında onlarla paylaşnııyor? Burada birbirimizi itham etmek
gibi bir noktaya geleceksek, o ayrı bir şçy ve size hemen şunu
okuyaca ğım...

Av. Kaz ım KOLCUOĞLU: Bu görev size verilmiş, o görevi
siz yerine getireceksiniz.

Başkan: Sevgili Başkanım; Amerika Devlet Ba şkarıını
Türkiye'nin ad ına, İstanbul Barosu adına Uluslararas ı Ceza
Mahkemesi'ne götüren -bunu saygıyla karşılıyorum- İstanbul
Barosu, bu görevi de çok rahatlıkla kamuoyuna götürebilirdi.
Bakınız, ben size baro ba şkanları toplantıs ındaki konuşmanızı
okuyorum, iyi dinleyin de ğerli arkada şlar ve diğerlerini okumu-
yorum, Say ın Başkanımızın söylediklerini, sadece bu CMK ile
bugün karşı olduğumuz, değerli Başkanımın da kürsüde karşı
olduğu maddeyle ilgili aç ıklamas ını okuyorum: "Bizim görevi-
ıniz para dağı tn ıak değil asl ı nda, dünyada böyle bir şey yok. Ben şimdi
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Başkan: Çok teşekkür ederiz Değerli Başkanın, sağ olun.

Antalya Barosu Başkan Sayın Zeki Durmaz; buyurun.

ZEK İ 	 Av. Zeki DURMAZ (Antalya Barosu Başkanı): Sayın Baş-
DURMAI'IN kan, sevgili başkanlarım; kaç ıncı başkanlar toplantısına katıldı-

KONU Ş S İ ğımı bilemiyorum, ama biraz önce ya şananın bir daha ya şanma-
mas ını dileyerek sözlerime başlamak istiyorum. Çünkü burada-
ki insanlar, toplumun elit insanlar ı. Buradaki insanlardan sadece
avukatlar değil, Türkiye'nin karartılan geleceğine karşı, Cumhu-
riyetin 80 yıllık birikiminin bugün ayakaltı edildiği bir dönemde,
birlik, beraberlik ve sevginin f ışkırmas ı gerekirdi. Bu nedenle bir
daha yaşamamak istiyorum.

Gündemimize gelince, son y ıllarda özellikle CMK ile ilgili
yanık kalktık ve CMK olayının yaşanışı, Çanakkale'ye son bizim
gönderdiğimiz, kendi kurullarımızm başkanın gönderdik. Çün-
kü CMK'nm sorunlarını birinci derecede sıcak yaşayan insanlar,
CMK'da görev yapan avukatlardı. Bu nedenle, gitsin, orada de-
neyimlerini, sorunlar ını birebir başkarılarımızla paylaşsmlar de-
dik ve sanıyorum da yararlı oldu. Yine CMK ile ilgili Türkiye Ba-
rolar Birliği'nin ve barolar ımızın inanılmaz mesai verdiğini hep
birlikte yaşadık. Zaman zaman ini ş ç ıkışlar oldu, zaman zaman
"eylem yapmayal ı n ı, bizi yargılarlar" kaygısı içinde olan başkanla-
rımız oldu, bunu hep birlikte ya şadık. Ama gelinen son noktada
eylemin kaçınılmaz olduğunu yine hep birlikte ya şad ık ve bir
eylem kararı alındı. Eylem kararı, Türkiye barolar ının tarihinde-
ki ilk ve ciddi bir eylem kararıydı, ama eyleme baktığınızda, bazı
barolarımızm eyleme hiç katılmadıklarını, baz ı barolarımızm
öyle böyle katıldığını ve eylemin sürü şünde de ciddi s ıkıntıla-
rm yaşandığını gördük. Son aşamada Say ın Başbakanın kabul-
lerinde, biz ülkeyi yöneten Ba şbakana, Adalet Bakan ı'na, devlet
bakanına, Maliye BakanIna güvenmeyip kime güvenecektik?
Oradan aldığımız güvenle çıktık ve anında bu görevlendirme-
lerin sürmesi gerektiği kanısında olduğumuzu söyledik. Çünkü
bu, sadece bir para sorunu değildi, bu biraz önce Say ın İstanbul
Barosu Başkanının belirttiği gibi, adil yargılanma ve hukuk dev-
leti sorunuydu. Bu sorumluluğu en üst düzeyde yaşayan baro
başkanlarımız ve Birliğimiz, bunun sürmemesi gerektiğine ka-
rar verdik hep birlikte ve kamuoyuyla payla ştık. Ancak Birliğin
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?FX İ

DURfWIN

KONUŞMAS İ

hazırlay ıp sunduğu 200 sayfa dolayındaki bir belge, sanıyorum
hiçbir zaman siyasal iktidarm gündemine ta şinmad ı bugüne
kadar. Eğer taşınsaydı, o günden bugüne değin bu yap ılan son
yasal düzenlemeler, CMK ile ilgili yap ılan yasal düzenlemelerin
yapılmamas ı gerekirdi diye düşünüyorum.

Tabii ki biz Ba şbakana güveneceğiz, tabii ki Başbakana hak-
kim vereceğiz, ama Say ın Başbakan da doğru söylemek ve ba-
kanlara gereğini yaptırmak zorundadır. Saym Başbakan o gün
ne demişti; "bunlar önen ıli şeyler değil, derhal yap ı l ır." Niçin söyle-
mişti bunu? Avukatlar ın Avukatlık Yasası'ndan doğan ve haz ır-
lik soruşturmasmda da dosyay ı vekMetname sunınaksızm ince-
leyebilecekleri, bu kadar basit ve s ıradan bir husus bile bugüne
değin yerine getirilmiş midir? Bunun için bir yasal düzenlemeye
gerek yoktu, sadece bir genelgenin kald ırılmas ı ve geri çekilmesi
gerekiyordu. Bu kadar basit, sıradan bir işlemi yapamayan Ada-
let Bakanlığı'na karşı bizim yapabileceğimiz, CMK ile ilgili, in-
san haklar ı ihlallerini birinci dereceye getirebilecek ve yine adil
yargilamay ı ayaklar altına serecek bu yeni CMK düzenlemesin-
den sonra, eğer biz gerçekten kararlıysak ve gerçekten bunlara
sahip çıkacaksak, şunu yapmak zorunday ız: Gelen sorun, sade-
ce CMK avukatlarının sorunu değildir. Ge1en sorun, hepimizin
ve Türk halk ının sorunudur. Bunu öncelikle ba şkanlarımızla
paylaşmahyız, başkanlarının dönüp avukat meslektaşlarıyla
paylaşmalı ve bunu giderek genişleyen bir halka biçiminde hal-
kmuzla paylaşmak zorunday ız ve bunlar ı bir bir anlatmalıyız.
Belki zaman alabilir, Ordu Barosu Başkanı söyledi, ama doğrusu
budur. Bunun sonunda yap ılabilecek somut eylem, Türkiye'deki
yargılamayı durdurmaktır. Eğer gücümüz yetiyorsa, Türkiye ça-
pmdaki avukatlar, önce bir günlü ğüne, daha sonra da kal ıcı bi-
çimde yargılamayı durdurabilmelidirler. Yargı için, adalet için
bu zorunludur.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz Sayın Başkan.

Sayın Aydın Barosu Ba şkanı, CMK ile ilgili görü ş ve düşün-
celerini aktaracak.

Buyurun Sayın Başkan.
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SÜMER

G£MWiN

KONU Ş tMSI

Av. Sümer GERMEN (Aydın Barosu Başkanı): Hepinizi
saygıyla selamlıyorum.

Ben de gerçekten Antalya Barosu Ba şkanının temennisine
katılıyorum; 5. y ılına girdiğiniz baro başkanları toplantıs ında
böyle nahoş bir olayla karşılaşmak isternezdik, inşallah bundan
böyle de olmaz.

Değerli meslektaşlar ım; gerçekten CMK ile ilgili ya şanan
sorunlar, ben Say ın Barolar Birliği Başkanlığına da vereceğim,
CMK Yürütme Kurulumuzun haz ırladığı raporu da takdim ede-
ceğim biraz sonra. Ancak bu sunulacak raporun da gelinen a şa-
mada çok fazla öneminin de kalmadığını anlıyorum. Bu saatten
sonra, "direkt somut olarak ne yapabiliriz"i burada dile getirmek
gerekiyor. Gerek İstanbul Barosu Başkanı, gerek Antalya Barosu
Başkanı söyledi, birkaç arkada ş daha söyledi, Salı günü yapıla-
cak olan Meclis genel görü şmesinden önce, yar ın büyük çoğun-
luğumuz dönecek sanıyorum. Ancak Salı günü herkes kendi böl-
gesindeki siyasi partilerin milletvekilleriyle temas kurarak, Salı
günü belli saatte -78 baro ba şkamndan bu karar ç ıkmalı, buradan
bu sonuç bildirgesinde bu ç ıkmalı- saat 10.00-11.00, Genel Kurul
başlamadan önce kendi bölgelerinin miiletvekilleriyle Mecliste
toplanarak bu konunun aciliyetir ıi, ciddiyetini ortaya koymal ı .
Pazartesi günü açıklanacak olan sonuç bildirgesinde de, demin
Antalya Barosu Başkanın ın söylediği gibi, önce bir günlük, e ğer
hMa değişiklik olmazsa, ondan sonraki aşamada Sayın Başkan
Yard ımc ısı Ali Bey'in söylediğiyle birleştirerek Türkiye çapında
tüm yargılama faaliyetlerinin süresiz durdurulaca ğı konusunun
tüm kamuoyuyla, Ba şbakanıyla, Medisiyle gereken yerlere bil-
dirilmeli diye düşünüyorum.

Şu saatten sonra çok söylenecek şey yok. Aslında Resmi Gaze-
te'de Barolar Birliğinin hazırladığı bu şey vardı, 6. madde, mü-
dafilik, vekillik ücretinin hukuki yard ımın tamamlandığı tarihte,
yani Yargıtay'dan döndükten sonra ödenmesi, bunlar hep mah-
zurlu şeylerdi. Ancak bu saatten sonra bunlar ın çok da önemi
kalmadı; çünkü eğer Salı günü yasal değişiklik yap ılırsa, böyle
bir fonksiyonumuz, böyle bir şeyimiz de olmayacak. Zaten öyle
biı' şey olursa, bunun tekrar gözden geçirilmesi gerekecek sam-
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yorum; çünkü bu da meslektaşlar için çok kötü bir sonuç diye SÜMER

düşünüyorum.	 G[RMEN İ H

Ben tekiar söylüyorum; Pazartesi günü mutlaka sonuç bil- 
KONU ŞASI

dirgesiyle kararli bir şekilde 78 baro ba şkanı, hangi siyasi düşün-
cede olursa olsun, tüm arkadaşların kararlı bir şekilde, sadece
parasal boyutta değil, İstanbul Barosu Başkarmmza katıhyorum,
insan hakları anlamında, demokratikle şme anlamında yapılacak
olan geri ad ımlara barolar ın sessiz kalmayacağını, kesin bir tav ır
koyacağını kamuoyuna ve Meclise bildirmek durumunday ız.

Hepinizi saygıyla selamhyorum.

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz değerli Başkanım.

Hatay Barosu Başkanı; buyurun.

Av. Sinan AKGOL (Hatay Barosu Ba şkanı): Ben avukatlık SINAN

smavıyla ilgili yapılan görüşmelerden sonra konu şmama kararı AKGÖ['ÜN

aldım kendi kendime. Ancak şu geldiğimiz noktada tekrar ko- KONU ŞMASI

nuşma ihtiyacı hissettim. Kendin-i tanttığun konuşmada, somut
öneriler, somut çözümler ve eylem içeren kararlar al ınması te-
mennisinde bulumnuştum. Ancak şurada yapılan konuşmalar-
dan gördüğüm hadise şu: Öncelikle burada olan tüm meslekta ş-
larııtuz, belli konularda fikir birli ğine sahip değil.

Şu bir gerçek: Gelinen nokta, avukatlık mesleği açısından ge-
linebilecek en kötü noktalardan biri, bundan daha kötüsü yok.
Dolayısıyla bugün eğere somut adımlar atılmazsa, bundan sonra
ne barolar olarak bizim meslek kurulu şlarımızın, ne de kişisel
olarak şahıslarımızın meslek adına yapabileceği hiçbir şey kal-
mayacak. Onun için, ben Hatay'dan tüm meslekta şların-da ko-
nuşarak geldim. Ben 22 yıldır avukatlık yap ıyorum, CMK gö-
revlendirmesi almadım, CMK görevlendirmelerine de kat ılım-
yorum. Ancak yaklaşık 1,5 aylık Baro Başkanhğım döneminde
meslektaşlarım tarafından sık sık CMK ile ilgili sıkıntılar; bunlar
yalnız parasal s ıkıntılar değildir, CMK'nın uygulanmasından
kaynaklanan birçok sıkıntılar var, bunarlın tamamı bize aktarıldı
ve bunlarla ilgili somut çözüm önerileri konusunda meslektaşla-
rımız ın beklentileri var. Yaklaşık 30'a yakın cevapsız çağrım var,
bir sürü mesaj ım var. Bunlar ın tamamı, gerek avukatlık sınavı,
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S İ NAN gerek diğer mesleki sorunlar ve CMK ile ilgili. Bizim buradan
AKGOL'UN mutlaka ve mutlaka somut ad ımlar atarak dönmemiz laz ım.

KONU ŞMASI

Ben biraz evvel Say ın Cun-ıhurbaşkamyla derhal bir randevu
talebinde bulünulmas ı gerektiğini söyledim. Ben 5 y ıl Hatayspor
Kulüp Başkanlığı yaptım. Bu Başkanlığım boyunca sürekli devlet
erkanıyla işim oldu, hiçbir zaman randevuya falan ihtiyaç hisset-
medim, ama demek ki Cumhurbaşkanliğı konusunda eksi ğim
var. Bu da bizim Barolar Birli ği ve barolar olarak geldi ğimiz nok-
tada çok çabuk bu randevunun al ınabileceğini düşünmemden
kaynaklandı, bu konuda yanılmışım. Ancak şunu söylüyorum.
Buradan dönüp gelmeyecek onlarca arkada ş olacak. Onun için,
gerekirse somut problemlerin-izi çözmek için çalışmalarımızı bir
gün daha devam ettirelim, gerekirse 2 gün daha devam ettirelim,
bu meseleleri çözmeden memleketlerimize dönmeyelim, benim
önerim bu. Biz bekleyelim, Pazartesi günü Cumhurba şkanıyla
randevu almayı zorlayalım, hepimiz kendi milletvekillerimize
baskı yapalım. Biraz önce Say ın Aydın Barosu Başkanı ve An-
talya Barosu Başkanı önerdikleri gibi, gerekirse Pazartesiden
itibaren, bu tasarı yasalaşmadan derhal görevlendirmelere son
verelim; çünkü arkada şlarla bir araya gelme imkan ımız başka
türlü olmayacak.

Hepinize saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ediyoruz değerli Başkanim, sağ olun.

Değerli arkadaşlar; söz s ırası İzmir Barosu Ba şkanı Sayın
Nevzat Erdemir'de.

Buyurun Başkan.

NEVZAT	 Av. Nevzat ERDEM İR (İzmir Barosu Başkan ı): Değerli
ERCEM İ RIN Birlik Başkanın-t, değerli baro başkanı meslekta şlarım; benden
KONU ŞMASI evvel söz alan Antalya Barosunun De ğerli Başkanı Sayın Zeki

Durmaz'm kendi aramızdaki birlik ve dayanışmayı tesis etme-
ye dönük sözlerine aynen katıliyorum. Sorun, İstanbul Barosu-
nun değerli Başkanı Sayın Kaz ım Kolcuoğlu'yla Türkiye Barolar
Birliği'nin değerli Başkanı Özdemir Özok'un sorunu de ğildir.

Değerli arkadaşlar ım; Barolar Birliği bize yazı yazd ı. Şu an-
daki Ceza Yasas ı ve Ceza Muhakemesi Yasas ı'yla ilgili görü şle-
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riınizi 19 Nisan 2006 tarihinde 2 sayfa halinde, rapor halinde Ba- NEV?AJ

rolar Birli ği Başkanlığı'na ilettim. Onu izniniz olursa, Türkiye'nin ERDEMjR'iN

nreden geldiğini, şu anda ne durumda olduğunu, böyle giderse KONU ŞMASI

nereye varaca ğımızı sizlerle çok aç ık seçik şekilde paylaşacağım.

Değerli arkadaşlarım; önceki tasar ının 78/E maddesiyle CMK
253/1 maddesinin B bendinde takside adam öldürme, taksirle
adam yaralama, kasten yaralama, tehdit, kötü muamele, konut
dokunulmazlığını ihlal, çocuk kağrma, alıkoyma, haksız arama,

hakkı olmayan yere tecavüz, kişisel yerlerin kaydedilmesi ve
benzeri ağır suçlar da uzlaşma kapsamına alınmaktadır. Çağdaş
ceza hukukunda cezalandırma yetkisi devlete aittir. Kamu düze-
nini ihlal eden a ğır suçlarda, devlet cezaland ırma yetkisini, do-

layısıyla adaletin gerçekleşmesini bireylerin tek yanl ı iradesine

bırakamaz. Kamu düzenini bozan a ğır suçlar, kesinlikle uzlaşma

kapsamı dışına çıkarılmalıdır. Böyle bir düzenleme, her şeyden
önce, ülkede hukuksal kaosa, anar şizme yol açar.

Öte yandan, tasar ı mevcut haliyle yasalaştığı takdirde, Türk
ceza hukuku sistemi, üstü örtülü şekilde teokratik kurallara göre,
dinsel kurallara göre, diyet esasına göre değiş tirilnıiş olacaktır.
Şöyle ki: Taksirle adam öldüren, yaralayan, kasten adam yara-
layan, tehditte bulunan, başkalarına kötü muamelede bulunan,
çocuk kaçıran veya ahköyan kişiler, bedel ödeyerek cezasız kala-

bilecektir. Kısacası parası olan kişilere para vererek o özgürlüğü

bağlayıcı cezadan kurtulma ayr ıcali ğı tanınmış olacaktır. Bu, ana-

yasanın tammiadığı Türkiye Cumhuriyeti'nin demokratik, laik,
sosyal hukuk devleti niteli ğine ve anayasadaki kanun önünde
eşitlik ilkesine aykırıdır. Uzlaşma ad ı altında ceza hukuku düze-

ni, şeriat ilkelerine göre değiştirilmekte ve dönü ştürüimektedir.
Bunun hukuktaki ad ı, kanuna karşı hiledir.

Değerli arkadaşlarım; Türkiye, bir yol aynm ındadır. Siyasi

erki elinde tutanların rejimi değiştirme istekleriyle Atlantik öte-
sindeki emperyal odaklar ın istekleri örtüşmektedir. Bakırıız, ya-

rın konuşulacak, sosyal devlet ilkesinin, vasfının içinin boşaltıl-
ması da dış odakların dayatmas ı sonucu gündeme getirilmiştir.

Buradaki tavrm, buradaki sorunun barolarla Birlik arasmda
bir problem olmadığının altını çizerek vurguluyorum.
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NVZM

EROFM İ R İ N

KOHU Ş?MSI

Başkan: Kim "var" diyor ki? Yok, öyle bir sorun yok.

Av. Nevzat ERDEMİR: Sayın Başkanım; az önce arzu etme-
diğimiz manzarayı birlikte yaşadık.

Başkan: Sayın Başkamm; siz CMK'nın Meclisteki görüşül-
mesinde öneri söyleyin, lütfen. Bunlar ı siz bize yolladmız, bası-
na açıkladınız, basında çıktı, kamuoyu duydu, bunlar ı biliyoruz.
Öneri, somut öneri, "cMK görü şülüyor, ne yapalı m da bunu en gel-
leyelim?"

Buyurun.

Av. Nevzat ERDEMİR: CMK görüşülürken, barolar ın baro
olma, meslek örgütlerinin meslek örgütü olma nitelikleri yok edi-
liyor. Bu bir zulümdür. Hiçbir siyasal iktidar, bu zulmün alt ına
imza atamaz. Yani CMK avukatliğı adı altında angaryayı meşru
hale getirebilecek tasarruflara burada siyasi görüşü, kanaati ne
olursa olsun, bütün baro ba şkanlarının karşı çıkmas ı gerektiği-
ni düşünüyorum. Esasen sabahki oturumdan bu yana da bunun
tersine bir tav ır tak ınan baro başkanım da olmam.ıştır. Avukatl ık
mesleği de, meslek örgütleri de olmak ya da olmamak noktasm-
dadır. Bana göre, bu tasarruflar ın altına imza atan siyasal irade-
nin meşruiyeti çok ciddi şekilde sorgulanınalid ır.

Hepinize te şekkür ediyorum.

Başkan: Teşekkür ediyorum değerli Başkanım.

Zonguldak Barosu Başkanım; buyurun.

ERO[	 Av; Erol MEKİK (Zonguldak Barosu Ba şkanı): Yeni gelen
MEXiK'iN arkadaşlar ın-uz va'r tabii, böyle bir şey yaşamadılar, yaş malar ım

KONU Ş SI da istemiyoruz.

Bunun yanında, aynen şu toplantıyı adım adım izliyorlar, ne
yaptığım not olarak alıyorlar. Esas olan, böl-parçala-yönet espri-
siyle hareket ediliyor. CMK konusunda konu şayım: CMK, eğer
eylem yap ılacaksa yap ılacaktır. Asude arkada şım nasıl yargıla-.
nıyorsa, yakında ben de yarg ılanacağım, eylemden dolay ı, bir
sürü arkadaşım yargılanacak. Bundan korkarak eylem mi yap-
mayacağım? Sayın Başbakarumızm 10 Ağustosta verdiği rande-
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yu, başkanların randevusudur. Yakla şık 3 aydan beri Sayın Bir- EROI

lik Başkanımın bir sözünden dolay ı Sayın Başbakan, k ısasa kısas MEK İ K İ N

yaparak randevu vermedi, Barolar Birliğini ayaklar altına ald ı KONU ŞMASI

bana göre. Herkese randevu veren Ba şbakan, Türkiye'nin en bü-

yük kuruluşu olan Barolar Birliği'ne, Barolar Birliği Başkanı'na

randevu vermekten imtina etti. Sayın Başkana rica ettik, o zaman

başkanlar olarak biz bunu yapalim dedik. Evet, eyleme de ba ş-

ladık. Eylem sardı, hem de Suudi Kralinın geldiği gün, o yoğun

şeyde bize randevu verdi, 3 tane bakan ın mü şavirleriyle beraber.

Bunu niye verdi zannediyorsuniız; Türkiye Barolar Birliği'nin

gücünden korktukları için verdiler, birlik beraberliklerinden

korktukları için verdiler, yönlendirici olduklar ı için verdiler ve

verdikleri sözü tutmad ılar, tutmamaya da devam ediyorlar.

Yine söylüyorum; Yalova Barosu Ba şkanına teşekkür ediyo-

rum, gönlünce sistemi değiştirmek için en büyük hedef Barolar

Birliği ve barolar ve avukatlar, y ıldırmak istiyorlar, yild ır ıyorlar

da. Bedava avukathğı meta haline getirdik Türkiye'de, dünyanın
hiçbir yerinde böyle bir şey yok, yapamazlar da zaten, yapma-

ya da hakları yok. Ama gördü ğüm tablo, şu anda acaba böyle

bir şey mi oluyor diye korktum, ürktüm, adeta kaçhm salondan.
Tartış±r, görüşülür, fikirler beyan edilir, ama bana göre bu denli
olmamas ı gerekiyordu.

CMK için önerimi söylüyorum Say ın Başkanım: Kesinkes
söylüyorum; siz güçlüsünüz, avukatlar güçlü, Barolar Birli ği
güçlü. Yarınki eylemin ertesi günü göreceksiniz, Sal ı günü, ka-

nunun geri çekme olasilığı olacaktır. Yeter ki tutarlı, disiplinli

ve birlik beraberlik içinde bu i şi halledelim. Bunu yapamazsak,
ne olacak, gidelim, Parlamentoyu basal ım, 10 bin kişiyle basa-

lım. Çok tutarh ve çok kararlı geliyorlar, sistem üzerine kararlı
geliyorlar ve de kararl ılar, hiçbir şey döndüremez. 0 zaman bi-
zim de daha tutarli ohnanıız lazım, bizim de birlik beraberinde
içinde olmak mecburiyetimiz var. Sadece para konusuyla de ğil,

yasalar; 80 senelik yasa de ğiştiriliyor, altyapısı olmayan ve bura-

da da "Barolar Birliği tasar ı vermedi, göndermedi" gibi rivayetlerle

Barolar Birliği'ni saf dışı etmek istiyorlar. Sayın Adalet Bakam,

"ben ini haberin, yok, nas ı l böyle bir yasa geldi?" diye 3 gün evvel

bana kendi makam ında söyledi. Sayın Adalet Bakanı söylüyor
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(ROL bunu, smav konusundaki karardan haberi olmadığım söylüyor.
M[KiKiN Bir başka yetkili de söylüyor, "benim haberin, yoktu" diye. Genel

KONU ŞMASI merkezden gelen emir doğrultusunda, yani totaliter rejimin ge-
tireceği şeylerle bu karar ç ı kıyor. En yakın zamanda ç ıkardılar,
sabahtan akşama, bitirdiler. Şimdi burada güç birli ği kazanmak
mecburiyeti için burada topland ık.

Say ın Başkanıma her zaman söylediğim bir şey vardır: "Baş-
kan ı nı, seçin ılerden sonra hemen toplanal ı m; toplanal ı m, geç kaln ıaya-
izni." Öyle mi Sayın Başkanım? Defalarca. Fakat Sah günü karar
verecek Millet Meclisi, zaten emir komuta zinciriyle hareket edi-
yor. Emir verildi, "hükünıdar emir verdi, karar ç ıkacak Meclisten"
denildi. Neyle engellersiniz; yasal haklarınızı kullanarak, bunu
yaparsanız engelleyebilirsiniz. Gidelim, Meclise de gidelim; bü-
tün arkadaşlarım haz ırhklı olsunlar, Salı günü Meclise gidelim,
yarın basın toplantısını yapalım, ama bunun yanında, yapacağı-
mız eylemi de koyalım. Benim Zonguldak' taki bütün arkada şla-
rım benden haber bekliyor; istifalar ını verdiler, "göreve gitmiyo-
rum" diyor, ellerinde dilekçe hazır, geldim buraya. Meseleyi, şu
bütünlü ğü bozmadan nas ıl yapacaksak onun hallini yapal ım ve
gerçekten de çok üzgünüm.

Sözlerime son verirken, birincisi, CMK'da yap ılacak olan
eylem, duruşmalara gitmeme, ikincisi de gidilecekse Meclise de
gidelim, bütün başkanlardan ricam bu.

Teşekkür ederim.

Başkan: Teşekkür ediyoruz de ğerli Başkanm-ı .

Denizli Barosu Başkan; buyurun.

AD İ L	 Av. Adil DEM İR (Denizli Barosu Ba şkanı): Sayın Başka-
DEMIRIN nım, sevgili arkadaşlarım; aslında CMK ile ilgili çok uzun süre-

KONU ŞMASI den beri sorunlar ı konuşuyoruz, tartışıyoruz. Ancak şu an Parla-
mentoda baz ı maddeleri ç ıknuş ve önümüzdeki Sal ıdan itibaren
diğer maddeleri de önümüzdeki hafta içerisinde ç ıkacak olan bir
yasa çalışmas ı var. Bizler, meslektaşlarımızm sorunlarını savun-
mak zorundayız. 20 bin civarında meslektaşımız CMK'da gö-
rev yapıyor. Az önce bu görü şülen yasayla ilgili tüm kesimleri
ilgilendiren ve hele hele ceza yasalar ı, rejimle ilgili yasalard ır,
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rejimi ilgilendiren hükü ınler de olduğu açık. Söz bitmi ş, sözün ADIL

bittiği yerdeyiz. Ne yapaca ğız? Hepimiz baro ba şkanıyız. Eğer DEMIRIN

bu yasa tasar ısı yasala şır ise, barolar artık işlevsiz hale gelecek- KONU ŞMAS İ

tir arkadaşlar. CMK servislerinde çali şan insanların şu ana ka-
dar birikmiş haklarını ödeyemeyen baro ba şkanlığı yöneticiliği,
kendi personeliyle, meslektaşlarıyla karşı karşıya gelen ve fiilen
"iş te bunlar barolan ne hale getirdiler" denilecek bir noktaya getiri-
liyoruz. Eğer o yasa çıksın, yürürlüğe girsin, şu ana kadar CMK
servislerinde çah ştırdığınıız arkadaşların haklannı ödemede,
bilmiyorum ödeyecek baro var m ı, ödeyebilecek baro var m ı, ne
hale geleceğimizi anlatmak bile istemiyorum.

Arkada şlar; o halde sözün zamanı geçmiştir, gün eylem gü-
nüdür. Burada hangi görü şten olursak olal ım, baro başkanıysak
baroyu savunmak zorunday ız, baro ba şkanıysak avukatı savun-
mak zorundayız, baro başkamysak adaleti savunmak zorunda-
y ız ve bu ülkenin baro başkanıysak, ülkenin rejimini de elbette
gözeterek bu hareketleri yapmak zorunday ız.

Sayın Başkanım; somut olarak öneriyorum: Birincisi, burada
çoğunluğumuz var, 70 baro başkarumız burada. Pazartesi günü
hep birlikte Barolar Birliğinin tayin edeceği yerde medyaya bu
konuda ortak basın açıklamas ı yapalım.

Başkan: Pazartesi günü saat 11.00'de yap ılacak ve bütün
başkanlarımız da ona çağrıli.

Av. Adil DEMIR: Bundan daha kötüsü olmaz arkada şlar,
bundan daha kötü şey barolara dayatılamaz. Pazartesi günü biz
bu konuyla ilgili aldığımız kararları kamuoyuyla payla şıp ne ya-
pacağımızı somut olarak konu şmayacaksak, bu işi de bırakalım.
Gidelim, Sal ı günü istifalarımızı verelim, Adalet Bakanlığına

"al ı n" diyelim, teslim edelim barolar ı, ne halleri varsa görsünler.
Yapmayacağnnza göre, teslim olmayacağunıza göre, önerim şu-

dur: Salı günü Mecliste görü şülecek yasayla ilgili kamuoyunun
dikkatini çekmek üzere Pazartesi günü bütün meslekta şlarımızla
beraber bir günlük ülke çapında duruşmalara katılmama, maze-
ret verme eylemi yapal ım, bu yasaya kamuoyunun dikkatini çe-
kelim. Bunu aç ıklayalım, Pazartesi günü birinci eylem bu. Ikinci-
si, "Eğer bu yasa yürürlüğe girerse, Türkiye'de adil yarg ı lanma o1ma-
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Değerli arkada şlar; son konu şmacımız Sayın Asude Şenol'u
da dinledik ve bugün sabahleyin saat 10.00'da ba şlayan ve he-
yecanla, zaman zaman tansiyonun yükseldi ği toplantım ız ın son
konuşmac ısını da dinlemiş olduk.

Çok özür dilerim, Say ın Balikesir Barosu Başkan elini kal-
dırnuş tı, Asude konuşurken, ben "tanıtı m" demiş tim. izin verir-
seniz, Sayın Başkanm, 5 dakika da siz CMK ile ilgili görü şünüzü
bildirin.

Buyurun değerli Başkamm.

MUZAFFER	 Av. Muzaffer MAVUK (Bal ıkesir Barosu Ba şkan ı): Söz al-
(VUK'UN mamin tek nedeni, bir eksiklik görmem nedeniyleydi. Bugüne

KONU Ş MAS İ kadar CMK konusunda yap ılan öneriler arasında bu konuyu
görmediğim için söz ald ım. Özellikle bağımsız yargıy ı savunu-
yoruz, sonuna kadar da savunaca ğız. CMK, Maliye Bakanlığı ve
Adalet Bakanlığı'na bağlandığında, bağıms ız yargıdan söz et-
mek mümkün değildir. Niçin? Küçük çocukların yargılanması
gizlilik gerektirmektedir. Bunu yargılama aşamas ındadahi hiç
kimse müdahale etmeden gizli duru şmalarla yapmak zorunda-
yız. Fakat Maliye Bakan bize güvenmedi ği için, tabakkuku da
kendisi yapacaktır, ödemeyi de kendisi yapacaktır.

Arkadaşlar; biz ücret almaya gittiğimizde, elimizde ya mah-
keme kararı ya tutanakla gideceğiz. Peki, bu maliye görevlisi, bu
tutanağa bakmayacak mı; bakacak. Neyi görecek; küçük çocu-
ğun yargılandığını görecek, okuyacak. Peki, bu, ba ğımsız yargı
ve gizlilik kuralına aykırı değil mi? Bu gizlilik kural ı yasa gereği
değil mi? Kesin yasa gereği olan bir eylemi değiş tirmek müm-
kün mü? Bu, bağıms ız yargıya büyük bir darbedir. Sadece bu yö-
nüyle yasanın yasaya ayk ırı olarak değiştirileceğini ve mümkün
olmadığmı söylüyorum. Kesinlikle eyleme katılıyorum. Eylem,
78 baroyla birlikte yasan ın ç ıktığı günün en k ısa süresinde, ertesi
gün katı bir şekilde uygulanmalıdır. Ben bütün baro başkanlar ı
arkadaşlarımızın da buna uyaca ğına inanıyorum. Kesinlikle ve
kesinlikle Maliye Bakanlığı tarafından ödeme olduğu takdirde,
yargı bağımsızlığı diye bir şey kalmayacaktır.

Teşekkür ederim.
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Başkan: Bal ıkesir Barosu Ba şkanına sonsuz teşekkür ediyo-
ruz, bu görüşleri ve yaptığı açıklamalardan dolay ı .

Değerli başkanlarım; demin söylediğim ve bıraktığım sözü ÖZDEM İ R

kaldığım yerden devam ediyorum.
KONU Ş S İ

Ku şkusuz zaman zaman tansiyonumuz yükseldi. Belki de-
neyimli baro başkarılarmiiz, bu ve benzeri tartışmalar ın olabi-
leceğini, olduğunu zaman zaman yaşamış tır. Ama biz, Barolar
Birliği Yönetimi olarak her şeyi mükemmel yapıyoruz diye bir
iddiamız yok ve olabildiğince içtenlikli ve samimi olarak bunu
sürdürmeye, bu sorunlar ı çözmeye çalışıyoruz. Sorunlar ı çözer-
ken, çok deneyimli ba şkarılarımız ırı, özellikle etkili, yetkili ba ş-

kanlar ımızm "ta ıııam, bütün kusur ev sahihinde, ev sahibi baca y ı, ka-

jiiy ı şuray ı buray ı iyi kapats ı n..." İyi, ama kardeşim, bu hırs ızın hiç
mi kabahati yok, kurban olay ım?

CMK ile ilgili eksik olabilir; her yiğidin bir yo ğurt yiyişi var-

dır, her yiğidin bir iş tutuşu vard ır, eksiğimiz mutlaka var, ama
insan eğri oturup doğru konu şacak. Nas ıl? Bak ınız, bu CMK
ilk tartışmaya aç ıldığı günden itibaren, beyler, arkada şlar, de-
ğerli genç arkada şlar ım, yeni başkanlarım, eski deneyimli baş-
kanlarim; biz Antalya Genel Kurulu'na -gelmeden önce Maliye
Bakanlığı'na bu ba şımıza gelecekleri bilerek yaz ı yazdık. Bunlar
burada var, hepsini biliyorsunuz, tekrar etmek istemiyorum. De-
min de söyledim konuşmamda, dediler ki "dereyi görmeden paça-

y ı s ı vama yin" ve görüyorsunuz, bizi can evimizden vurdular ve
birbirimize düşürdüler. Bunlar bilinçli yap ılıyor, ama hâlâ bir-
çok baro başkammız, hMA birçok deneyimli, tecrübeli, siyasetten
geçmiş değerli baro başkanlar ımız böyle birtakım iyimserlikler
içerisinde olunca, belki zaman zaman bizim de sesimizin tonu
yükselebiliyor.

Burada demin de söyledim, sabahleyin de söyledim; biz bir
aileyiz, ola ki farklı düşünebiliriz, ola ki ses tonumuz yüksele-
bilir, a şağı da inebilir, ama şuna herkes inans ın: Barolar Birliği
Yönetimi, her baroya ayni uzaklıktadır, aynı mesafededir, aynı
sıcakl ıktadır. Şu kap ıyı kapatıp dışarı çıktığımız zaman, bunlar ın
hepsi burada kalacaktır ve bu tartışmalar burada olacakt ır.
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ÖZDEM İ R	 Değerli arkadaşlar; CMK ile ilgili yaklaşık bir yıld ır Türkiye
OZOK'UN Barolar Birliği'nin sergilediği çalışmaları eski başkanlarııtuzm

KONU ŞtMSI hepsi biliyor, yeni başkanlarımıza k ısaca hatırlatmak istiyorum.

Değerli başkanları.m; bu CMK tartışmaları gündeme geldi ği
ve paralar ın bize hazirandan itibaren ödenmeme konusundaki
sıkıntılar doğduğu andan itibaren, Türkiye Barolar Birli ği ola-
rak bir metin hazırladık. Bu metni sadece Parlamentodaki 550
tane parlamentere değil, Parlamentoda ve Parlamento d ışında-
ki bütün siyasi parti gruplar ına, genel başkanlar ına götürdük,
Türkiye'deki bütün sivil toplum örgütleri başkanlarına götür-
dük. Bunun içinde HAK- İŞ, TÜRK-İŞ, KESK, Eczacılar Birliği,
Türk Mimar Mühendis Odalar ı Birliği, Tabipler Birli ği, hepsi var
arkadaşlar. Dedik ki, "Kardeşim, CMK gibi bir uygulama geliyor ve
Türkiye'de insan hak ve özgürlükleri, adalete eri şini, savunma hakk ı
geriye düşüyor. Lütfen, ne olursunuz, barolar ı n ve Barolar Birliğinin
bu konudaki gündeme getireceği konulan asla ve asla parayla örtü ş-
tünneyin. Türkiye Barolar Birliği kurulduğu günden beri hukukun
üstünlüğü ve insan hakları mücadeleleri vermiş tir. Lütfen bizi iyi an-
la yin. Bizim hakkım ızda başka binleri size bir şeyler söyle yebilirler."
Bu CMK'nın tartışıldığı dönemde 26 tane sivil toplum örgütü
başkamyla ben birebir konu ştum.

Biraz önce Sayın Asude Şenol arkadaşım çok güzel söyledi; 1
Nisanda oturduk, kitapta yaz ıyor her şey, kesinkes karar verdik,
bu eylemi yapacağız dedik, ama seçim arifesi, seçim sonras ı -
hepimiz bu koridorlarda yürüdük, hepimiz bu seçim arenaların-
dan geçtik- ve ikinci toplant ıda o suland ınldı . Hatta Asude dedi
ki, "Ba şkan ı m; ben CMK ile ilgili hiçbir toplantıya gelnuyorunı." Ken-
disiyle telefonda konu ştuk. "Sayın Başkan ini; siz deneyimli bir Baro
Başkan ıs ı n ız ve bizi ayd ı nlatacak, yön gösterecek görü şleriniz vard ır,
lütfen gelin" dedim. "Başkan ım; ben CMK ile ilgili baro ba şkanları
toplantı s ı na gelmem" dedi ve ilk defa geliyor bundan sonra, yeni
seçimden sonra ilk defa.

Tabii demin söyledim, eğri oturup doğru konuşalım ve bi-
raz da özeleştiri yapalım. Biz kürsünün cazibesiyle baz ı şeyle-
ri söylüyoruz, siz iyi niyetli söylüyorsunuz, ama ondan binleri
bazı çıkışlar, çıkış noktaları arıyor. Baştan sona verdiğimiz mü-
cadelelerden sonra Say ın Başbakanmııza gittik. Oradaki bütün
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arkadaşlarımız, bütün orada katılan arkadaşlarıntz, ç ıktığımız ÖZDEMiR

zaman oradaki davranışlarmuzı gördüler, Sayın Başbakana su- O?OK'UN

nuşumuzu gördüler, bizi kutladılar. Sayın Rize Barosu Başkanı KONU ŞMASI

dedi ki, "bir grup gidiyor, 48 kişi, her biri bir şey söylese..." Bakın,
burada herkes konu şunca bir sonuca varamıyoruz. Biz orada
oturduk, Istanbul Barosu'nda toplant ıdan önce ne yapacağımı-
zı arkadaşlarla görüş tük. Onun dışında ben bir şey söylediysem
dilim kopsun, buradaki arkada şlarla konuştuklar ımı orada sun-
dum. Yani o çerçevenin dışında bir şey söylemişsem, arkadaş-
larımız ın söylediğinin dışına ç ılcmışsam, tabii ki birisi çıkacak,
"bir dakika kardeşini, sen kulvan a ş tı n, sen şuraya gel bakal ı m" deyip
çekecek. Asla ve asla yapmad ık.

Bugün tartıştığımız yasa, .o görüşmelerden sonra; biz 10
Ağustosta görüşt-ük değerli arkada şlarım. Biraz önce Genel Sek-
reterimiz söyledi. 177 tane yasada değişiklik yapan torba yasa-
nın içerisindeydi bu ve hiçbir tehlike yoktu. Ama gelin görün ki,
siyasal iktidar, bizim bütün kar şı koyuşumuza, bütün engelle-
melerimize kar şın, tuttu, orada birtak ım milletvekili arkadaşları-
n ıza önerge verdirdi ve bu önergenin tarihi burada da yaz ıyor,
10.10.2006.

Değerli arkadaşlar; bu önerge Meclise getirilir getirilmez,
30.10.2006'ta tüm baro ba şkanlarınııza ve bütün 550 tane parla-
mentere yeniden bu gelen yasan ın ne kadar tehlikeli oldu ğunu
söyledik. Onun üzerine Nevzat arkada şım, bizim gönderdiği-
niiz bu tasarıya karşı İzmir'de basın toplantısı yaptı, Cumhuriyet
Gazetesi' nde açık, net beyanı kamuoyuna duyuruldu ve bize de
onu yolladı, "aman buna s ıkı durun" dedi. Kardeşim, aman buna
sıkı duracağız, ama bütün barolar ba şının derdine düşmüş, her-
kes Mercidabık meydan muharebesi veriyordu. İstanbul Baro-
su Başkan, Izmir Barosu Ba şkanı, Ankara Barosu Başkan başta
olmak üzere, bizi dinleniyorlard ı, seçim sathı mailine girilnüş-
ti. Bunun üzerine biz tuttuk, 550 tane Parlamentere teker teker
mektup yazd ık, mektup burada, kitapç ığınızda var, bu çok tehli-
keli bir şey dedik. Gidin sorunuz milletvekillerine, milletvekille-
rinden bize teşekkür eden, "yahu bu öyle miynıiş ?" diyenler var.

Arkas ından teklif geldi, 6.11.2006'da Meclis Adalet Kornis-
yonu'na bizi ça ğırd ılar ve demin söylediğim olay ı yaşadık. İstan-
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Ö7O[MIR bul Barosu Başkanınıızı arad ı m, dedi ki ," tamam." 16 maddeyi
O?OK'UN gece e-mail'le bize yollad ılar, Sal ı günü sabahleyin, 6.11.2006'da

KONU ŞMASI ben İstanbul Barosundan gelen bu önerileri alarak koştur koştur
gittim Adalet Komisyonu'na ve Adalet Komisyonu'nda bunun
son derece yanlış olduğunu, bunun olamayacağını, buradaki ar-
kadaşlarımız ın söylediklerinin hepsini diliniin döndüğünce ak-
tardım. Ama işte teklif, Türkiye Büyük Millet Meclisi'nin 1255.
s ırasında iken, ba şkanl ık toplanbs ı yapıldı ve öncelik s ırası alı-
narak 29.11.2006'da 4. s ıraya almd ı ve dün ve evvelsi gün gorü-
şülerek 15. maddesine kadar geldi. Sal ı günü de büyük olas ı lıkla
bu yasa çıkacak.

Sayın İstanbul Barosu Ba şkan başta olmak üzere, yanl ış ya-
pabiliriz, belki benim buradaki tepkim de ynl ış olabilir. Benim
buradaki tepkim, bu iyi niyetli davramşımız ı kamuoyuna her

k 

koşulda duyurduğumuzu ortaya koymak içindi. Peki, bunun
dışında, kamuoyuna nas ıl duyurulur? 26 tane sivil toplum ör-
gütüyle birebir ben gittim konuştum ve bir dosya verdim, Sayın
Başbakana dosya verdim, bütün baro ba ş kanlarımıza 10 Ağus-
tos•2006'dan bu yana attığımız her ad ım için mektup yazd ı k. Bir
tane baro başkanınıızclan, İ stanbul Barosu Ba şkan ımız da dahil,
"arkada ş; bir dakika, siz yanlış yap ıyorsunuz" diye bir yaz ı gelmedi,
geldiyse hepsinden özür diliyorum, geldiyse hepsinden bin defa
özür diliyorum. "Niye bunu kamuoyuna mal etn ıediniz?" diye bir
yaz ı geldiyse, yine özür diliyorum.

Değerli arkada şlar; biz, sizlerle birlikte bir şey yapmanın ıle
kadar olumlu bir sonuç verece ğinin ve sizlerin bizim yanmızda
olduğunuz sürece bizim gücümüzün ne olaca ğının en iyi bilin-
cinde olan biziz, benim söylemek istedi ğim şey bu. Eğer biz ka-
bahatliysek, hepinizden özür dilerim. Ama ba şında söyledi ğim
bir şeyi soruyorum size: Allah a şkına söylüyorum, h ırsizm hiç
mi günahi yok? Tamam, a ğabey, biz evi açık bıraktık gittik, peki
bu hırs ız ırı hiç mi günah ı yok değerli ba şkanlar ım? Dolay ısıyla
eğer bizim de ğünah ımız varsa, bizim de kusurumuz varsa, biz
kepenkleri kapatmamışsak ya da gidip yalvarmamışsak, söyle-
memişsek, konu komşudan yard ım istememi şsek, diyeceksiniz
ki, "hay ı r kardeşini, siz otıı rı nu şıı nuz, yen ıışsn ı iz, içn ı işsi ıı iz, yasa
da bu hale geldi." Ne yapacaksınız; ondan sonra da kürsüden bu
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lafları sarf edeceksiniz. Benim söyledi ğim bu, yanlışımız varsa,
yine özür dilerim. Benim Kaz ım Bey'le, Nevzat Bey'le, buradaki
yeni gelen arkadaşımla ne alaca ğım var, ne vereceğim, hepsiyle
de dostluğumu herkes çok iyi bilir. Ama do ğruyu hep beraber
yakalayal ım ve arkasında birlikte dural ım. Yani hepimiz gezi-
neceğiz, iş sık ıya durduğu zaman, bir günah keçisi bulaca ğız;
yağma yok arkada ş lar. Bir şeyi yap dediniz de yapmad ıysak, he-
pinizden özür diliyorum.

Buyur Başkanım, usul hakk ında söyle, yanl ış söylediysem
de özür dilerim Ba şkaram. Sen söyle, söyleyen sen ol, hiç önemli
değil.

Av. Kazım KOLCUOĞLU (İstanbul Barosu Ba şkanı): Çok
değerli başkanlar; tabii o tartışma, belki çok ani tepkiden mey-
dana gelen bir tartış maydı, onun için sizi de rahats ız ettik belki,
hepinizden özür diliyorum. Ama bir tek şey çok önemli: Birbi-
rimizin dostluklar ı dışında, yaptıklar ı görevlerde eksiklikler
gördüğümüz zaman bunlar ı tartışmamak, birbirine karşı bunla-
rı söylememek, bunlan hep "nas ı lsa dostuz, bu dostluk içerisinde
bunu söylemek de ay ıptır" diyerek bunlar ı örtmek, bize yakışan bir
tav ır değildir. Onun için, benim söylediğim, kimseyi inciten bir
tavır değildi, sadece bir şey söyledim: Bu kadar zorluklarla kar şı
karşıya kald ınız, hiçbir önerinizi kabul ettiremediğinizi, zorluk
çektiğinizi ifade ettiniz de niçin gelip "Biz terk ediyoruz bit ray ı ,
bundan sonra sizinle birlikte herhangi bir sorunu tartışacak durumda
ohnadığı nıız ı gördük. Bunu kamuoyuna da aç ıklayarak bu toplantılara
art ık kat ı ln ııyoruz, bu soru ı nluluğa da iş tirak etn ı iyoruz" diye bir ha-
sm aç ıklamas ı ve aynı zamanda bir basın toplantıs ı yapmadınız
diye sadece bunu sordum. Bu bir öneriydi, bir ele ş tiriydi. Ama
Sayın Başkan, buna kar şı o kadar bir tepki gösterdi ki...

Ben günah keçisi aram ıyorum, biz yaptıklar ımız ın daha iyi
bir şekilde yapabilir miyiz, yapmamız gerekip gerekmediğini
burada hep birlikte tartışıp, daha yeni, ilerideki dönemdeki ya-
pacağım ız çalişmalarda eksikliklerimizi gidermek, daha radikal
önlemler değil de tavırlar takmmak bakımından bu eleş tirileri-
mizi elbette ki birbirimize her zaman yapmamız gerekir. Çünkü
biz baro ba şkanıyiz, yasan ızda baro başkanları toplantısı diye
bir toplantı yapılır hükmü getirilmi ş . Eğer bu toplantılarda dü-

Y/IM

XOtCUOĞUI'NU N

XONU ŞMASI
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K1[M şünceleriniizi açık, varsa eleştirileriniizi net olarak koymazsak,
KO1CUOLU'NUN böyle bir hakkımız ve yetkimiz yoksa bu toplantının bir anlamı

KONU ŞMASI mı olur? Hiçbir anlamı olmaz. Onun için, bu bakımdan sadece
bu düşünceyle yap ılmış olan bir öneri ve belki de ele ş tiriydi,
ama biraz büyüdü. Onun için hepinizden özür dilerim.

İyi akşamlar.

Başkan: Estağfurullah.

Sevgili Başkanım, biz de teşekkür ediyoruz, önerileriniz,
eleş tirileriniz için.

Saygılar sunuyorum, yarm saat 10.00'da bulu şmak üzere.
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Başkan: Biliyorsunuz, dün saat 1O.00'dan itibaren yaptığım ız ÖZDEM İ R

toplantıda, uzun süren tartışmalar sonunda, avukatlık sınav ın ın ÖZOK'UN

kald ınimas ına ilişkin yasa teklifiyle ilgili ortaya ç ıkan durumu KONU54S İ

değerlendirdik. Tabii bir de tanışma olayı, 1-1,5 saat kadar bir
zamarnınızı ald ı . S ınavla ilgili çok somut, çok net öneri ortaya
çıkmad ı . Ortaya çıkan en somut öneri, Say ın Cumhurbaşkanına
bunun veto edilmesi konusunda birlikte bir randevu alıp gitmek.
Bunu Pazartesiden itibaren hemen gerçekle ş tirmeye çalışacağız.
Bunun dışmda başkaca bir somut şeyimiz yok, yani eylemle ilgili
bir şeyimiz yok.

CMK kapsamındaki müdafi vekil görevlendirilmesinde
yaşanan sorunlar ve bu konuda yasa değişikliği çalışmalar ın ın
değerlendirilmesi konusunda da konuşuldu. Bu konuda da net,
somut bir öneri ortaya ç ıkmadı, yine orada da Cumhurba şka-
nına bunun anlatılmas ı konusunda bir öneri çıktı . 2-3 arkada şı-
mız, bir de bizim. Barolar Birli ği Ba şkan Yard ımcısı arkada şımız
Ali Şen, burada kürsüden çok net olarak tüm baro ba şkanlarının
özellikle Pazartesiden itibaren, Salı günü de olmak üzere yeni-
den görevlendirme konusunda ciddi bir eylem yapması konu-
sunda öneride bulundular. İ sterseniz, hemen onlar ı yeniden bir
netleş tirelim. Ondan sonra bugünün son maddesi olan 4. mad-
deye geçelim.

Tabii bu arada, bugün buraya 71 baro ba şkan ımız geldi, ba-
yağı önemli bir katılım. Konu şmamm ba şında da söylemi ş tim;
biliyorsunuz, hakikaten aral ık ay ı hepimiz için önemli, bunu
eylemli avukatl ık yapanlar çok iyi bileceklerdir. Ancak buna
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ÖZDEM İR rağmen bütün arkadaşlarım, bütün baro başkanlarını, ülkenıi-
ÖZOKUN zin dört bir yanından bin bir türlü güçlükle, s ıkıntıyla buraya

KDNU ŞASI geldiler, bize güç katt ılar, bizi hakikaten onurland ırdılar ve bu 2
gün içerisinde çok ciddi, Türkiye Barolar Birli ği Yönetimi adına,
kendi adınııza, kendi pay ımıza çıkaracağınıız çok olumlu görü ş
ve düşünceler ortaya koydular. Nitekim bizim geçmi ş ten bugü-
ne yaptıklar ımız içerisinde çok önemli bir yol var; o da bütün bu
konuşmaları banda alıyoruz, daha sonra bir kitap haline getirip
arkadaşlarınıızayolluyoruz. Bunun şu önemi oluyor: Hem söy-
lenenler uçup gitmiyor, hem de bir silsile takip ediyor, bir düzen
takip ediyor ve geçmişten bugüne daha sağlıklı bir yol izleme
olanağım buluyoruz.

Değerli başkanlarım; bir de bugün ve dün yaptığımız toplan-
tılarm sonunda, hepimizin yakmdığı konularla ilgili, kimi baro
başkanlanmız ın da bunları kamuoyuyla payla şmadığıınız ı söy-
lediği bir noktada, bir bas ın açıklaması, bir kamuoyu aç ıklamas ı,
bu rahats ızlıklarınıızı, bu haklı, rneşru hukuk içerisindeki dert-
lerin-ıizi dile getirecek bir metni haz ırlayalım diye düşünüyoruz.
Bu konuda Barolar Birli ği Genel Sekreteri Sayın Güneş Gürseler
arkadaşının bir taslak hazırlamış . Bu bir çerçeve taslak, buna
bağlı kalinmak diye herhangi bir şey yok, ama eğer uygun gö-
rürseniz, aranıızdan 3 arkadaşımız ya da 5 arkada şımızı bu bas ın
açıklamasıyla ilgili seçelim ve onlar bu arada, yar ım saat-bir saat
içerisinde onu haz ırlansmlar. En son gelsin, kürsüde okur ısun.
Çünkü zaman zaman "buna katı ldık, buna katılmadık" deniliyor.

Değerli arkadaşlar; Barolar Birliği, kendi adma Yönetim
olarak, Başkanlık olarak her türlü basm açıklamas ını yapabilir.
Ama böylesi 71 baromuzu bağlayacak bir metinde bütün arka-
daşlarımızın ortak düşüncelerini yans ıtan bir belge olmas ı, bir
metin olmas ı lazım. Onun için, eğer uygun görürseniz, ben bir-
iki arkadaş önereceğim, yani bu> konularda çok deneyimli arka-
daşlar. Örneğin İzmir Barosu Başkanımız Sayın Nevzat Erdemir,
örneğin Ankara Barosu Başkanın-uz Saym Ahsen Coşar, örneğin
Bursa Barosu Ba şkanınuz Sayın Asude Şenol, örneğin Gaziantep
Barosu Başkan Sayin Aziz Canatar ve de yeni aramıza katılan
ve deneyimli bir geçmiş, bu konularda da politikac ı olan Kırşe-
hir Barosu Başkanımız Gökhan Maraş' ı öneriyorum. Eğer uygun
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MUSTAFA

COŞKUN M
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zin lehine olmaz. Mesela dün yap ılan son konuşmalarda çok set
çıkışlar oldu. Bunlar, inan ın fayda değil, zarar getirir. Bu defa
mesela mevcut iktidar partisi milletvekilleri, "demek ki biz hakhy-
nii şız, söylenen ler hakl ıymış, o halde bu yolda devam edelim" gibi bir
tavır sergileyebilirler. Birçok ülke meselesiyle ilgili konularda bu
böyle oluyor. Cephele şme mesleğimize zarar verir, onun özellik-
le altını çiziyorum.

Ba şkan: Çok teşekkür ediyoruz.

Aydın Barosu Başkanı Sümer Bey; buyurun.

Av. Sümer GERMEN (Ayd ın Barosu Başkanı): Ben de diğer
arkadaşlarm aynen görüşlerine katılıyorum. Sayın Başkan; dün
de önermiştik. Ancak yarınki bas ın aç ıklamas ına herkes katıla-
mayabilir; çünkü eşlerinin görevi olanlar, çal ışanlar var, onun
için dönmeleri gerekebilir. Kat ılmak durumunda olanlar katılsın
mutlaka. Ancak Sah günü e ğer -Mecliste Genel Kurul sanıyorum
14.00-15.00'te ba şlıyor- saat 10.00-11.02 gibi Say ın Bakandan bir
randevu alinabilirse, e zaman bütün baro ba şkanlarının katılı-
mıyla Salı günü gelelim, hep beraber gidelim. İşin önemini, bu
yasanın geri çekilmesini, aksi takdirde demin de arkadaşlar ın
dedikleri eylemlerin yap ılmas ı durumunda kal ınacağını kararl ı
bir şekilde belirtelim diye dü şünüyorum.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Ben teşekkür ediyorum.

Adıyaman Barosu Başkanı Naz ım Bey; buyursunlar.

Av. Nazım PEKTAŞ (Adıyaman Barosu Başkanı): Efendim,
şimdiye kadar baro başkanlanmiz, kürsüden eylemin biçimi ko-
nusunda çok güzel açıklamalar yaptılar, özellikle Hatay Baro-
su Başkanının söylemlerine yürekten kat ılıyorum. Fakat bunun
yanında, bizim yapaca ğımız açıklamalarm içeriğinde, avukatlık
mesleğinin içinin boşaltıldığına dair ifadelerin de yer alması ge-
rekir. Çünkü biz, ilkesizliğin Türk toplumunda art ık yer edindi-
ğini, ilkesizliğin bizim savunma mesleğini de içine alması konu-
sunda çalışmalar yapıldığının farkınday ız. Bu sebeple, bu konu-
nun çok irdelenerek ortaya konulmas ı gerektiği kanaatindeyim.

SÜMER

GERMENIN

KONU ŞfMSI

NAflM

PFKİAŞ 'IN

KONU Ş MSI
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Ba şkan: Teşekkür ederim. istersen bu dileğini, arkadaşlar ı-
mız d ışarı da, onlarla da git payla ş, yani söyleyiver. Biz onlara
söyledik, içeride söyledim, buna dikkat edelim diye.

Buyursunlar.

Ş EREF	 Av. Ş eref YILDIZ (Bartın Barosu Ba şkanı): Say ın Ba şka-
YILDI İ'IN nım, say ın yöneticilerim; şayet bu toplantımız yarma, öbür güne

KONU ŞMASI ia5acaksa, biz Baro Ba şkanlar ı Toplantıs ın ın devam etti ğine ka-
rar verelim ki, mahalli mahkemelerdeki mazeretlerimiz hakl ı
ve hukuki olsun. Yoksa, "keyfi olarak mazereti kabul etu ı iyorun ı"
diyen hakinılerimiz oluyor, " ı u ıazeretiu mesleki değildir" diyebili-
yor, "toplant ı bitti, l ıfilü ne işin orada?" diyen hakimler oluyor. Bu
konuyu da arz ediyorhm.

Saygılarımla.

Başkan: Çok teşekkür ederim.

Tabii eğer uzayacaksa ve yarın mesai saati içerisinde de ar-
kada olacaksak, bu konuda Barolar Birliği ve Yönetim olarak,
toplantılarm uzadığuıa ilişkin birtak ım belgeler verebiliriz, sizin
mazeret dilekçenize ek olsun diye onu takdim edebiliriz.

Ordu Barosu Başkanı söz istedi.

Buyurun.

N İ DAI	 Av. Nidai ANGJN (Ordu Barosu Ba şkanı): Ben de özellikle
ANGIN İN CMK hususunda avukatların paragöz olarak, yani bunun para

KONU ŞMASI tarafının özellikle basında ortaya ç ıkarılmas ından rahats ız olu-
yorum. Bu parayla ilgili bir şey değil, mesleğin onuruyla ilgi-
li bir şey. Cuma günü Adalet Bakanl ığı'ndayd ım, bu kanunun
metnini hazırlayan hakimlerden, idari k ısımda çalışan Adalet
Bakanlığı 'ndaki hakim arkada şımız bana aynen şöyle söyledi:
"Biz hizmet sat ı n al ıyoruz" dedi. Adalet Bakanl ığı 'nın olaya bak ış
açısı bu. Ben de dedim ki onlara, "bizi gözlükçülerle, eczac ı larla ka-
rıştı rmay ı n, işin birde hukuki ve savunma boyutu vard ır." Bize bak ış
açıları bu, bunu değiştirmemiz laz ım. Özellikle yap ılacak basın
açıklamasında, bu olayın parayla ilgili olmad ığı, avukatlar gere-
kirse iş yaparlar. Bu mesleği yapanlar, -ben mezun oldu ğumdan
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N İ DAi

ANGIN İ N

KONU ŞMASI

beri avukatlık yap ıyorum, ekmek davam var bu kond da, ba şka
bir işim olmadı hayatımda- bu mesleğin en az yüzde 40-50'sinin
ücretsiz yap ıldığını bilir, bu CMK dışında da böyledir. Biz di ğer
meslekler gibi de ğiliz, gerçekten kamu hizmeti yap ıyoruz, bu-
nun altının çizilmesini istiyorum.

Teşekkür ederim.

Başkan: Gerçekten Say ın Ordu Barosu Ba şkam, hepimizin
ortak derdini ortaya koydu. Bizim dosyalarınıız ın yüzde 40-
50'si, söylediği gibi, eş, dost, ahbap, çoğunu para almadan ahp
götürdüğümüz ve de en s ıkıntı çektiğimiz de o para almad ığı-

muz davalard ır.

Buyurun Saym Ba şkan.

Av. Adnan Hasip YALÇIN (Amasya Barosu Ba şkanı): De-
ğerli başkardanm; genel düşünceye baktığımız zaman, yarın için
Sayın Cumhurbaşkanından bir randevu alma görüşü var. Tabii
ki uygulamaya bakmak laz ım, hemen bir günde Adalet Baka-
nıyla veya Cunıhurbaşkanıyla görüşmek, bu konuları haHetmek
mümkün değil gibi görüyorum. Tabii ki bu görüşler devam etsin,
bu girişimler devam etsin, o görüşteyiz. Ancak yarın itibariyle
yapılacak basın toplantıs ının etkili olacağı kan ıs ındayım. Bir de
eylem karar ı diyoruz; biz bugüne kadar şunu da gördük: Baz ı
barolar bu eyleme katılmak istemiyor, bazıları ise istiyor veya
bazıları uygulamada de ğişik yöntemler uyguladılar. Örneğin
biz, radikal bir şekilde görevlendirmeyi durdururken, bir k ısmı,
örneğin CMK avukatlarından dilekçe almak veyahut da üyeler-
den "ben görev kabul etmiyorum" gibi dilekçe alarak hukuki bir
kılıf hazırlama yoluna gittiler. Oysa biz, radikal bir şekilde "bu

kanun değişiklikleri karşı s ı nda barolar görevlendir ıne yapmayacaktır;
çünkü yap ı lan kanun değişikliği, hukuka ve hukuk devleti ilkelerine ay-
kı nd ı r, savunma hakk ın ı kısı tlayı c ı n ıalıiyettedir" gibi dü şüncelerle
durdurma karar ı almamız gerekiyor. -

Onun için, burada benim önerim şudur: Eğer 78 baro da dur-
durma karar ı alacaksa eylem olarak, burada açıklanmas ı gerekir.
Eğer bunlardan birkaç ı "bu olaya kıı tı ln ıayacağız" derlerse, sesinıiz
yine c ılız çıkacaktır, eylem bize göre amacına ulaşamayacaktır.

ADNAN HAS İ P

YALÇ]N' İ N

KaN U Ş MSI
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AONAN HAS İP 0 nedenle, tüm baro ba şkanlarının aynı eylemde, aynı şekilde,
YALÇIN'IN aynı düşünceye sahip olup olmad ıklarını açıklamas ını talep edi-

KONU ŞMASI yorum.

Saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ediyorum.

Sakarya Barosu Ba şkanı; buyurun.

	

ALİ RIZA	 Av. Ali R ıza ACARTÜRK (Sakarya Barosu Ba şkanı): Sayın
ACARrÜRK'ÜN Başkan ım; eylemle ilgili görü şlere Sakarya Barosu olarak katıh-

KONU ŞMASI yoruz, gerekli katk ıy ı koyacağız. Daha önce de özellikle millet-
vekillerimizin konularla ilgili baro yönetim kumlu kararlar ıyla
bilgilendirilmesi, görü şmelerle katk ılanııın sağlanmas ı konu-
sunda çabalarımız Barolar Birliği tarafından istenmiş, biz de bu-
nun gereğini yapmıştık. Ama uzun zaman sürecinde gördük ki,
milletvekillerimiz de bu konudaki duyarhl ıklarını geriye döne-
rek veya Meclisteki tav ırlarıyla göstermemişlerdir. Bu arkada ş-
lar ımız, hukukçu arkadaşlarımız, geçmişte barolanmızda çeşitli
görevlerde bulunmuş arkadaşlar ımızd ır. Bugün mesleğin-izin
uzun yıllarda elde ettiği kazanımlarının elimizden alınmas ı söz
konusudur. Bu da mesleki dayan ışmayla da ilgilidir. Hukukçu
milletvekillerinin bu dayamşmada baroların ve avukatlarm ya-
nında, savunma mesleğinin yanında tavır koymalar ı gerektiğini
düşünüyorum. Buna aykırı davranışlarma da bizlerin duyars ız
kalmaması gerektiğini, bu bildiride bu tasanya oy veren hukuk-
çu milletvekilleriyle ilgili barolarm disiplin soru şturmas ı yap-
ması gerektiğini, kendilerinin haklar ında disiplin hükümlerinin
uygulanması yolunda bütün baroların işlemlerini yap ıp doku-
nulmazlıkları beklense bile, disiplin kunıllarına sevk edilmeleri
gerektiğinin de hüküm altına alınmasını istiyorum.

Başkan: Teşekkür ederiz.

Buyurun Başkanım.

	

MEHMEİ AIJ	 Av. Mehmet Ali ÖZEL (Siirt Barosu Ba şkanı): Adapazar ı
OLE['IN Barosu Başkarumız ın Meclisteki meslekta şların-ıızla ilgili olan

KONU ŞMASI sözlerine katılmakla birlikte, gerçi disiplin soru ş turmas ı gibi bir
yaptırıma çok s ıcak bakmıyorum; ancak buradan ç ıkacak eylem
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kararınm, eylemin sonuçlar ının bir rapor halinde Meclis tuta-
naklarma geçmek üzere bu arkadaşlarınuza, yakın olan, bizimle
ayni sIkıntıları paylaşan meslekta şlarmuza verilmek suretiyle
Meclis tutanaklarına girmesinin sağlanmas ı, en azından oylama-
da oy kullanacak olan ki şilerin çıkardıkları yasanın sonuçlarını
anlayabilmeleri aç ısından oh ışabilecek risklerin, s ıkıntıların an-
latilmasmın faydalı olacağına inanıyorum.

Teşekkür ederim.

Başkan: Biz teşekkür ederiz.

Buyursunlar.

Av. Ahmet ALP (Bingöl Barosu Ba şkanı): Ben dünden beri
açıklamada bulunan tüm meslektaşların ın açıklamalarına ka-
tılıyorum aslında. Burada eylemli bir tepkinin olmas ı gerektiği
düşüncesindeyim. Yalnız, şu konuda bir fikir jimnastiği yapmak
istiyorum: Sadece CMK avukatlar ından dilekçe almak suretiy-
le, onların duruşmalara girmemesiııi sağlamanın sadece onlar ı
yükümlülük altına sokacağmı düşünüyorum. Bence burada ya-
pacağım tepkinin tüm avukatlara paylaşılmas ı lazım. Bir günlük
iş bırakma eylemi yapilacaksa, tüm avukatların tüm davalarla
ilgili bırakmas ı gerektiği düşüncesindeyim.

Teşekkür ederim..

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz.

Van Barosu Başkanı Ayhan Çabuk; buyurun.

Av. Ayhan ÇABUK (Van Barosu Ba şkanı): Geçen sınavm
kald ırılmas ıyla ilgili hususta Mecliste görü şme yap ı lırken ben de
k ısmen izledim. Yasanın lehine ve aleyhine konuşan tüm mil-
letvekillerini dinlediğimde, özellikle dinleyici localar ında oturan
stajyerlere çok dikkatle bakt ıklarını, o stajyerlerin oray ı doldur-
mu ş olmalar ının onların üzerinde çok ciddi bir psikolojik etki
yarattığını, bir psikolojik baskı oluşturduğunu gözledim. De ğer-
li meslektaşlarıma, yani gidip orada oturmaları yönünde doğru-
dan bir öneride bulunmuyorutn. Ancak orada bulanabilecekler
açısından veya bunu doğru, uygun görenler aç ısından Mecliste,
gerek kulislerde ve gerekse yasan ın görü şülmesi s ıras ında orada

AHMEJ

AlSIN

KONU Ş SI

AYHAN

ÇA8IIK'UN

KONU ŞfMSI
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AYHAN bulunmalarını, yine eğer Ankara Barosu Ba şkanı uygun görürse,
ÇABUK'UN CMK avukatlar ın bu konuda haberdar k ılarak o dinleyici locala-

KONU ŞMASI rmı doldurmalar ını değerlendirmenize sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ediyorum.

Ö?OEMiR	 Arkadaşlar; dün geneli üzerinde konu ştuk, bugün de so-
Ö1OK'UN mut öneriler ald ık. Somut öneriler içerisinde sizler de dinledi-

KONU Ş(MSt niz, şöyle sahr başlar ıyla Say ın Genel Sekreterimiz de not ald ı .
Bunlardan bir tanesi, Pazartesi günü saat 11.00'de yapaca ğımız
basın toplantısında buna açık vurgu yapmak. Salı günü Sayın
Bakandan randevu almak, Say ın Adalet Bakamyla konuşarak,
mümkünse bu yasanın avukatlık ve savunma mesleğine getir-
dilderini,götürdüklerini, ayr ıca adalete erişim ve adil yargılan-
ma koşullarına ne kadar darbe vurduğunu anlatarak, bunu çek-
meleri konusunda gerekli girişimde bulunmasını, eğer bunların
hiçbirisi temin edilemezse, mümkün de ğilse, bu kez Say ın Aydın
ve Sivas Barosu başkanlar ımız ın da, diğer başkanlarımızın da
söyledikleri gibi, özellikle Hatay, Adapazarı ve diğer başkanlar ı-
muz, Amasya, çok net ko şullarını belirterek, s ınırsız ve süresiz bir
görevlendirmeme karar ını bütün barolarda, ama aynı biçimde
uygulanmak koşuluyla... Özellikle Amasya Barosu Ba şkammı-
zın söylediği gibi, zaman zaman burada farkl ı yakla şımlar oldu.
İşte bu farkl ı yaklaşımlar, bizi siyasal iktidara kar şı ya da Adalet
Bakanlığına karşı ya da bu yasay ı yapmak durumunda olan in-
sanlara karşı zayıf düşürdüğünü arkadaşlarımız ifade ettiler.

İsterseniz bunları çok somutlaş tıralım. Pazartesi günü saat
11.00'de yap ılacak bas ın toplantısında tabii bütün arkadaşları-
mıza "gelin" diyemiyoruz. Aydın Barosu Başkanımızın da söyle-
diği gibi, kimi arkadaşlarımızın eşlerinin görevleri olabilir, kimi
baro başkanlarm-uzm çok hayati duru şmalar ı olabilir, herkese
"katilin" diyentiyoruz. Ancak vakti olan arkada şlarımız, müm-
künse bizim yanımızda olsun, onların bizim yanımızda olması
bize büyük güç katar. Mümkün değilse, biz olabildiğince Yöne-
tim Kurulundaki bütün arkada şlarla, yoksa Ankara'daki mevcut
arkadaşlarla, Ankara Barosu Ba şkanımızla, yine İstanbul, İznıir,
gelebilecek bütün baro başkanlar ımızla birlikte Türkiye Barolar
Birliği Merkezinde bir toplantı yapacağız. Bu basın aç ıklamas ın-
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darı sonra acilen, ben bugün hemen Adalet Bakanm ı özel kale- ÖZDEMiR

mine arataca ğım. Pazartesi günü öğleden sonra, yoksa Sal ı günü ÖZOK'UN

görüşmelerden önce Sayın Adalet Bakanından bir randevu ala- KONU ŞASI

bilirsek alacağız ve bunu bütün baro başkanlannııza e-mail ve
faksla bildireceğiz. Gelip katılanlar katılacaklar. Katılamayanla-
ra biz gidip, Say ın Adalet Bakanına buradaki duyduklar ımızı,
buradaki anlatılanları çok anlamlı bir şekilde aktaracağız ve bu
gelişmelerin Türkiye'deki avukatlar ı, onlar ın örgütleri barolar ı
ve Barolar Birliğini son derece rahats ız ettiğini, ashnda bizim hiç
böyle bir çekişmeye, böyle bir ayrışmaya, böyle bir kavgaya asla
ve asla yandaş olmadığımızı, 10 A ğustos 2006'da başlayan o gü-
zel diyalogun aym şekilde sürmesinden yana oldu ğumuzu, ama
ortaya getirilen, ortaya konulan somut davran ışlarm hiç iyi ni-
yedi olmadığını, sınavda olduğu gibi, ertelemeye ilişkin bir şeyi
tümden kaldırdıkları gibi. Bugün sabahleyin Bolu Barosu Ba ş-
kanmıız ın söylediği gibi, Say ın Maliyet Bakan ımız ın "sana ne be
kardeş ini, şirketlerdeki avukat tutma olay ı ndan?" diyebilecek kadar
işi çok basite indirgemesi, olaya sadece tüccar zihniyetiyle yak-
laş tıklarını, halbuki Türkiye'de hukukun üstünlü ğü ve hukuk
devleti için başka anlayışların, başka ilkelerin, başka kavramla-
rın yaşama geçmesi gerektiğini dilimiz döndüğünce anlataca ğız.
Bu CMK'n ın getirdiği yeni düzenlemenin gerçekten hep beraber
yaşayacağız, göreceğiz, Türkiye'deki avukatl ık mesleğini -biraz
önce bir arkadaşımız çok güzel söyledi, Ordu Barosu Başkanı-
nuz- eczac ılar ve gözlükçüler gibi sadece hizmet satın almay ı içe-
ren salt bir görev gibi düşündüklerini hep beraber göreceğiz.

Nitekim bugün sabahleyin kahvalt ıda ve dün akşamleyin
yemekte arkadaşlarımızın söylediği, yeni bir kadro, 2-3 bin kişi-
lik, AKP'ye yakın, siyasal iktidara yakın bir kadronun tıpkı Türk
Telekom, TELSİM, TURKCELL gibi şirketlerde çalışan avukatlar
gibi, hizmet satın alınacak kadrolar olu ş turulduğu konusunda
ciddi duyumlar ald ıklarını, bunları siyasal iktidar kendi yandaş-
larını, kendisine siyaseten yakın olan avukat arkadaşlara vere-
cekleri konusunda ciddi haz ırlıklar yaptıklarını söylüyorlar. Bu
CMK'daki yasal düzenlemenin -esas amac ının altında düşünce-
nin de bu oldu ğunu ifade ediyorlar. Tabii bunlar, son derece teh-
likeli şeyler.
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Adalet Bakanından randevu alacağız, Say ın Adalet Bakanına
bu olay ın vahametini, bu olay ın ağırlığını anlatacağız. Yasay ı
bu aşamada çekebilirse, yard ımcı olabilirse onu yapacak. İkinci
aşamasında Say ın Cumhurbaşkanından randevu alıp bu yasanın
veto edilmesi, o aşamada yine barolar olarak direncimizi göste-
receğiz ve bütün bunlar diyelim ki olumsuzlukla sonuçlan ırsa,
78 baromuzda arkadaşlarımız ın söylediği ilkeler doğrultusunda
müdafi tayini ve görevlendirmeme konusunda bir ciddi eyleme
girmek, bu anlatilanlardan bu ç ıkıyor. Bu söylediğim konuda da
eylemin zamanını, gününü bu gelişmelere göre Türkiye Barolar
Birliği Yönetim Kurulu'na, "arkada şlar; şu noktaya geldi, şu tarihten
itibaren eylemi durdurabiliriz" biçimindeki bir yetki konusunda da
sizlerin oyuna ba şvuruyorum.

Çanakkale Barosu Başkanı bir katk ı sunacak galiba.

Buyurun.

- İ U[AY	 Av. Tülay ÖMERC İOĞLU (Çanakkale Barosu Başkan ı ):
OM[RGOGLaNUN Say ın Başkanım, İdare Kurulu ve arkada şlar; ben dün bir öne-

XONU ŞMASI ri getii-miştim. Bazı arkadaşlar ımız, biraz önce bunlar ı geçici bir
çözüm gibi algılad ı, ama o öneriyi getirirken, yarın Başkanl ık
Divanı burada basın aç ıklaması yaparken, biz de hiç olmazsa
illerimizde bunu yaparsak, gözda ğı olur anlamında bunu söy-
lemiş tint Yarın burada hemen hemen hiçbirimiz olmayaca ğ-ız.
Hepimiz illerimize gittiğimizde, eğer burada basın açıklaması
yap ılırken, biz de CMK'da görev alan arkada şlar ımızın ellerin-
den birer tane kA ğıt alarak, "Biz ücretleri ınizi alannyoruz, avukat
ücretli olarak iş yapar. Ücretsiz iş yapmak, anayasan ın angarya yasağı-
na girer, bu nedenle ben görev al ınak istemiyorum" demeye baş larsa,
orada yapılan bas ın açıklamas ı, hiç olmazsa Adalet Bakanl ığını
daha fazla uyancı olur. "Bunlar gizli bir eylen ılilik plan ı içerisine
girdiler, den ıek ki gerçekten tam anlan ııyla bir eylen ı gerçekle ş tirecek-
ler' anlamını hiç olmazsa onların beyninde yarın itibariyle baş-
latnı.ış oluruz. Sal ı günü Mecliste görüşülürken, bu mesele tam
dikte edilir, bu maddelerin almn- ıaması gerçekleşebilir. Ama ya-
rın sadece ve sadece burada basın açıklamas ı yap ılirken, biz ye-
rimizde oturursak, benbe bunun hiçbir etkisi olaca ğı inancmda

•	 değilim.

184



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞ KANLARI TOPLANTISI

TÜLAY

ÖMFROO Ğ LU'NUN

KONU ŞMASI

Ben dün konuşmamda da dedim ki, Çanakkale, suç oranın-
da Türkiye'de en az olan ikinci il. Biz Çanakkale'de bu eylemi
yaparsak, CMK ile ilgili ba şvurularda çok s ınırlı bir durma olur.
Ama hep beraber yaparsak, ne olacak? Bununla ilgili tüm birim-
ler tıkanmaya başladığında, gizli bir eylemlilik planı ortaya çık-
tığmda. buradaki İdari Kurulumuz da bu aç ıklamay ı yaptığın-
da, hiç olmazsa Meclis, Adalet Bakanl ığı bunun bilincine ermiş
olacak. Benim önerim bundan ibaret. Biz yar ın kendimiz barolar
olarak, hiç olmazsa CMK'da görev listelerini an ında ellerinden
"anayasaya ayk ı ndı r, angarya yasağı vardı r, ücretsiz olarak avukat ı n
çalış ma imkfin ı yoktur" diyerek, bu yaz ılar ı alarak görevlendirme-
leri z ımnen durduralim diyorum.

Başkan: Başkanım, teşekkür ederim.

Buyurun Başkanım.

Av. lüz ım KOLCUOĞLU (İstanbul Barosu Başkanı): Arka-
daşlar; ortada 2 olay var, biraz dikkatli olmak bak ımından söy-
lüyorum: Sistemin de ğiştirilmesine ilişkin bir değişiklik önerisi
var, bir de para ödeme konusu var. Para ödeme konusu sistemle
ilgili değil. Para ödeme konusu yeni bir yasal de ğişikliği gerek-
tiriyor, yani bütçedeki pay bitti ği için, yeni bir fon oluşturmak
gerekiyor. Bu tasar ıda "bu fon Adalet Bakanl ığı 'nda olu şturulacak"
diye... Bu değ işiklikle 250 trilyon paranın Adalet Bakanlığının
emrine verildiği ve bekletildiği söyleniyor. 0 para konusu, bu
yasanın geçmesine bağlı, yani Adalet Bakanlığının bu fonu alıp
dağıtmasma bağlı . 0 farkl ı bir şey, ama esas sistemle oynama var
şimdi, sistemin değiş tirilmesi konusundaki öneri var. Bu öneri
bak ımından yasanın geri çekilmesi, zaten 4 maddelik bir yasa
değil, zannediyorum 48 maddelik bir yasa taslağı . Geri çekilme-
yebilir, ama değişiklik yap ılabilir, sistemle oynarımasının önlen-
mesi konusunda Adalet Bakanl ığı o konuda öneri getirebilir.

Biz istediğimiz anlamdaki taleplerimizi Bakanlığa ulaş tırdık,
herkes ulaştırdı ve Barolar Birliği de ulaştırd ı . Buna göre, yeni
bir düzenleme ve de ğişiklik önerileri yap ılmak suretiyle yerine
getirilebilir. Bu nedenle, Bakanla görü şülmesi' ve görü şüldüğü
zaman da ille de geri çekilme anlamında değil, değiştirilme an-
lamında da büyük önem taşıyor. Geri çekildiği zaman, bir şey

KlIM

KO[[UOĞ[U'NUN

KONU ŞASI
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KIZIM daha karşımıza çıkacak: 0 zaman baz ı maddelerin kalmas ı ge-
KOLCUDWNUN rekiyor; çünkü para ödenmeyecek. Para ödenmesi için o fonun

KONU5!M5I çalışmas ı gerekiyor. 0 fonun çalışmas ı da bu yasanın bir mad-
desine konulan "Maliye Bakanlığı tarafindan verilen fon taraJindan
ödenir" maddesi var. Biz fonun işleyip işlemediği konusunda
" şimdiden para öder mi; hemen biz her şeyi b ırakıyoruz" anlamında
bir girişimle olmaz bu. Bu sistemi bir defa değerlendirelim, bu

- fonun çalışmasmı sağlayacak bir yap ıya ulaştıralınt Bunlarm
hiçbirisi olmazsa, bütün bunları çalıştırma olanağınuz olacak.
Yani diyeceğiz ki, "bunu yapmad ırnz, bunu da yapmad ı n ız, paray ı
da vernıediniz, o zaman tabii ki her şeyinı izle etkinliğimizi daha sonraki
toplantı larda alıp yürürlüğe koyma olanağı n ı bulacağız."

Yalnız, bir önemli konu daha var, burada görü şülmedi: Ya-
rm 20'ye yakm büyük örgüt tarafından cezaevleri konusuyla il-
gili İstanbul'da büyük bir toplant ı var. Cezaevleriyle ilgili bizim
Istanbul'da bir İııeslektaşımız 245. gününde, açlık grevi yapıyor.
Bu konuda hem uluslararas ı alanda avukatlar birlikleri ve di ğer
kurumlar da ilgileniyorlar. Ben son zamanlarda iki uluslararas ı
toplantıya katıldım. Bu toplantılarda, bu konu da gündeme gel-
di. 0 nedenle, bu kadar örgüt, sendikalar toplanıp bu konu üze-
rinde açıklama yap ıp çaba gösterirken, baro başkanlar ı toplanıp
da efendim, cezaevleri konusunda duyars ızlık gösterip hiçbir
şey söylemez ise, bu mümkün de ğil, böyle bir şeyi kabul etmek
de mümkün değil, çünkü beni de çağırd ılar. 0 nedenle, burada
en azmdan cezaevleriyle ilgili olmak üzere, E tipi cezaevlerinde
yalnızlaştırma, iyileş tirme yapılması konusunda bizim Say ın Ba-
rolar Birliği Başkanıyla da zaman zaman giri şimlerimiz oldu, Ba-
kanla görü ştük, genel müdürle görü ştük, bu konuda biraz daha
bir adım atılabilir mi diye. önemli, yani içtenlikli baz ı şeyler de
söylendi, ama bir geli şme fazla olmadı. Bu nedenle, bu toplantı-
da cezaevleriyle ilgili bir açıklama yapmak zorundayız.

İkincisi, aybaşmda, yani 1 Ocaktan itibaren yürürlüğe gi-
recek sosyal güvenlik ve Sağlık Yasas ı konusunda da açıklama
yapmak zorunday ız. Bizim için değil, bütün emekliler için, iş-
çiler için, memurlar için büyük önem ta şıyor, ama bizim için de
önem taşıyor. Bu konuda da bildirimize ciddi bir madde koy-
mak zorundayız. Aksi halde 2 maddeyle kendini hapsetnıiş,
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"Türkiye'deki hukuksuzluğun bir ölçüde devam ettiği bir ortamda baro- KMIM

lar, sadece kendi ücretleri konusundaki maddelerle ilgilendi, bunun d ı- KOL(UOĞLUNUN

şında hiçbir şeyle ilgilenmeden toplantı dağı tı ldı" en azından imajını KONU ŞMASI

da vermemek bakımından; çünkü bunlar bizim de sorunumuz,
hukuki sorunlar bunlar. Bunların çözümü ve aynı zamanda bu

konuda yapacağımız çabalar konusunda da bildirimize, bas ın
toplantımızda bunları kamuoyuyla payla şmak durumunday ı z.
Onun için, biraz sonra herhalde görü şeceğiz, ülke ve meslek so-

runları konusunda bütün bunlar ı bir ölçüde, hepsine kısaca da

olsa, değinelim ve basın açıklamanuzda da bunlara yer verelim

diye düşünüyorum.

Teşekkür ederim.

Başkan: Sayın aşkanım; bir dakikanızı rica edeyim. Demin
söylediklerinizle "Adalet Bakanlığı 'na gidelin ı, bu yasayla ilgili kaygı-
lann ıız ı anlatal ı m. Gerekirse rahats ız olduğumuz maddeler bu yasadan
çekilsin veyahut da düzeltilsin, bizim söylediğimiz şekilde düzeltilsin,

buradaki konu şınalar doğrultusunda, olmazsa bir tav ır ve eylem yoluna

gidelin ı..."

Av. Kazım KOLCUOĞLU- 0 zaman para ödenmedi ği için

ve genel sistemle de oynandığı için, o zaman toptan bir tavır ko-

yalim, yani ba şka bir şey yok.

Başkan: Teşekkür ediyorum Başkanım.

Değerli arkadaşlar; İstanbul Baromuzun de ğerli Başkanı
SaymKzım IColcuo ğlu'nun söylediklerine ben de katıhyorum.
Pazartesi günü saat 16.00'da The Marmara Oteli'nde başta da-
vetli bendim. Hepinizin bildiği gibi, bir avukat arkadaşımız, Av.

Behiç Aşçı, yaklaşık 245 günü bulan bir ölüm orucuna girdi ve
F tipi cezaevlerindeki tecrit ve hukuk d ışı uygulamalar ı protes-

to etmek amac ıyla. Ben bunu her yerde ifade ediyorum; onun
söylediği kimi ilkelere katılmıyorum, ama bir avukat arkada şı-

mız canını ortaya koymu ş . Bu konuda Adalet Bakanlığı gerek-

li duyarlilığı, gerekli yaklaşımı gösterip, onları dinleyip, onlara
kulak vermek mecburiyetinde. Ama F tipi cezaevindeki onların
talepleriyle bizim düşüncelerimiz örtü şür-örtüşmez, o işin ayrı
bir yanı. Yani Behiç A şçı'y ı desteklemek, onların oradaki talep

ettikleri her şeyi desteklemek anlamında değil, ama çok hakli,
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YİZIM çok tutarlı ve de gerçekten cezaevindeki tecride yönelik taleple-
KOL(IIO ĞLU'NUN rine Adalet Bakanlığı duyars ız kalaniaz. Ben bu konuda çeşitli

KONU ŞMASI platformiarda dile getirdim; yar ın saat 16.00'da Türk Tabipleri
Birliği, HAK-İŞ, DISK, TÜRK-İŞ ve bir hayli sivil toplum örgütü,
The Marmara Oteli'nde bir toplantı yapacaklar. Özellikle bana
rica ettiler; ben hem bu Baro Başkanları Toplantımız, hem de
bizim basın toplantımız, bir de bu CMK ile ilgili ola ki Adalet
Bakanlığı veya Cumhurbaşkanından hemen randevu alırız diye
ben kendilerinden özür diledim. 0 toplant ıdan bilgim vhr, ger-
çekten buna da Türkiye Barolar Birli ği duyarsız, barolar duyar-
siz kalamaz, bir meslektaşımız hayatını ortaya koymuştur.

Buyurun.

ISA	 Av. İsa GÖK (Mersin Barosu Ba şkanı): Arkadaşlar; CMK'da
.GK'ÜN önce sorun hep parayd ı. Şimdi dışarıda bildiriyi haz ırl ıyoruz,

KONU ŞMASI ben orada da beyan ettim, yani paray ı yazmanın bir gereği yok
şu anda; çünkü sistem değişiyor. Yeni sistem de zaten önceki ya-
sada olan yüzde 15 pay dahi aynen kalsa, 2007 bütçesinden bize
gelecek olan parayla en fazla 8-9 ayda birilcmişleri öderiz.

Bakın, para ödenir, neden ödenir para? Sulh ceza zorunlu
müdafilikten çıkıyor, hem soru şturma, hem kovuşturma; asliye
ceza ç ıkıyor, hem soru şturma, hem kovu şturma; ağır ceza, asgari
5 yıl ve üstü suçlar. A ğır cezadaki dosyaların büyük çoğunluğu
asgari 5 y ıldan başlamıyor, tani sizin zorunlu müdafi görevlen-
direceğiniz soru şturma ve kovuşturma, terörle mücadele, or-
ganize suçlarm da bir bölümü ve cinayet masas ı kalıyor. Onun
haricinde zaten zorunlu müdafilik kalm ıyor. Yani eski sisteme,
daha da eskiye gittiğiıüde, zorunlu müdafilik öncesi sisteme ge-
çiliyor, 18 yaş altı sağır-dilsiz... 5 yıl üstü dosya çok az, a ğır ceza-
lara bak ın, şu andaki iş yükümüzün yüzde 95'i hangi suç; hı rsız-
lık. Hırs ızlıklar kaçtan ba şlar, cezaya bak ıyoruz, hiçbirisi asgari
5 yıldan değil, çıktı zaten. Bundan sonra zorunlu müdafilikte ne
personel çalıştırmaya, ne arabaya, ne memura ihtiyaç kalmıyor.
0 yüzden muhalefetimizi sistem değişikliğine koyal ım, para za-
ten halloluyor, sistemi değ iştirerek parayı hallediyorlar.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Teşekkür ediyoruz.

188



ON ÜÇUNCÜ BARO BAŞ KANLARI TOPLANTISI

Arkadaşlar; hemen bunu bağlay ıp diğer konumuza geçiyo-
ruz. Bu konuşmaların sonucunda, Pazartesi günü bas ın açikla-
mamızda bunlara değineceğiz. Adalet Bakanımızdan randevu
alacağız. Adalet Bakan randevu verdiği takdirde, bütün baro
başkanlarınııza bildireceğiz ve bu rahats ızlıklarımızı bir metin
halinde değerli arkadaşlar ımız yazacak, Say ın Bakana ileceğiz.
Eğer bu değişmediği takdirde, bütün baro ba şkanlarımıza bu ko-
nudaki eylemi Türkiye Barolar Birli ği Yönetimi olarak bildirece-
ğiz. Buna "evet" diyen arkadaşlar, lütfen ellerin kald ırs ınlar...

Çanakkale Barosu Ba şkanımızm söylediği, yani biz Anka-
ra'da bunu yaparken, her baro ba şkanımız da bu metni kendi
yerel barosunda basm açıklaması olarak açıklasın. Bu çerçevede
bu öneriye "evet" diyen arkadaşlarımız... Teşekkür ediyorum.

Arkadaşlar; aldığınuz karar ı bir kez daha arkadaşlarımız bil-
sin, bir kez daha hatırlıyoruz.

Buyurun.

Av. Güne ş GÜRSELER (TBB Genel Sekreteri): Birazdan GUNE Ş

herhalde arkada şlarımız bitirecekler, o bildiri bize sunulacak, GURSELER İ N

oylanacak, kabul edilecek, de ğiştirilecek... 0 bildiri, eylemin bi- KONU ŞMAS İ

rinci aşamas ı olarak yarın Ankara'da ve illerde aynı anda basma
açıklanacak. İkinci aşaması ve üçüncü a şamas ını birlikte değer-
lendirmek gerekir; çünkü randevular o kadar kolay de ğil. Ada-
let Bakanıyla süren bütün samimi ve yakın çalışmamıza karşın,
bu tablo ortaya ç ıktığından beri Adalet Bakan, kişisel olarak
benim telefonlarıma dahi ç ıkmıyor. Bugüne kadar şöyle oluyor-
du: Ben aradığımda makamında yoksa, gece 24.00 falan, evde
buluyorlard ı, ama bu metin son şeklini aldı, o zamandan beri
ilişki kesildi. Pazartesi Bakanlar Kurulu var, o nedenle Pazartesi
günü görüşme bence mümkün de ğil. Olayın ikinci ayağı, Adalet
Bakanından ve Cumhurbaşkanından randevu istemek. 0 rande-
vular doğrultusunda Sah günkü görüşmelerde nasıl bir gelişim
olacağını takip etmek, Sah günü Mecliste bu yasa teklifinin bizle,
CMK uygulamas ıyla ilgili, Ceza Muhakemeleri Yasas ı'run 150.
maddesindeki daraltman ın geri çekilmesi ve Ceza Mahkemeleri
Kanunu'nun Uygulamasına ilişkin Kanun'un 13. maddesinde-
ki bu paranın Maliye Bakanlığı tarafından Adalet Bakanlığı'na
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GÜN[ Ş aktarılıp dağıtılması, tarifenin onlar tarafmdan yap ılmas ı ve yö-
GÜRSRERİN .netmeliğin onlar tarafından yapılmas ı maddesinin geri çekilme-

KONU ŞMASI sinin sağlanmaya çalışılması. Bu gerçekle şemezse, Barolar Birliği
Yönetimi'nin buradaki eğilim doğrultusunda alacağı ve bütün
yurtta uygulanmas ını isteyeceği s ınırsız ve süresiz görevlendfr-
meme eylemi, olay bu.

Başkan: Tamam mı arkadaşlar? Çok teşekkür ediyoruz.

Böylelikle uzun bir tartışmadan sonra, s ınav ve CMK'yı geç-
ilk, son 4. maddeye geliyoruz.

IlIM	 Av. Kazım KOLCUOĞLU: Başkan; bir konu daha var: Eğer
KDLCUOĞLU'NUN Salı günü görüşmede gerekirse İstanbul'dan da 2 veya 3 otobüs

KONU ŞMASI avukat göndermek üzere Meclisteki dinleyici localar ını avukat-
ların doldurması ve başkanlarm katılmas ı da önem ta şıyor.

Başkan: Tamam, Ankara'da da arkada şlarla konuşuruz. 0
zaman şöyle yapalım: Biz onu yarın araştırahm, yani Salı günü
oraya girmemize izin verebilirler mi? Belki onlar daha önceden
girmişlerdir de yöntemi nedir? Arkadaşları otobüslerle getirdik,
Meclisin ônündé b ırakmayalim; yöntemi nedir, onu Parlamenter
arkadaşlarımıza soruyoruz, temin edebilir miyiz onu?

Toplu bir ziyaret olacağı için, önceden bilgi vermekte ya-
rar var, ama onun d ışmda bireysel olarak "ben Meclis Genel Kuru-
lunu izlemeye geliyorum" diyen vatandaş, gelebilir. Ama bu toplu
bir katılım olacağı için, konuşuruz.

Başkan: 0 zaman biz bunu karar olarak yazm ıyoruz. Biz
Ankara Barosu Ba şkanıyla konuşacağız, sizinle konu şacağız ve
baro başkanlanmızdan Salı günü gelmek isteyenler olursa, Mec-
lis locasında, özellikle Van Barosu Başkanımız Ayhan Çabuk'un
söylediği psikolojik bask ı olsun diye onu temin etmeye çal ışaca-
ğız, yani o gayreti de yapaca ğız. Meclis Başkanı ya da Ali Bey ya
da Nevzat'la konu şuruz, yapmaya çalışacağız.

Arkadaşlar; 4. maddemiz, sizlerde de var, 2005/44 ve
2005/120 sayılı Türkiye Barolar Birli ği duyuruları ışığında kişi
ya da kuruluşlarda avukatlık ücret karşılığı serbest ya da sade-
ce bu kişi, kuruluşun vekili olarak avukatlık görevini yürüten
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avukatların taraf olduklar ı sözleşmelerdeki Avukatl ık Yasası'na, ÖZDIMiR

meslek kurallar ına ve avukatlık asgari ücret tarifesine ayk ırı lık- Ö?OK'UN

ların yarattığı sorunlar ve çözümler üzerinde de ğerlendirmeler.	 KONU ŞMASI

Değerli arkadaşlar; biliyorsunuz, bu hakikaten özellikle
kamu kesimindeki avukat arkadaşlarınıızda, yani kamu kesi-
mindeki derken, maaşli, ücretli, kadrolu çalışanları söylemiyo-
rum, ama sözleşmeli, part-time ya da full-time sözle şmeli çalışan
avukat arkadaşların çok ciddi sorunu. Özellikle Ziraat Bankas ı,
Halk Bankası, Emlak Bnkas ı gibi kamu bankalar ı ya da özel
bankalar, TELSİM, TURKCELL gibi, Telekom gibi, ASK İ gibi,
ISKİ gibi böyle işi çok Mzla olan, özellikle icra takibi çok fazla.
olan kuruluşlarda maalesef avukat arkada şlarınuz, bu sadece
genç avukat arkadaşlar ımız değil, deneyimli, belirli bir statüye
erişmiş avukat arkadaşlarımız, bu sözleşmeleri avukatlık asgari
ücret tarifesi, karşı tarafa takdir edilen asgari ücret tarifesi kar-
şılığı ahyorlar. Hatta bazı duyumlarımıza göre, bu asgari ücret
tarifesinin bir kısnuru da, örneğin yüzde 40' ını, 1 yıllık tahsila-
tın yüzde 40' ını müvekkil şirkete vermek koşuluyla sözleşmeler
yapıyorlar. Tabii bizim Avukatl ık Yasamızda çok açık hüküm
var; "asgari ücret tanfesinin alt ı nda sözleşme yapılamaz, iş takip edi-
lemez."

Kaldı ki bütün bunun d ışında, başka bir şey daha yap ılıyor,
o da son derece üzücü bir şey: Bu arkada şlarımızı özellikle böy-
lesi sözleşme yapmaya kurumlar zorluyor. Bize, Barolar Birli ği-
ne birkaç tane böyle ba şvuran arkada şımız oldu, barolanmıza
başvurdu, ben Baro Başkanıyken de bunları yaşad ım; "efendim,
bizi asgari ücretle sözle şme inızalatmaya zdrluyorlar, arkas ı ndan hatta
bir kı snıın ı da bizden talep ediyorlar. Buna kar şı ne yapal ı m 7" "Sözle ş-
meyi yapmayın" dediğiniz an, diyorlar ki, "efendim, belki bin tane
arkadaş, 100 tane arkada ş, b ırakı n ız yapma ma yı, araya birtak ım aracı-
lar koyarak bunlan almak durumunda kal ıyorlar."

Son zamanlarda gelen bir şikAyet de, bu TELSİM, TURK-
CELL, Telekom, İSKİ, ASKİ gibi büyük, icra takibi yapan kurum-
larda ne kadar doğru, bilemiyorum, özellikle büyük kentlerde
kimi avukat ofislerinde tıpkı icra takiplerindeki icra müdürlük-
leri gibi, vatandaş avukat bürosuna giriyor, numaratörü var, ba-
sıyor numaray ı, numara al ıyor, oturuyor. Önce ihtarname çeki-
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Ö?DEM İR liyor. Orada 10-15 tane avukat çal ışıyor, bütün alacakl ılara önce
ÖIOK'UN yazıh ihtarname gönderiliyor, " şu kadar borcunuz var, bu kadar

KONU ŞMASI ücreti vekölet, bu kadar faiz, bunu öde yin." 0 belirli bir süre içerisin-
de ödemediği takdirde, aynı alacaklar ilams ız takiplerde icraya
konuluyor. Örneğin alacak 10 lira ise, biliyorsunuz, bizim asgari
maktu ücreti vekaletiniiz 110 lira. Yani 10 lira asil alacak, 110 lira
ücreti vekMet gibi çok çarp ık ve hakikaten büyük şiüyetlere ne-
den olan bir durum ortaya ç ık ıyordu. isim vermek istemiyorum,
yine büyük kentlerimizde TURKCELL, TELS İM, İSKİ, Telekom
gibi kurumlara hizmet veren avukatl ık ofislerirıin orada ihracat-
ithalat yapan kişilerden daha çok vergi mükellefi oldu ğu ve ver-
gi mükellefi olarak plaket aldığı söylendi ve bunlar çok sabit.
Dolay ısıyla bir tekel yaratılıyor.

Biliyorsunuz, 2004'ten önce, 2001-2002 aras ı nispiydi; 10 lira
da koysanız, nispi, 1 milyon lira da koysanız, nispi. Daha sonra
bu şikayetler gelince, Yönetim Kurulu üyesi arkada şlar, asgari
ücret tarifesi de düzenlenirken yine eskiye döndüler, yani mak-
bi, örneğin 10 lira koyacaksmız, 125 lira ücreti vekalet tahakkuk
edeceksiniz. Hakikaten bu çok çarp ık bir görüntü oluyor. Biz
bunu asgari ücret tarifesine koyunca, Adalet Bakanl ığı'na daha
göndernıeden, bütün barolardan e-mail, faks gelmeye ba şladı .
Bütün baro başkanlarınııza bask ı yap ılmaya başlandı . Hafta De-
ğerli Adapazarı Barosu Başkanımız beni telefonla arad ı, birçok
baro başkanınıız beni aradı, kendilerine anlattım. "Belki hukuki
bir yaklaşı m olarak çok doğru, ama burada genç arkadaşları m ız da çok
mağdur oluyor. Lütfen, belki gerekçe nrnntıklıdı r, doğrudur, ama yine
eski düzenin devanı etmesinde yarar var, siz o konuda bize yard ı mc ı
olun" diye Değerli Başkarum bize görü şünü iletti. Hatta bu tar-
tışmaların çok yükseldiği bir dönemde, İstanbul Barosu Ba şka-
nıniiz seyahatteydi, uçaktan inmi ş, beni arad ı, "ne var ne yok?"
dedi. "Bugünlerde böyle asgari ücret tarfesiyle uğraşıyoruz. Size ba ş-
vuran olmadı nıı ?" dedim. "Yok benin ı haberin; yok" dedi. 2 gün
sonra arad ı, dedi ki, "hakikaten bu acayip bir şey, bize de çok ba şvu-
ranlar, ar ayanlar, yine eski hale dönülmesi konusunda çok ba şvuru-
lar oldu" dedi. Bunun üzerine biz, Yönetim Kurulunda yeniden
konuştuk.

Hatırlayacaks ımz, sizin de ziyaret ettiğinizde Adana Barosu
Başkanınuz, Kars Barosu Ba şkarun-uz ve yaklaşık 14 tane baro
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başkanım.ızın katıldığı Ankara'daki toplant ıda da bunun yeni- ÖZDEM İ R

den gündeme alınmas ı ve konuşulması ve çeşitli öneriler geldi.lOKUN
Hafta alacakla ücreti vek ğleti, maktu ücreti vekaleti geçmeyecek KONU Ş MAS İ
biçimde formüller geldi. Ben bunu Yönetim Kurulu üyesi arka-
daşlanmla yeniden tartıştım. Yönetim Kurulu üyesi arkada şları-
nuz, kendilerine gelen ba şvurular... Bu konuda bütün barolara
yazdık, ama maalesef bütün barolanm ızdan da tam yanı t alama-
d ık. Geniş çoğunluk hiç cevap vermedi, bir k ıs ım da "ayn ı kals ı n"

dedi.

Av. Güne ş GÜRSELER: Bütün barolar ımıza yazdık. Aldı- GÜNE Ş
ğımız yanıtlar şöyle: 27 baromuz, "tarifede herhangi bir değişikliğe GURSELER' İ H

gerek yok, eskisi gibi kals ı n, yani tarıfenin Il. maddesinin 1. ,fikras ı n ı n	 KONIJ ŞİMS İ

son cümlesi metinden ç ı karılmas ı n" dedi. 0 cümle ne; "konusu para
olan icra takiplerinde nispi olarak hesaplanan vekfilet ücreti n ıaktunun

altı nda olamaz." 27 baromuz, "eski haliyle kals ı n" diyor. 4 baromuz,
Mersin, Rize, Şanlıurfa, Tekirdağ, "değişiklik yap ı lmas ı gerekir, ama

tünıü yle metinden ç ıkarmak yerine, şöyle bir değişiklik olsun" diyor.
Kirıkkale Baromuz değişikliği benimsiyor, bir baromuz da bu
konuda görüş belirtmiyor. Böylelikle 33 barodan cevap almıştık.
Geri kalan 45 barodan cevap aimmay ınca, biz "çoğunluk yap ılan
değişikliği benin ı siyov" diye düşündük, ama bu tartışmal ı tabloyu
bir kez de ba şkanlarıniizın bilgisine sunmak isterdik.

izin verirseniz, şu gündemde sözü edilen 2 tane duyuru var,
o konuda bir aç ıklama yapmak istiyorum.

Değerli başkanları n; Yönetim Kurulu olarak böyle bir de-
ğişikliği önerme süreci, sözünü etti ğimiz 2 tane duyuruyla baş-
ladı. Biliyorsunuz, biz Genel Kurulumuzu Antalya'da 22 May ıs
tarihinde yapmıştık. 22 May ıs tarihinde göreve geldikten hemen
sonra ilk duyurular ınuzdan biri bu, 20 Haziran 2005 tarihli, 44
sayılı duyuru. Orada Barolar Birliği olarak barolar ımıza dedik
ki, "Bu sözle şıneler, Avukatl ık Yasas ı 'na, asgari ücret tarifesine ve
meslek kurallarına aykı rı lıükümler içermektedir. Bu nedenle, baronuz
üyelerinden sağlanabilecek sözleşme örnek/erinin konuyla ilgili görü ş
ve önerilerinizle birlikte gönderilmesini rica ederiz."

Bize gelen cevaplar burada. Tokat Barosu'nun cevab ı, Şan-
l ıurfa Barosu'nun cevabı, Nevşehir ve Ankara, tespit ettikleri
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GÜNE Ş sözleşmeleri de gönderdiler. Ba şka hiçbir baromuzdan cevap
GÜRSRER' İN gelmedi ve bu sözleşmeler üzerine bir çal ışmada bulunulmad ı .
KONU ŞMSI Bunun üzerine, biz 2005/102 sayd ı duyuruyu 7 Kas ım tarihinde

gönderdik. Bu duyuru, 9 sayfal ık bir duyuruydü, orada da bu
sözleşmelerin neden Avukatlık Yasası'na, asgari ücret tarifesine,
meslek kurallarma ayk ırı olduğunu irdeledik ve ekine olmas ı ge-
reken sözleşme örneğini de koyduk ve barolar ımızdan da şunu
istedik. Sorunun çözümü için uygulanabilecek yöntemler. Soru-
nun kökten çözümü, meslekta şlarımız ın bu kadar ayk ırı sözleş-
melerin tarafı olmamalarıdır. Ancak içinde bulunulan koşullar,
böyle bir beklentinin kolay gerçekle şemeyeceğini göstermekte-
dir. Disiplin işlemiyle yetinmek de çözüm sa ğlamayacaktır. Çö-
züm, Türkiye Barolar Birliği ve barolarm-uz ın sorunun öneminin
ve büyüklüğünün bilinciyle uzun bir mücadele sürecini de göze
alarak yapacaklar ı çalışmalarla sağlanabilecektir. Bu nedenle,

1. Türkiye Barolar Birliği, bu tür sözleşmelerin tarafı olduğu
bilinen tüm kurumlar nezdinde girişimler bulunarak, belirlenen
aykırılikların düzeltilmesi talebinde bulunacaktır.

8 Kas ım tarihinde bu karar ın gereği olarak Türkiye Bankalar
Birliği, Ziraat Bankas ı, Merkez Bankas ı, Finansbanlc, Vak ıfbank,
Halk Bankas ı, Denizbank, Koçbank, Citybank, Şekerbank, Oyak-
bank, HSBC, İş Bankası, Akbank, Yap ı Kredi, Garanti Bankas ı,
Ticaret Bankas ı genel müdürlükleri, PTT Genel Müdürlü ğü, Tc-
lekom, ASKİ, TEDAŞ gibi kurumlara yazarak, ekinde de sözle ş-
meyi göndererek, dedik ki, "yaptığın ı z sözleşmeler yanl ış, bu sözleş-
melerin düzeltilmesi gerekir."

2. Baroların-tız da bölgelerinde bu tür sözleşmelerin tarafı
olduğu bilinen tüm kurumlar nezdinde giri şimlerde bulunarak,
belirlenen aykırılıklar ın düzeltilmesi talebinde bulunabilirler.

3. Ekte sunulan örnek sözle şme, meslektaşlarımıza duyuru-
larak, tarafı oldukları sözleşmeleri örneğe göre yenilemeleri is-
tenebilir.

4. Sonuç al ınamamas ı durumunda, 2 taraf ı da saptanabilen
sözleşmelerin Avukatlik Yasasma ve avukatl ık asgari ücret ta-
rifesine uygun hale getirilmesi talebiyle sözle şmeyi düzenleyen
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iş sahibiyle avukat aleyhine Türkiye Barolar Birli ği ve barolar, GbFŞ

emsal oluşturabilecek nitelikte sözle şme iptali davalar ı açabilir- GURSEIiR'I!

ler dedik. Fakat Kasım 2005 tarihinden bu yana maalesef kurum- KONU ŞMASI

lardan hiçbir yanıt alınamad ı; çünkü kurumlar, Başkanımızın
da belirttiği gibi, "kap ıda bu sözleş n ıelen yapmaya can atan bin ki ş i

var, ne saçmal ıyorsunuz?" tavrıyla bize cevap dahi vermediler ve

bu tarife değişikliğini yapma noktas ına geldik. Ya fiili durumu
kabul edip, CMUK'ta da olduğu gibi, arkadaşlar ımız 3-5 kaza-

nıyorlar, ses etmeyelim deyip devam ını sağlayacaktık ya da "bu

iş neden böyle oldu"nun cevab ırun, bu 10 liraya 110 lira meselesi

olduğunu görüp bunu kaldıralım tercihi yap ılacaktı, bu tercih

edildi.

Peki, bu tercih edilince ne oldu? Biz avukatl ık asgari ücret

tarifesini yenilerken, bazı bizce önemli yeni kararlar ald ık. Bir ta-

nesi, ceza davalarmda beraat eden san ık lehine Hazineden vek-

let ücreti hükmü getirdik. İkincisi, vergi davalarında vekMet üc-

retini nispi hale getirdik. Bir de bu maktuyu kald ırdık, CMUK'ta

da yüzde 54 artış sağlanııştık. Adalet Bakanlığı, biraz önce genel

olarak eleştirdiğinıiz yaklaşımlarıyla tarife kendisine gidince
geri gönderdi. Yani geri gönderme de ğil bu tabii, yasa, gereği in-

celeyip tekrar yayınlanmak üzere Barolar Birli ğine gönderiyor.

Barolar Birliği ısrar ederse...

Başkan: Uygun bulurs, mesela kalmıyor, uygun bulmazsa

yolluyor, 8. maddeye gör.

Av. Güneş GÜIISELER: Orada birbiriyle çelişen geri gön-

derme gerekçeleri var. Örne ğin yüzde 54 CMK artışına diyor

ki, "avukatl ık kamu hizmetidir, bu kadar arttı rı ln ıaz." Biz nispi ve

malctulardaki artışı ortalama yüzde 8,5 yapmışız. Orada "yüz-

de 54 fazlad ı r, avukatl ık krnnu hizmeti" derken, burada diyor ki,
"enflasyon yüzde 9.98, enflasyona kadar arttı nrd ı n ız, niye artt ı rnuıd ı -

n ız?" Artı, bu maktuyu kald ırırken, ifade aynen şöyle: Diyor ki,

"Değişiklik gerekçesi Bakanlığı m ı zca da kısmen yerinde gönilmekte ise

de, bir avukat ı n düşük değerli icra takiplerinde de asgari bir emek ve
mesai harcadığı, icra takiplerinde tamamen nispi ücret uygulamas ı n ı n

da (özellikle n ıesleğe yeni başlayan avukatlar açı s ı ndan) adil olmayan

bir düzenleme olacağı; bu itibarla n ıaktu ücret uygulan ınsı n ı tamamen

kaldı rmak yerine, nispi ücretin n ıaktu ücretin yans ı ndan veya 113'ün-
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GÜNE Ş

GÜRSEIERİ N

KONU Ş MS İ

den az olamayadağı şeklinde bir düzenleme yap ılmas ın ın daha uygun
olacağı değerlendirilmektedir."

Başkan: Biz bu yaz ılar ın tamamını bütün barolara yollad ık,
biliyorsunuz.

Av. Güneş CÜRSELER: Böyle bir tablo gelince, tabii bütün
Türkiye'den bu kapsamda faaliyet gösteren avukat arkadaşla-
rırnızın başvurulan oldu. Biraz önce Başkanını.ızm da söylediği
gibi, tarifedeki bu hüküm, 2000 tarifesiyle a şamalı olarak başla-
nhiştı. İlk tarifede, 2000'de 1/4'tü, sonra yarı oldu, 2004 tarifesin-
de tam olmuştu, yani maktunun tümüydü. Şimdi 2000 öncesi-
ne dönüş anlamında bir teklifi oldu Barolar Birliği'nin. Gelinen
nokta bu, yani yüce heyetir ıiz, ya sistemin devam ına, fakat şu
uygulanınayan iki duyurumuzdaki hususları gündeme getire-
cek çalışmalar ı başlatmaya karar verecek ya da en radikal karar
olarak aldığın-uz karar desteklenecek.

Teşekkür ederim.

Başkan: Sayın başkanlar ım; Sayın Genel Sekreterimiz çok
ayrıntılı bilgi verdi. Bunların hepsi sizde var, bunlar ın hepsini
size yolladık ve bu doğan rahats ızlik nedeniyle gerekçe tama-
men açık, ortada. Gerçekten bu, dediğim gibi, çok tekelleşen
avukatlık büroları tarafından istismar edildiği için ve de asgari
ücret tarifesiyle, sadece karşı tarafa yüklenen ücretle avukatl ık
yapılmasının önlenmesi bakımından. Bir de vatanda ş 10 liralık
bir takipte bakıyor, 125 lira ücreti vekalet almış, "vay, nas ıl olu-
yor?" falan...

Avukatlığın veya mesleğin genel kamuoyundaki kabulü ba-
k ınhından 2 kez, birincisinde kabul etti Yönetim Kurulu, 2 kez de
bu itirazlar üzerine Yönetim Kuruluna getirdik. Değerli Yönetim
Kurulu üyesi arkada şlarım, vicdanen yaptıklarmın çok doğru ol-
duğiinu, meslek bak ımından çok doğru olduğunu, ücreti vek-
let bakmm-ıdan çok doğru olduğunu ifade ettiler ve kararlarmda
ısrarcı oldular. Ama ben, kendilerine tekrar rica ettim, dedim
ki, "Yüce başkanlannnz bir araya geliyor. Tabii Yönetim Kurulunun
kararı na sayg ı duyuyorum, ama değerli başkanları m ız da bizin ı adı nu-
vi birebir barolarda avukat arkada şlarla muhatap oluyorlar. Yani bu
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konuda bir orta yol bulunabilirse..." Yönetim Kurulu üyesi arkadaş-

lanmız ın amacı bu, samyorum baro ba şkanlarınıız da bu hedefi
mutlaka gözeteceklerdir, ama buna rağmen bir s ık ıntıları varsa,
bunu da dinleyelim, anlayalım ve yeniden böylesi bir dayatma
biçiminde bir şey olmasın, birlikte beraber yapalım dedim. Bir
kez daha gözden geçirelim diye bugünkü toplant ıya 4. madde
olarak bunu getirdik, bütün detay ıyla da aç ıkladık. Eğer arkadaş-

larımızm büyük çoğunluğu ya da tamamı "trn ııan ı arkadaş" derse,
bu arkadaşlarımız bu kararda devam edecek. Ama daha makul,
mantıkli, her iki tarafı da tatmin edecek bir çözüm bulabilirsek,
onu da... Yani bir defa bu asgari ücret sözleşmesi yapılması en-

gelleyelim. Nas ıl engelleriz, bilemiyorum de ğerli başkanlar ım.

Buyurun.

Av. İsa GÖK: Önce bir sorum var Güneş Beye: "Vergi davala- T4RTI5M

rı nda nispi" dediniz, ôyle bir şey var ıtü şu anda?

Av, Güneş GÜRSELER: Var.

Av. İsa GÖK: Son bize gelen evrakta maktu; çünkü bizde
maktu, vergiler nispi olursa, anormal rakamlar ç ıkar. Ufak ra-
kam yok ki vergi davalar ında, en kötüsü 200-300 milyar. Vergi-
ler nispi olduğu an, anormal rakamlar çıkacaktır.

Başkan: Ama küçük tutars ınız şeyi, yani nispiyi birıdelerde

tutars ın.

Av. İsa .GÖK Vergi davaları genelde duruşmas ız yap ılıyor,

evrak üzerinden yapılıyor. Vergi yargılamas ı, o kadar basit bir

yargılama ki, vergi mahkemeleri 3 ayda karar ç ıkartıyor. Başvu-

ruyorsunuz, evrak alıyor, karar ı yaz ıp veriyor. Bizim Mersin'de
2 tane vergi mahkememiz var. 0 nispi oldu ğu takdirde, bir di-
lekçe üzerine alı nacak ki, o anormal bir rakam.

Başkan: Biz onu nispi yapt ık, ama dediğim gibi, Adalet Ba-

kanlığı da zaten karşı ç ıktı, daha konu şmad ık onu, yani o konu-

da ısrar etmedik.

Tabii bir de onun başka bir yönü var: Vergi avukatları, her

baroda lOya da 20 arkadaşmuz, yani çok yaygın değil vergi işiy-

le uğra şan arkada şımız. Örneğin Remzi arkadaşımız bu nispi-

den çok memnun olacaktır.
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Av. isa GÖK: Bakın, o çok tehlikeli olabilir, ona dikkat ede-
lim. Zira her dava aç ıldığında, yüzlerce dava aç ı l ıyor, bir anda
200 dosya birden gönderiyorsunuz, 200'ünün de karar ın ı aliyor-
sunuz daha sonra.

Başkan: İsa, Adalet Bakanlığı geri göndermi ş . Diyor ki, "o
nispi çok tehlikeli, dikkat edin." Ama biz bakmad ık ona, henüz ka-
rar vermedik.

SA	 Av. İsa GÖK: Arkada şlar; bu asgari ücret tarifesindeki 110
GÖK'ÜN YTL maktu rakam konusunda adaletsizli ğin olduğu muhak-

KONU Ş?MSI kak. Mersin'de avukatlarla görüş tük. Ben matematiği seven bir
insanım, özellikle sabit ücretli telefon hatlar ı 13 YTL, kurumlar
24 saat geçmeden avukata teydi ediyor, avukat o gece sabaha
kadar dosyalan haz ırlay ıp ertesi sabah 08.00'de icraya hemen
veriyor ki, ödeme olmasın diye. Ödemesi icra dairesine, memur
hemen ertesi gün gelse, ödese, 198 YTL. Bu tam bir pazar haline
dönüş türülmüş vaziyette. Avukat arkadaşlarm geliri, kabul edi-
yorum, ama adil olmak zorunday ız. Sabit hatlardaki sabit ücret
konusunda, dosyaların yüzde 90" böyle. Art ı, MESKİ gibi, bizde
de MESKİ'miz var, Sular idaresi, TEDAŞ elektrik idareleri var.
Mesela 1 gün geçti diye herkesten 3 YTL açma-kapama ücreti
alıyorlar. Bu adaletsizlik; niye? Açma-kapama muamelesi yap ıl-
mıyor ki, kimse saatinizi aç ıp kapatmıyor, ama otomatik olarak
bilgisayara yüklemi şler, paray ı ödüyorsunuz. Biz bununla u ğra-
şıyoruz; çünkü bu adaletsizlik. Öbür taraftan, 110 YTL'yi savun-
mak da bence adaletsizlik; zira her kurum, 24 saat sonra avukata
veriyor. Bilançolarında ayrı bir avukatl ık ücreti kAr hanesi olu ş-
türmuşlar, bu adaletsizlik, buna bir dur demek laz ım.

• Arkadaşlar; bunu 55 bin avukatın 50 biri tanesi yapm ıyor.
Her ilde, benim ilimde de bu işten ekmek yiyen avukat say ısı
20-30'dur. Neden? Kurumlar, özellikle siyaseten bir yerlerle ir-
tibat kuruluyor, bu kurumlar ın avukat sayısı da belli. Avukat
arkadaşlar ımız olay ı olu ş turuyorlar ve tam şirketleşiliyor. Ola-
yın adaletsizlik boyutu çok belli, 13 YTL'ye 198 YTL. 3 YTL'lik
takipler var, 3 YTL' nin de masraf ı 195 YTL.

Biz Mersin olarak Birli ğimize bir öneride bulunmu ş tuk;
şunu demiş tik: Tabii tümüyle nispiye çevirmek de çok adil ol-
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muyor. Neden? Zira beyaz eşya satıcıları var; eskiden ufak ufak ISA

senetlerle icraya konuluyordu. Gerçi şimdi avukat arkada şlar, GÖK'ÜN

bu senetleri artık tek senet ald ırıyorlar, tek senedi icraya koydu- KONU ŞMASI

ruyorlar, oradan mahsup ediyorlar, ama biz dedi ki, "o da zarara

uğraması ?, bir ara forn ı ül..." Yönetim Kurulumuz olay ı değerlen-
dirdi. Bir ölçüde giderici ve yine hakkaniyete daha uygun olaca ğı
düşüncesiyle tarifenin 11. maddesinde, "konusu para veya parayla

değerin ı dirüebiliyorsa, avukatl ık ücreti, icraya konulan takip miktar ı n ı
geçn ıen ıek kayd ıyla." Yani eğer ki siz, icraya 13 YTL koyuyorsa-
nız, 13 YTL'yi avukatl ık ücreti geçmeyecek, 60 koyuyorsan 60'1
geçmeyecek. Ama bakın, buradaki cümlernizin aç ık aç ık, takip

çıkışı... Biz burada takip miktarı dedik, yani faizi, bazen masraf ı
da toplam alacak içine koyuyorlar. Masrafı falan dahil ederek bir
rakam dedik, yani as ıl alacak 20 milyon, faizi 10 Yl'L, masraf ı da
6 YTL, o zaman o oldu 36 YTL. Bunu tartışabiirsiniz, bunu as ı l

alacağı icra edebilirsiniz.

Biz bir kayıt daha koyduk; bir de bu tarifenin, bu değişikliği-
nin derdest takipler için uygulanamayaca ğı kayd ının da konu!-

masının uygun olaca ğı gibi bir düşüncemiz var. Zira şu an epey

bir takip var. Bir anda "küt" diye bunu nispiye dü şürdüğünüz-
de bu takipleri, avukatlar ın ciddi bir zarar ının olacağı da mu-
hakkak. Neden? Varolan tarifeye dayanarak kurumlarla çok da
etik olmayan bu sözleşmeler yap ılmış, binlerce takip de şu anda

icra dairelerinde. Onların durumu ne olacak bu sefer; masraflar
ediyorlar. Bu i şi her ne kadar bazı avukatlar "biz ekmek yiyoruz"
deseler de, asil ekmeyi yiyen kurumlar, avukatlar kullan ılıyor.

Avukat arkada şlar teklif getirirlerken k ır ım üzerine teklif veri-
yorlar, bunu engelleyemiyoruz. "Asgari ücret tarifesinden yüzde

10 kı rıııı yap ıyorum", yüzde 15, yüzde 20, yüzde 60-70 k ır ıma ka-
dar gidiyor. Mesela bu telefon şirketleri, "110 YTL sabit ücretin 30

YTL'si avukata, 80 YTL'si şirkete" diye anlaşma yapanlar da var.

Yani tam bir vahşi kapitalizm, tam 20'lerin Amerika's ı, böyle bir

şey olmaz. Buna bir dur demek laz ım, mutlaka bu olayın çözüm-

lenmesi lazım, ama tamamıyla ııispi de özellikle ufak rakamlı,
yani 200 milyonluk senedi icraya koyacaks ınız, alacağınız para
da 22-24 milyon lira veya 5 milyonluk senet, o da çok adil olmu-
yor. 0 yüzden, takip miktar ı, ama faizi ve masrafı ayrı tutabilir-
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siniz. Bizim Mersin olarak önerimiz, takip ç ıkışı; "icra ya konulan
takip miktarı n ı geçınenıek kayd ıyla" diye bir sabr ilavesi önerdik.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Buyurun Adil Bey.

	

AD İ L	 Av. Adil DEM İR: Sayın Başkanım, sevgili arkada ş lar; ön-
DEMIRIN celikle asgari ücret tarifesi yapma yetkisi Barolar Birli ği Yöneti-

KONU ŞMASI mimize ait. Bu kohudaki yetkiyi bizlerle paylaşmalar ırun anlarm
vardı, kendilerine teşekkür ediyorum. CMK'da da ke şke karar
ahnmayıp bugün tartışılsa, daha başka şeyler olabilir miydi, bi-
lemiyorum, ama bu maktu ücret konusunda genç meslekta şlar ı-
mız, özellikle bu toplantıdan haber bekliyorlar arkada şlar. Eğer
bugün bu konuda net bir şekilde görüşümüzü belirleyip, bu gö-
rüşümüzü Barolar Birliği Yönetiminüze sunarsak vé Barolar Bir-
liği Yönetiniimiz de o konuda bir karar verirse...

Bakıruz, bu toplantıyla ilgili genç meslekta şlarıımzın bekle-
diği birinci haber, maktu ücretle ilgili ne karar ald ığımızdır. Ben
gelirken, 300 kadar imza toplad ı arkada şlar ım, "Başka'n, bunu
ver" dediler. Açık, iş te Saymar ıimız burada.

• . Sevgili arkadaşlar; öncelikle ceza yarg ılamas ında beraat
eden sanıklarla ilgili Birlik Yönetimimizin Hazineden vekalet
ücreti alması konusunda gerçekten yeni bir hüküm getirdiler. 0
da çok güzel, doğru. Ancak şunu özellikle söylüyorum: Barolar,
meslektaşlar ıyla yabancılaşmaya başlad ı . Adalet Bakanl ığının
itiraz ınm içerisinde de sinsi bir şekilde bu yabancilaşmay ı tah-
rik edici maddeler var. Ne diyor? Özellikle genç avukatlar ın bu
maktu ücreti ihtiyac ı varken, "siz bunu yanl ış yap ı n ışs ı n ı z, bir dalıa
gözden geŞirin." Internet'te de yayml ıyor bunu. Bu yaz ıy ı Barolar
Birliğinji.z bize gönderdi. Adalet Bakanlığının İnternet sitesin-
den de genç avukatlar bakıyor. Diyor ki genç avukatlar, "Barolar
Birliği bizim örgütümüz, Barolar Birliği bizi düşünmüyor da Adalet
Bakanlığı düşün ı iyor." Bak ın, nasıl tahrik ediliyor hadise... 0 ba-
kımdan, bugün bu konuyla ilgili şüphesiz de yetki Birlik Yöne-
timimize ait, net bir şekilde ortak görüşümüzü belirlememiz çok
önem arz ediyor.

Şüphesiz getirilen gerekçeler, bu i şin sakıncas ı . Ancak bu
konuda net bir şey söylemek gerekiyor. Barolar Birli ği'nin ge-

200



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞKANLARI IOPLANTISI

tirdiği gerekçe, baro genç arkada şlar ımız bak ımından da do ğ- AD İ L

ru değil, barolarla araniizdaki ili şkiyi bozar. Bu getirdiğiniz son DEMIRIN

durum savunulamaz, biz savunamay ı . 0 halde, yap ılacak olan, KONU ŞMAS İ

-geçenlerde 14-15 başkanla toplandık- birincisi, maktu ücret 125

YTL'dir, ancak asıl alacak miktar ını ya da takip miktar ın geçe-

mez. Ki, bir görü ş daha olabilir; eğer bu da sak ıncalıysa Say ın
Başkanın, bu tarife kalir. Ancak Avukatlik Kanunu 164'te "yüzde

25'ten fazla vek/ilet ücreti olamaz" diyor. 500 YTL'ye kadar bir ba-
rem daha olu şturup, "yüzde 25'tir, 500'den sonraki miktarlar için

yüzde 12'dir" şeklinde derecelenme yap ılırsa, en az ından bu da

olabilir. Ama görü şüm, geçen toplantıda İstanbul Barosu Ba şka-

nıınızm dediği gibi, 125 YTL maktu ücrettir, ancak takip ç ıkışı
ya da as ıl alacağı, bu konuda karar verelim, "geçemez" şeklinde

oylama yap ıp bugün mutlaka karar alalım Say ın Başkan.

Teşekkür ediyorum.

Başkan: Manisa Barosu Ba şkanı Remzi Demirkol; buyursun-

lar değerli Başkanım.

Av. Remzi DEMİRKOL (Manisa Barosu Ba şkanı): Say ın REMZ İ

Başkan, değerli arkada şlar ım; ben de epeyce dinledim, ben de DIM İ RKOL'IIN

arkadaşlarımın birkaç dakikas ını alaca ğım.	 KONU Ş WAS İ

Bu ücret tarifeleriyle ilgili Barolar Birli ği Dergisini yakın-

dan izleyen arkadaşlar ımız varsa, orada son iki sayıda değerli

avukat arkada şımız, Avrupa'yla ilgili çal ışmalar ı anlatıyor. Di-
yor ki, "ücret tarifeleri liberalle ş miş tir Avrupa'da." "Icdz ım Bey çok

s ı k gelip gidiyor, Say ı n Başkan ve diğer arkadaşlar da. Ne demek bu ?"

Almanya'da ve İ talya'da ücret tarifelerini tamamen iptal etmiş-

ler. Demin bir arkada şımız, "hizn ıet sat ı n alma meselesi Adalet Ba-

kanl ığı nda konu şulu yor" dedi. Bu hizmet satın alma meselesi, ar-

tık yavaş yava ş gündeme gelecek. İstanbul'da TMSF'nin kamu

alacaklarını şirketlere satmas ı gibi, şimdi de sanıyorum 2 milyon

YTL'ye yakın kamu alacağını İstanbul'da yine y ılbaşından önce
satacaklarmış. Ben onu tabii ayr ıca soraca ğım. Biz avukat şirket-
leri veyahut da avukat ortakhklar ı veya birkaç baro, bir araya
gelip o 2 trilyonu 200 milyona sat ın almaya kalksak, bizim mev-

zuatımız buna uygun mu?
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• Başkan: Nitekim Tasarruf Mevduatı Sigorta Fonu satıyor,
yani ten-dik ediyor, sat ıyor.

• REMIi	 Av. Remzi DEM İRKOL: Bunlar artık bazı yeni kavramlar.
OfM İRKOrUN Bu ücret tarifesi, şu kadar para olsun, tamam. İstanbul Barosu

KONU Ş SI Başkanınıızm Başkanlığında yaptığımız toplantıda, kendisinin
önerisini kabul etmi ş tik o gün, onu destekliyoruz. Benim söyle-
mek istediğim şu: Barolar Birliği Yönetiminin bize gelecek için
bir vizyon göstermesini istiyoruz artık. Yani günlük meseleleri-
mizi tartışalım, Adalet Bakanı, Ba şbakan veya Cumhurbaşkaruy-
la, ama biz hep etkin pasif pozisyonda kal ıyoruz, yani birisi bir
şey yap ıyor, biz de ona cevap vermeye çal ışıyoruz. Oysa inisiya-
tifi biz alal ım, yani bizim öncelik durumumuz olsun, kar şı taraf
bizim durumumuzdan bir şey talep etmeye kalks ın. Daha önceki
toplantıda da söyledim, Çinliler, sözlüklerinde krizin kar şılığın-
da "tehlike ve yeni umutlar" diye yazmış . Tamam, tehlike var, ama
yeni olanaklara da aç ık bu. Dikkat ederseniz, hükümet 2001'den
bu yana avukatlarla ilgili konuda hep böyle arkadan dolan ıp 2
puan, yani avukatlar ın aleyhine öyle oluyor.

Yalnız, bir şey var: Pul meselesi. Dikkat ettim, bu pul para-
sıyla ilgili Mecliste ilk gün toplantıda Adalet Bakan vard ı, dikkat
eden arkadaşlarımız görmü ş tür. Bakan, orada konuşurken dedi
ki, "barolardan olumlu gelen bir teklif oldu veyahut da bir milletvekili
arkadaşı m ız, pulu kabul ettik." Dün de tartışıld ı; "avukatl ık tasarıs ı
gelseydi, biz bunu da kabul ederdik veya göni şürdük." Bugün onu ay-
lamadık mesela; acaba bu tasarıyı, Barolar Birliğinin haz ırladığı-
nı bildiğimiz, duydu ğumuz, ancak görmediğimiz tasar ıy ı hazır-
lay ıp verelim mi, vermeyelim mi? Ba şkan, yanl ış anlamad ıysam,
"bit heyete bu yasa için olumlu bir sonuç ç ıkmaz" diyor.

Başkan: Heyetten değil, bu Parlamentoda...

Av. Remzi DEM İRKOL: 0 anlamda söylüyorum, yani bu
heyet derken, Parlamentonun tamam ını değil, belirli bir kesimini
anlatmak istiyoruz. Böyle olunca, Ba şkanlığın bu tutumu doğru
mu, değil mi? Dün "niyet okıı n ıuyoruz" denildi; bunu da konu ş-
mamız lazım. Yani burada ücret tarifeleri şöyle olsun" diye bir
sonuca var ırken, bu tasarının Bakanlığa veya Meclise, Ba5bakan-
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liğa verilmesinin de gerekip gerekmediğini de, onun da bir oyla- REM1

mas ının yap ılmas ı gerekir mi, böyle bir şeyi de dü şünüyorum.	 DEM İ RKOeUN

KONU Ş?MSI

As ıl sözü başka bir şeye getireceğim, çok da uzatmayacağım.
Geçen yıl veya ilkbahard ı, Antalya'da Saym Feridun Yenisey ve
Amerikalı hocalar ın bir toplantısma katildım, biraz rasgele oldu.
Antalya Barosunun toplantı salonu var, gidenler bilir. Orada
Amerikalı hocalar da var, Bahçeşehir Üniversitesi'nin hocaları
da var, -bunu dikkatirtize sunuyorum, yani bu vizyon meselesiy-
le ilgili- ön tarafta da avukat olmayan 4-5 ki ş i oturuyor. Ameri-
kalılar konuş tu, Hoca konuş tu. Bir süre sonra dediler ki, " şii önde

oturan 4 kişiye de söz verelim." Kim bunlar? Bunlar, Noterler Birli-
ğinin ünlü 4 veya 5 noteri, Istanbul'dan, Ankara'dan. isimlerini
bilmiyorum, ama kay ıtlarda vard ır. Peki, o toplantıya niye gel-
miş ler? İlk defa bir toplantıya katılıyorlarnuş, söylendi ğine göre.
Sonra anla şıldı ki, 2002'den beri Noterler Birliği, Amerika'da uz-
laşmayla ilgili haz ırlık yap ıyor. Yani noterlerin baz ılarını, yaban-.

cı dil bilenlerine öncelik tanıyarak Amerika'nm ünlü uzlaşma
şirketleri ve bu konuyla ilgili üniversitelerin belirli bölümlerine
göndermişler, yetiştirmişler.

Biz karşı çıkıyoruz, hukukçu lafı var, illa avukat olsun veya
buna benzer veya uzla şma da neymiş, paras ı olan uzla şma ya-
par, müesseseye tümden kar şıyız. Tamam, da kar şı olmakla hiç-
bir şey olmuyor, bunun karşı lığmda biz ne yapt ık? Biz yalnzca
karşı ç ıktık. Acaba biz de Barolar Birli ği veya barolar olarak veya
İ stanbul Barosu bu i şi daha çok biliyor diyelim, onlar acaba böyle
bir hazırlık yaptılar nt, yani bir hakkımız var mı sırf karşı ç ıkma-
ya? 0 vizyon derken, onu demek istiyorum. Bir kurumun kül-
türü, yazıya, Başkanın beyanatına falan hiç değerlendirihniyor,
yeni yap ılan çalışmalarda, o toplant ının izlenmesi gerekiyor.

Başkan: Başkanım, yine konu şuruz, zevkle de dihliyorum.
Yalnız, arkadaşlarımızdan da, salondan da ülke ve meslek so-
runlar ıyla ilgili bir sonraki madde var, vizyonu anlat, yap ılacak-
ları anlat, yani bunun bu maddeyle ilgisi yok diye söyledim. To-
parlarsanız sevinirim.

Buyurun Ba şkanım.
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REM/ İ	 Av. Remzi DEM İRKOL: Uzla şmayla ilgili noterler çal ış-
DEM İ g KOI'UH iniş, kendilerine böyle bir pay ayarl ıyorlar. Biz bir şey yapmış

KONU ŞMASI mıyız; yapmamışız, yalnızca karşı çık ıyoruz. Ücret meselesinde
de " şöyle mi olsun, böyle mi olsun ?" Peki, olmad ı ve şartlar da,
artık küreselleşme onu gerektiriyor ki, diyorlar ki, "artık bu bir
lıiznıet sat ı n almas ı na dönü şı i yor." Yeni yaptığın-uz Avukatl ık Ya-
sas ında bununla ilgili bir şeyimiz var mı? Yani liberalleşme söz
konusu olursa, biz buna haz ırlıklı mıyız, buna karşı yeni Avu-
katlık Yasası'nda böyle bir hüküm getirdik mi veya rekabet ve
kalite meselesinde, sınavla ilgili "kalite" denildi. Tabii kalitenin
oluşmas ı için rekabet gerekiyor. Bu rekabetle ilgili altyap ı var
mı? Hepsini yasaklamışız, yasak üzerine avukatl ık kurumlar ı
oluş turmuşuz. Peki, bugünkü özgürlük diyoruz, dayanışma di-
yoruz, yard bunlar ı bir ölçüde baktığımızda, Avrupa'da diyorlar
ki, "avukatl ık, kan ı tı görevi değildir" ve bununla ilgili iki defa Av-
rupa Parlamentosunda "bu kald ı rı n, bit yanl ış tı r" denildiği halde,
Parlamento iki defa bunu reddediyor, yani diyorlar ki "lıiz ıııet
sektörüdür." Yani buna göre gelişmeler olacak, biz buna göre bir
haz ırlık yapal ım mı diye, ben bunu söylemek istiyorum. Uzlaş-
mada geldiğimiz ş eyi gördünüz. Yani ben istiyorum ki, Barolar
Birliği, bizim 55 bin avukatimız ın önderi olarak sizin bir liderlik
vizyonuyla bizi peşinizden sürüklemesi, biz her şeye varız.

Ba şkan: Teşekkür ederiz, sağ olun.

Uşak Barosu Ba şkanımız; buyurun.

JIM	 Av. Kazım KARGI (Uşak Barosu Başkanı): Say ın Başkan,
tARGI'NIN Say ın Yönetim, değerli başkanJarım; biz ilk defa seçildik, dün-

KONU Ş!MSI den beri toplantılar ı izliyoruz, fevkalade menırnm olduk. Dün
toplantımızın başında dediniz,"fikirlerin ı izi paylaşmak için bütün
konu ş macı ları dinliyoruz, faydalan ıyoruz." Kürsü özgürlü ğü için de
her şey densin, buna da kat ılıyoruz. Ancak üzülerek söyleyelim
ki, biz vekiller olarak, ba şkanlar olarak, ağzımızdan çıkan her
lafı tartmamız laz ım. Bir konuyla ilgili ise, konuyla ilgili konuş-
mamız laz ım, özür dileyerek söylüyorum. Bir arkada şımız dedi,
"vekillerle ımı tlaka n ıücadele edelim." Kardeşim, milletvekili olan-
lar, zaten dosyas ını barodan engelliyorlar, buna engel var. Yani
arkadaşimızı tenkit açısndan da değil, zaman çok önemli.
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Bu girişi yaparak, ben sadece avukatl ık ücret tarifesiyle ilgi- K1IM

h maktu hususta şunları söylemek istiyorum. Gelirken, Denizli KARGININ

Barosu Ba şkan ımız ın ve diğer baro başkahlanmız ın dediği gibi, KONU Ş MASI

genç arkadaşlarımız bunu bekliyorlar. Fakat her kongremizde,
her şeyimizde avukatl ık mesle ğinin erozyona u ğradığım ve ka-
muoyunda paragöz bir tutummu ş gibi durum da has ıl oluyor.
Bizler baro başkanları olarak, önce mesleğin-izin onurunu ve
saygınlığını korumak zorunday ız.

Para meselesine geldi mi, bizde de bir dönü ş oluyor, üzü-
lerek söyleyeyim. Avukatın emeğidir, çok büyük takiplerden
farklı rakamları alırken iyi de, biz bunu . izah edemiyoruz arka-
da şlar. Bu bakımdan, örneğin Uşak'ta bir sulama kooperatifi, sa-
dece TURKCELL, TELS İM olarak olayı görmeyelim, 30 kişilik,
en kabaday ı borcu 80 milyon, 50 milyon. Vicdanımız elvermiyor,
belki siyasi yönümüz var, koyamad ık; çünkü vekMet ücreti, 30
milyonluk takip 200-210 milyon oluyor. Mersin Barosu Başka-
nımızm dediği gibi, icra çıkışı, o da doğru, ama zaten s ıkıntı bu
ufak takiplerde. 100 milyona kadar icra çıkışı olanda yine 100
milyon alacaksın. Bu da toplumdaki paragöz imaj ımızı zedeliyor
diye düşünüyorum. Ama avukatlar ın da bir emeği var, bu icra
ç ı kış, takip ç ıkışı da Nı sefer biraz düşük konup, yine 100 milyon
vekalet ücreti... Bu biraz haks ızlık gibi geliyor, yani bunu samimi
olarak, yani meslektaşlar ın emeğine saygısızl ık değil de, biz ken-
dimizi toplunidan soyutlayamay ız, bu imaj ımızı düzeltmemiz
laz ım diyorum. Örneğin genç meslektaşlarımı.z para için her şeyi
yapıyorlar. İş davaları oluyor, büyük bir şirketin vekiliydik. İş
mahkemesinde 400 milyon alabilmek için, hemen ertesi gün icra
takibine.,. Yani birbirimize saygılı olmamız laz ım, mesleğin onur
ve itibarını bu şekilde koruyabiliriz. Ben bu bak ımdan şunu öne-
riyorum: 100 milyona demeyelim de, belli bir şeyi, bunu biraz
daha yar ıya çekersek, yani o şekilde olabilir, bu sefer tarifenin
1/3'ü, 1/4'ü değil, 50 milyona... Bu sefer 100'ün altında konur,
110'un altında konur ve imaj ın-liz zedeleniyor. Bizim orada bir
deyiş var, tabii avukatlık, para almak, şey ç ıkarmak manas ında
değil de, "kuzudan kuzu postu ç ı kar, koyu udan koyun postu, büyük-
baş hayvandan büyükba ş hayvan pos trt, ama pirenin de postu olmaz."
Onun için, çok ufak takipler, 3 YTL için 110 YTL, hukukun oldu-
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ğu yerde hak vard ır, hakkm oldu ğu yerde de meslektaşlarımız ın
aleyhine dahi olabilir, gidi şe dur dememiz için buna engel ola-
lım.

Teş ekkür ediyorum.

Ba ş kan: Çok teşekkür ederim Ba şkanım.

Buyurun, Genel Sekreterimiz bir kişisel açiidama yapacak.

	

- GÜNE Ş	 Av. Güne ş GÜRSELER- Bir iki sahr bir şey söyleyeceğiın:
GURSELER İN Remzi Bey'in Barolar Birliği'nin Avrupa Birliği'yle ilgili çalış ma-

XDNU ŞMASI larını ilgiyle izlediğini biliyorum. Avukatl ık asgari ücret tarifesi
konusunda Avrupa Birli ği'nde gelişmeleri de izliyoruz ve ser-
best rekabet ortamı kapsamında tarife olmamal ıd ır, hatta bizim
Rekabet Kurulu da bunları söylüyor. Fakat biliyörsunuz, bu ta-
rifenin adı, asgari ücret tarifesi ve bu, büyük ölçüde mahkeme-
lerin karşı tarafa uygulad ığı tarife. Avrupa'da bu da tartışılıyor.
ve kabul eden ülkelerde, karşı tarafa ücret nas ıl olacak; hakiniin
takdirine kalıyor. Hakim, davadaki performansa göre bir veka-
let ücreti karşı tarafa yüklüyor. Türkiye, bu aşamaya -hakimle-
rimize saygı duyuyoruz, ama- anlay ış meselesiyle ilerlediğinde
olacak. Biz bu sözünü etti ğimiz madde tartışmalarını düşündük
Yönetim olarak da. Bakanlık "tanfeyi ben yapacağı m" derken,
acaba karşı teklif olarak "b ı rak ı n, mahkeme takdir etsin, kin ıse yap-
ıııasin" diyebilir miyiz, CMUK avukat ınm vekAlet ücretini diye.
Tabii orada "peşin ödeniv" deniliyor, bir sürü ayrıntıs ı var. Ama
ona rağmen mahkemenin takdirine bunu b ırakmay ı göze ala-
madık. 0 nedenle, bu çok tart ışılan ve halen bizim ve Rekabet
Kurulu'nun da tart-ıştığ-ı bir olay, onu arz ettim.

Başkan: Teşekkür ediyorum.

Sayın Başkan ım, buyurun.

	

K£?PM	 Av. Kaz ım KOLCUOĞLU (İstanbul Barosu Ba şkanı): Bu
KOLCUOĞIU'NUN konuda en fazla icra takibi yap ılan bölgelerden birisi de İstan-

KONU ŞMASI bul. İstanbul'da maalesef bu konuda önemli bürolar olu ş turul-
du. Hatta avukat, avukat ı kullanmaya ba şladı, yani 100 milyon
lira ben alıyorum, 40 milyon liray ı sana veriyorum, diyorum ki,
"bu dosyaları takip et, JOO'ü al, 60' ı n ı bana ver, 40' ı n ı da sen al." Bu
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KİdIM

KG [E ii aĞ LU'NU N

KONU ŞASI

tabii hem avukatın avukatı istismar ına, hem de iş sahiplerinin
adeta avukatlar ın hizmetlerini kendi aralarındaki yarış taıi yarar-
lanmak suretiyle "o 120 n ı ilyo ıı liran ı n da 20 milyon unu bize kı?ğı t

paras ı olarak verir misiniz?" diye teklif yaparak iade gibi yapmaya
başlad ılar. Tabii bu konuda bugüne kadar çok ciddi bir şikayet
bize gelmedi, ama olaylar ı hep takip ettik. Yani bu tip olaylar ın
olmas ı, mesleğimizin onuru bak ımından çok önem ta şıdığı için
izledik, ama zannediyorum vatanda şlar çok farkında olmad ıkla-

r ı için, baroya bu konular ı aktarmadılar. İstanbul'da bize gelen 1
ya da 2 şikayet var.

Burada tabii çok önemli 2 şey var: Adaletin tam olarak sa ğla-

nabilmesi, mesle ğimizin ve meslekta şlarım ız ın da hizmetlerinin

karşılığının bir ölçüde ödenebilmesi. Bu ikisini yan yana getirdi-
ğiniz zaman, biz şöyle bir şey düşünüyoruz, orta bir yol: 1 milyo-
na kadar olan bölüm, zaten yüzde 12 olarak kabul etti ğimiz za-
man, 120 milyon yap ıyor. Biz de diyoruz ki, 1 milyonun altında
olan alacaklar için yine maktu ücret koyalim. Ama bu 100 olur,
120 olur, 120 de olabilir. Yani 1 milyonun altındaki alacaklar için
100 milyon veyahut da 120 milyon maktu ücreti vekalet ödenir.
Ancak bu ücreti vekalet, icra ç ıkışını hiçbir zaman geçemez. Bu
nedir; bu ufak borçlular ı korumaya yönelikhr, yani 30 milyon
olan, çıkışı 40 milyonsa 40 milyonu, 50 milyonsa 50 milyonu
geçemez. Çünkü bir ihtarname gönderiliyor. İ htarname sonras ı
paray ı ödememekte direnirse, zaten böyle bir bedeli de ödemek
zorundad ır insanlar, bunun da bir kar şıliğı olacak. Bir tespit da-

vas ı yaptığınız zaman, onun da maktu bir ücreti vekAleti var. Di-
yebilirsiniz ki, "bit tespit davas ı nda bir dilekçe veri yors ıı nuz; niçin bit

kadar para al ı n ıyor?" Ama bir hizmeti gerektirdiği için böyle bir

para almıyor, dünyada da böyle.

Biraz önce söylendi, "Avn ıpa'da ne oluyor?" Avrupa'da avu-
katlık ücreti, saat ücretine dönüştü. Yani kaç saat çali şıyorsanız,
saate göre ücret keseceksiniz, götürü i ş yok. "Beni ne kadar kulla-

n ıyorsan, senin için ne kadar saat l ıarc ıyorsan ı, onn ıı bedelini ödeyecek-

5m" diyor. Tabii asgari ücret orada da var, yok de ğil, karşı tarafa
yüklenecek olan ücreti vekalet orada da var. Ama bu konu, biraz
evvel Saym Genel Sekreterimizin söyledi ği gibi, tartışma konu-

su. Hatta başka bir tartışma konusu var: Avrupa Birli ği üyesi ü!-
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KiliM kelerin bir tek baro kapsamı altında toplanmas ı önerisi var. Son
KOI.CUOĞUJNUN gittiğini toplantıda bu tartışıldı, Avrupa Birliği üyesi ülkelerin

KONU ŞMASI tek bir baro altında toplanması. Artık hizmetin serbest dola şımı
ve her yerde herkesin avukatl ık yapma olana ğı çıkınca, böyle bir
yola gitmeye çalışıyorlar. Bizim önerimiz o, bana göre en maku-
lü de bu olabilir. Biz aslında teklifimizde "eski konu şsun" dedik.
Bunu neden dedik? 3 sene önce baz ı nedenlerde böyle bir maktu
ücrete gidildi, şimdi 2 sene sonra bunun tamamen savrulup öbür
tarafına dönüimesini izah etmek, açıklamak mümkün de ğil. "Ni-
çin getirdin, getirirken bunlar ı dü şünmedin mi; niçin kald ı rd ı n, yine
eskiye döndün 7" diye sorduklar ı zaman, bir orta yol, bir adil yol
bulmak gerekiyordu diye dü şünüyoruz.

Teşekkürler.

Ba şkan: Biz teşekkür ediyoruz Değerli Başkanım. Gerçekten
bu konu, görüldü ğü gibi başkanlar arasında da net değil, o ba-
kımdan Yönetimi anlayışla karşılamak laz ım. Bir de Adil Ba şka-
rum, "biz burada mutlaka bir sonuca var-al ı n ı" dedi.

Değerli başkanlarım; biz sizleri dinlemekten büyük keyif
aliyoruz ve de mutlaka alaca ğımız kararlarda sizin görüş leriniz
etkili oluyor. Ama Barolar Birliği Yönetim Kurulu'nun burada
karar ını noktalamak, bir yetki devri gibi olur. "Burada karara bağ-
layal ı m" dedi de, burada karara ba ğlamayal ım. Yönetim Kumlu
üyesi arkadaşlar ımız, ku şkusuz buradaki bu görü şleri değerlen-
direceklerdir.

İkincisi, biraz önce konu şan Sayın Manisa Barosu Başkanı-
ımza bir düzeltme yapaca ğım, konuşmalar ının hepsine katılı-
yorum. 2002 y ılmda Adalet ve Kalkınma Partisi yönetime gel-
dikten sonra, doğrudur, pul paralarında bir düzenleme yap ıldı,
yeniden konulmadı . Pul paraları 2001'de konuldu. Düzenleme
de şöyle yap ıld ı : Türkiye Barolar Birliği Avukatlar Yardımlaş-
ma ve Dayanışma Fonuna ayr ı bir bölüm, gelen paralar toplan-
dı, yüzde 50'si Avukatlar Yard ımlaşma ve Dayanışma Fonuna
ayr ıld ı . 0 da Kahramanmara ş Milletvekili Mehmet Yilmazcan
ve arkadaşlarının önerisiyle Adalet Komisyonu'nda kabul edildi
ve Avukatlar Yardımlaşma ve Dayanışma Fonunda biriken para
Sayıştay' ın denetimine verildi. Geri kalan o yüzde 50'lik bölüm,
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kredi ve bildiğiniz o pul paraları, 2001 yı lından gelen ve bizim
staj, eğitim ve pul paralarma ili şkin yönetmeiğimize göre götü-
rülüyordu. Bir hakk ı teslim edelim diye, 2001 y ılmdaki değişik-
likte Adalet Komisyonu ve Parlamento ilk kez putu koydu, onu
söylemek istedim.

Buyurun Başkamm.

Av. Yusuf YILDIRIM (Eski şehir Barosu Ba şkan ı): Baro- YUSUF

lar Birliğinin ücret tarifesi değişikliğiyle ilgili gerekçesine baro YILDIRIM'IN

olarak hiçbir şekilde katılmarnız mümkün değildir. Gerekçede KONU ŞMASI

deniliyor ki, "asgari ücret tarıfesinin alt ı nda sözleşme imzalayan mes-
lektaşlann bu sözleş n ıeyi in ızalamas ı n ı engellemek için, başka meslek-
taşları n elde etmek istediği bir ücrette kesinti yapal ı m." Peki, öyle bir
şey düşünmemiz mümkün mü? Ben devletten, kamu veya kamu
kurumlarının 100 milyonluk veya 200 milyonluk bir icra takibir ıi
aldığımı kabul edelim, bunu tahsil amac ıyla ald ım. Barolar Birli-
ği gerekçesine katılmadan, gider sulh hukuk mahkemesine dava
açarım. Önümüzdeki toplant ıda da sulh hukuk mahkemesin-
deki davalardaki maktu ücreti mi değiştireceğiz? Bunlar çözüm
yolu değildir. Biz e ğer meslekta ş larımızın eğitimlerine, mesleki
duruşlar ına sahip çıkamıyorsak, ücretlerini kesme yolunu tercih
etmemiz tarihi bir hata olarak değerlendirilir.

Dünkü yap ılan konuşmalarda hep biz ele ş tiri olarak başka
kurumlar ı eleş tirdik. Dedik ki "partiler şöyle yapt ı, iktidar parti-
si şöyle yapt ı, yasama meclisi böyle yapt ı ." Bugün kendi Birliğimiz
böyle yaptı diye kendi baromuzda mı konuşacağız? Barolar Bir-
liği gerekçelerini kabul etmedi ğimizi daha evvelden yaz ı lı olarak
bildirdik. Bu bir mesleki duruşla ilgilidir; kendi meslekta şlarımı-

z ın ekonomik özgürlükleri, sosyal duru şlar ı, avukatlığa bakış-

lar ında farklılıklar oluşmaya başladıysa, bunu değiş tirmek için
bizim radikal karar almamız gerekir. Yoksa mesle ğini duruşunu
tamamlamış meslektaşlar ımız ın ücretlerini kesme noktasına ge-
len bu tarife değişikliğini hiçbir şekilde kabul etmemiz mümkün
değildir. Eğer biz bunu bu şekilde kabul edersek, bir dahaki top-
lantıda sulh hukuk mahkemesindeki maktu ücretleri de ğiş tirme
yoluna gitmek zorunda kalırız. Bu tamamen farklı bir duruma
gider ki, bunu bizim baromuzun kabul etmesi mümkün de ğil.

Teşekkür ederim.
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Başkan: Teşekkür ediyorum.

Afyon Barosu Başkanı Mümtaz Bey; buyurun.

	

CELAL MÜMrAZ	 Av. Celal Mümtaz AKINCI (Afyonkarahisar Barosu Ba ş-
AXINO'NIN kanı): Efendim, biz de bu maktu ücretin tamamen kald ır ılma-

KONU ŞMASI sna karşıyız. Neden karşıy ız? Bir danışma ücreti 100 YTL. Bir
meslekta şımız, bir icra dosyasm. ı haz ırlarken damşmaya verdiği
emek ve mesaiden daha az bir emek ve mesai mi harc ıyor? Hele
şimdi UYAP'a geçildi ilimizde, bir icra dosyasm ın haz ırlanmas ı
15 dakika, 20 dakika, hatta esasa kaydedilmesini de kabul eder-
seniz, neredeyse yar ım saat zaman ahyor. Bunun alacak miktar ı
düşük diye, meslekta şımız bu nispi ücrete mi talim edecek? Ger-
çekten bu noktada büyük tepkiler ald ık meslekta şlar ım ızdan. 0
nedenle, bu şeyin düzeltilmesi gerekir. Ama Mersin Barosu Ba ş-
kanımızın teklifi de daha adil görünüyor, yani asil alacak mik-
tarmın veya takibin alacak miktar ını geçmemesi yönünde bir
düzenlemenin adil bir düzenleme olaca ğı kanaatirıde oldu ğumu
belirtmek istiyorum.

Bunun dışında, bizim ilimize has, bizim ölçeğimizdeki illerde
de olabilir, konu dışı belki, ama dava takipçili ği müessesesi hAM
yasanızda. Avrupa ülkelerinde hAlA böyle bir uygulama var m ı,
bilmiyorum. Adliyeden emekli olan, hemen bize müracaat edip
dava takipçi belgesi al ıyor, gittikçe de son zamanlarda artmaya
başlad ı . Meslekta şlanmız ın bu kadar çok çoğaldığı bir ortamda,
hukuk fakültesi say ısının 40'lara yaklaştığı bir dönemde hAlA
dava takipçiliği müessesesini gerçekten içime sindiremiyorum.
Sayın Manisa Barosu Ba şkanımız da belirtti, Avukatl ık Yasası'm
tamamen kendiniz haz ırlayıp bunu bir an önce Meclisten geçir-
me noktasında çaba göstermeliyiz diye dü şünüyorum.

Teşekkür ediyorum efendim.

Başkan: Biz teşekkür ediyoruz.

Sakarya Barosu Başkanımız; buyurun.

ALi RIZA Av. Ali Rıza ACARTÜRK (Sakarya Barosu Ba şkan ı): CMK
ACARİURKUN hizmetlerinde görevlendirmeleriniiz artt ı, Bakanl ık bir çözüm

KONU ŞMASI getirdi. Bu çözüm, ceza muhakemesindeki görevlendirmelerde 5
yıllik sınırı değiştirerek, neredeyse CMK göievlendirmelerini or-
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Ai R İ tA

A CA R T Ü R Ü N

KONU ŞM4SI

tadan kald ırd ı ve bunun sonucu olarak da önümüzdeki dönemde
özellikle CMK'da görev alan genç arkada ş lar ımız ın kazançlarm-

da yüzde 90' ın üzerinde bir azalma olacak. Dolay ısıyla Bakanl ık
ve hükümet, para ödemedi ği için, bu yolla hizmeti azaltt ı ve geç-

mişteki kazamınlar ortadan kalktı . Biz de genç arkada şlarımız ın
da içinde bulundu ğu bir ortamda, bu geriye dönü şe karşı koymak

için bir dizi çalışmadan sonra bir eylem karar ı ald ık. Bu maktu

ücretle ilgili konuyu da buraya ba ğl ıyorum. Maktu ücretten fay-

dalanan arkadaşlar ımız, Bakardığm gerekçesi doğru, çoğunlukla

genç arkadaşlar ımız, büyük şehirlerde belli avukatlar, baz ı genç

arkadaşlar ı çalıştırıyor olabilirler. Sakarya'da 294 avukat arkada-

şııruz var, gelmeden önce kaç arkada şımız ın bu tür kurumlarla

çalıştığım inceledim, 74 arkadaşımız bu tür kurumlarla çalışıyor.

Hiçbiri de böyle bahsedildi ği gibi bir avukatın yanında falan me-

mur gibi çalışan avukat arkada şlar ımız değil, bürolarında çalı-

şıyorlar ve kazarıçlarmın büyük bir bölümünü de buradan elde

ediyorlar, diğer bölümünü de CMK'dan elde ediyorlar. Yani bu
genç arkadaşımız ın 2 kaynağı var; kurumlar ve CMK.

Biz bir taraftan CMK'da bize yap ılan haks ızlığa karşı bu ar-

kadaşlarımız ın eyleme kalkışmasını isteyeceğiz, CMK daki gelir-

lerinin ortadan kaikmamas ı için ayağa kalkmalar ını isteyece ğiz;

diğer taraftan da Barolar Birliği'nin bundan 2-3 sene önce ortaya

koyduğu bir kazanım' Barolar Birliği, vatandaşa, hakkaniyete

uymadığı gerekçesiyle bunu ortadan kald ıracak. Bunun bir te-

zat olduğunu düşünüyorum. Barolarda arkada şlar ımız ın bu ey-

lemlere destek vermesi noktasında bizleri tartışılır hale getire-

ceğini, kendi eylemlerimizi boykot edece ğini, sabote edeceğini

düşünüyorum. Onun için de Barolar Birliği'nin son asgari ücret
tarifesindeki 3 tane, CMK'daki 1 tane olmak üzere, görüşlerin-

den sadece bu nispi ücret ve maktu ücretin kaldırılmas ıyla ilgili

bölüme katılmıyorum.	 -

Bu noktada hakkaniyete uygun bir çözüm olmas ı aç ısından

bugün önerilen ara çözüm olarak, matrah ı, yani takip miktar ını
mgeçemesi esas ının getirilmesinin uygun olaca ğı görüşündeyiz.

Barolar Birliği'ne daha önce görüşlerimizi detayli bildirdiğimiz

için detay vermiyorum. Ancak CMK Yönetmeli ğindeki yüzde

54'lük, Bakanlığın tartışması, bizim artışımızla ilgili konuda da
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Ali RIZA bizim baromuzun daha önceki görü şleri de bu, bildirdiğimiz gö-
4(ARTÜRKÜN rüş de şudur: Ayr ıca bir CMK asgari ücret tarifesine gerek bu-

KONU ŞMASI lunmadığmı, asgari ücret tarifesir ıin CMK'da da uygulanmas ı
gerektiğini düşünüyoruz.

Saygılarımla arz ediyorum.

Başkan: Teşekkür ediyoruz değerli Başkamm, sağ olun.

Buyurun.

ÜNSAL	 Av. Ünsal TOKER (Türkiye Barolar Birli ği Ba şkan Yar-
JOKER'IN dımc ısı): Say ın Başkan, değerli meslekta şlar ıım; tabii oturarak

KONU ŞMASI devamlı dinlemek zor, bazen de konu şmak ihtiyacım hissediyor
insan.

Biraz evvel Mersin Barosu Ba şkanı arkadaşım, bir olay ı siz-
lere aktard ı. Tahmin ederim, bir sabit hizmet için, 13 lira için 165
küsur lira bir icra takibinden bahsetti. Bu şekilde sabit hizmeti
icra vas ıtasıyla tahsil edilen... Bir vatanda şla bir otobüse bindi-
niz ve yolculuğa ba ş lad ınız. Mesleğinizi size sordu, "avukatun"
dediniz ve o vatandaşın size bakışını, sizin mesleğinize atfettiğ i
değeri bir anda beraberce dü şünelim. Bunu niçin anlat ıyorum?
Bu hepimizin ba şına zaman zaman gelen bir olay. "Avukat,,,,"
dediğimiz zaman, göğsümüzü şöyle açabilmeliyiz.

Bakın, baz ı olaylara hep ferdi olarak bak ıyoruz, olay ı ferdi
hale getiriyoruz. Eğer bir mesleği saygın, onurlu meslek haline
getirmemiz gerekiyorsa, bütün kurallar ı birlikte dü şünmeniiz
laz ım. Samyorum Ordu Barosu Ba şkanımız dedi ki, "biz gözlükçü
değiliz, kamu hizmeti yap ıyoruz." Eğer kamu hizmeti yap ıyorsak, ü
zaman bu kurallar ımızı da birlikte yan yana getirmek zorunda-
yız. Aksi takdirde, bir olayda farkl ı düşüneceğiz, bir başka olay-
da farklı düşüneceğiz ve o bizim güvenilirli ğimizi de yitirir, o
zaman sizi iktidar da bize farklı bakar.

Biraz evvelki bildirinin içine para koymayal ım dedik, paray ı
konuşmayal ım dedik. Şimdi burada bir olayı birlikte değerlen-
dirmemiz laz ım. Eğer bu uzun süreli bir kural olacaksa, bizim
avukatlık ücretiniiz 2 tanedir: Birincisi, hizmet satın alan kişiye
verdiğimiz hizmetten dolayı aldığımız ücret. Bir de biraz evvel
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Say ın Genel Sekreterimin tayin ettiği, bir yargıcın, bir icra me- ÜNSAL

murunun takdir ettiği ücret. Eğer siz, müvekkilinizden ücret İOKERIN

almazsan ız, disiplin suçu i şliyorsunuz. Bu konuyla ilgili olarak KONU ŞMASI

buraya gelmeden önce, Ankara'dan bir avukat arkada ş beni ara-
dı. Dedi ki, "biz şöyle zor dunı mday ız." Dedim, "Peki, o zaman ben
sizin leffinizé bir karar alsan ı ya/tut da lehin ize kararda etkili olmaya
çah şsam, disiplin suçu i ş len ıeyecek ııı iyim? Ücretsiz i ş al ıyorsunuz."
Bir kere işin tümünü böyle birlikte düşünmek gerekir. Ben ücret
ödenrnesin den-ıiyorum, asgari ücret zaten ödenecek, ama asga-
ri ücretin adaletli ve mesle ğin onuruna yakışır şekilde düzen-
lenmesi gerekli. Bir kısım arkada şlarımız, bu ücretin bu şekilde
farkli hale getirilmesini istiyor. Onun gerekçesi ne olacak? Hani
asgari ücretti bu zaten, öbür taraftan biz hizmet verirken, kar şı
taraftan bir ücreti zaten alacağız, almazsak disiplin suçu i şlemi-
şiz. 0 zaman biz, barolar vas ıtas ıyla meslektaşlarımıza bu yönde
farkli davranmış olmaz mıyız? Peki, "ücret almad ı" diye size bi-
risi şikyette bulunsa, disipline sevk etseniz, ceza alsa, böyle bir
olayda da o kişi karşınıza gelse, "beni cezaland ırdı n ız, bunlar ı niye
cezalandı rmad ı n ız?" dese, bunun cevab ını verebilecek miyiz?

Benim bunu açıklamaktaki maksad ım, zora girdik, böyle bir
ilcilemde kald ık, yahıız ücret meselesini düzenlemek de yetmi-
yor. Sayın Genel Sekreterim dedi ki, "kurumlarla ilgili olan şeyler-
de s ıkıntılannnz var, istiyoruz, cevap vermiyorlar." Peki, -biz bunu
bu hale getirdiğimizi varsayarak konu şuyorum, lütfen yanlış
anlaşılmasm, altını çiziyorum- biz bunu bu şekilde bıraktık, as-
gari ücreti bu şekilde düzenledik; kurumlar o zaman bu hizmeti
alabilecekleri avukat bulamazsa, acaba bizim dedi ğimiz sözleş-
melere tabi hale gelmezler mi? Bu bir kural değil midir, kural-
lar uzun deneyimler sonucu ortaya ç ıkmaz mı? Birlikte bir mu-
hasebe yapmamız gerekiyor. Tamam, işin kolayı, yine bir baro
başkanı söylemişti, "çabuk çözüm, çözü n ı olmaz." Zannediyorum,
Ordu Barosu Başkanı demişti. Biz bir çabuk çözüme gidiyoruz.
o nedenle, meseleyi bu çerçevede dü şünerek değerlendirmenizi
özellikle istirham ediyorum. Barolar ım.ızdaki meseleleri ben de
biliyorum, barolarda s ıkıntılar var. Ancak biz bir yerden ba şla-
mak zorundayız. Eğer bugün burada güvenilir bir topluluk ha-
linde olacaksak, o otobüste "ben avukatı n," diyebilecek, göğsünü
gerebilecek konumda olacaksak, bu tür konulara bir yerden ba5-
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lamak zorunday ız. Aksi takdirde, hepimiz buraya gelir, zaman
zaman emeklerimizi bo şa harcamış oluruz.

Ben bu duygularla hepinizi sayg ıyla selaml ıyorum.

Başkan: Say ın Başkan, teşekkür ediyoruz.

Değerli başkanlarım; Say ın Başkan Yard ımc ımız, Türki-
ye Barolar Birliği Başkan Yard ımc ısı Sayın Ünsal Toker, ücreti
vekMet ve asgari ücret konusundaki bireysel görü şünü söyledi.
Tabii Yönetim Kurulundaki di ğer arkadaşların görüşleri kendi-
lerine saklı ve bu konuşmaların sonucunda da bir de ğerlendirme
yapılacak.

Sözü Kahramanmara ş Barosu Ba şkanına veriyorum.

Buyurun.

iSh İ t	 Av. İsmail KAHVECİ (Kahramanmaraş Barosu Başkan ı):
HVEd'NiN Benim ücret konusundaki şahsi görü şüm; nispi ücretimiz, as ı l

KONU ŞMASI alacağın altında olmas ın diyorum. Yani as ı l alacak 100 milyonsa,
bize ödenecek maktu ücret de 100 milyon olsun diyorum, a şma-
sm diyorum.

Başkan: Yani 10 liraysa 10 lira, 50 liraysa 50 lira.

Av. ismail KAFİVECİ- Evet, 50 liraysa 50 lira, onu a şma-
sın diyorum. Onun üzerindeki alacaklarda ayn ı maktu ücret
125 nıliyonsa, 125 milyon şeklinde uygulans ın istiyorum. Fakat
biz, baro başkam olarak tüm avukat arkadaşlar ımız, özellikle bu
işlerle iştigal eden avukat arkadaşlar ımız, bizim avukat olarak
hakkımızı kimler koruyor; baro başkanı ve Barolar Birliği koru-
yor. Bu nedenle, "n ıaktu ücret konusundaki iyile ş tirme, l ıakkaniyet
ölçüleri size 'ni kaldı ?" diye arkada şlar bu konuda bizleri ele ştiri
yağmuruna tuttular ve telefonla bizzat sizinle bu konuyla ilgili
olarak görü ştüm. Bu nedenle, bizim görüşümüz, avukat arka-
da şlar ımızm haklarım koruma düzeyinde maktu ücretin aynen
devam etmesini istiyorum.

İsa arkadaşımız ın dediğine katılmamak mümkün değil; fa-
kat "3 dakikada icra takibi haz ı rlay ıp takibe geçen, iyi niyet gösterisi
yapmayan arkadaşlannuz var, bu ınanada haks ı z kazanç elde eden ar-
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kada şları nuz var" demişse de, ben ona katılmıyorum, çok azınlık-
ta olan arkada şlardir. Arkadaşlar ımız, dosyalara emek ve mesai
harc ıyorlar, maktu ücretin devamindan yanay ım.

Başkan: Teşekkür ediyoruz Say ın Başkanım.

Say ın Adana Barosu Ba şkanı; buyursunlar.

Av. İbrahim GAZ İOĞLU (Adana Barosu Ba şkanı): 1995 IBRAHiM

yılında Başkanvekiliyken, Adana'da 7 tane asliye hukuk mah- GA7 İ OĞUJ'NUN

kemesi vard ı . Bu mahkemelerdeki dosyalar ı incelediğimde, 100 KONU ŞMASt

dosyanın 85 dosyasmm avukat eliyle aç ılmadığıru tespit ettim. 0
günden bu yana gerçekten avukatlar ın kazançlar ında çok fazla

düşüşler oldu. Aşağı yukarı çıkarılan yasalar, hep avukatlarm
kazançları aleyhineydi. Şu anda gündemde, Mecliste olan bir
Hukuk Mahkemesi Yasas ı var. Bu yasada, baz ı davalar ın, yani
50 bin YTL' nin üzerinde olan davalarm baz ı mahkemelerde avu-
kat eliyle aç ılmas ı zorunluluğu getiriliyor. Burada herhalde Ba-
rolar Birliğine büyük görevler dü şecek; bu yasa Mecliste görü-
şülürken, öncelikle bu 50 bin liral ık s ınırın aşağıya, asgari 10-15
bin YTL'ye çekilmesi için elinden gelen gayreti göstermesini isti-
yorum. Gerçekten avukatlar, elbette Say ın Başkan Yardımc ımın
söylediği gibi, onun da görüşlerine katılmamak mümkün değil,
ama kazanç olmadan da ya şamamız da mümkün değil. Onun
için, hukuksal mücadelemizde hiç olmazsa kazanç da temin et-
mek zorunday ız. Hiç olmazsa davalar ın avukat eliyle açılmas ı,
hukuksal aç ı dan da büyük anlam taşır.

Avukatlık ücret tarifesine gelince, biz görüşlerimizi yazılı
olarak Barolar Birliği'ne bildirmiştik. Aynı cümlenin aynı şekil-

de kalmas ı şeklindeydi görü şlerimiz; fakat Barolar Birliği'nde

ayın 13'ünde yap ılan toplantıda, biz de ziyaret için gittiğimizde,
bu konuda Sayın Başkan ve diğer baro başkanları tarafından gö-
rüşler öne atılınca, ben biraz fikir de ğiştirmek zorunda kald ım.

Burada yap ılan konuşmalardan da şu kamya yard ım: Gerçekten
gerek Adalet Bakahl ığı görüşü ve Barolar Birli ğinin görüşü de
bence bir noktada ortalama bir ş ey ç ıkmas ı aç ıs ından... Şu anda
maktu ücret 125 lira. 125 liraya kadar olan icra takiplerinde nis-
pi vekMet ücreti uygulansın, 125 liradan sonra yukar ıya kadar,

yani 125'e ula şana kadar da 125 lira uygulans ın. Bence o zaman
bu çok adaletli olur kanısınday ım.

- .-	 215
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Çok teşekkür ederim.

Ba şkan: Çok teşekkür ediyorum değerli Başkan ım.

Arkadaşlar; bu ücretle ilgili bütün görü ş ve düşüncelerinizi
aldık. Bir kez daha arkadaşlarımız, sizlerden ald ıklar ı bu görü ş
ve düşüncelerle değerlendirme yapacaklar. San ıyorum bugün
öğleden sonra saat 14.30-15.00 gibi yine Yönetim Kurulu olarak
oturup, hem bu iki günlük toplantıyı değerlendireceğiz, hem de
sizlerden gelen çok değerli fikirler doğrultusunda bunlar ın hep-
sinigündeniimizde tartışacağız.

Gündemimizin son maddesi, ülke ve meslek sorunlar ıyla il-
gilideğerli başkanlarımızın katk ılar ını rica ediyoruz. Bu konuda
Izmir Barosu Başkan söz istedi.

Bir de bu Sosyal Sigortalar Kurumunun özellikle yeni uygu-
lamasıyla ilgili sizin aç ıklamanız ı alacağım, o çok önemli, o met-
ninizi de rica edeceğiz. Bizim de o konuda çal ışmalar ımız var,
ama o son derece önemli.

Say ın Başkan ım; buyurun.

NEVIAJ Av. Nevzat ERDEMIR (Izmir Barosu Ba şkan ı): Değerli Bir-
ERDEMiR İ N - lik Başkanım, Barolar Birli ğinin değerli yöneticileri, de ğerli baro
KONU ŞMASI başkan arkadaşlar ım; biraz sonra Sevgili Yönetim Kurulu Üye-

muz Muhittin Üstündağ da sizlere özellikle yeni Sosyal Güvenlik
Yasası'run avukatlar ve di ğer emekliler, çal ışanlar yönünden ne-
ler getireceğini anlatacaklar.

Başkanları dinledim, özellikle Remzi Demirkol Ba şkan din-
lerken, gerçekten biz avukatlar ın yeııidünya düzeni ya da küre-
seileşme konusunda bir duru ş belirlememiz gerektiğini dü şünü-
yorum. Aksi takdirde, yak ın zamanda Avukatl ık Yasas ı 'nın avu-
katlara sağladığı olanaklar birer birer uzmanla şma ad ı altmda
eliniizin altından kay ıp gidecek. Türk avukatlar ı, yabanc ı hukuk
şirketlerinin ya çanta taşıy ıcıs ı ya da Sayın Adalet Bakanlığı 'nın
şoför al ımindaki ilanında belirttikleri gibi, şoförlük, gardiyanl ık
ya da mübaşirlik -bu görevleri yapan arkada şlara saygı duyu-
yorum- gibi hizmetlerde tercih edilen bir meslek haline gelecek.
Ondan sonra da biz barolara avukatl ık mesleğinin cenaze nama-
z ını kilma s ıras ı gelecek.
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Değerli arkadaşlarım; ben bir belde belediye başkanının ve- NEVZAT

kili sıfatıyla Menemen'e gittim. Başkamn arabas ı yoktu, "beni bel- ERDEMRIN

deye b ı rakı r ı n ı s ı n ız?" dedi. Belde, Zeyrek Beldesi, ba şkan görevi EONU ŞMASI

kötüye kullanmaktan yarg ılanıyor. Başkanın beldesinin kav şağı-
na geldik, "yolda bir vatanda şı al ı r m ı s ı n?" dedi başkan, durdum,
vatandaşı benim araca ald ık. Başkan sordu, akrabas ı aynı za-
manda, "ne var ne yok Ön ıer" dedi. "Ne olsun Sayı n Başkan; devlet
yakas ı n ı tefeciye kapt ı rın ış, ac ı s ı n ı bizden çı karıyor" dedi. Sordum,
tefeci lafım benim açıklamamdan sonra bu vatanda şımız ifade
etti. Öğrenim durumunu öğrenmek istedim; "ben ilkokul
nuyun ı " dedi.

Değerli arkadaşlarım; Türkiye de gerçekten şu anda
Osmanl ı 'nın son dönemine benzer bir şekilde. Osmanl ı, Düyunu
Umumiyeye yakasını kaptırmıştı; maalesef 1957 y ılında yapılan
ilk stand-by anla şmasından sonra Türkiye Cumhuriyeti, Düyu-
nu Umumiyenin yerine, IMF'ye, Dünya Bankas ına, OECD'ye ya-
kasım kaptırmıştır, ekonomik ba ğıms ızlık elden gitmiştir. Çoğu
yasalar, biz avukatlar ın ya da Türk yurttaş larmm gereksinmesi
için değil, IMF'ye, Dünya Bankasına olan borçlar ı esas almak su-
retiyle, onlar ı ödemek için haz ı rlanıyor. Çoğu kere de maalesef
Parlamenterlerimiz neye "evet" dediklerini, neye "hay ı r" dedik-
lerini bilmeden ellerini kald ır ıp indiriyor.

Değerli arkadaşlar ım; biz bu ülkenin hukukçular ıy ız. Geldi-
ğimiz noktada Türkiye, yasamasma, yürütmesine ve yarg ı orga-
nına dış odaklarm müdahale etti ği yar ı sömürge bir ülke haline
gelmiş tir. Biz hukukçular, bu geldiğimiz noktada doğru bir du-
ruş tespit edemezsek, dün nas ıl ihale Yasas ı'na açık eksiltmeyle
avukat al ınmas ı girişimi karşısında sadece dava açmakla yetin-
diysek, bundan sonraki gelişmelerde de küreselle şmeriin dayat-
tığı koşullar, mesle ğin-izi de, ülkemizi de bitirir hale gelecek.

Değerli arkadaşlar ım; Anayasanın 2. maddesinde devletin
demokratik, laik, sosyal bir hukuk devleti oldu ğu belirtilmiştir.
Ama gelin görün ki, ya şamının en güzel yıllarmı devletine ya da
mesleğine veren insanlar ın emeklilik ve sosyal güvenlik hakla-
rı birer birer yine bu söyledi ğim uluslararas ı tefeci kurumlara
olan Türkiye Cumhuriyeti'nin borcunu ödeme pahasma elden
gitmektedir. Tespiti do ğru koymazsanız, duruşu, tepkiyi de
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NEV/AT münferit olarak koyars ımz. Olaya sağlıkl ı şekilde yaklaşmak için
ERDEMiR'IN o bütünün tümünü görmek, tümünü de ğerlendirmek suretiyle
KONU ŞMASI yargıya varmak gerekir.

Değerli arkadaşlar ım; yeri gelmişken, CMK ücret tarifesi
konuşuldu. CMK ücret tarifesiyle avukatl ık asgari ücret tarifesi
ayr ımı kadar ilkel bir ayr ım olamaz. Bizce henüz tarife yapma
yetkisi Birlik Yönetim Kurulu'nun elindeyken, bu ikili yap ıya
yarından itibaren Sayın Birlik Ba şkanım ve Birlik Yönetim Kuru-
lu üyeleri son vermelidirler. Bu, yap ılacak mücadelenin de, bun-
dan sonraki yapılacak mücadelenin de bir parças ı olmal ıd ır.

Değerli arkadaşlarım; Yönetim Kurulu üyem uyard ı, Marka-
lar Yasası değişiyor ve s ırada hukukçuların elinden, avukatlarm
elinden marka vekilliğini alma var. Bunlara dikkatinizi çekiyo-
rum. Bunlar, gerçekten küreselle şmenin ya da yenidünya düze-
ninin Türkiye'ye dayattığı şeylerdir.

Sevgili arkadaşlarım; vaktinizi fazla almak niyetinde de-
ğilim. Şu anda Türkiye, bir yandan yenidünya düzeni ad ı al-
tında Amerika Birle şik Devletlerinin, öbür yandan da Avrupa
Birliği'ne uyum ad ı altında Avrupa Birliği'nin kabul edilemez
talepleri, tehditleri ve kuşatmas ı altındadır. Türkiye'nin önüne
konulan yol haritas ı, Türkiye'yi Sevr'e götürecek yol haritas ıdır.
Türkiye, yakın tarihte savaş yitirmediği halde, baş ta Kıbrıs ol-
mak üzere, toprak yitirmek üzere olan bir ülkedir. Yine yaban-

 : •• cılara toprak satışına ilişkin yasal düzenlemenin 3 kez Anayasa
Mahkemesi'nce iptal edilmesine ra ğmen, yine Avrupa Birliği'ne
uyum adı altında Türkiye, toprak yitiren, vatan parças ını yitiren
bir ülke konumundad ır.

Değerli arkadaşlar ım; çok yak ın tarihte yine Avrupa
Birliği'ne uyum bağlamında Vakıflar Yasas ının bu Parlamento-
dan geçtiğini ve Cumlıurbaşkanımn ın barolardan gelen tepki
üzerine bu yasanın baz ı maddelerini veto ettiğini de hepimiz
biliyoruz. Öyle sanıyorum ki, günümüzde barolar ın şu içinde
bulunduğumuz koşulların analizini çok sa ğl ıklı şekilde yap ıp,
kamuoyuna bu konuda ortak bir tav ır ve tutum belirlemelerinin
zamanı gelmiş tir ve bize göre de geçmektedir. Bize göre, bütün
barolar ın Türkiye Cumhuriyeti'nin kurulu ş belgesi olan Lozan'm
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delik deşik edilmesine müsaade etmemeleri gerekir. Bir bütün NEVLAT

olarak bu fotoğrafa baktığınız zaman, gerek Avrupa Birli ği'nin, ERDEM İ R' İ N

gerekse Amerika Birle şik Devletlerinin Türkiye'nin önüne Sevr'i KONU ŞtMSI

koyduğunu görmemek için insanın gözünün görmez, kulağının
duymaz ve vicdanmın da nasırla ş mış olmas ı gerekir. Ben bütün

çağların çağdaşı, bütün ülkelerin yerlisi olan Türk hukukçuları-

nın bu olumsuz gidişe tav ır koyacaklar ıru bekliyorum onu dili-

yorum.

Hepinize sevgiler, saygılar sunuyorum.

Başkan: Teşekkür ederim Sayın Başkan.

Değerli arkadaşlar; bu sosyal güvenlik kurumlar ının tek çatı
altında birleş tirilmesiyle ilgili çok önemli bir gelişme söz konusu
bugünlerde, 1.1.2007 tarihinden itibaren. De ğerli Izmir Barosu

Yönetim Kurulu Üyesi arkada şımız bir rapor haz ırlamış . Zanne-

diyorum ki ülke ve meslek sorunlar ıyla ilgili olarak konu şurken,

onun da daha önce aç ıklanmas ında büyük yarar var: Eğer uygun

görürseniz, önce arkada şıma bir söz vereyim, bundan sonraki

konuşmac ılar da onun üzerinde belki bir şeyleri daha rahat söy-

leme ve de ğerlendirme şansına sahip olabilirler.

Buyurun Muhittin Bey.

Av. Muhittin ÜSTÜNDAĞ (Izmir Barosu Yönetim Kurulu MUIJT İ N

Üyesi): Ben meslek yaşantımda hep bu isim benzetmesiyle kar- ÜSJIJNDAĞ 'IN

şılaş tım. Malum, Mustafa Üstünda ğ, çok sevdiğimiz, değerli bir KONU ŞMASI

politikacımızdı ama onunla kar ış tır ılmış olmaktan da onur du-

yuyorum.

Değerli başkanlar ım, değerli Yönetim Kurulu üyelerim; ön-

celikle hepinizi saygıyla selamlıyorum.

Pek çoğumuzun farkında bile olmad ığı, hani "terzi söküğü-

ıtü diken ıez" tabirine benzer bir durumla kar şı karşıyay ız. Sosyal

güvenlik, Türkiye'de kanayan bir yara. 3 ayr ı sosyal güvenlik

kurumunun ilkeleri, uygulamalar ı ve sonuçlar ı birbirinden fark-

lı olan ve dolayısıyla içi emeklisi, Ba ğ-Kur emeklisi ve Emekli

Sandığı emeklisi gibi çok farkl ı bir yap ı içinde sürekli imtiyazlar
verilen, öbür tarafta özellikle SSK emeklilerine -ki, bu bizi de il-
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- MUH İ TtİN gilendiriyor- tav ır alman ve onların sosyal güvenliklerini sürekli
USTUNDAĞİN tabana, tabanın altına itme gayretlerini ortaya koyan bir durum

KONU ŞSSI	 vardı .

Geçmiş te siyasiler, sosyal güvenlik konusunda sürekli ver-
dikleri tavizlerle bu kurumların giderlerini karşılamad ıklar ı gibi,
bütçeden katk ı sağlanmas ı suretiyle ve toplumda bir kara delik
olarak ifade edilen ve yakla şık 73 katrilyon Türk Liras ı gibi bir
rakama ulaşmış, çok büyük bir bedelle yeni bir çalışma baş latıl-
mas ı gerçeğini ortaya koydular. Bizim ba şta IMF ile olan görü ş-
melerimizde dayatma konusu olan en önemli konulardan bir ta-
nesi, sosyal güvenlik konusunun yeniden yap ıland ırılmas ıydı .

Bu arada, 1999 yılında yap ılan değişiklikle emekli SSK çalı-
şanlar ı ve Bağ-Kur çalışanları hakk ında bir sosyal destek primi
kesintisi uygulamas ı karşımıza geldi' ve nitekim biz, SSK emekli-
si avukatlar olarak bu uygulamadan sonra almaktan olduğumuz
emekli aylıklanmızın yüzde 15'i oranında bir kesintiyi kayna-
ğında kurumun kesmesi üzerine ma ğdur edildik.

Tabiatıyla dünya uygulamalar ı dikkate al ındığında, çal ışan-
ların sosyal güvenlik katk ı paylarının eşit oranda, ezici bir durum
yaratmayacak şekilde uygulamas ı esas ı vard ır. Bizde JMF'riin
dayatmalarıyla 3 kurumun birle ştirilmesi amac ıyla ba şlatılan bu
çalışmada, 5510 sayılı yasayla birlikte bu birleş ürmenin sonu-
cunda eşitlik tabana yans ıd ı. Yani birden ziyade kurumun bir-
leşmesi s ıras ında, örneğin SSK taban aylıkları düzeyine ve hatta
daha altına indirecek maa ş uygulaması sistemine geçildi. Emekli
Sandığı emeklileri de maalesef burada son derece ma ğdur edil-
miş durumdalar.

Avukatlık aç ısmdan bizi ilgilendiren en önemli konu şu:
Özellikle Türkiye Barolar Birliği'nin kurulmas ını müteakiben,
Kurucu Başkanımız, -kendisini rahmetle an ıyoruz-, Değerli
Hocamız Faruk Erem girişimleriyle avukatlarm sosyal hukuk
anlamında bir güvenceye kavu ş turulabilnıeleri için bir çalışma
yürütüldü ve o dönemin hükümetiyle yap ılan mutabakatla bir
topluluk sigortas ı sözleşmesi akdedildi. Bence burada yasayla
düzenlenmemiş bir konuyu ilk defa ele ald ı Birlik Ba şkanımız
ve o tarilı teki Birlik Yönetim Kurulumuz ve bir özel hukuk söz-

220



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞ KANLARI TOPLANTISI

leşmesi diye nitelendirdiğim tip sözleşmeyle avukatlar ın sosyal MtJHIH İ N

güenliğini düzenledi. Nitekim Avukatlık Topluluk Sigortas ı USIUNDAG'IN

Sözleşmesi, Barolar Birliği'nin imzasmı takiben tüm o tarihteki KONU ŞMAS İ

barolar tarafmdan da imzalanmak suretiyle uygulamaya geçti.
Burada sözleşmenin tümünü incelediğinizde, emekliliği düzen-
leyen bir hüküm yok. Yani avukat mesle ğini faaliyetini sürdürse
bile, emekli de olsa, onun emekli maa şında bir indirim gerekti-
recek bir yaptırım yok. Özel hukukta ne biliyoruz; özel hukuk
sözleşmeleri, tek tarafl ı irade beyanı değildir. Dolay ıs ıyla önceki
sözleşmenin taraflar ı, yine aynı şartlarla bir sözle şmeyle sözle ş-
me kurallar ını değiş tirmediği sürece, aleyhe olan değişiklikler
bakımından bir uygulamaya gidilmesi de hukuka ayk ırıdır.

Temelde Anayasa'nın 60. maddesine ayk ırı olan bu durum,
bizim özelimizde de topluluk sigortas ı anlamında bir karşı du-
rum ortaya koymu ş tur. Bu kar şı durum, konuyu iş hukukunda
ele alınmak ve iş mahkemesinde aç ılacak bir davayla anayasaya
aykırilığı da öne ç ıkaracak bir şekilde çözmek olanakl ıdır.

5510 sayıli yasanın 30, 80 ve 81. maddelerirıi açıklamak ih-
tiyac ını duyuyorum. Gerçi yaz ılı bir rapor halinde bunlar ı foto-
kopi olarak çoğalttık ve sizlere da ğıttık. Ama burada çok önemli
bir konu var: 1.1.2007 tarihinden itibaren maa şlarımız ın yüzde
33,5'inin kesileceği ifade ediliyor. Ama bu, bir düzenlemeyle,
kanunun geçici maddesinde uygulaman ın 1 y ıl içerisinde yap ı-
lacak yönetmelikle belirlenece ğini de ortaya koyuyor. Ancak şu
an Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanl ığı, böyle bir yönetmeliği
haz ırlamış dahi değil. 1.1.2007'de uygulamas ı yap ılacak, yasa
Haziran 2006'da ç ıktı, "da/m bir y ı ll ık s ı iremiz var" diyorlar. Ama
uygulayacaksmtz, nas ıl uygulayaca ğınız belli değil.

Bu arada, bu yasa Meclisten ç ıkıp kabul edildikten sonra,
Cumhuriyet Halk Partisi milletvekilleri Sayın Haluk Koç ve Ke-
mal Kıliçtaroğlu, yasanın iptali istemli olarak, yürütmesinin de
durdurulmas ı istemli olarak 116 CHP milletvekiliyle birlikte bir
dava açtılar. Bu dava halen derdest, ancak yürütmesir ıin dur-
durulmas ı yönünde herhangi bir karar da henüz al ınmış değil.
Tabii bu da içinde bulunduğumuz dönem içerisinde gündemde
olan bir konu olmakla birlikte, Anayasa Mahkemesi'nin de ön-
celikle inceleyeceği bir aşamada. Yaptığımız araş tırmalara göre,
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- MUIIIITiN davanın 31.12.2006 tarihinden önce, yani uygulamadan önce yü-
USTUNDAĞ IN rütmenin durdurulmas ı yönünde bir karara ya da yürütmenin

KONU ŞMASI durdurulması talebinin reddi yönünde bir karara ba ğlanacağına
ilişkin.

Efendim, burada tabii sadece avukatlar ı değil, 1.1.2007'den
itibaren çalışan avukatlar ı da ilgilendiren yaptır ımlar söz konu-
su. Özellikle asgari ücretin 1.1.2007'den itibaren 550 YTL oldu-
ğunu dü şünür isek, bunun yüzde 33,5'i 184 lira 25 kuru ş yap ı-
yor. Azami uygulamas ı ise, bunun 6,5 kah olacağı ifade ediliyor.
Bunu 6,5 ile çarptığımızda, 1 milyar 197.62 YTL yap ıyor. Efen-
dim, bir SSK emeklisi avukat ın bugün aldığı ayl ık, ben şahsen
550 lira para aliyorum, yani ortalama 600 lira. Bu hesaba göre,
avukatın gelirinin ayl ık ortalama büyük ş ehirlerde 2 bin YTL ol-
duğu düşünüldüğünde, maaş tamamıyla kesiliyor.

Burada gelir vergisiyle ilgili de bir saptama yapmak ihtiyac ı
duyuyorum. Gelir vergisi tasar ıs ında, 1.1.2007 tarihinden itiba-
ren yine hayat standard ı geliyor, yani avukat zarar beyan ede-
meyecek. Gerekçesi de, şöyle diyorlar: "Avukat, büyük şchirk'rde
birinci s ı n ıf tüccar!?i kaza nd ığı nclan az kazanan ıaz." Bu ne yaman
çelişki, anlayamıyorum. 550 lira ortalama emekli ayl ığı verdiği-
niz avukatın, esasen vergilendirme gündeme geldi ğinde, hayat
standard ını ortalama 2 milyar lira geliri olan birinci s ınıf tüccar
düzeyine çıkartıyorsunuz.

Değerli başkanlarım; bu rapor konusunda benim önerim,
Birliğin bir komisyon kurmas ı ve bu komisyon çal ışmas ında ya-
p ılacaklar ın karara bağlanmas ı ve çok acil ve çok seri bir şekilde
uygulamanın tüm barolara iletilmesi yönünde olmas ı gerektiği.
Takdirinize bırak ıyorum.

Saygılar sunuyorum efendim.

Başkan: İzmir Barosu Yönetim Kurulu Üyesi Av. Muhittin
Üstündağ'a bu detayl ı, ayrıntılı ve yönlendirici bilgilerinden do-

-. ..lay ı sonsuz teşekkür ediyoruz. Bu önerisini de ben buraya not
aldım. Biz bir koyon kurduk, o komisyonda da de ğerli arka-
da şımızdan yararlanır ız.
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Değerli arkadaşlar; bu son maddeyle ilgili Kocaeli Barosu
Ba şkanı konuşmak isterler.

Av. Ersayın IŞIK (Kocaeli Barosu Ba şkanı): Değerli ba ş-

kanlar ım; 2 gündür seviyeli bir şekilde sürdürdüğümüz toplantı
sürecinde maalesef İrak ve çeşitli komşu ülkelerde onlarca kişi
öldürülüyor ve halen cinayetler devam ediyor. Amerika Birle şik

Devletleri, İrak üzerindeki çirkin emellerini şimdi de İran üze-

rine çevirmi ş durumda. İsrail ise, Lübnan ve Filistin üzerindeki

kötü düşüncelerini sürdürmeye devam ediyor. AB uyum süre-
cinde, müzakere pazarlığında K ıbrıs elimizden ahrımaya çalışı-

lıyor. Çok yak ınımızda devam eden bu durumun yurdumuzu
etkilememesi düşünülemez.	 -

Uzun süredir Doğu ve Güneydo ğu'da süren huzur, maale-
sef tekrar bozuldu, insanlar ölüyor, asker cenazeleri hepimizi
derinden etkiliyor. Bu arada, maalesef mesle ğimiz üzerinde oy-
nanan oyunlar da devam ediyor. Dünden beri tart ış tığıımz s ınav

ve CMK değişiklikleri de bunun bir örneği. Önümüzde Cum-

hurbaşkanlığı ve genel seçimler var. Bu seçimlerin yurtiçindeki
gerginliği artaraca ğı da bir gerçek. İşte bu ortamda, biz barolar ırı
ve Barolar Birliğinin daha etkin olmas ı ve birlik içinde hareket

etmesi gerektiği inancınday ım.

Hukukun üstünlüğü, Atatürk ilke ve ink ılaplar ı, Cumhu-
riyetin kazannnlan ve laik hukuk devleti illcesinden ödün ver-
meden ve temel ilkelerin kazand ırdığı kavramlara sahip ç ıkarak

mücadeleyi sürdüreceğimizi ve Kocaeli Barosu olarak bu toplan-

tıda alman kararlar doğrultusunda hareket edece ğimizi belirti-

yor, hepinize saygılar sunuyorum.

Ba şkan: Sayın Başkanım, çok teşekkür ederiz.

İstanbul Barosu Ba şkan Say ın Av. KAzım Kolcuo ğlu; buyu-

run değerli Başkanım.

Av. KAz ım KOLCUO ĞLU ( İ stanbul Barosu Ba şkanı): Ar-

kadaşlarımız giderek azald ı, ama görü ş ve düşüncelerin-izi yine

kalanlarla paylaşmak istiyorum.

ERSAY İ N

İŞİ KIN

KONUŞMAS İ

KLZ İ M

KO LCU DC 'M D M

KONU ŞNAS İ
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KAZIM	 Çok değerli arkadaşlar; avukatlık, bukukla çok ba ğ l ı ve hu-
KOLCUOĞtUNUN kukun üstün k ılinmasmın sonucu görev yapan ve o üstünlü ğü

KONU ŞMASI her zaman savunarak bu görevini devam ettiren bir meslek. 0
nedenle, avukatlığın kaynağı, hukukun üstün k ıl ınmas ı, hukuk
devletinin oluşmas ı ve hukuktan ayr ılmalara kar şı önemli tepki-
lerin geliştirilmesi şeklinde ancak olabilir. Yoksa "mevcut düzen
içerisinde biz ne alabiliriz, nereden ne şekilde yararlanabiliriz"in d ı-
şında, bu konuyu çok genel anlamda koydu ğumuz zaman, avu-
katlar ın ne şekilde insan haklarını savunacakları, insanlar ın hak
arama özgürlüklerinin avukatlar eliyle nas ıl gerçekleş tirilmesi
gerektiği, bu konuda düzenlemelerin sa ğl ıkl ı ve ileriye dönük
gelişip gelişmediğini takip etmek, bu konuda önemli çali şmalar
yapmak durumunda olan bir mesleğ-in mensuplar ıy ız. 0 ne-
denle, bizim hep genelde ileriye yönelik olmak üzere, hukukun
oluşmas ında çok büyük katk ımız olmas ı gerekir. Maalesef 301.
maddenin -çok enteresand ır- yeniden değerlendirilmesi veyahut
da değiştirilmesi konusunda Avrupa Birli ğinden gelen öneriler,
"acaba bu nas ı l değ işebilir"i Saym Ba şbakarumız, hukukla hiç ilgisi
olmayan Kabz ımallar Derneği dahil olmak üzere, birçok derne ğe
sözüm ona çağrı yapıyor ve sonuç olarak da onlardan bu konuda
bir görüş oluş turup Başkanlığa bildirilmesi ve buna göre hareket
edilmesi isteniyor. Bu arada, hukukun esas kurumlar ı, hukukun
savunmas ını üstlenmiş olan barolar, bu ça ğrı içerisinde mevcut
olmadığı gibi, acaba çağnl ıp gitmeyen bir baro var m ı diye araş-
tırdım, hiçbir barodan böyle bir ça ğrı alip da veyahut da Barolar
Birliğinden...

Ba şkan: Hay ır, gelmedi Başkanım.

Av. Kaz ım KOLCUOĞLU: İş te bunun için diyorum, huku-
ku savunmak zorunday ız. Böyle hukukla hiç ilişkisi olmayan,
sadece d ış etkilerin veyahut da dış kaynakların kullanımından
kaynaklanan etkilerin içerisinde ya şamlarını sürdürmeye çalı-
şan, sözüm ona sivil toplum örgütü ad ı altında olu şturulmuş,
sivil toplum örgütlerinden çok önemli üzerinde tart ışılmas ı ge-
rekli olan bir yasada görü ş isteniyor ve "bu görüş maalesef oybir-
liğiyle oln ş turula ınadığı için, fazla bir şey yapainad ık" diye de Meta
bu kurulun sonuç olarak "aman birle şin de bize bir öneri verin" gibi
bir açıklamayla son buluyor. Bunlar, gerçekten hem hukukumuz
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adına, hem mesleğimiz ad ına gerçekten yürekler ac ısı bir durum. YİI İ M -

Onun için, bizler bu konuda da söz söylemek zorunday ız. 301. KOLCUOGLU'NUN

maddeyle ilgili bir de ğişiklik veyahut da bu konuda önerilerin KONU ŞMASI

değerlendirilmesinde barolar olarak bir görüş oluş turmak zo-
runday ız. Yani biz bunlara b ırakamay ız; TESEV'dir, TÜSEV'dir,
kaynakları hep dışar ıdan beslenen ve "ne olacak, 500 milyon Euro

alnn şı z, 500 bin biln ıen ı ne alm ışız" diyerek bu paraları azıınsa-

yan ve bunlarla önemli çal ışmalar yaptığım söyleyen kurumlar,
Türkiye'de hukuk oluşturmaya çal ışıyor. Onun için, bu konuda
önemle üzerinde duralim diyorum.

tkincisi, daha kendi mesleğimizin sorunlar ını tartışırken,

bu sorunlar ın giderilmesi konusund.a önerilerimizi de bir türlü
oluşturmak zorunday ız. Bizim en büyük, bu konudaki sorun-
larımızın giderilmesini, ortadan kald ırmasını sağlayacak olan,
Avukatlık Yasas ıdır. Size bir örnek vermek istiyorum: Stajyer
avukatlar, sınav getirdik koyduk, yani ok tipik bir şey olduğu

için söylüyorum. Sınavın var olduğunu kabul edelim, sınavı ka-

zanamad ı; verilen say ı içerisinde s ınavlara girdi, ama sonuçta

başarıli olamad ı ve o arkadaşımız ondan sonra ne olacak, acaba

hayata nasıl bakacak? Uzun zaman çal ışarak avukat olmak gay-
reti içinde olmuş, ama sonuçta ya bilgisizli ği veyahut da şans-

s ızliğı nedeniyle -çünkü ÖSYM smav ıyla doğru-yanlış ilişkisi
içinde yürütülecek- kazanamayan bir hukukçu meslekta şınuza
biz ne öneriyoruz? Hiçbir şey önermiyoruz.

Avrupa'da bunların hepsi düzenlenmiş; bu şekilde kazana-
mayan kişileri de topluma kazandırmanın yöntemi, yolu bulun-
muş . Demişler ki, "bu şekilde ba şarı l ı olamayanlar, n ıahkenıe n ıüdürü
olacaklar, tapu müdürü olacaklar, icra müdürü olacaklar, hunlann d ı -
şı nda kimse al ınamaz, bu arkada şlardan al ı nacak." Bunları düzenle-

mek zorundas ıruz. Biz de bu i şin içerisindeyiz. Bir tek madde çı-
karılıyor: Uzlaşma. Avrupa'da uzla şmayla ilgili özel yasalar var.

En ufağı, sayı olarak baktığınız zaman, 20 madde. Bizde uzla$ma
yap ılır, kızarsa komiser yapar, o bırakırsa savc ı yapar, olmazsa
bir avukat bulunur, o yapar. Ama nasil yapar, ölçüsü nedir, ne-
rede yapar, güvenli ği nas ıl sağlanır, nasıl para ödenir, bunların
hiçbirisi yok ve bizde hep böyle oluyor, yani hep belli bir şeyi

getiriyoruz, alternatif çözüm yollar ı hiç ortada yok.
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KIZIM	 Avukatlık Yasas ı'nda çok önemsediğim için söylüyorum,
KO1(U06LUNLJN staj yapan arkada şlarımız; biz şimdi diyoruz ki, kalite kazan-

KONU ŞMASI d ıral ım. Peki, staj yaparken çal ışan, çalışmak zorunda olan ve
bu çalişmas ını en az ından hukuk kurumlar ında yapabilecek ar-
kada şların sorunlar ını çözebiliyor muyuz, çözdük mü; çözme-
dik. İstanbul Barosu'nda şu anda belki de 20 tane bu nedenle
staj ı yanmış arkadaşımız var. Bunların hepsini birlikte, kolektif
olarak değerlendirmek zorundayız. Yani bir şeyi koydu ğumuz
zaman, bizim işimize bu geliyor, gerisine karışmay ız anlayışı,
sonunda bizi de çok büyük bir ele ş tiriyle karşı karşıya b ırakabi-
lir. 0 nedenle, Avukatlık Yasa Taslağı'nın ileriye dönük olarak,
efendini, bu Meclis kabul eder-etmez, biz ciddi bir taslak haz ırla-
yalim, bütün alternatiflerini ve çal ışma düzenin-izi ortaya koyan
bir taslağı hazırlayalım.

Bunlar ı yaparlar, yapmazlar, ama elimizde insanlara söyle-
yebileceğimiz, geleceğe yönelik ve dönük olmak üzere barolar
olarak bu konuya bakış açılarımız ı, "burada var, biz h ı.ı önerileri
getirdik" diyebilelim. Bugün genç arkada ş larını.ıza bu sorularm
karşısnda yanıt verecek bir tek cevab ın-uz yok.

Bu konuları önemsediğim için, Avukatlık Yasa Taslağı'nın
biraz daha acele olarak, en az ından kendi kendimizi tatmine yö-
nelik, sorular sorulduğu zaman bunlara yanı t verebilecek bir ça-
lışmanın ürünü olarak ortaya konulduğunu göstermek bakurnn-
dan büyük önem ta şıyor. Değerli Barolar Birliği'nden bunu en
kısa zamanda .oluş turup bize göndermesi ve bizlerin bu konuda
yeniden bir değerlendirme yaparak bir sonuca ula şmamızm sağ-
lanmas ı gerekir diye dü şünüyorum.

Sizlerle başka bir şeyi de payla şmak istiyorum: Dünyada
ve Türkiye'de insan haklar ı konusunda çok önemli ihlallerin
yaşandığı, çevremizde 650 bin insanın öldürüldü ğü, niçin öldü-
rüldüğünün bile tartışıldığı, "nede;, öldürüldü, bu işgal ıı içi ıı ya-
p ıldı, nereye götürüldü, ki;;; yararl ı, ki,,, zararl ı ?" tartışmas ı devam
ediyor. Bir tek örnek önemli: Ben Uluslararas ı Avukatlar Birliğ i
Kongresi'nde bir soruyla kar şı karşıya kald ım. Birleşmiş Millet-
ler İnsan Haklar ı Komisyonu var. Bu İnsan Haklar ı Komisyonu,
dünyada insan hakları ihlallerini Birle şmiş Milletler adına tespit
edip Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyine getiriyor.
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Arkadaşlar; Insan Haklar ı Komisyonu, Güvenlik Konseyi alIM

üyeleri tarafından oluş turuluyormuş ve sonuçta getirdikleri ra-
por da Güvenlik Konseyine geliyor. Güvenlik Konseyinden bu KONU ŞMASI

raporun yay ınlamp yayınlanmamas ı konusunda veto hakkı kul-
lanılabiliyor. İnsan haklar ı konusunda veto hakk ı kullarııhr mı?
Şimdi bir öneri getiriliyor, deniliyor ki, "Amerika ile ilgili hiçbir
çalışma bugüne kadar yapt ırılmad ı, yapılamadı, sonuç alinama-
dı. Büyük devletler, maalesef bu kurulu küçük devletler aleyhine
kullanıyorlar. Gelin, barolar olarak..." Orada bir ça ğrı yap ılıyor.
Yeni bir öneri getirildi: Birle şmiş Milletler Güvenlik Konseyi de-
ğil, Birleşmiş Milletlerin kendisinin bu komisyonu kurul halinde
seçmesi, insan haklar ı konusunda bugüne kadar... Ufak bir çizik
olan devletlerden seçilmemesi ve bunun 2/3 çoğunlukla olması
ve Güvenlik Konseyinin hiçbir şekilde veto hakk ım kullanama-
mas ı konusunda bir öneri getirilmi ş, bu giden Birleşmiş Milletler
Genel Sekreteri tarafindan. Bu konuda bütün barolar ın, dünya-
daki barolarm desteğini istiyorlar ve bize de bir yaz ı yazdılar.

Çok önemli bir şey hakikaten; çünkü bunu şöyle önemsi-
yorum: Bundan bir hafta önce Amerika'dan bir heyet, bizi zi-
yarete geldi: Niçin geldiklerini bilmiyorum, resmi bir heyetmiş .
Sordum, "niçin geldiniz?" Dediler ki, "biz Amerika'da Temsilciler
Ivteclisinden 3, Senatodan 3, Bush taraJindan da 3 ki şi seçilen ve bu
kurul, inanç ve ayn ı zamanda -ibadet özgürlüğü konusunda kontrol
görevi yapar." "Bize niçin geldiniz?" dedim. "Türkiye'de ne oluyor,
ona bakacağız." Dedim ki, "Siz uluslararas ı bir örg ı it n ı üsünüz, siz
Türkiye'yi kontrole nas ı l gelebilirsiniz? Sizi Bush seçmi ş, neyse, gidin
kendi devletinizin içinde göreviniz varsa, onu yapars ı n ız. Bush'un seç-
tiği, Temsilciler Meclisinin seçtiği kurul olarak gelip »eni mi denetle-
meye çal ı şıyorsunuz, ülkemizi n ı i?" Dediler ki, "efendim, çok sert ce-
vap verdiniz, bunun şeyini çevirdim." "Nas ı l çevireliin?" "Bu sohbet
olsun, yani bilgi al ışverişi olsun." "Peki, olsun." "Sorun o zaman" de-
dim, sordular. Türkiye'de H ıristiyan ve Yahudi az ınlığa büyük
bir baskı var, ibadetleri, inançları ortadan kald ır ılmış . Buna ne
diyorsunuz? Dedim ki, "Bu bir denetleme sorusu, öyle bir şey yok.
Türkiye'de Lozan Anlaş mas ıyla lıer şey açık ortada, insanlar meydan-
da." Bunlar ı çok kibarca adeta koydum ve bir k ısmı önce kaçtı,
sonra arkasından öbürleri gittiler. 2 gün sonra bakt ım ki, basın
toplantısı yapmışlar. Basın toplantısıyla Türkiye'deki inanç öz-
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KiliM gürlüğü, ibadet özgürlüğü konusunda görü ş ve düşüncelerini
KOLCUOĞLU'NUN ültimatom olarak kamuoyuna yay ınladılar, Cumhuriyet'te de

KONU ŞMASI sürmanşet ç ıktı .

Bu tip kurullar Türkiye'ye nas ıl giriyor, nasrl bizimle ili şki
kuruyor, niçin geliyor, nasıl bas ın toplantıs ı yap ıyor, Türkiye'nin
kehdine göre kurallar ıyla ilgili ili şkileri nas ıl gelişiyor? Devlet
bunları isteyerek mi yap ıyor, istemeyerek mi yap ıyor, yoksa on-
lar ın da mı haberi yok, bunu da anlamak mümkün değil, ama
böyle bir düzen içerisinde ya şıyoruz. Onun için, hukukun ko-
runmas ı, bağıms ız ve insan haklarma sayg ı duyan, laik, demok-
ratik bir hukuk devletini bugün ayakta tutmaya, geli ş tirmeye ve
ileriye taşımaya çalışan barolar ımız olarak bu konunun üzerinde
çok hassas durman-uz gerekiyor, titiz durmam ız gerekiyor. Çok
kıs ır, ufak sorunlar içinde boğulmak değil, geneli çok iyi değer-
lendirerek, özeli de çok iyi yerine koyarak bu görevimizi yerine
getirebileceğimizi düşünüyorum.

Bu duygularla hepinize sevgi ve sayg ılarımı sunuyorum.

Başkan: İstanbul Barosu Başkan Sayın Av. Kaz ım
Kolcuoğlu'na gerçekten bu , ufuk aç ıcı, yönlendirici değerlendir-
meleri, görüşleri, meslek ve yurt sorunlar ıyla ilgili aç ıklamala-
rı için çok teşekkür ediyoruz. Hemen dünkü konu şmalarinda
da, bugünkü konu şmalarinda da s ıkça atıf yaptığı Avukatlık
Yasası 'yla ilgili k ısaca bir bilgi notu vereceğim. Sanıyorum Say ın
Başkanımız ın da bilgisi de vard ır; çünkü İstanbul Barosu tem-
silcisi olarak Yönetimimizde bulunan say ın arkadaş lar ımız bilgi

ermiş!erdir. Biz yaklaşık 1,5-2 ay kadar önce Uluda ğ'da, bütün
barolardan gelen görü ş ve düşünceleri, Disiplin, Yönetim, De-
netim Kurulu üyelerimizin de kat ıhmıyla, Bursa Barosu Ba ş ka-
nım.ız ın da ev sahibi olarak katılmas ıyla 2 gün süren bir toplan-
tı sonucunda, bütün baro başkanlarınuzdan gelen görü şleri de
içeren, oldukça sorunlara yamt veren, bugün ve dün konu şulan
konuları yanıtlayacak bir Avukat Yasa Tasarıs ı Taslağı 'nı me-
tin haline getirdik. Bunu hukukçu ve avukat kimliği olan bilim
adamlar ına, hocalara yollad ık. Onlardan da bir görü ş ald ıktan
sonra, bunu bütün baro ba şkanlarımıza, bütün barolar ımıza yol-
layacağız ve en kısa zamanda değerli başkanlarımızın Avukatl ık
Yasası 'yla ilgili kaygılarım giderecek yeni, ça ğda ş, uygar, mesle-
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ğinıizin birçok sorunlar ının önünü açacak bir Avukatl ık Yasas ı
haz ırlığım tamamlayacağım.

Buyurun.

Av. Sümer GERMEN: Maliye Bakanl ığı'ndan gelen bir ge- SÜMER

nelge doğrultusunda, bundan sonra avukata verdiğiniz vekalet- GERMEN İ N

namelerin her ay disketini istiyoruz. Daha önce vard ı bu, kald ı- KONU ŞMASI

rılnıış tı, yumu şatılmış tı . Şimdi yeni bir genelge gelmiş noterlere,
İzmir, Kars, birkaç il daha saydı arkadaş , "bütün bilgilerini, hangi
avukata vekfiletnan ıe verdiğini her ay bize hildireceksin" diye. Yani
dünden beri konuşa geldiğimiz, hükümetin bilinçli, belirli bir
maksat dahilinde avukatlar ı hedef olarak aldığını ortaya koy-
mak için, bunu söylemek istedim.

Teşekkür ederim.

Ba şkan: Teşekkür ediyoruz.

Bu konuda daha önce bir çalışmayı Say ın Genel Sekreterim
bana aktard ı. Kendisi doğrudan sizlere bu konuda bilgi versin.

Buyurun.

Av. Güne ş GÜRSELER: Değerli arkadaşlarım; bu CMK GÜNE Ş

görüşmeleri sırasmda bürokrasiyle çok s ık beraber olduğumuz GÜRSEIIR' İ N

aşamalarda ve biliyorsunuz, icra dairelerinde kar şı taraftan tah- KONU ŞMASI

sil edilen vekalet ücreti ve makbuz meseleleri konu şulurken,
vergi noktas ında iş vekalet meselesine geldi. Dedik ki, "yanlış
yerlerde uğraşıyorsunuz. Vekfiletin hiçbir şekilde burada çözün ı olmas ı
mümkün değil. As/olan, bizim avukat ücreti noktas ındaki değerlendir-
meyi yaparken, bize giderleri ınizi yazn ıa olanağı vern ıeniz, bize bütün
giderlerin ı izi yazma olanağı vermeniz. Bu noktada..." dediler ki, "o
zan ıan kfirdan vergi noktas ına getiriyorsunuz; zarar gösterirsiniz."
"Hayı r, bu ciro üzerinden de olabilir" falan, yani böyle bir tartış-
ma ortant oldu. Bunun üzerine, "biz ayn bir birini oluş turuyorüz,
avukatları n vergi düzenlemelerinde neler yap ılabilir; toplantıya gelin"
dediler. Barolar Birli ği Dergisi'nin bir say ısı avukatların vergi
sorununa ayr ılmış tı . 0 dergiyi ve onun dışında, bize bu konuda
yard ımda bulunan akademisyenlerin yazıların ve görüşümüzü
alarak gittik, onu sunduk. Dediler ki, "bunu devam ettirelin ı, ayrıca
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GÜNE Ş yaz ı lı önerinizi de istiyoruz." Bütün barolar ımiza "avukatlar ı n vergi
GURSEIİ RİH sorunlan konusunda yap ı lmakta olan yasal çalış n ıaya dayanak olacak

KONU ŞMASI bir cevap verin" diye bir duyuru gönderdik. Henüz kapsaml ı bir
yanıt almadık. Bu nedenle, onu da bir kez daha hatirlatay ım.

Noterlerdeki olayı zaten daha önce de yapmaya çal ışmış-
lard ı, yap ıyorlar. Bir sonuç almalar ı mümkün değil bence, ama
yaklaşım aç ısından olumsuzluklar ın bir diğeridir. Ancak h ızla
barolarınıız ın avukatların vergi düzenlemesi için önerilerini bil-
dirmesi gerekiyor. Hatta Ba şkanımızın söylediği Avukatl ık Yasa
Tasarı Taslağı hazırlık çalışmalarında, size sunulmak üzere ha-
z ırlanan çalışmalarda vekMet sözle şmelerinin barodan geçiril-
mesi gibi bir yaklaşınıırı gündeme al ınmas ı gerektiğini ve buna
paralel olarak avukatl ık asgari ücret tarifesinin artt ırılmas ının
bir politika olarak benimsenmesir ıi, ama bununla birlikte, vergi
ayağında bu konunun da avukatların ya da aslında bence bütün
serbest meslek için bu geçerlidir, ciroları üzerinden gelir-gider
göstererek vergilendirmeleri noktas ı gibi bir anlayışın tartışılma-
s ı gerekiyor ben kişisel olarak böyle dü şünüyorum. 0 nedenle,
özetle barolarımızm o duyurumuza en kısa zamanda yanı t ver-
mesini diliyoruz.

Başkan: Teşekkür ediyorum.

Değerli arkadaşlar; Maliye Bakanli ğı Gelirler Daire Ba ş-
kanlığı, eski Gelirler Genel Müdürlüğü Başkanı Say ın Osman
Arıoğlu'yla konu şmalarmıızda, Sayın Genel Sekreterimizin ay-
rıntılı bilgi verdiği konuda, bunun son derece yanl ış olduğunu,
bize çıkarılan her vekMetnamede mutlaka biz dava aç ıyoruz
diye bir kural yok. Yani o vekaletnameyi kullanırsanız, eylemli
bir dava açarsan ız, ancak bir vergi matrah ının konusu olabilir.
Aksi takdirde, bana binlerce vekMetnameyi benim g ıyabımda
vekAletname yenilebilir, benim vergi numaramı bilen bir arkadaş
bunu rahatl ıkla ç ıkarabilir. Bunun son derece yanl ış bir şey oldu-
ğunu ve sizin avukatlık mesleğiyle ne kadar ilgisiz oldu ğunuzu
ortaya koyan bir şeydir, yani bunu öğrenmeniz önemli değildir
diye söylemiştik.

Artvin Barosu Ba şkanı da meslek ve yurt sorunlar ıyla ilgili
görü ş ve düşüncelerini söyleyecek.

Buyurun değerli Başkanım.
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Av. Bedrettin KALIN (Artvin Barosu Ba şkanı): Say ın Bir- BEDRE İT İ N

lik Başkanım, değerli başkanlarım; İzmir Barosu Başkanımız ın KALIN İ N

konuşmasmdan cesaret alarak k ısa bir şey söylemek istiyorum. KONU ŞMASI

İzmir Barosu Başkarumız, özellikle Vak ıflar Yasas ıyla ve Kıbrıs
politikasıyla ülkenin toprak kaybettiğini ifade etmiş ti. Bize göre,
burada tabii ki bir toprak kayb ı var; fakat bundan daha önemli
bir toprak kaybımız var, o da Maden Yasas ı'ndan kaynaklanan
toprak kayb ıdır. Bugün bu ülkenin bir hesaba göre 100 bin ki-
lometrekarelik bir alam yabanc ı tekellerin maden ruhsatlar ına
açılmış durumdadır, yani yaklaşık 100 bin kilometrelik bir ala-
nın maden ruhsatları birtakım yabancı tekellere verilmiş durum-
dad ır. Bu ruhsat alman yerlere Türkiye Cumhuriyeti'nin hiçbir
müdahalesi söz konusu değildir. Bu alanlar zeytinliklerdir, bu
alanlar orman alanlar ıd ır, bu alanlar milli park alanlar ıdır, bu
alanlar bizim yaşam kaynağımız olan doğal çevremizdir. Bu
alanların tümü, 100 bin kilometrekarelik bir alandan daha fazla
bir alan yabancı tekellere aç ılmış durumdadır, asıl büyük tehlike
buradadır.

Bu pazarlamac ı iktidar, ülkeyi parsel parsel pazarlamakta-
d ır arkadaşlar ve buna maalesef kimse sesini ç ıkarmamaktadır.
Prof. Dr. İsmail Duman, bu Maden Yasas ıyla ilgili olarak "bu bir
sömürge yasas ı dır" demektedir. Gerçekten de bu tamamen bir
sömürge yasas ıdır. Kanadali Inmet Maining şirketi, Papua Yeni
Gine'de, Oktedi madeninde ç ıkardığı altın madeni için devlete
yüzde 40 hisse vermektedir. Ayn ı Inmet Maiııing şirketi, Artvin
Caratepe madeninde yasaya göre yüzde 2 devlet pay ı ayırmak-
tad ır. 30 kişiden fazla işçi çalıştırdığı için, bu oran yüzde Ve dü ş-
mektedir.

Bu ülkenin topraklar ı, her kanş topra ğı kan dökülerek ka-
zanılmıştır. Birtakım hamasi nutuklar söylemek kolay, elbette ki
"kimsnje bir knnş toprak vermeyiz" demek kolayd ır. İşte bir karış
falan değil, savaşla falan da değil arkadaşlar, bizim yasalar ınuz-
la topraklar ınuzı parsel parsel aliyorlar ve oraya hiçbir müdaha-
le şansımız da olmuyor.

Biz bu konuyla ilgili olarak geçen y ıl Amasra'da, Karadeniz
Bölgesi Baroları Toplantısı yapmış tık. Bu toplantıda da, o zaman
hem Sinop' taki nükleer santral meselesi gündemdeydi, hem de
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BEORETTiN yine bu Caratepe meselesi, henüz o zaman karar verilmemi ş ti,
K4UN İN bu konuyu da biz gündeme ta şımışhk. Amasra'da alman bir ka-

KONU ŞMASI rar vard ı Say ın Başkanım, bu da şuradan çıktı, onu da söyleye-
yim: Diyorlar ki, "bu sizin Maden Yasa ııı zd ı r." Biz Caratepe'de,
Artvin'de bununla ilgili u ğraşıyoruz; fakat karşımıza Maden Ya-
sası çıkıyor; Dikii'de arkada şlar ımız uğraşıyorlar, Maden Yasas ı
ç ıkıyor; Çeşme'de uğraşıyorlar, Maden Yasas ı çıkıyor. 0 zaman
yöresel olarak mücadele etmenin çok bize kazand ıracağı bir şey
olmuyor Saym Ba şkan. Onun için, Amasra'daki toplant ıda alı-
nan karar şuydu: Bu sorun, Maden Yasas ı'ndan kaynaklanan
bir sorun olduğuna göre, baroların tek tek mücadelesi de amaca
fazla hizmet etmiyor, yani biz dava kazaruyoruz, ba şka bir yer
kazanıyor, ama Maden Yasas ı olduğu yerde duruyor. 0 zaman
Barolar Birliği olarak size karar ı sunacaktı yetkilendirilen arka-
daşlarımız, Erol Mekik Ba şkammız da vard ı . Denildi ki, "Barolar
Birliğin ıiz, bu konuyla ilgili bir sempozyum mu düzen ler veya bu ko-
nuyla ilgili bir panel mi yapar veya bu yasan ın iptali konusunda ne tür
bir girişin ıde bulunur, bunu Barolar Birliğine sunal ıı n." 0 toplantı-
nın sonuç bildirgesiyle birlikte size gelinecekti; fakat zannedi yo-
rum siz o tarihte yurtdışında oldu ğunuz için, herhalde görü şü-
lemeyip kalmış tı, öyle hatırlıyorum, akl ımda öyle kalmış Sayııi
Başkanım. Dolay ısıyla bunu bir kez, şimdi hiç olmazsa değer-
lendirmeriize sunmak istiyorum. Bu ülkenin seçkin hukukçular ı
burada, bu hukukçular yöresel, kendi yerlerinde c ı lız mücadele-
ler etmektense, bu Maden Yasas ı'yla ilgili olarak birlikte bir şey
yapmamız lazım. Yoksa gerçekten ülke binleri tarafından parsel
parsel pazarlanıyor.

Bir de Say ın Başkanım, bu konunun dışında kısa bir şey daha
söylemek istiyorum: Biliyorsunuz, YAR-SAy diye hakimler-say

-cilar örgütü, derneği gibi bir şey kuruldu.

Baş kan: YAR-SAy, birlik...

Av. Bedrettin KALIN: Evet efendim. Bu birliğin kurulu şu
da çok sanc ılı oldu, ben biraz yak ından da takip ediyorum. Ada-
let Bakanlığı tarafından, Adalet Bakanl ığı müsteşar ı tarafmdan
tehditler edilerek, yani "bunu yapamazs ı n ız, yapmayııı " diye teh-
ditler edilerek önlenmeye çalışıld ı bu birliğin kuruluşu. Fakat
çok büyük hukukçularm ve mücadeleci insanlar ın yer ald ığı bir
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birlik oluyor zannediyorum, direndiler ve yürütmeyi durdurma BEOREHIN

karar ı al ıp kazand ılar, kuruluşlarında da yürütmeyi durdurma KALIN'IN

karar ı al ıp kazand ılar, sürüyor dava gerçi. Ayr ıca Mkim-savc ı- KONU ŞMASI

lar konusunda da, hkim-savc ıların mesleğe atanmalar ı ve Sınav

Yönetmeliği konusunda da yürütmeyi durdurma karar ı ald ılar.

Bakın, bu karar, ne kadar önemli bir şeydir; hukukun bağıms ızlı-
ğı, yargının ba ğıms ızlığı konusunda biz onlarca y ıldır mücadele
ederken, bir dava açtılar, bu birlik bir dava açtı ve hkim1er ve•

savc ılar ın atanmalar ı konusundaki yönetmeli ğin iptalini muh-

temelen sağlayacaklar. Dolay ısıyla Adalet Bakanlığı'nın, Adalet

Bakanlığı müsteşar ırıın yarg ı üzerindeki elinin bundan sonra çe-
kilmesinin yolunu açtılar arkadaşlar, çok önemli bir karar oldu-
ğunu dü şünüyorum. Bu nedenle de biz kendilerini de kutlad ık.

Ayrıca Birik Başkan, yani YAR-SAy Başkan Ömer Faruk
Emirağaoğlu da ayn ı zamanda bir Şavşatl ıdır. Ayrıca 3 tane Şav-

şatl ı başkan var burada, onu da bilgilerinize sunar ım.

Sayg ılar sunuyorum.

Baş kan: Artvin Barosu Ba şkamnııza çok teşekkür ederiz. Ta- ÖİDEMIR

bii bu çok ilginç, gerçekten çok ilginç. Bu Yarg ıçlar ve Savcılar O?OK'UN

Birliği'nin kurulmas ındaki yaşanan komiklik, Türkiye'de Adalet KONU ŞMASI

Bakanlığı'nın adalete ve örgütlenmeye çarp ık bakışının çok aç ık
ve somut bir örne ği.

YAR-SAy, yani Yarg ıçlar ve Savc ılar Birliğine biraz dikkat-

li ve, itidalli de yakla ştık. Kuruluşuna bir şey demiyoruz, ama
bünyesirıe ve esasına bazı itirazlarımız geldi. Bu kurulurken,
Yargıtay'dan ve birinci sınıfa ayrılmış yargıçlardan yaklaşık 500-

600 tane yarg ıç bu birliğe üye oldu. Ayr ıca Yüksek Hkinler ve
Savcılar Kurulunun 5 tane üyesinden 3 tanesi buraya üye oldu,
yani 2 tane Danış tay'dan, 3 tane Yarg ı tay'dan, onların 3'ü üye
oldu buraya. Ama ne yaz ıktır ki, Adalet Bakanlığının üst düzey
bürokratlar ı, yani genel müdür-genel müdür muavinleri, müste-
şar-müsteşar muavinleri, birinci s ınıfa ayr ılmış yargıçlardan hiç-
birisi üye olmadığı gibi, 81 ildeki Cumhuriyet Başsavc ıları'nın
hiçbirisi de yok. Bu neyi gösteriyor? Bu, Türkiye'deki siyasetin
yarg ı üzerindeki, yürütmenin yarg ı üzerindeki çok somut bir ör-
neğini gösteriyor.
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ÖIOEMIR	 Değerli Artvin Barosu Ba şkanım bunu söyleyince, bizimle
OİOK'UN ilgili, sınavla ilgili YAR-SAy, Yargıçlar ve Savc ılar Birliği Baş-

KONU ŞMASI kan Ömer Faruk Emirağaoğlu'nun basın aç ıklamasını çok k ısa
okumak istiyorum:

"Avukatl ık s ı nav ı n ı n kald ı rı lmas ı, avukatl ık mesleğini ve bu mes-
leğin l ı ukuk devleti ilkesinin geli şmesine sağladığı katkıları öııemsen ıe-
inek, görmezden gelmek, avukatl ı k mesleğinde nitelik ve donan ı n ı soru-
nu yaratmak anlan ıı ndad ı r, Yarg ı n ı n sav-savun n ın-karar biçimindeki
3 unsunindan saz> ve karar n ıakan ılan için öııgörülen s ı nav koşulunun
gerçek amac ı, yarg ıç ve savcı lığa donan ı ml ı kişileri kazand ı rn ıaktı r.
Yarg ı n ın vazgeçiln ıezi olan ve kutsal savun n ın n ıakan ıı n ı oluş turan
avukatlar için de ayn ı şekilde s ı nav koşulunun aranmas ı, diğer yargı la-
ına makamlar ı karşıs ında avukatlar ı n da eşit seviyede bulunmas ı, güç-
lü ve donan ı ml ı oln ıas ı için bir zorunlıı luktur. Bu durun, kişilerin hu-
kuksal güvenliğinin sağlannas ı için de gereklidir. Bu anlayışla, diğer
ülkelerde avukatl ık için sı nav koşulu öngörüldüğü gözden ı rak tutıd-
n ıamal ıdı r. Hukuk fakülteleri say ıs ı n ı n luzla artış göstermesi karşı s ı n-
da, fakülte n ıezunları yönünden avukatl ık için artık s ı nav koşulunun
arannıası, yarg ı yönünden öncelik ta şıyan ınutlak bir zorunluluktur.
Bu sadece savunma için değil, yarg ı bütünlüğü için de gereklidir. S ı na-
v ı n knldı nlmas ı na ilişkin görüşlerin lı içbir hukuksal ve kabul edilebilir
bilin ısel dayanağı bulun n ıan ıaktadı r. Yarg ı organlar ı n ın sistemdeki
konu ınlann ı güçlendirn ıek yöıı ünde ad ıııı atı lmas ı beklenirken, avu-
katl ık için s ınav koşulunun kald ı rıln ıas ı suretiyle geri adin ı atı lmas ı,
asla kabul edilen ıeyecek bir davran ış biçimidir. Avukatl ık staj ı bitimin-
de s ınav ı n korunn ıas ı gerekirken, Türkiye Büyük Millet Meclisi Genel
Kurulu'nda s ınav ı n kald ı nlmas ı na ilişkin yasa değ işikliği teklıfinin
günde ıne al ınn ıası, yargıdaki sorunlan görıııezden gelıııenin ötesinde,
yarg ıyı sorunlara boğnıaktan başka bir anlan ı taşı n ıan ıaktadı r.

Kan ıuoyıı na sayg ıyla sunulur."

Bu sınav tartışmalar ının yap ıldığı dönemde değerli arka-
daşlar ınıız bize böyle bir destek verdiler. Yine bu birli ğin açtığı
Danış tay da ki davayla biraz önce Sayın Artvin Barosu Ba ş ka-
nının söylediği gibi, Adalet Bakanlığı ' nın yarg ıçlar ve savc ılar
için yaptığı sınavla ilgili yönetmelik iptal edildi ya da yürütme-
nin durdurulmasına karar verildi. Buna ilişkin Anayasanın 138.
maddesi ve takip eden maddelere göre Adalet: Bakanl ığı'nın böy-
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le bir görevi yapamayaca ğını, bunu mutlaka Yüksek Hakimler
ve Savcılar Kuruliı 'nun yapması, ayni konularm Avrupa Birli ği
istişare raporlarında da vurgu yaptığını daha önce söylemi ş tik.
Arkadaşlar ımız dava açtı ve bu konuda yürütmenin durdurul-
mas ına karar verildi ve s ınavlar Adalet Bakanlığı'ndan almd ı,
Yüksek HAkimler ve Savc ılar Kumlu yapacak.

Sonuç Bildirgesini okumak üzere Ahsen Bey'i kürsüye davet
ediyorum.,

Av. Vedat Ahsen CO ŞAR (Ankara Barosu Ba şkanı): Hepi-
nizi saygıyla selamlıyorum.

Bize verdiğiriiz görevi arkada şlarımızla birlikte zamanın im-
kan verdiği oranda yerine getirdik, ben sizlere sunay ım:

"Yargı n ın kurucu unsurlarından olan, bağı n ıs ı z savunmay ı ser-
bestçe temsil eden avukatl ık mesleği, hukuki sorunları n ve anlaşn ıaz-

l ı kları n adalete ve hakkaniyete uygun olarak çözümlenmesi, hukuk ku-
ralları n ı n tan ı olarak uygulanmas ı, bireylerin hak ve özgürlüklerinin
korunn ıas ı ve hukuk devletinin i şlerliğinin sağlanmas ı bağlam ı nda
yaşan ısal bir öneme ve değere sahiptir. Bu amaçla, dünyan ın bütün
gelişmiş demokratik ülkelerinde savunman ı n ve savunma mesleğinin
önündeki engeller kaldı n/ini ş, uluslararas ı sözleş melerle avukatlar ı n
meslek/erini özgürce yerine getirmelerine olanak sağlanm ış, avukatl ık
nıesleğinin kalitesinin yükseltil ı nesi amac ıyla baş ta avukatl ık mesleği-

ne s ı navla kabul al ınak üzere pek çok önlem al ı nm ış iken, günümüz
iktidarın ı n Türkiye Barolar Birliği ve 78 baronun mul ıalefetine rağmen
Avukatl ık Yasas ı nda değ işiklik yapn ıak suretiyle avukatl ık s ı nav ı n ı kal-
d ı rıııış olmas ı, sadece avukatl ık n ıesleğine yönelik ağır bir sald ı rı değil,

ayn ı zan ıanda vatandaş/ann hak ve yararlar ı n ı n telılikeye atı lmas ına
yönelik talihsiz ve öngörüsüz bir adınıd ır. Zira, Avukatl ık Yasası 'nda
yap ılan değişiklikle kald ı rı lan avukatl ık s ınav ı, sadece vatandaşları elıil
olmayan meslek sahiplerinden kont n ıak için değil, ayn ı zan ıanda öğ-
renci adayları n ı ehil oln ıayan hukuk fakültelerinden korun ıak, hukuk
eğiti ıninde sağl ıkl ı rekabeti sağ la ıııak için gereklidir.

Hukuk devletinin korunmas ı nda ve ona sahip ç ı kı lmas ı nda ceza
mevzuatı ve yarg ı lamas ı yaşamsal değerdedir. Ceza adaletinin ağlan-
n ıas ı nda demokratik pek çok ülkede avukatlar ı n ve barolann . görev ve

VEDAJAHSEN

COŞAR'IN

KONU Ş MASI
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VEDMAHSEN etki alanların ı n s ı n ı rları genişletilirken, günümüz iktidann ı n bu alan-
COŞAR' İN da da raltma ya gitmesi, kazan ılmış pek çok hakları çiğneyerek, ul ıı slara-

KONU ŞMASI ras ı sözle şmeler ile Avrupa Birliği normlar ı n ı göz ard ı ederek, harola-
nn ve avukatl ık mesleğini etkisiz k ı lmaya çal ış ması, biz avukatlar ı n ve
Avukatl ı k Yasas ıyla hukukun üstünlüğünü, insan l ıakları h ı savunn ıa
ve korun ıakla görevlendirilen baroları n kabul edebileceği bir anlayış de-
ğildir. Bn nedenle, gün ünıüz iktidarın ı n zorunlu ıııüdafilik kapsain ı n-
da yap ılan avukat görevlendirınelerinde ve CA4K ödenekleri konusunda
Türkiye Barolar Birliği ve barolan etkisiz kı lınak, Adalet Bakanlığı 'n ı n
mali ve idari vesa yeti altı nda görev yapacak yeni bir CMK avukatl ığı
türü il ıdas etmek ve avukatları angaryayla çal ış t ı rmak amacıyla 5271
say ı lı CMK ve 5237 say ı l ı Türk Ceza Kanunu'nda değiş iklik içeren
yasa tasarıları ve teklıjlerinin Türkiye Büyük Millet Meclisi'nde gö-
rüşülüyor olmas ı, sadece avukatl ık mesleğine ve barolara yönelik siyasi
amaçlı bir tasfiye eylemi değil, dal ıa çok hukuku ve hukukun üstünlüğü
ilkesini, hukuk devletini tahrip etmeye yönelik kabul edilen ıez bir olun ı -
suz gelişmedir.

Tün ı bu nedenlerle a şağıda isim ve imzalar ı bulunan baro ba şkan-
ları olarak;

1. CMK'n ııı 150. maddesiyle CMK Yürürlük ve Uygulama Şekli
Hakkı ndaki Kanun'un 13. maddesinde değ işiklik yap ıln ıak üzere /ıaz ı r-
lanan tasarı ve teklifin geri çekiln ıesini,

2. 1126 sayı lı Avukatl ık Yasas ı ve 5271 sayı l ı CMK Yasas ı 'yla
barolann ve avukatl ık nıesleğinin kazan ı mları na sayg ı l ı olun n ıas ı n ı,

3.5271 say ıl ı CMK ve 5237 sayıl ı Türk Ceza Kanunu'nda değişik-
lik yap ılnıas ı önerilen yasa tasan ve teklijleriyle uzla şma kurun ı unun
kapsam ın ı n genişletilerek cezalann genel önleme ve cayd ı rı cıl ık özellik-
lerini ortadan kaldı racak, yan ı sı ra zorunlu n ı üdafilik uygulamas ı n ı n
alan ın ı daraltacak ve yine savunma hakk ı na önemli ölçüde kıs ı tla ına
getirecek düzenlen ıelerden vazgeçilmesini,

4. 1 Ocak 2007 tarihinden itibaren uygulamaya konulacak olan
yasayla çalışmak zorunda kalan tüm en ıeklilerin maaşları ndan vazgeç-
melerini veya asgari ücretin yüzde 35'ine varan oranda ek prin ı ödenıe-
lerini öngören düzen len ıeden ivedilikle geri dönül ıııesini..."

Evet arz ettim.
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Başkan: Buyurun.

Av. lüzım KOLCUOĞLU: Cezaevleriyle ilgili bir şey koy- infi5mA

mad ıruz m ı?

Av. Vedat Ahsen CO ŞAR: Cezaevleriyle ilgili biliyorsunuz,
meslektaşmuz Behiç Aşç ı bir eylem sürdürüyor. Say ın Kaz ım
Kolcuoğlu Başkanımın öyle bir önerisi var, "bunu da buraya ko-

yahni" diye. Benim hiçbir itiraz ım yok, konulmas ından yanayım.
Cezaevleri konusunda uluslararas ı sözleşmelere ve normiara

uygun davranılması gerektiğini biz Ankara Barosu olarak savu-
nuyoruz, bunu ifade de ettik. Eğer buradaki baro ba şkanları, bu
görü şe katı lıyorsa, bunu buraya da monte edelim, bence isabetli
olur, ama takdir sizin.

Başkan: Değerli Başkanım; isterseniz, Behiç Aşçı ismini vur-
gulamadan, bu ceza ve tutukevlerinde bu uluslararas ı belgelerin

ve sözleşmelerin uygulanmas ı gerekli olduğunu da bir cünüeyle
vurgulayalım.

Av. lüzım KOLCUOĞLU: Özellikle F tipi diyelim...

Başkan: Tabii, F tipi cezaevlerinde uluslararas ı sözleşme ve
belgelerin de göz önünde tutulmas ı... isim, olarak, sanki onu sa-
vunuyormuş gibi de olmayalım, eylemini beğenen-be ğenmeyen
arkadaşlar ımız var, ama biz bu konuda duyarl ı olduğumuzu da

ortaya koyalım. Yalnız isim zikretıneyelim, "F tipi cezaevlerinde

uluslararas ı belgelere uygun bir düzenlemenin yap ılması" diye bir
cümle eklenirse, onu da eklerseniz, tamam.

Onun dışında bir itirazı olan var mı arkada şlar?

Bir de 4. maddeden sonra, yap ılmadığı takdirde, 78 baro
ve avukatları olarak eyleme geçileceğiyle ilgili...

Başkan: İsterseniz, orada da şöyle bir cümle kullanal ınt
"Bunlar yerine getiril ınediği takdirde, biz 78 baro ve Barolar Birliği

olarak, bunu fiili ve eylen ısel olarak tırnıandı racağı rn ız konusunda da
kamuoyuna duyururuz" biçiminde, ileriye yönelilsbir eylem yapa-
ca ğımızı net bir şekilde ortaya koyan bir cümle koyal ım.

Av. KAzım KOLCUOĞLU: Mücadelemizin devam edece ği-

ni..
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Başkan: Evet, öyle bir ilave yapalim. Cezaevlerinde eylem
demiyoruz, yaln ız F tipi cezaevlerinde uluslararas ı belgelere,
sözleşmelere, Türkiye'deki hukuki düzenlemelere ayk ırı yapı-
lanmalara karşı olduğumuzu vurgulayaca ğız, onu söyleyelim.

Değerli arkadaşlar; Bal ıkesir Barosu Başkan, meslek ve yurt
sorunlarıyla ilgili görüş ve dü şüncelerini söyleyecek. Arkasın-
dan Şırnak Barosu Ba şkan, arkasından Batman Barosu Ba şkan
görüş ve düşüncelerini bildirecek. Ondan sonra topluca gidip
yukar ıda yemeğinıizi yiyece ğiz ve hepinizi iyi tatiller, iyi pazar-
lar, yolunuz aç ık olsun diyeceğiz.

MUZAFFER	 Av. Muzaffer MAVUK (Bal ıkesir Barosu Ba şkanı): Sayın
AVUK'UN Başkan; özellikle bir konuyu sormak istiyorum: 2004 y ılında

KONU ŞMASI CMK nedeniyle Birlik tarafından bir bilgisayar programı hazırla-
nacaktı, personelin ve barodaki çali şmaların düzenlenmesi için.
2004 yılından bu yana biz yaz ı yazd ık, cevap verildi, çal ışmalar ın
devam ettiği bildirildi. Fakat henüz bu konuda bir cevap alm ış
değiliz ve bizim gibi sanıyorum tüm barolar, bürosal faaliyetleri
konusunda s ıkıntı içindeler. Gerçekten çok fazla emek, zaman
harcamaktay ız, mesai saati dinlemiyor arkada şlar, onun karşıli-
ğını vermek için... Benim bu konuda bir sorum var: Bu çalışma,
bilgisayar konusundaki, paket program konusundaki çal ışma
hangi aşamada?

İkinci defa sigorta konusunda, bizim yapt ığımız araştı rmalar
sonucu ve mali müşavirlerin yaptığı bir panele katıld ık; Sosyal
Güvenlik Yasas ı 'nda maaşımızla ilgili bir konu de ğil, maa şımız-
la birlikte mesleki olarak kazand ığımız tüm kazançlar ın yüzde
33,5'i prim olarak isteniyor, maa ş sınır alınmıyor. Bu konuda çok
dikkatli olmamız gerekiyor ve gerçekten bu yoğun CMK tartış-
maları içinde bu kaynayacak diye dü şündüm. Arkadaşlar bu ko-
nuya eğildi, ama halA bu konu üzerinde fark ında değiller. Ben
yeni emekli oldum bu sene, 612 milyon maa ş aldım. Bunun üze-
rine, benim sabit gelirlerim var, şirketler, onun haricinde ald ığım
davalar maaşın-la birlikte birle şecek, ben yüzde 33,5 destekleme
primi vereceğim. Ben sizin bildirjnjzde baktım, bu yok, bu çok
önemli bir şey. Bu konuda gerçekten 1 Araliktan önce komisyon
kurularak titizlikle gerekli ara ştırma yap ılıp bize bilgi verilmesi
gerekir. Maaşı hiç almazsak ne ölur? Çünkü y ılbaşmda bizden
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dilekçe istiyor yasa, "maaşın ı istiyorsa, dilekçe yle n ıiiracaat edil ute- MUZAFFER

si" şeklinde. Tam yorumlayamadik, fazla da detaya inemedik. fMVUKUN

Bu konuda bize bilgi verilirse, k ısa zamanda barolarınBza, çok KONU ŞMASI

mutlu olaca ğız.

Başkan: Gerekirse bu konuda Muhittin Beyle konu şup bir
ekip oluşturalım, çok detaylı bir araş tırma yapal ım, bunu arka-
daşlar ımıza duyural ım. Ayr ıca gerekirse, yine meslek kurulu ş-
lar ıyla, bu iş ten anlayan uzman meslek kurulu şlarıyla bir sem-
pozyum, bir aç ıkoturum yapalım ve bir yön çizelim. Çok doğru
arkadaşlar, bu göz ard ı edilecek bir şey değil. Biz ertelense de,
ertelenmese de kendi haz ırlıklar ımızı ve çalışmalarımızı yapa-
lim. Başkan, teşekkür ederim bu konuda, eksik olmayın.

Av. Muzaffer MAVUK: Efendim, bir s ınavın olmas ı konu-
sunda kesin kararl ıyız. Yalnız, bizim daha öneki konuşmamda
onu belirtmedim, yüzde 40 olan avukatl ıkla ilgili ve meslekle il-
gili soruların en az yüzde 60 olmas ını diliyoruz. Çünkü mesleğe
hazırlayacaksak, meslek s ınavına giriyorsa, bu soru ağırhğmın
avukatlık mesleği konusunda ağırlıkta olmas ını talep ediyoruz.

Ayrıca İzmir Barosu Başkamnın ülke sorunları hakkmda,
İstanbul Barosu Başkanının ülke sorunları hakkında anlattık-
larınin tümüne katılıyoruz. Gerçekten yenidünya düzeni diye,
Ortadoğu projesi diye, AB uyum yasalar ı diye ülkemizi Sevr An-
laşması durumuna sokmak ve sava şmadan ülkemizden toprak
almak peşinde emperyalist ülkeler. Artık emperyalist demeye de
korkuyoruz, emperyal diyoruz nedense. Bunlar canavar, bunlar
kanımızı emmeye çalışan canavarlar. Buna kar şı tüm hukukçu-
lar, tüm barolar olarak gerçekten hep uyanık ve bunlara karşı
savaşa hazır olmak zorunday ız, mücadele etmek zorunday ız. Bu
nedenle, hukuk sistemi konusunda mücadelemizi sonuna kadar
sürdüreceğimiz gibi, emperyalist ülkelerin ülkemizi parçalama-
ya yönelik mücadelesine karşı da her zaman mücadele etmek zo-
runday ız. Ben Baro Ba şkam olarak seçim çalışmalarım s ırasında
bildirgeme şunu ekledim: "Ben tarafim arkada ş; ülkemin bölünmez
bütünlüğüne, hukukun üstünlüğüne, laik düzene sald ı nlara karşı ben
tarafin ı ben bunu tart ış n ıan ı, ben buna karşı saz'aşı nn ı ." Bu konuda
bütün hukukçular ın net oldu ğuna inanıyorum ve her konuda,
her dalda mücadelelerinde ba şarılar diliyorum, bütün arkadaş-
larıma teşekkür ediyorum.

239



ON ÜÇÜNCÜ BARO BAŞ KANLAR! TOPLANTISI

Başkan: Bizde gerçekten Bal ıkesir Barosu Başkanımıza bu
duygulu, duyarl ı, heyecanlı konuşmas ından dolayı çok teşekkür
ederiz. Tabii hepsinden önemlisi, biz Muhittin Beyi b ırakmaya-
cağız, onunla temas ıntı zı kesmeyeceğiz. Bu sosyal sigortalarla
ilgili yeni düzenleme, gerçekten ciddi bir sorun. Bunu önümüze
alıp en az zarars ız nasıl bir yol buluruz, onu arayalim arkada ş-
lar.

Batman Barosu Ba şkanına sözü veriyorum.

Buyurun.

	

SEDAT	 Av. Sedat ÖZEVIN (Batman Barosu Ba şkan ı): Çok k ısa ş e-
ÖZEV İN'iN kilde 2 konuya de ğineceğim.

KONU ŞMASI Batman'da ekim ay ında bir sel felaketi yaşand ı ve bu sel fe-
laketinde 10'a yakın insan hayatını kaybetti, yaklaşık bine yak ın
ev ve işyeri zarar gördü, 10 binlerce insan d ışarıda yaşamak zo-
runda kald ı. Bu afetten sonra, biz Batman Barosu olarak Batman
Valisinin, Belediye Ba şkanının, sivil ve resmi kurumlarm yer al-
dığı Kent Konseyinde alınan karar gereği Batman Barosu ad ına
bir hesap açtık ve Türkiye'deki sanatç ı, yazar ve ayd ınların da
desteklediği "insan insana ula şır" diye bir yard ım kampanyası
düzenledik. Bu yardım kampanyas ı halen devam ediyor. Yalnız,
bu kampanya çerçevesinde, Türkiye'deki tüm barolara ve Baro-
lar Birliğimize faks çektik, ama maalesef barolarımız Baromuza
ulaşamadı diyeyim, bunu bir sitem olarak kabul edin.

İkinci bir konu, 301 konusuna de ğinmek istiyorum; Kaz ım
Bey kısmen değindi, ben biraz farkl ı düşünüyorum. Bugüne ka-
dar bizim Baromuzda Başkan ve Yönetim Kumlu üyesi arkadaş-
larmuza 301'den soruş turma açıldı. Soru ş turma açılma nedeni
ne? İnsan haklar ı ihlallerine ilişkin yaptıkları araştırma ve ince-
leme sonucu yaptıklar ı basın açıklamasında, güvenlik güçlerini
tahkir ve tezyif etmekten soruş turmalar açıldı. lQzım .Bey k ıs-
men değindi, Başbakanın Barolar Birliği dışında birçok kurumu
çağırarak 3001 konusunda ne yap ılabileceğinin tartışılmas ını
istediğini söyledi ve Barolar Birliğinin çağrılmamas ını eleştir-
di. Doğru, ama bence Türkiye'nin en büyük hukuk örgütünün
de bu konuda bir fikrinin olmas ı gerekir, Başbakan çağırır veya
çağırmaz. Bu konuda da barolar ımız ın görüşleri de dikkate al ı-
narak, pratikte yaşanan s ıkıntıların da dikkate almarak veya ba-
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rolar ımıza sorularak, meslekta şlar ımız ya da farkl ı insanlar hak- SEDAT

kmda 301'den soru şturma açılma nedenleri, olaylar ı inceleyerek 0/EV İ N İ N

bir görüş belirlemesi gerektiğine inanıyorum.	 KONU ŞMASI

Hepinize saygılar sunuyorum.

Başkan: Batman Barosu Ba şkanına çok teşekkür ediyorum.

Birinci konuyla ilgili, yani sel felaketiyle ilgili biz Sayın Baş- Ö İDEMiR

kanınıızla konuştuk. Hafta ben Saym Ba şkanıma, "Sayın Baş- 0?OK'UN

kan ı m; ne arzu ediyorsan ız, her türlü desteği verelim" dedim. Ama KONU ŞMASI

daha sdnra, bizim geçmi ş dönem Barolar Birliği Yönetim Kurulu
üyesi ve şu anda da bizimle birlikte Yay ın Kurulunda çalişan çok
değerli ağabeyimiz, üstadınıız Teoman Ergül, Türkiye Barolar
Birli ği Insan Hakları Merkezi'nde konuşurken, Diyarbakır'da,
Mardin'de ve o yörede böyle bir sel olduğunu, yani sadece
Batman' la bunun yeterli olmayaca ğını, diğer barolarla da bu iliş-

kiyi götürmenin gerektiğini söyledi. İkincisi, bir de bu yard ım
alma, Yardım Yasasıyla ilgili birtak ım sorunlar olduğunu ortaya
koyunca, biz bir tereddüt geçirdik. Tereddütten sonra ben sizin-
le yine konu ştum. Bu sefer bir haber geldi bize; denildi ki "sadece

bastıracağı m ız afiş paralan, kaç para dü şünülüyorsa, belediyenin açt ığı
hesaba yollans ın." 0 konuda da biz Sayın Saymanımızla konuş-
tuk, bizim ödeyece ğiniiz bedel neyse onu yollayaca ğız.

İkinci konuya gelince, 301'le ilgili ya ben anlayamıyorum ya
da benim yorumum çok eksik kal ıyor ya da bir bardak suda f ırtı-
na koparıyorlar. Gerçekten bu hükümeti eleştirirken, tabii bu hü-
kümet, her şeyi kendisinin yaptığını söylüyor. Halbuki 2002'de
iktidar oldular, ondan önce 57. Hükümet zaman ında gerçekten
çok önemli yasa paketleri geldi, bu uyum yasalar ıyla. Bana göre,
bu hükümetin, bu iktidar ın yaptığı en önemli, devrim gibi olan
bir değişiklik, Anayasa'nın 90. maddesinin son cümlesine ekle-
diği bir cümle. Orada şunu söylüyor: "İnsan hak ve özgü rlükleriyle
ilgili uluslararas ı sözle şn ıeler, usulüne uygun Türkiye Büyük Millet
Meclisi'nde onan ır ve geçerse, art ık ü iç norın lıaline gelmiş tir, iç kural
haline gelmi ş tir." Bunun aleyhine Anayasa Mahkemesi'ne aykırı-
lıktan gidemezsiniz. Ayrıca iç hukuk kuralıyla, yani ulusal yasa-
nın bir normuyla bu sözleşmenin ilgili maddesi çatışırsa, sözleş-
menin ilgili maddesini uygulamak durumundas ınız.
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ÖZDEM İ R	 Peki, uluslararas ı sözleşmelerin getirdiği bu özgürlük or-
OZOX'UN tan-unda, ayrıca 301'i yeniden düzenlemeye gerek var mı? Yar-

KONU ŞMASI gıçlanmız, bu önüne gelen olaylarda, 301'in lafzi yorumuyla bu
Anayasa'n ın 90. maddesinde ilave edilen son cümlenin getirdi ği
yeni açıl ım, yeni insan hak ve özgürlükleri bak ımından bunu yo-
rumlayıp ona göre karar vermesi lazım. Nitekim, bu yap ılıyor;
birçok mahkemede, birçok ceza mahkemesinde değerli yargıç-
larhı-ıjz, uluslararas ı sözleşmeleri dikkate alarak, bu yorumu
yaparak, aynı nitelikte aç ılan davalardan birisinden beraat, bi-
risinden mal-ıkümiyet geliyor. 0 bak ımdan, ya bu 90. maddenin
son cümlesini kald ırırsmız ya da böylesi bir düzenlemeye gerek
yok. Neden yok? Bu uluslararas ı belgelere ve sözleşmelere ayk ırı
her iç hukuk normu, yani ulusal yasanın herhangi bir maddesi,
bugünkü düzenlemeye göre geçerli de ğildir, yani benim kiş isel
kanaatim bu. Türkiye Barolar Birliği de bu konuda net, somut bir
açıklama ya da görü ş bildirmedi, ama ben böyle değerlendiriyo-
rum. Bu konuda da 301'den kimse bize bir şey sormadığı için,
yazmad ık, ama söyleyeceklerin- ı±in temel çerçevesi bu. Daraltan
değil, genişleten bir insan hak ve özgürlükleri yorumuyla, bun-
lar şu andaki mevzuatla da çözülebilir diye dü şünüyorum.

Değerli arkadaşlar; hakikaten zaman zaman ciddi gerilim-
ler yaşad ıg-muz, ciddi duyarl ı lıklar yaşadığımız, zaman zaman
son derece sakin götürdüğümüz 2 günlük toplantımız ı şu anda
noktalamış bulunuyoruz. Ben ilk gün açış konuşmas ında söyle-
diğim gibi, şimdi de yine yineliyorum: Bugün artık ayr ılıkların
değil, birliklerin, beraberliklerin, daha yakın olmanın günü. 0
nedenle, Türkiye Barolar Birli ği ve barolarımız, asgari mü ş terek-
lerde, nedir bu asgari müş terekler; hiçbirimizin recidedemeyece-
ği eksiksiz demokrasi, insan haklar ı, hukukun üstünlüğü, hukuk
devleti bağlamında, ülkemizdeki bu hukuk d ışı uygulamalara,
bu kimi yasadışı uygulamalara şiddetle karşı duran bir yap ıyı
sergilemeli ve ulusumuza, halk ımıza bu anlamda güvenilirliğini
bir kez daha kanı tlamandır. Ben bu 2 günlük toplantıda zaman
zaman kimi arkada şlar arasında görüş farklılığı olmasına karşın,
temel bak ışımızda bir farkl ılık olmadığını, buradan çok yararl ı,
çok güçlenerek, çok yeni aç ılimlar elde ederek ayrıldığımız inan-
cınday ım. Buna 'katkı sunan bütün arkada şlarına, yine altın
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çizerek söylüyorum, bu kasım ve aralık aylar ında bize zaman ÖZDEM İ R

ayırdığınız için, bize destek verdiğiniz için sonsuz te şekkür edi- ÖZOKUN

yorum.	 KONU ŞMAS İ

Hepinize, kendi barolannıza, kendi illerinize giderken,
sağl ıkl ı ve kazasız yolculuklar diliyorum, ba şarılar diliyorum.
Katkılarınız için şahsım ve Yönetim Kurulu üyesi arkada şla-

rım adına sonsuz teşekkür ediyorum. Ba şka bir baro başkanları
toplantısında buluşmak dileğiyle her şey gönlünüzce olsun, ne
dü şünüyorsanız onlar öyle gerçekleşsin, yeni yıhnızı ve Kurban

Bayramınızı da bu vesileyle sözlü olarak kutluyorum, ayr ıca ya-

zdı olarak da zaten bayram tebrikinıi yollayacağım. Biliyorsu-
nuz, 2007'de ülkemizde hem Cumhurbaşkanlığı, hem genel se-

çimler var. 2007 y ılı, kardeş liği, barışı, huzuru, sağlığı, güvenliği

ve sevgiyi öne çıkaran bir yıl olsun, genel seçimler güzellikler
getirsin, Cumhurbaşkanlığı bir gerginliğe neden olmadan, bize
yakışır bir anlayış ve olgunluk içerisinde geçsin ve ülkemiz, ay-
kırılikların, şiddetin, reddedilen şeylerin değil, birliğin, beraber-
ligin, coşkunun arttığı bir 2007 y ılına girsin diyorum. Bu duygu
ve düşüncelerle hepinize sevgi ve saygılarımı sunuyorum.

Sağ olun arkadaşlar.
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TÜRKİYE BAROLAR B İ RLİĞİ YÖNETİM KURULU VE
BARO BAŞKANLARI'NIN

2-3 Aralık 2006 KIZILCAHAMAM TOPLANTISI
SONUÇ B İLD İRİSİ

Yargının kurucu unsurlarından olan bağımsız savunmayı
serbestçe temsil eden avukat ve avukatlık mesleği; hukuki so-

runların ve anlaşmazlıklarıh adalete ve hakkaniyete uygun ola-
rak çözümlenmesi, hukuk kurallar ının tam olarak uygulanmas ı,
bireylerin hak ve özgürlüklerinin korunmas ı ve hukuk devleti-

nin işlerliğinin sağlanmas ı bağlamında, yaşamsal bir önem e

değere sahiptir.

Bu amaçla, dünyanın bütün gelişmiş demokratik ülkelerin-
de, savunman ın vesavunma mesleğinin önündeki engeller kal-

dırılmış, uluslararas ı sözleşmelerle avukatların mesleklerinlöz-

gürce yerine getirmelerine olanak sa ğlanmış, avukatlık mesleği-

nin kalitesinin yükseltilmesi amac ıyla, baş ta avukatlık mesleğine

sınavla kabul olmak üzere, pek çok önlem alınmış iken günü-

müz iktidarının, Türkiye Barolar Birliği ve 78 baronun muhale-

fetine rağmen Avukatlık Yasas ı'nda değişiklik yapmak suretiyle

avukatlık sınavını kald ırmış olması, sadece avukatlık mesleğine

yönelik ağır bir saldırı değil, aynı zamanda vatanda şların hak ve

yararlar ının tehlikeye atılmasına yönelik talihsiz ve öngörüsüz

bir adımdır.

Zira, Avukatlık Yasas ı'nda yap ılan değişiklikle kald ırılan

'Avukatlık Sınavı', 'sadece vatanda şlan eltil olma yan meslek sahiple-
rinden korumak için değil, ayn ı zamanda öğrenci ada yhı nn ı ehil olma-

yan hukuk fakültelerinden korumak, hukuk eğitiminde sağ l ıkl ı rekabeti

sağlamak için gereklidir.'

Hukuk devletinin korunmas ında ve ona sahip ç ıkilmas ında,

ceza mevzuatı ve yargılamas ı yaşamsal değerdedir. Ceza adale-

tirdn sağlanmas ı konusunda, demokratik pek çok ülkede avu-
katların ve baroların görev ve etki alanlar ının s ınırları genişleti-

lirken, günümüz iktidar ının bu alanda daraltmaya gitmesi, ka-

zanilıtuş pek çok haklar ı çiğneyerek, uluslararas ı sözleşmeler ile

Avrupa Birliği nornılarını göz ardı ederek, baroları ve avukatlık
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mesleğini etkisiz kılmaya çalışmas ı, biz avukatların ve avukatl ık
yasas ı ile hukukun üstünlüğ-ünü, insan hakların savunmak ve
korumakla görevlendirilen barolarm kabul edebilece ği bir anla-
yış değildir.

Bütün bu nedenlerle, günümüz iktidar ının zorunlu müda-
fihik kapsamında yap ılan avukat görevlendirmelerinde ve CMK
ödenekleri konusunda Türkiye Barolar Birliği ve barolrı etkisiz
kılmak, Adalet Bakanlığı'nın mali ve idari vesayeti altında görev
yapacak yeni bir CMK avukatlığı türü ihdas etmek ve avukatlan
angarya ile çalış tırmak amac ı ile 5271 say ılı CMK ve 5237 say ılı
TCK da değişiklik içeren yasa tasarılar ı ve tekliflerinin TBMM'de
görüşülüyor olmas ı, sadece avukatlık mesleğine ve barolara yö-
nelik siyasi amaçl ı bir tasfiye eylemi değil, daha çok hukuku ve
hukukun üstünlüğü ilkesini, hukuk devletini tahrip etmeye yö-
nelilc kabul edilemez bir olumsuz gelişmedir.

Tüm bu nedenlerle a şağıda isim ve imzalar ı bulunan Baro
Başkanları olarak;

1. CMK'nın 150.maddesi ile CMK Yürürlük ve Uygulama
Şekli Hakkındaki Kanunun 13. maddesinde de ğiş iklik yap ılmak
üzere haz ırlanan tasarı ve teklifin geri çekilmesini,

2.1136 Say ılı Avukatl ık Yasas ı ve 5271 Sayılı CMK Yasas ı ile
Barolar ın ve Avukatl ık Mesleği'nin kazanımlarına saygılı olun-
mas ını,

3. 5271 Sayıl ı CMK ve 5237 Sayılı TCK'da değ işiklik yap ıl-
ması önerilen yasa tasarı ve teklifleri ile uzlaşma kurumunun
kapsamının genişletilerek, cezaların genel önleme ve cayd ırıc ıl ık
özelliklerini ortadan kaldıracak, yanı s ıra zorunlu müdafilik uy-
gulamas ının alanını daraltacak ve yine savunma hakk ına önemli
ölçüde kıs ıtlama getirecek düze ıılemelerden vazgeçilmesini,

4. 01 Ocak 2007 . tarihinden itibaren uygulamaya konulacak
olan yasa ile çalışmak zorunda kalan tüm emeklilerin maa şların-
dan vazgeçmelerini veya ayl ık gelirin %35'ine varan oranda ek
prim ödemelerini öngören ve Türkiye Cumhuriyeti Devleti'nin
anayasal niteliklerinden olan sosyal devlet ilkesine ayk ır ı düzen-
lemeden ivedilikle geri dönülnıesini,
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• 5. Uluslararas ı sözleşmelerle güvence altına al ınan mahpus
ve samlc haklarına saygıh olunmas ını, bu bağlamda ceza ve tutu-
kevlerinde uluslararas ı standartlara uyulmas ını, talep ediyoruz.

Bu taleplerinüzin kabul edilmemesi, hukuka, hukukun üs-
tünlüğü ilkesine, hukuk devleti lcavram ırıa ayk ırı, barolar ın ve
avukatlık mesleğinin hem ki şiiklerine ve hem de kazan ılnıış hak-

lar ına yönelik sistemli sald ırılara son verilmemesi durumunda,
Türkiye Barolar Birliği ve Barolar olarak, her türlü hukuki ve de-
mokratik haklar ını.ız ı kullanacağınıızı kamuoyunun ve yürütme
erkinin bilgilerine sunar ız.

Saygılarımızla.
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